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IFG-l
August 10, 1950

Re: John Doe

(Mr. Lane)

Glassman

VIVIAN GLASSMAN, called as a witness,

having first been duly sworn by the Foreman,

testified as follows:

BY MR. LANE:

Q What is your adiress and telephone number?

A 131 East 7th Street, New York 3, New York; Oregon 3-6378.

Q Now) you have appeared. today in response to a

subpoena which was served. upon you, isn't that correct?

A Yes, Idia.

"'" Now, before I ask you any questions, I want to

'Warn you of your const1 tutional rights. In other words,

yoti clon I t have to answer any questions the answers towhlch

in your opinion might tend. to either incriminate or degrade

you. Hi; let me ad.vise you that that cloeen I t mean that you

have a right to refuse to anSlfer que'stions which might

incriminate other people.

I want you to know, also; that when you are before

this particular body you are subject to the penalties of

perjury, and if you knowingly tell any falsehood or lie I
you. could be indicted for perjury. Do you understand tha.t~

I
A Yes, I do. _I

i
~ I believe you have discussed this matter with !

~

Iattorneys before you appeared here toda.y ,is that right? ,:
~

A Yes , sir. !
I

Q And they have advised you of your constitutional I
Ii
I'

'~-~.~~._ ..,""'~~,----~,~~,,~~.- ,~" _~"",.",,~,~lgh_t.s~, __ ~, t_Q,Q_cJ,.,,,~YeJl_',,,t,,,~~Jl,~:Y:,":t. _.~,.,!,".,-"X,~~~_.L...j:;l?:~l.=_ h~_~.~~~.~,, __.. ,,",,~.~~~_ ~~j~..
!
~



Q ' Did you consult with anybody on Thursday, after

Q Now, what attorneys did you consult with respect

to your being advised of your constitutional rights?

A Mr. Leonard Boudin,

A On Saturday.

A Yes.

Q When did you consult with him?

Glassma.n

you had talked with the F. B. I.?

IFG-2

A Mr. Seidman -Q Whom did you consult with?

Mr. Robert Sidman.

Q He is an attorney, is he? A Yes, he 1s.

Q Did you pay h1m a tee? A No, I didn1t.

Q Who sent you to I(r. Eetdman? A Mr.SeiCl.man is

the asslsta,nt to Nr. Boudin, and Mr. Boudin 1s the lawyer

that represents my union.

Q Whatunlon is that? A Social Service Emplojees I

Union.

have much of a cha.nce to talk wi th him, though.

gone to see Mr. Silverman - Matthew Silverman.

No, heA

19.A

A Unaffiliated.

No,

What number?

C.I.O.?

What other lawyers did you consult?

Did they agree to take your case?

A

Q

Q Did they ask for a fee? A No.

I
A Ihad I

!
I dia.nlt I

!
;~

I
~
~

~
!
~
J

~
Q Did they say they wanted nothing to do with thisl

:1

!
l
H

Q Which one of them told you not to talk to the ~

~~,-~-,~~~~~-~_~_~_~~,_~o~~_;

i
~

Q

Q

matter?

didn1t.
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F. B. I.? A None of them.

A No,Q Well, I thought you said Mr. Boudin did?

I didn't saythat~

Q Well, you' had been willing last Thursday - wasn't

it - when you were before the F. B. I. to identify certain

pictures - - you expressed a willingness at that time, do

you recall? A Yes.

Q And then, over night, you talked to Mr. Boudin,'

didn't you? A Yes.

Q And the next day you declined to answer any tUr-

'ther questions to the Agents of the F. B. I.? A Yes.

Q And you did that on the advice of' Mr. Boudin?

explained to me what my constitutional, rights were, and on

the basis of what he had said to me I decided that I did

not wish to speak. further wi th the F. B. I.

Q Do you still feel that you ,do not intend to co-

A No.

,~ On whose advice did you do it? A Mr. Boudin

operate, to the extent of identifying certain pictures?

A I do wish to cooperate, but I feel that I would nO~'ieh

to identify any pictures because of the possibili ty tha.t it

may incriminate me.

Q Then you do know who the man was that came up

to your place and told you to go to Cleveland?

not wish to answer that question.

A I do

Q On the grounds that it will incriminate you?

---------------



IF'G_4 Glassman

that on the grounds that it will incriminate you, or tend

A I do not wish

Do you refuse to answer

A Yes, it may tend to incriminate

A On the grounds that it might tend to incriminatethem.

to incriminate you?

me.

utes of eleven tomorrow.

THE FOREMAN: You are directed to be here at

twenty minutes of eleven tomorrow, and you are

temporarily excused.

Q Do you understand that you are still under sub­

poena? AYes , I do.

Q In the meantime, I would suggest to you tha.t you.

to answer that question, on the grounds that it may tend

to incriminate me.

Q You have got to refuse to answer on the grounds

A It might possibly incriminate me.

Q You have to say the grounds; you must express

that it will incriminate you.

me.

Q Do you know the identity of the man who came to

your apartment on July 21, 1950, and gave you two thousand

dollars, and asked you to go to see a Mr. Perl in Cleve-

Q If you were to divulge the identity of that

person? A Yes, it may tend to incriminate me.

MR. LANE: Would you excuse the lady until to­

morrow? Direct her to be back here at twenty min-

land -- do you know who that man was?

--,-,--------
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consult an attorney. A Yes, sir.

Glassman

Q Because tomorrow morning I intend to pursue this

line of questioning further, and I don't want you to say

that you were deprived of any rights that you have, to have

counsel in a position in the building where you can consult

with him. Do you understand that? A Yes, sir.

Q The Foreman has excused you until tomorrow

A To your office,ing and directs you to return here.

Mr. Lane?

Q To this floor, outside here, at twenty minutes

of eleven tomorrow. Do you understand that? A Yes; I

do. Shall I leave now?

Q Yes.

(WITNESS EXCUSED)



Attgustll,J..;9150

Re: Julius li,0s·enberg, at al.

(~f:r. Lane)

Q Any eb.11iren' .A Two ohl1~\ren •

Q ABiwereyou la theserv1oe'l A I was wl tlt

V.A.from 1939 to 1944.

Q, mow j dOYQU know JulillS and Eth.el Rosenberg?

A Y.es,.slr.

'A BOll long have 10n knowntbem? A 'lell,. I have



Bernhardt

known Iifre.Rosenberg about four to f<1ve years, and her

bani I nave knOllrl as a patlen.t approxl.mately a year to a

year allele. half \I

\q$ Do JiQU knovl David. Greenglaes't A •

·~Da Jiou know Ruth Gl"leenglass'A 1'10, elI".

QDGyou know V'1vlan. Glassman' A 1'\10 1 sir.

Q Noyr, d.1 dyatl haves. (JonversEttlon witn JUllus

Roaenberglntbe pastf'e\i months, wl tn reterenG6 to the

po.sslbll1.ty at a trlp to Itencol AYes,slr 1 I 0.14.

, \fom14yo'U. tell the Jury, 'to the 'De at of

reoollect1on,tlrst of all when tha.t tookplaoe,

1. ttook placet A 'fhls oonversat1on took. plaoe on. the

telephone at m, home 1 and I be lisve 1t took plaeetwQ or

three mGntbs ago, although I am not poelt1veof tlaat.,

Q Will you relate the incident as beet10Tl ClUii't

A s,sir. I race!vad this t phoneoelll "h1leat home ..

and llr. R:osenbergstartad the oOBversatlon otf som.ewhat

l1lte this: U D()otor I I ~10uld. lilte :for you to dome a

Iwouli lilts you to g1.ve me SOlie informatlonabtJut llenoo

- - that ls .. yme~t injeotions are necessary for one to go

1;(1) l.fenoo. It

An-i. then l1esald j tlDon't get searea fl
- Joklag17 -

Hit is not for me, it lefor a friend ot mine. If And I

proeesa9Gl '10 tell hlmw'hat lnJections would be neoessary:

ani th'etl, a~s an afterthought; IaBia, n Ie tn-ls frlend or

fo:ttrs a veteranf tt and he sald, 11 Yes .. tl and tn-en Is&1dt J

1FG-2



Bernhar4~

H\fel1 ,lntha,t oase he would probabl.y on11 need booster

dOiU'S.u

a.ni. t,hetl I asked him 1t this friend 1nten<ieClto

1·nmtl1te In.teric.lrof l'1ex1(0) and he sald, yes, probably

Isal,Q, n~tlell, 111 that case he would probably nee4

tYl:>n;us Yaocine lns1ioek, and I woula haTleto 1t,

sa,ldhewoulcl let me know.

Q Did.. helaerltltr hiaselt tG lOU as JU1!.us

AYes.

Q An-dthie, 10UfJPi.;/ ,took place abou.tthree

ago- ani thatwouli .makeltaronnd liar ot thl$ 'ISS,,'!',

& That ttn;;luJ.d be only a guessfout I kllOW :1 twas in the

spiring 0 it this,,! ear; that I know.

Q :Did. he explain his statement to theeffeet,

't be aca,red,.l'doctor'

jokln.gl·l, beo2tuse at this t1meI heui b sen treating h1m

:for hay fever, and he 'Vias getting week.ly injections of

hay tever,so that he may have hacl that lnmln<i, that I

ma,ma,vethoulht tb.at it was tor him and he ~~ras term1nat­

lmg bLa treatmen t 1 or SQ·met,h,lag l1k,e tha.t.

QDld he anything about gett,i.nga

of vaee1na t1.ont A Nothing that I can recall. He.may

but I do not reeall 1t.

Q Iqo\'1,have you been contacted by any friends of



8ernharctt

his, o,l~lby any persons whom1ght be interested 10 his wel-

fare, hlsarrest'l A Just by his V'11fe, on one oc-

casion.

Q And\t/ill you tell the Jury Just ~fhat happened,

that A Yes" Ibe11eve th8.t was about ten

I not posltlve.,elthel">. She oa11e4me on

and toll me that she havln..g

a week, vl) uli I ~~Slr1'0e her"

" Dlds,be SB::r what causal that! A lfell.t .ahe

m.entlQne~i eometh..1ng abotlt havl.n.gbeen before tae Grami.

Jtt:J7'J.

'fBE POREl(AN: We clan' t bear 10u.

m.E WI~ITIS;S: lam sorry. She me'ntlona4 80m.e­

thing abont having been betore the Grand Jury.

Q .J3'aw, ell.dyoa prescrlbeso'me treatment for

with r.espeet tottle same malady some tlmeaso! A Yes.

me ealleclmeone afternoGn, I believe it was, ani he asm~

me if he oon1i com.e over to my house toses me 1 and llehai

some people Qver that nq cUld I told him Iwauli not be

able toglve him a shot thatda1 - ! tnGught he tfascomln,;

a shot -and he sald., II ,:1 t is no t roJ/a ; Iwou,lGl

talk to you about something. It

And he CU:Ul1e ljver and told. me that .behaa. 'been But­

tram tnes.mnla, and I lOQt·eel at him, and he sald,

ffifell, Iltave been (}'Ote stlonedl:Jy theF•.:8. I. tt I aalel,

ffWhat?"· he said.) ttYes. 14:y orother..... ln-law, Greenglass j



Bernhardt

lias implies.tea me in this n

Q D,lcl be 88:1 • .bat1t was? A No. Well, I had

real about Greenglass".and I raised my eyebrows and shook.

IIf head,! SUiilPOS6 , and I presoribed for him a se4ativs

he ha.dat hGme for his children, ami! advised him

tha Ssul18sed.atlve.

iBid. he dlsctt.sa "theoa.se 01'" Greangls.ss at all!

QHe41d.n't sar a wo'rd' ABo, hei14 not.

Q Naw J' had you. had tnt fa discusslaaa-aout Kea.cs

and va,eclr1ea betGre or atter that part.1eular incident!

AI woul.a SEt,. 1.t \f/su.la have been quitea \"h11e betore!t .

. I'f'be!iexleaa COJlvsraatlan \~ouli have been quite a while

betore th1s other conversation ..

Q Anti as you place it, it was probably before

~"Tee,nglassl arrast. waan I tit? A I should. 1ma.gln.e so.

Q We11 J tell the best or your recollection is tbat

.8, t~lct' A That 1 s r1.ght.

Q An<l.wnen you tB~lked Vii ttL l~!rs. Rosenberg, d1d

she say anything about the causeeof this diarrhoea?

A 10 ;.Jtt,et tne.t she had 'been at thiS Grand Jury, and that'

all.

Q Did she say what for? A No.

Q r~GW,'1ou have "been the family p1'1y 81 c1an 0 r tie

Resenbergs, I take it,f'or a couple otyears'i A liTell , I

have been thepnysielE1tn of the clli14ren for a number ot



Bernhardt

,.ears # a:nd the phls1c1an of Kr., Ro senberg tor about a. year

or a 1'ea:r and a half.

QNowJ doyoukncrJw anything about the aat1v1t1es

oitha RQseaberg.sw1th respeot to the Oommunist Party!

A I no't.

Q And you knOl'l1 anythlngaoout the Rosenbergs

in eomnectien wi tn espionage" A No ,elr,I do not .•

Q Is there anythlag else you oan. tell tlS about

JtosenlDsrgs, 1,(.) Qtor, of anynature' A The only th1ag I

sa:y 1s that I l\iSS ver;rsurpr1sed aJ;1d shockei.

D. LA!iE:Kr.Foreman, do YGU or tae otaS!?

J,urors bava any questlons of the dGctGr' It not,

ll$ will excu:se him.

A JtIROR: Mar I ask you 1 were you also mrs.

Rose.nbergl Sph1s1c1an?

'fFfE WImiE!!: I examiaeti her on ane otloas1oll"

when she aame to my offl ce for a routine p1'118.10&1.

A ,JUROR: And you originally said that :vounad

known ber tor about four years. Does that:tour­

'!fear per1o<!<!ate trom that t1met

'l'HElIlfIZSS: The. t • e right. I 'ball eve I exam­

ined nerw1th1,l1 the pa.at yea.r.

A JUROR: Sa that in effect you have been Mrs.

Rose.nberg's pbys1e1a.n on ana off for tour years'

THE WITN'ESS: NOt sir.. I treated her only one e

I 'believe, but I ha.ve treated her ohildren tor the



Bernhardt

paat four "!Ieara ..

.& JUROR: D1d Rosenberg ever s.u.ggest, by 1nter-

eIlee air 0 therwlse ,that :r 0'1.1 mlgbt 1se·ue a

without the injection having actu.a~lybeen given'l

TIE 'il!NESS :N:~t I can recall, but ilhe

lleoertal.nl1 didn't get it ..



recalled as a

Glassman

GLASSMAN,

wi tne ss, having again be en duly sworn by the

Foreman, testified as follows:

BY MR. LANE:

Q Now, Miss Glassman, you have been sworn by the

Foreman of the Grand Jury, and once again, to make certain

that there is no misunderstanding, lam. going to take this

occasion to warn you of your constitutional rights.

First of all, I am going to explain them to you;

Under ou.r Constitution, you donlt have to answer any ques-

-tions the answers to which in your op1nion might tend to

either incriminate or degrade you. However, this right

applies only to you, and if the answers which you might

be able to give tend to incriminate somebody else, or

degrade somebody else - and not you - you ca.nnot exercis e

that privilege.

In other words, tha.t privilege 1s yours, and yours

alone. You canlt hide somebody else, because you m1ght f

like them, or because of any other thoughts that you might

have, if the answers do not tend to incriminate you.

Now, I want you also to know that tnis is a Grand

Jury, and that you are subject to the penalties of perjury

if you knowingly· tell any falsehood or lie, and you could,

if you did tell a lie, be indicted for perjury.

I also want you to know that any answers you give

here to this body, you give voluntarily, without any promis s

V I V I A N

August 11, 1950

Re: John Doe

(Mr. Lane)

lFG_l
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A Yes J I have.

Q And I believe on each occasion those lawyers,

of any sort whatsoever. Now, do you understand your

A Ye s, I do.

Q Now, you have talked to several 'lawyers, haven'

you?

if they didn't tell you anything else, they advised you

they did.

Q And this morning a Mr. Seidman came to the

bUilding wi th you? A Yes.

as to your constitutional rights - didn1t they? A Yes,

Q What is his full name? A Robert Seidman.

Q Now, you correct me if I am wrong, but Mr.

Seidman in my office this morning told me that he did not

represent you - is that correct? A That's correct.

Q Have I explained it to you? I want to be sure

tunlty, and I want to be as fair as I can with you, and

if there 1s any question 1n your mind that what I have

explained to you now nmnot been fair, you let me know,

A (No answer.)

A Yes, I will.

Q Have I been fair so far?

Q But in any event he is 1n the bUl1dln& and I

told. him to remain withlncal11ng distance of you, where

he could be rea,ched in the event you decided you want to

converse with him on any topic. Do you understand?

A Yes, I do.

~ In other words, I want to give you every oppor-

will you?



lawyers did you talk with - those lav~ers who advised you

~ Did you ask him to represent you? A Yes, I

A Mr.

""1,~}()~:
'-~J!~,-:

Glassman

A Mr. Leonard Boudin.

A Yes, he did.

A Yes.

A Yes, L-1-n-d-e-r.

tq!. Leonard Bouclin?

A Mr. Matthew Silverman.

Q But he did explain to you yoar constUutional

A Yes" he did.

Q And whom else did you talk with - what other

Q And he declined?

Q ~fuat other lawyers did you consult?

Q Linder?

Q Matthew Silverman? A Yes; sir.

Q What firm is he with? A I donlt recall the

rights?

that you understand. A I understand what you have said.

Q Now, in addi tion to Mr. Seidman, wha t other'

did.

A No, sir.

Q, But he dia. decline to take your case, 1s tha.t

right? A Yes, sir.

Leo Linder.

of your constitutional rights?

lawyers?

other people wi th him, or if he 1s wi th any other people.

A JUROR: We don't hear.

THE WITNESS: I don't recall if he 1s practi

by himself or if he is part of a firm; I donlt

recall that.

Q Ani did he advise you of your consti tutional

rights?

IFG-3



IFG-4 Glassman'

Q And when did you consult with Mr. Linder?

A I believe it was on Wednesday.

Q Wednesday of this week? A I had ·phoned him

We canlt hear you.

to answer that question on the grounQs thatthe answer m~J

tend to incriminate me.

THE FOREMAN: Will you say that louder, please?

A I do not wishQ Do you know Ethel Rosenberg?

THE WITNESS: Do you want that repeated?

THE FOREMAN: I think. we knO~\T what you said

then, but the next time please talk louder.

THE WITNESS: Yes, sir.

Q Can you tell the jury why you think it might

want to answer that question on the grounds that the

might tend to incriminate me.

Q In other words, yon refuse to answer the ques­

tion on the grounds that it may tend to incriminate you?

A Yes, sir.



IFG_I
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Glassman

incriminate you, the fact that you know Julius Rosenberg

and Ethel Rosenberg?

that que stl on.

A I don't think I want to answer

Q On what ground~ A On the grounds that in

discussing why the other questions might incriminate me,

the answer to this question might likewise incriminate me

now.

Q Do you know David Greenglass? A I don t t vvi sh

to answer that question on the groums that the answer

may incrlmina te me.

Q Do you know Ruth Greenglass? A I don't wish

to answer that quest1.on on the grounds that the answer

may tend to incriminate me.

Q Do you understand what you are doing now?

AYe s , I W, sir.

Q Do you know Joel Barr? A I don I t wi sh to

answer that question on the grounds that it may tend to

incriminate me.

~ Are you going to refuse to anSl'V'sr every quest

I a.sk you today, on the grounds that it may tend to 1n-

criminate you? A No, sir. I will answer any questions

that I feel the answers to which may not tend to incrimi­

nate me. I believe I have the right not to answer any

questions which I feel may possibly incriminate me.

m answer that question on the grounds that the answer may

Q Do you know Alfred Sarant? A I doni t wish
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tend to incriminate me.

Q Do you know William Perl?

Glassman

A I don1twish to

answer that question on the grounds that the answer might

tend to incriminate me.

Q Q Did you give a statement to the Federal

Bureau of Investigation, in connection with William Perl?

A I don't wish to answer.: that question on the grounds 111

the answer may tend to incriminate me.

Q Havenlt you given a statement to the Federal

Bureau of Investigation, in connection with William Perl?

A I don I t wish to anst'ITer that question on the ground.s

that that may tend to incriminate me.

Q Did you talk with any agents of the Federal

Bureau of Investigation, in connection with William Perl?

A I don't wish to answer that question on the grounds

that it might tend to incriminate me.

Q Did you talk to me in connection with William

Perl? A I donlt wish to answer that question on the

grounds that it may tend to incriminate me.

THE FOREMAl.'J: I don't \1Tant to ask you again,

madam, but please answer this loudly. We are very

interested in hearing what you have to say, loudly

80 that we can all hear you.

THE WITNESS: I will try.

Q Are the anSi.~ers which you are giving today the

result of your conversation with your lawyer, Mr. Seidman?



A At

A I have decided

A Yes, sir, I did.

A Yesterday.

A He advised me that if any question

A No, sir, he didn't advise me to refuse to

Q When?

Q- And what did he tell you? A He advised me" ,

A No, sir.

Q Did you talk with him between the time you ap-

tutlonal rights.

Q What did he say, in advising you of youl~cons

peared here yesterday and today?

right.

tutional rights?

that if in my opinion any of the questions that are put

tions?

espionage cases - is that correct?

Q So you made up your mind that you are not go

to answer any questions with reference to people whose

names you have seen in the newspapers, in connection with

Q Where and when did you talk with him?

his office.

of my constitutional rights.

Q Did he advise you to refus e to answer all ques-

answer any questions. He merely advised me of my consti-

to me may tend to incriminate me, that I will exercise the

privilege of not answedng them.

Q And in your opinion, do you believe that the

is asked of me', and if I feel that the answer to that

question might tend to incriminate me, that I have the

privilege of sa.ying so, and that 1 t 1s a cansti tutional

IFG-7 Glassman
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very fact of knowing these people, and having met them,

will tend to incriminate you?

(CONTINUED BY 13)
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A I think ,ha~ 1t mlgh, possibly tend GO incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Bureau of

Investiga,ion 'hali you wen, &0 Cleveland on JUly 22, 19501 j

A
J

I do no; wish to answer tha~ qaest10n on the grounns th~J
1

,1 '

1

lt might tend '0 inoriminate me.

JUROR: Louder, please.

THE WITNESS: I S81j, I do not w1sh to answer that

qaesliion on the ~roundsthat the answer migh.t 'Gend 'GO

inoriminate me.

Q Didn't you tell bhe Federal Bureau of Investlga'Gion]
1

AI"ents tllat your slelier Eleanore was a friend of William 1
Pearl'S? A I do 1.10_ wish to answer that question on the

groWlds that the answer IDlghi 'Gena to incriminate me. :1

~Q Didn't you tell the Federal Bureau of lnves,igatlof
ij .

1 n a statemen'G thaT; a man came to your apar;men; in the 'j

i
I

month of JUly and asked JOU to f;o to Cleveland to talk 'GO a n
J

Mr - Pearl? A 1 do no~ wish to answer tha~ que.tion on tde

~roun.js that ;he answer may ienn ;0 inoriminate me.

Q Dldn I t you tell he Federal Bureau of lnves liigat1on,'

th~ is, Agents of the Federal Bureaa of Investigat1on,

that on the oocaSion when this man viSi.ted your apartment,

July 21, 1950, that he gave you two thousano jallars to

gi va to Pearl? A I do not wish to answer tiha t question

on the grounds that it may tend to incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Bureau of

Investigation t"hal; when this man came "1;0 your apartment on
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July 21, 1950, that be gave you a message to William Pearl l

that you were ;0 convey to Pearl in Cleveland? A I do

not wish to answer th~t ques'ion on the grounis that it

may tend to incriminate me.

Q Didn l t you tell the Agents of the Federal Bureau

of Investigation Ula tI this man the. t came to your apartment;

on July 21, 1950, tolo you to tell Pearl that he was to

go to Mexico immediately? A I do not wish to answer

question on the groun5s that the answer may tend Go

incriminate me.

Q Didn1t you tell Agents of the Fedaral Bureau of

Investigsuion that when you reached Cleveland you wrote

the instructions out ona piece of paper anj gave them

to Pearl? A 1 do not wish to answer that question on

the grounds that; the answer may tend to incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Bureau of

InvestigsGion after you had talked to Pearl in Cleveland

in JQly of 1950 that he :.ieclined to take the two thousan

dollars which had been given to you by this man? A I·do

noli wish to answer that; question on the groun:ie that thel

answer ~ay tend to· incriminate me.

Q Dijn't you tell Agents of the Federal Bureau of

Investiga~ion that after Mr. Pearl had ~eclined to aocep~

the two thousa.nd 50 lIars from you thai; you returned tio

New York wi th the money? A I do not wish to answer that;:

question on the grounds that; the answer may tend to

i ncr1mi na te me.
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Q Didn't you tell A~ents of the Federal Bureau of

Invest1gaLion thsb after you had returned to New York on

or about July 27, 1950 , a man came to you, the emB man

who had given you ;he two thousantl dollars, and you gave

it back to him in your apartment? A I don't wish to

answer that question on the ground that the answer may

tend to incriminate me.

Q Did Julins Rosenberg ever visit your apartment?

.A I do no; wi sh to answer that; quell\:tion cn the grounds

thsu the answer may tend to incriminate me.

Q, Ilian't you tell the FedeT81 Bureau of Investie;auh
~that; you. were a friend cd Julius Rosenberg's1 A I d:J not;
II
!

wlsh to answer tha; question on thegroUnJ8 that the answer
~

may tend to incriminate me. ~

Q Didn't you 4} 11 th.e Agents of the Federal Bureau

of lnves tigation the t you were a ffienti of Ethel Ros'en­

ber~'s 1 A I do no Ti wleh to answer tha.t; quae ti on on the

ground that the answer may tend to incriminate me.

Q Did you tell the Federal Bureau of Investigation

that you had visi ted theapaxtment or! Ethel and Julius

Rosen terg many times? A I :10 nOli wish to answer that

question on the grounds that the answer may tend to

inc rimina te me.

Q Did you witness the peace riots up at 14th Street]

in the la s t two we'ele1 A Yes, I jio.

Q Did you take part in them? A I witnessed it.
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Q Answer the question, please. Di~ you take part in

them? . A No.

Q How did you happen to be there that jay? A I

r ead abo u Ii i ~ •

Q You reaj about wha 'G1 A I read about it.

Q You read about; it before it started? A Maybe I

di:in't untl erstand the question before.

Q (Quee t ion read as follows: II Howa1 d you happen

to be there tha~ day?") A I am sorry. You referred

before to a peace riot?

Q Yes, a peace riot up at l~th Street. A I wasn l

at a riot.

Q, How did you happen to be there? A I went there.

Q How did you know about 1 t1 A The quest ion about r;

the peace rally had been in all the papers and bad also

been broadcast over the radlo.

Q Didn't you tell the Federal Bureau of lnvestigatlo.

tha ti you sent Alfred 8arant money orders in the sum of

$45 in payment of rent for an apartment at 65 Morton St.,

~ew York vitY? A Ido not wlsh to answer tha~ qUestion

on the grounds that the answer may tend tiO incriminate me.
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Q Did you ever type any le;ters for Alfred Saran;?

A I don't wish to answer tha~ question on the grounds

that it might tend to incriminae me.

Q What was your reason for visiting the pe600

rally? A I wanted to see what it was like.

Q Is that the truth?

JUROR: I di d no G hear that •

THE WITNESS: I ssij, I wanted to see what

iii was like.

Q Is that the truth? A Ye$, sir.

Q Did you go with anybody that jay?

:recall.

Q You do not recall? I took place aboue two or

three 8CO, didn't it, and you janet recall? A I do not

recall, I am sorry.

Q Do you know any members of the Communist Party?

A I donlt wish to answer that question on the grounds

tha; it might tend to inoriminate me.

Q Were you ever a member of the Communist Party?

.A I donot wish to answer that question --

Q Were you ever a member of the Young Communist

League? A I do not wish to answer that question on the

grounds that it may tend to incriminate me.

Q Do you subsoribe to the Daily Worker? A I ~o not

wish to answer th~tquesticn.

Q Keep your voice up, please. A I do not wish to
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answer tha&i questtion on the grounds tha 1; it might tend

to incriminate me·

Q Were you ever affiliated in any way with the

Oommunist Party or the Communist movement? A I dO no;

wish to answer tbau question on the grounjs that it might

tend to incrimina~e me.

Q Have you ever attended Communist meetings? A I

don't wish to answer that questlon on the grounjs ~hat

the answer might tend to incriminate me.

Q Eave you ever contrituted any money or your

services to the Communist party or the Oommunist cause?

A I do not wish to answer thalJ question on the grounds

that it might tend to incriminate me.

Q Are you interested in seeing Russia get the

secret of the atom bomb? A No, sir.

Q What is the answer? A No, sir.

JUROR: I didn't hear you.

THE WITNESS: . No, sir.

Q, Are you ..interested in seeing tha ti Russia obtains

secrets on various weapons of the Uni ted States? A No, si~.

Q Then why don't you want to answer these question~

in here? A I don't wish to answer any questions the

answers to whioh I believe might tend to incriminate me.

Q And you still mainta1n ths' you never attended

CommuniS; meetings? A I don I t wish to answer that question

on the grounds that it might tend to incriminate me.
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a te me.

A I jo not wish to d6

A Would you please repeat that?

A lio, sir.You :lid not?

You did not refuse. Are you willing to identify

Q

Q

Bureau of Investiga'Gion?

I didn't hear it.

Q (Qre s tion read as above.)

piotures :which may oe shown to you by A~ents of the F'eder~l

Q Did you ever at,end a rally at Ma~ison Square

Garden? A Yes, I jid.

Q A Communist meeting at the Madison Square Gar~en,

a Oommunist rally? A I don't recall.

Q Did you refuse to identify various pictures which­

were shown to you by the Agents of the Federal Bureau of

lnveSigation? A No, 81r.

that on the ground that it might tend to incriminate me. j

Q Will you explain way you. think the mere process

of identifying pictures might tend liO incriminate you?

A I believe th~if I answer that question then that answe~

might tend to incriminate me.

Q In brief, you have practically declined to answer

any quesdons thSL might be asked you except where you wer

born, when you were born, where you went to school~ tha~s

about all, isn't it? A NO,slr. I am reaiiy to answer any

questions the answers to which I believe will not incrimln-

Q But you are not willing to answer any questions

with referenoe to your oonneotions with people of Oommunist

LB-7



A I said, various members of my union,

c1 tizen? A Yes ,s1r, I do. I am prepared to cooperate.

Q You have the interests of the United Sta;es at

heart? A Ye s 7 sir, I ~o.

Q And is what you have Said here an indication of

Glassman

tenrlenoies, is that correo;? A No,slr. I do not wish

to answer any ~uestions which I feel might tend to

Q What was the talk aboat? A Various members were

talking about a rally, the fae t that the permi t had not

been ~ranted for the rally.

JUROR: We can't hear.

Q Talk loud enougtl.. You can talk loud enongh. You;

shouted loan enough in here before. Your voice was louder

inorimina te me.

Q Do I underatand that you only obtalned knowledge

of the pea ce rally from the raoio or papers? A No, sir.

I had heard ~lk about it.

Q Who told you abou~ it? A In the uniOn there was

talk abo u; it.

Q What union? A The union I belong to, a social

service workers union.

. I
:11

whi cb is the Social Service Workers Unlon, had 'talked abo~ti

the rally.

Q Do you consIder yourself to be a good American

citizen? A Yes, I do.

Q Do you conslder yourself a very cooperative American

yesterday.

------- ---------
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t haJi in teres tr A I believe, sir, I am, as I said

before, interested -- I have the interests of the United

~tates Government at heart. It is my government. At the

same time I feel that I have the privilege,of exercising

the right of refusing to answer any questi,ons that Wight

tend to incriminate me.

Q Even though the material which is being discussed

here might ha ve a very damaling effect upon your govern­

ment, you still would decline to answer questionsr A I

feel, sir, tha;" I would be obliged to answer questions

which might tend to incriminate me.

Q In other war ds, you think more of yourself than

you do of the United States Governmemt? A No,sir. I

WOUldn't say tha~1 sir. But I do want to protect myself

and to exeroise the rights tha~ I have not to ~ncriminate

myself.

(Oont. by IFG)
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sir.

Q Who lives in that house up there vuth you ­

your apartment? A I live alone, sir.

Q Who has been living there for the last week or

ten days with you - has anyone been there4( A Yes, sir.

Q Who has been there? A A friend of mine.

Q Who is he? A Ernest Pataki.

Q And how long has he been there? A He ,hasn't

been living there; he is staying there. He has just been

keeping me company.

Q He has b:-: en staying there over night4( A Yes

sir.

Q, For howlong'l A Since - - I donlt recall,

either'Monday or Tuesday.

Q Who pays the rent on that apartment? A I do

Q How long J:aTe you lived there? A T'bree years

Q' Do you have a lease? A I believe the lease

has expired. I had one, and I still have it.

Q How much. do you pay for the rent4( A Thirty

dollars a month.

Q And what does this man Pataki do for a, living?

A He is an engineer.

Q Where does he work?

municat1ons.

A At Federal Telecom-

Q Is he marr1 ed. '1 A No, sir.



have a bedroom, and I have a kitchen.

Q Describe the furniture in the living room.

A I

A Yes, sir,

A I don't

;-~CftJ.<'
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A I'don't know,

A Nearby, on 19th Street.

A It hasn't been the last ten

A I believe since Monday 'or Tue

Q What does he make a week?

Q Wh~hasn't he a home of his own?

Q Where doe~e live?

Q And how often doesthls go on?

sir.

Q Does he pay anything for the upkeep of that

apartment? A No, sir.

Q, How many rooms in that apartmen t1 A Three,

sir.

Q \~hat are they? A I have a living room, I

for the last ten daysY

A I have - - the rooms are separate rooms, with doors

between all of them - the living room and the bedroom and

the kitchen all have doors. The living room has a book-

days, sir.

Q How long?

case, a record-player, a 'record-cabinet, a desk, a, radio

and a studio couch, and an incidental chair.

Q Why has this man been living 1n your apartment

he has.

understand, your question.

Q I say, how often does this go on, how often do

Q What is he doing in your apartment?

asked him to stay with me.

IFG_2
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you invite people up to your apartment for a week or so,

A He doesn't live there, he doesn'tto stay with you'

stay there.

Q What is he doing there? A I asked him to

keep me company.

Q Are you lonesome?

little disturbed by this.

A I guess I have been a

Q What 1s he there for - as a bodyguard of some

sort? A No, sir, but he is a friend of mine.

Q What is his function there, what is he doing?

A There 1s' no function; it is just that he keeps me

co.mpany.

Q What sort of company? ~ A Well, friends ­

he is a friend of mine.

Q Is he a canasta player or something? A I

believe he knows how to play canasta.

Q That is what he is there for, to play canasta?

A I wouldn't say tha-t, sir.

A Oh, no,

Q Tell the jury what he Is there for. A He

is my friend.

Q Is he hiding there from somebody?

sir; I wouldn't imagine so.

Q Did he talk to you about the Rosenbergs?

A I do not wish to answer that question - -

Q I say, did he talk to you about the Rosenbergs

A No, sir.
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Q He didn1t mention the Rosenbergs to you? A No,

sir.

Q Did he talk about the Greenglasses to you~

.A No, sir.

IA

I donlt know.

I went to

A

A

sir.

Q, Did you discuss the Greenglasses with him?

A No, sir.

Q Is he a member of the Commun1st Party?

donlt know, sir.

Q Did he ever, to your knowledge, attend a Com­

munist meeting? A I don1tknow.

Q Did you ever see him at one?

~ Where did you go to school?

Q Did he talk about these espionage cases to you?

A No, si r.

Q- He never mentioned it? A No, sir.

Q In all the time he has be en at that apartment,

he never mentioned anything about the Rosenbergs or the

Greengl,asses? A No, sir.

Q Did he discuss with you the subpoena that you

got? A No, sir.

Q You never talked to him about it? A No, sir.

Q You never said a word to him? A No, sir. I

didn't want to discuss any of this with him.

Q But di d you di souss 1t wi th him? A No, sir.

Q Did you discuss the Rosenbergs with him~ A
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Columbia Universi ty for my, last degree, and for my first - ­

A JUROR: I don't hear.

THE WITNESS: I went to Columbia University for

my degree in social work. I went to Hunter Col~e

for my bachelor's degree.

Q Did you ever meet a man called John? A I don It;

wish to answer that question on the grounds that it may tend
k

to incriminate me.

~ ,Now, look, why don t you answer these questions?

A I tried to explain that. I do not wish to answer any

questions that may tend to incriminate me.

Q

j

Is it because you are trying to protect somebody,,!

A No, sir. I am interested in protecting myself.

Q I am not making you any promises, but if there j

happen to you, wo~lc

were a possibility of a promise that nothing would/you dis- I
.i

gorge all this information and tell the jury, and give

answers to all the questions that I have asked you - if

I

A Yes 1
~

A

A I imagine so.

i
what do you think - if nothing would h~enlQ vfell ,

Q That is youymain interest, isn1tit?

these questions truthfully?

donlt know, sir.

to you - you are interested lnyourself, you said?

I am.

Q Now, if there were any possibility of assuring

you that nothing would happen to you, wouldn1t you answer

you were sure that nothing would happen to you?

--- --------- ----------
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~ And wouldn't you be able to give us the identity

of that person that came to your hauss, if you were a8s~~ed

tha.t nothing would happen to you? A I don't want to

answer that question.

Q You don1t have to answer that; I am not asking

you to answer it, but I say, if you could be given assur­

ance - - you are not being given that yetI but if you could

be given any assurance that nothing would ha.ppen to you,

would you then be willing to divulge the ic1entity of the

person that came to your house on that July Friday?

A (No answer.)

Q What do you think'? A I can onlyrepea t that

I am not protecting anybody, that I am interested in pro­

tecting mY,self) which is my right, and that I don1t: lllJish

to answer any questions that will incriminate me or involve

me.

Q, But supposing that you weren't going to be in­

criminated, supposing that you were assured that you waren'

going to be incriminated - - you are not yet, but supposng

you could do that - - would you be able to identify that

person that came to your apartment that night? A ~ donlt

think - -

Q That is certainly being fair with you. \fuy

don't you be fair with me? A Well, I am trying t0 1 Mr.

Lane. I indicated here in this Com~t that the reason I

didn't wish to answer the questions that you put before me
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was because in my opinion I felt it might incriminate me.

Now,· I don t t think there is such e. thing as guar­

antee. How could anyone guarantee to me that it may not?

If I honestly said that it 1s a possibility that it might

incriminate me - I don't know that it will, but I believe

tha.t it might tend to - I don't believe that there is such

a thing as assurance.

Q Hobody has given you any assurance. All I said

to you was, if there was a possibility of assura.nce that

nothing would happen to you - - I am making it very certain

that no promises have been made to you, but if there was

. such. assurance 1 would you be in aposition to divulge tIe

identity of the person that came to your apartment that

night? A I imagine so.

Q You mean, if you could be given that assurance

you would tell who that person was, and you could identify

him, if nothing WQuld happen to you that is what you

a.re saying? A I am sayi~g I would be prepared to answer

any questions that would not tend to incriminate me. Any

questions that might tend to incriminate me, I would have

to exercis e the prlvilege of not waq.ting to answer th'em.

Q But if a Grand Jury could - - if they could - -

assure you tha.t your anSV!Ters would not be considered incrim­

inating - if they could do that -'would you ,then be in a

pEition to disgorge all this information that you are hold-

ing back because of your constitutional privilege 1n
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other words, things like identifying the person that came

to your apartment that night?

Now, I am not asking you to identify that person

now. I asked you that before, and. you declined on the

grounds of ~our constitutional rights - - but you could

probably iden tify him if you could be assured, is that

right? A I am not able to answer that in the form in

which you put that.

MR. SAYPOL: The witness has already told us

that, I believe.

THE WITNESS: I said I believe I 'Would be pre­

pared to answer questions, if I felt that they

would not incriminate me.

Q I believe that what you said was that you do

know the identity of the person" but that you decline to

answer because you feel that if you did answer the ques­

tion that it would terd to incriminate you. A That is

not what I meant, sir.,

Q What do you mean? A What I meant was that I

would be prepared to answer all questions, or do anything

that was asked of me, if I felt in my opinion that it would

not in any way incriminate me.

Q But if you were given assurance that it wouldn't

incriminate you, if you were given such assurance that it

wouldn't incriminate you, would you be in a position to

divulge the identity of that particular person? A
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answer that question in the form in which it is put.

Q In what way might it possibly incriminate you?

The question is: If you were given the assurance that

your answer would not in any way incriminate you, could

Q Ct· 1er a~ny you can. Answering that one does

A I think it might, possibly.not incriminate you.

you or would you be in a position to divulge the identity

of the man that came to your apartment on that July Friday

evening, and asked you to go to Cleveland? A I ca.nlt

answer that question on the grounds that the answer to

might tend to incriminate me.

THE FOREMAN: Would you step outside for a min-

ute? We wi~l have a recess.

(WITNESS LEAVES ROOM, AND IS RECALLED.)

subpoena.

(WI TNESS EXCUSED).

---_.,~,..__ ...~-_.-



again duly sworn by the Foreman, beatified as follows:

Rosenberg

R 0 SEN B ERG, reoallerl andE •E THE L

Aague t 11, 1950

BY MR. LANE:

Q Now, Mrs. Ros~pberg, you have again been sworn

in and once again I want to advise you of your Constitu­

tional rights, that is, you do not have to answer any

questions the answers to which may tend to incriminate

degrBje you, and the answers which you give before this

body, this grann jury, are given voluntarily and

A Right.

Q Think very carefully on each queston and answer

very. dis tinctly. Are you a member of 'the Communist Party

A I tiecline to answertha ti quae t ion on the ground that

this might tend to incrlmlnalieme.

Q Are you a member of the Young Oommunist League?

A Again I decline co answer that qU6stiDn on the grounjs

be us ed agalns t you in the event of a subsequen t prosecu­

ti9n. Do you undersliand thatif A Yes.

Q 1 belteve you have had counsel? A Yes.

Q~j you have been advised by your counsel as to

rights? A Yes.

Q. '11 lh 'G counsel is Emanuel Block, 1s tha t correc t?

LB-l

that this might tienj to incriminate 111;3.

Q Were you ever a member of the Communist Party?

A I decline to answer on the grounjs that thiS might tend

to incriminate me.
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Q Were you ever a member of the Young Communist

League? A 1 decline to an~wer on the grounjs that this

might tend to incriminate me.

Q Are YOllor were youever affil1ated in any way

w1th the Communlst Party or Oommun1st movement? A I

decline to answer on the gfounds that this might ten~ to

incriminate me.

Q Have you ever at,en~ed Communist meetings? A I

ite cline to answer on the ground.s tha t thl s migh t tend to

inorlm1na te me.

Q nave you ever conributed money or your services

to the Communist Party or Communist causer A I deoline

to answer on the grounds t1:l.a.G this might tend to

incr lmi na te rne.

Q Do you l{now whether or not your husband ls or has

been a member of the Oommunis t Par ty or Young Communist

League? A 1 decline to answer on the ground that the

relationship that exists between my husband anj myseJi is

a oonfidential one, anj this might tend to violate a

oonfijential relationship-

Q Let me explain to you that you may refuse to

answer questions on priv11ege as between husband ~nd

wife only as to conversations, not as to anything you may

know. You may only refuse to answer tha~ question on the

grounJs 1 ti may incrimina te you, not your hus'banj. What; is

t1:l.e answer to that question? Do you know whether or not

-~_~~>yourchusband:isorjlasa .. memOerofthecCommunls,t. Party?-.~~
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A I decline to answer on the grounjs that this might

tend to incriminate me.

Q Do you know whether your husband is or was in any

way affilia ted with the Communis t Party? A I decline to

. answJer on the grounjs that this migh b tend to incriminate

me.

Q Do yo~ know whether your husband is or was in any

way affiliated wlth the Soviet Union? A I decline to

answer on the grounds that; this might tend LO incriminate

me.

Q Do you knowwhether your hasband ever atT;enaeU any,

me stings of the Communis t Party or the Youn!: Communis t

League? A I decline lio answer on the grounds tha ti this

might tiendto incriminate me.

Q Do you know whether your husband ever at;enden any

meeting;s of any agency or agencies affiliated with the Com­

munlst.Party or Young Communist League? A I decline to

answer on the grounjs that this might tend to incriminate

me.

Q Do you know whether your brother David was a

member a'or affiliated in any manner with either the

Communist Party or Young Oommunis&League QI'both?

A I decline to answer on the grounjs that this ml~h~
::::>

tend ~o incriminate me.

Q Do you know whether your sister-in-law, Ethel

Greenglass, was a member of or affiliated with either the
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Oommunist Party or Young Communist League or both?

A Excuse me~ I was EGhel Greenglass. Do you mean my

sister-in-law?

Q Yes. Do you know whether or nOi your sister-in-law

Ruth Greenglass was affi11a ted with ax a member of e1 ther:

the Communist ?arty or Young Communis t League or both?

A I decline to answer on the grounds that this might tend

to inoriminate me.

Q Were you active in the Communist Far'Cy movemen'C?

A I decline to answer on the grounjs that this might tend

to incriminate me.
I

Q Do you know whether your husband was aotive in this

movement? A I decline to answer on the ground that 'Chis

ro1 ghtitend "'0 inorimina te me.

Q Do WOU know whether your brother ,Davi d Greenglas~,

and or your siStier71nelaw, Ru.th, were active in the Communist

Party movement? A I decline to answer 00 the grounds

that this mighn 'end to incriminate me.

Q Did you ever discuss with Ruth Greeoglass the

wark which her husban.d was.joing a t Los Alamos during the

war? A I decline to answer on the grounjs tha ti this migb t

tend to incriminate me.

Q Were you ever present at a discussion wi~h Rath

Greenglass juring which the topio was the work which her

husband, Davij Greenglass, was joing at LoS Alamos during

the war? A I jecline to answer on the grounrls that this
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Q Di j you ever hear your hus band, Ju11 u.s, di seus s

with Ruth Greenglass the work which her husband, David

Greenglass, was doing at Los Alamos during the war?

A I.decline to answer on the grounjs that thiS might

tend to incriminate me.

to incriminate me.

Q Did you ever hear your husband discuss wi th

David Greenglass the work which he wasdoin~ at Los Alamos:
~-"

during the war? A' I deoline to answe,r aothe grounds that
~

the relationship between my husband and myself is a ;

oonfidential one an~ I do not want to violate it.

grounjs it may tend to inoriminatie or degrade you.. Will'

~ou please answer the question? In other words, the

privilege of husband and wife is only when the two of them

are present; but when a third party is present the privi~e@

16 lost beoause it is QverheardbY a third party in your

presenoe. Your ground for refusing to answe!." must be on

the grounj that the answer to the question whioh has been
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i

Q For what reason? A Whatever the reason might be~

Q. No; you have to give a reason for l,t. A Obvioll"

I want something clar1f1ed.

Q Whai do YOQ want clarified? A I'd rather wait

to jiscuss it with my counsel.

put to you mi~ht tenj to incrlmina~e or rlegraje you.

A I'd l1ke to ask advise of counsel at this pOint.

Q Where is your counsel? A At 299 Broafiway.

Q Wha~ do you want oounsel for? A I feel that I

need legal counsel.

Q For what'1 For what reason? As to whEltler you

shoultl answer thaG question? A I have a right to ask

for counsel.

Q In other words, you want to discuss the answer

to thab ques'ion, on the grounjs of privilege bwtween you

and your husband, 1s that right? A I would like the advi e

of CQuns el.

Q For whav reason, :Mrs- Rosenberl;'? Gi va us

A I told you the reason. I feel tha, I

advice of couns el.

Q For whali reason? For what reasont You have

~eclined to answer. I mean, do you want to answer these

A I have a righi
I

que~tions, is that why you want counsel?

to ask for counsel before I go

Q You must gi ve a reason for it. A Well, I brJ. ve

some questions to ask.
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Q Aboll; wha t?

Rosenberf;

A About my rights.

Q You have alreajy consulted one, haven't you?

A ~hat I srigh t •

Q Do you want to knowwhether you should answer

this question, is that the reason why you wan, counsel?

A No. I want counsel to ask about my rlghts.

Q You know your righ;s. You do not have to answer

any questions which may tend to incriminate or degrade

yOU, and you have already answered the quescion. A Eu;

lihere is a question about the right; of the confidential

re la tii ooshi p.

Q I wll1 wi thjraw the ques tioD: then. You do not

have to answer that at all. I won't even ask you ths'G

questl0n. That ques G10n 1s Withdrawn, the question, Did

you ever hear David Greanglass and Julius Rosenberg I
!
i

discusslng the atom bomb, or, rather, di:i you ever hear II
r,

youx hlls1:and jiscuss With David Greenglass the work WhiChl

he was doing ali Los Alamos during the war. We wi thdraw I
that. Did you ever hear David Greenglass discuss the :1

'I
IIwork, his work, in oannee ti ion Wi. th the a tom bomb and ~

naclear fission? A I decline to answer on the grounds I
that ~his might tend to incriminate me. II

Q Do you know Ana liole lakovlev? A I decline In answb~
II
~

on the grounjs that thi~ might tend to incriminate me. i
Ii
,I

Q Woul~ you oare to a~~empt to 1~entify h1s P1oture?~
II

A I waul:! no t care to a ttempi. ;1
~
il

'I'
~
I
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Q Do you know whether your husband knows tih1 s

Yakovlev? A I decline to answer on the grounds ~hat

this might tend to incriminate me.

Q Did you ever hear your husband mention the name

Harry Gold? A I decline to answer on the grounds thaG t

might tend to incriminate me.

Q Did you ever give ei;her David or Ruth Greenglass

money? A 1 decline to answer on the grounds tha~ 'hiS

might 1;en3tiO incriminate me.

Q Do you know whether your husband gave either one

of the Greenglasses money? A I decline to answer on the

grounds that this might tend to incriminate me.

Q Did you ever write your brother, David Greenglsss

during the war? A Yes, I wrote him.

Q Did you ever at;end the Workers School? A I

decline to answer on the groun:) that thiS m1gh'G tend to

incriminate me.

Q Did you ever sign a Oommunist Party nominatln~

peti;ion for eleotive offioe? A 1 dij Slgn a 'Communist

Party pe ti tion.

Q For electi ve offioe? A 'l'hati I wouldn ' ti recall,

wbe~her it was elective office -- no, it was for, I think

Q Canjida,es for office? These peti~lons are senti

around where candidates for offi'oe must get so many

signatures for different offices of the Communist Party. i..,.,

A You mean abouti putiClng the party on --



L Rosenberg

Q Elec'tive offices, for Governor or Senator and

tbings like tha~ -- petit~on8. They have to get so many

names on pe ti vions before the name can go on the "ballot.

~ Yes,'I believe there was one.

Q Do you know which one it was? A Oh, it's way

oack -- when was i ti1 I believe it was 1939 or '1940,

8 omethin~ like ,that.

Q ~ow I show you some le;ters, and ask you if that

your writing? A "l'haG's rightj that; is my writing.

Q These are all your wri tinge A Yes; those are all

mY wiiting, yes.

Q They are all yours, are they? A Tha,'s my wrlt1n

'Ghat • s my wri ting.

Q. 't'hese are all letters which you sent to your

brother David? A Yes, addressed to him. That 1 s my wr1ti g,

yes.

lIR. LANE: MaY the record indicate that the

witness has identified these letters as letters Which

she wrote ;0 her brother Dav~n. Anj here is another?

THE WI 'rNESS: eYes, tha tis my wrl'G ing.

Q And these let;ers, these are all -- A My

wri t illg, yea.

Q Another batch? A Yes, th,t's my writing.

MR. LANE: These batches of letters which the
!

witness has 1dentlflej are letters which she wrote t I

her brother DaVid, an~ she ldentifies them as being
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her writing and as being sent to her brother during

the war.

(MARKED GRA~D JURY EXS. 1 and 2, this date.)

Q Did you ever attend a Oommunist Paxty meeting at

Madison Square Garden? A I decline to answer on the grau d

that this might Gend ~o inoriminate me.
Q DOYOll reaJ, purohase or 8ubsori be to the Daily

"orker7 A r decl~ne to answer on the grounds that this

might tend to ~ncriminate me.

Q !s there anything else you want to tell us about

this entire matter? A No.

Q Any s liS liemen. 'G you want to make tiO the j uryr A No.

MR. LANE: Anything, Mr. Foreman, that the

jury wants to ask? (No response.) Oan she be

temporarily excused, just for a minutia or two?

THE FOREMAN: You are exoused.

(Witness again recalled.)

MR. LANE: Mr. Foreman, a re there any

questions? If there are no questione, would you

please excuse the witness?

THE FOREMAN: You are excused.

(WIT~JESe E;JCUSED)



BY MR. LANE:

Glassman

G LAS SMA N" recalled and againVIVIA N

August 14, 1950

duly sworn by the Foreman, testified as follows:.

Q Miss Glassman, I am not going into the routine

of explaining to you your 0onstitutional rights; they have

already been explained to you, and I think you understand

.them, is that correct? A Yes, S1r, I do.

Q Di ~l you have occasion to talk with Federal Bureau

of Investigation Agents on August 3rtt, 19507 A Yes, I 01

Q Ann at that time you told them a stlDry aoout a

tr1p to Olevelan~, dido I t your A I don I t wish to answer

t ha ti ques til on ·

Q On wbat groun:1s"( A On the grounds tha,t 1 t m.ight

tend to inoriminate me.

Q, 'Well, did you give the FBI a statement ,;regarding

a trip which you took to Cleveland in thelat~erpart of

Ju.1y of 19501 A I don I t wi at to answer tha t question on

the grounds that 1~ may tenrl to incriminate me.

Q Well, then, did you give any 8tavemen~ at all to

. the Federal !Bureau of Investigation Agents on August 3rd,

19501 A I don't wish to answer that question on the

grounds that it may tend to lncriminate me.

MR. LANE: Mr. Foreman, will you jirect her to

LB-l

answer Ghat question?

THE FOREMAN: Will you please answer thab

ques cion?
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THE WITNESS: I Jon't Wish to answer the question

on the grounj mat it may tenj to incriminate me, sir.

MR. LA.NE: Then, for the recorj, Mr. Foreman, I

think you should now request tbat the Jujge be notified

that you have a quee tiontha t you want to take up with

him, an~ that you jlrect me to inform the bailiff that

the court shoulj be cleared and tha~ you wish to come

down wi tih the jury to the court room and put this

situation to the Jujge. Am I so jirected?

THE FOREMAN: Yes. (To wi tness: ) Did you hear

what; Mr. La.ne had to say?

THE WITNESS:· Yes.

THE FOREMAN: I order that to be done.

(WITNESS EXCUSED)

(At this point Mr- Lane, the grand jurors and
the witness proceeded before the Uourt in

. Room 31e.)

( Uont. by IFG)

--------~--~-----~



Q Now, the first question is: "Did you have ooca­

sion to talk wi th Federal Bureau of Investigation Agents on

Augnst 3rd , 1950? n and the answer was: IlYes, I did. fJ

And the second question was: nAnd at that time you

told them a s tory about a trip to Cleveland J didn 1 t, you? II

A I donlt wish to answer that question, on the grounds

IFG-l
(From LB)

August 14, 1950

(Re: John Doe)

t l~r. Lane)

Glassman

that it may tend to incriminate me.

Q And you understand that thi~ means you are in·

contempt of Court ~ do you understand that) A No, sir, I

don't.

Q Do you understand that the JUdge has directed

you to answer the questioD 1 and if you don't answer the

question you will be held in contempt of Court; and if be

decides to do that he can send you to jail until you do

answer the question - - do you understand that?

I donI t.

tion?

Q I am telling you that.

A

A May I ask you a que

Q Yes. A It is my understanding that in such a

situation, I would ha've the opportunity to have a counsel

represent me, to explain why in my opinion I believe that

the questions may tend to incriminate me.

Q And who advised you as to that fact? A That

i s my under standi ng.

Q I know, but were you so advised by counsel~

A I don't remember, but that is what I thought was so. I
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understood that then, if the Judge should decide that on

the basis of hearing the reasons for my not wishing to

you.

ans't'ller the que stian, if he should then decide tha t I have

to answer it, then I have to answer it, and otherwise then

A I don't wish to answer that

A I don't wish to answer that question

I would be held in contempt of Court; but should he decide

that it is true that the questions may tend to incriminate

me, after he hears the reasons, then he may decide that I

don't have to answer them.

Q The Judge has already decided that the question I

I asked you would not tend to incriminate you; and de~p1te

what he told you in Court,and what you heard him tell you"l

you now in contempt of Court refuse to answer the question I

on the grounds that the answer might teoo_ to incriminate

The third question is: "Well, did you give the

FBI a statement regarding a trip which you took to Cleve­

land in the latter part of July of 1950?" What is your

ans'V'ler to the. t?

on August 3rd, 1950?"

question on the ground that it may tend to incriminate me.

MR. LANE: Mr. Foreman, will you direct that i
this girl come back here tomorrow morning at eleveJ

o'clock, at which time we shall then go do~~ to

on the ground that it may tend to incriminate me.

Q Question; "vITell, then, did you give any state-,

roent at all to the Federal Bureau ot Investigation Agents
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the Court and ask the Court to adjudge her in con-

tempt of Court.

(To witness) In the meantime, if you want to

get counsel, get it by tomorrow, but don't come in

with a lot of excuses that you couldn't get ito

If you can't get counsel, go to the Legal Ald .

. You ca.n get counsel a t the Lega.l Aid, if you can't
r

II
get counsel anywhere else; because tomorrow moru- I
ing I am going to ask the Judge to adjudge you in

contempt of Court, if you refuse to answer the

questions.

THE FOB.EMAN: Do you understand that?

THE WITNESS: Yes, I do.. You wan t me here at

eleven o'clock'?

THE FOR~AN: That's right.

I~. L&~E: You are excused until tomorrow morn-

ing.

(WITNESS EXCUSED)



Seidman

oalled as a

fl:r:a'G been :July sworn by the

B ..

in the Law of~ioe

I

Q llben '¥fere YOll aomi ~ ;e~?A 194,1.. I t oc~kthe

reoruar"! BaT.. I do no t exao"y remember the d,. ot

a. crtllsladmi ssion .. It waS JU.ne somet!me ,.

Do you. nave your o\vn law offioe? It. I Just

ted iU, y'es, s1r.

Au.gust 1p, 1950

. A lam.

0/. '$hOse offioe? A. Neub1.lrger, Sbapiro, Ba'billowi;.

8: Botti! Il ..

QWha t I at/be aiaxess1 A 76 Beaver ;)tr'esi.
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QYO!..lr !loTtie a..~iressl i~" 87 Perry a'treet, this

1. s the ·telepnone rlU1!oexi A Algonqul n

~Are y Oll married 'r A I am.

i you go 'to flohoo11 A I went to F1



s1r .

.I sir.

e you in 'he servioe? A I

11eU$anan; ..

Q ttinatji~ you

Q Are y Oll amember of the Federal Bar 1 AI aJt1 rlol.

Q 1\1'"e you a mertlber of any otber Bar?! J us tot ise

'Jew York. Sta e Bar ..

Q. Axe youatt1k1ate3. wlth any (Jommu.n1st; oU'Gflt

organization? A 1. am net clear on toe quewtlen.

you meaney affl1iatedi

Q Do you belong to eqr 00mmunis t orga nlzationY

A The. t ql1e.stlon I oannot answer,. slr, for seven

reasons ..

Q La t lsna-va your reas or;U3 ? A F11'$ i J it 1. s not

gran:i jury. Beo(Juu

to couns el, as 1naeea my

, 1timposeible

my client to bave oounsel 1YJho is aole to her

a 08 un1.mpalreJ byccinsJ. :::lera uions or confliots whioh



oonflict witb bel" interests iojireotly. Thirdly,

1 t is an a;temptto illvaiettle lawyer-client pri.\r11ege.

Fouxta J I 30 not know tvlla t affill a 1;1on nteElns, 1 tis

1 k. now t Oommunis t organiza tlon means.

t; 1 t; me due 8 1 a\1ij in its very

na

tend

my othertba.t

or no"\;

7 i1Q.

Q youx tn! orma tllO<t1-- you are a 1

tillIlk youlvoula know be';1i9r -- for your

01"111 reason you. ooul j g i vebeforea

ques 111te 1l 1.8 vfb.etiber or no t

aoswe:r on the grounss as vvhe

.~v. f, f'!t •. 4. I···. 1<1·... t."'.'·, 'fFe··lDvX J V~ n J. ... ~

Q you usa Go ansv;er b .t) on t- it

.tenj;s to ino!'ll!l1.nate you? A I do not ltten{iS to

inc rll'i1na t e ltle.. I a .:1 1 t t e no to incrimlnate me •

QBava you e vex be lange tlto a Uomml.lO 113 Ii organizs "'_,,,"'..""'{.

Asama newer •

to 1 ncrlm.inate me.

Q. :fOU kno" VivlanG'la.asf1'1sn?A I tio.

~ 1 bave you her? A I think, lam not
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Wbere jla you meec her?

chapter or shop chairman.

I

,slr.

Q Ji~ou say you were aCiml ttieti to

Ii In 1945.

Q Since you met Vivian Gl~

teA

tlou.lax

Is ehe aoli ent

, Ell!' ..

Q en u.& J1 a she first 'become a 01

to rep!' eSILHlt Miss Glbssman.. I was no t tiO

J t me in ce



I

r'i' A

A

1

I

of

granf{ jury.

d me

of

dw1 ttl bel'

I

, if I

1, I tjlm noti

you w

, six, I dOl1 l t. If I

you.

raoei

t

j ury'lA I

to

tty OLl reoall

tell me

an

you first;

you tust in ary off! ce in tbepresenoe

lin~1 purpose ..

by

I talk:e .~. to

or .001;--

I recall co.rrec;.ly,. on

Q Do you 1'60a11 I

d Ule if I wa.S

I



eat

jury under

u:rtanj see

f 1rat appeared bafore

beforet

• Foreman, will you

is befo:re this

is. ('1'0 w'ltness:) You are

Se1.jman

Q I ~1dn't ask you that. I aske4 you for a date •

Your test

man

etl

.d , s1r, I oar: • tanswer tbat question because 1 t ln1'SJ1L'l8illl"!

the 1 a.wye:r- c lien t :r e la. t 10nstli p.
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You said you were



A

yetI

AUIUS'li,

I
S

;e. A Do llave a

~en~a:r by juror.)

couns

lie, 61X. I told har-- tbSt. was the fi:rs t'G1me 1 manti

su.bpoena «

Q Let me bavethe exaot:ia. te 'fineD. YOl1" first were

)i18sGl a f:HjlI18>O as hex attorney. A Tbat would

a week before abe was-- befel>S > appeared

j u.ry ..

Q, Let's nave tbe

Q ('ffitnef:ss is

17 t 11, is t ba tJ coXI' eo C1

Q )10.,to:l61 is 15th .. A

I mak!el t 00.; the 31'0 Augus ''fJ' ..

Q lI'be;xa of Augu.s t Iul1tiers ta04

retained by liiss G~assman"f On tbe

t€J represel!l t tu~rt A !'han 1s 001'1'60';.

Q Bow to represent. her in cOf.tnec;ion wlth "tnat?

A Itolfi her I was not a meuiberGf tb1s F.ta'well, let me

t over ·aQ,(i tell you what G1E.tSStllan told Ii.€!, if I

U'la,.SheaEk:e~ I'll$ to repr eeent her.

iiI''' Eoutl1n, whoWEls heruniOf1 laf"yer, to rep:e€se.nu ner.

out tow.n.wae on Fire I alan;j .Snaoa-me to me

lan'yer that; sb.·e knew. I t her tnau I

her in any prooeeding in ae much Cia I

t.hls:Bar • I am not El or iminetl l;:fviyer. I

ti I woul,li re}JXeeerit nexttle puxpose of

could rep:resen 11 her, tllat I woul:l aiivise

vc)ns 1tu ; in z;he inte1m she could

n
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oerta.in oounsel. I told. her Iwould not appea.r for hex intbla

beoause I couljn t t J l10 t beln.g a member 1·ts Bar.

Q Dia you reoe1ve a retainer from her? Not a.t

tlme. I j1 a la ter.

Q

I more

1 t would

ber.

Q Did ahe s1gn any pclpers! A,slr ..

Q. d YOll prepare a.ny pct!:Jers for heI'? A ,sir.

Q Youbaveno wri tten1n:jiota of tation,

tba:t$ correott A That s right.

Q 1 s that the way you normally take a entiA

mally I :10 not have clients for this limited purpose.

Q V~bat jo youiownen you take ao11eAt, ie

prooedUl"si A 1~ormal1y you. a retainen", of course ..

QYo·u tit 0 not see £1 t to dolt in this; case? A I

til daG'.

Q Did youiiscllse at all "hat your fee would 'be'

A lrl a general way, yea, 81 l' •

to ]A

the time I

! t()ld. her

t for

r

tltoI

1,j you tell bel' you

A I tolil her tha my tl_ generally comes to
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Q And where iijtb1s conversation take pls.Qel A It

i 1 It? "'.()UJ7 home'i A Yes"~ ,t.J. J

ls

'eaeralBlreau of InvestlgationAgentsl Ii Tbat

&ion which I :raoe!ve~ from a olient and. I

Q It 1s her l)i~ivilege,. yes.. A ! tis her

yes.. She is the o.nlyperson Who oa.n release mf~ it ..

Q From VJna·Ci? A The privilege

oonveraB.ti.one between Jawyeran1i Cli.ent ..

oovers all

Q '¥~ell, :10 you k.QCfVf as a faa t the t abe bad a oon­

ve:rsatil.0nw1 tbthe Feaera..t. Bureau of Inveal tiOD Agents?

Affnateve x i nfo I~ma:G1on I race!vea 1at.hat; re·gar Zl I I'aoe!

the ient.

Q Ann RrH~ was your c11ent on tha t :P8 rt i 0 ula. r day1

nl t A , 811" ..

Q Youal'£: posit! "iJ"'l7; of that; 1 11 Yes",

~ you been a:hrls1ng her ever 81noe? AYes, 1.

advia1.ngner ever sinoe ..

appearanoes at the court house?
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'i Alla

tit

Q¥fbatwas tha t) pleai~:e s ta te 1 t a.gainJA I flas

e to find her oounsel, and I was advis ing her

ofr Constltt1G :tonal anJ otnl?x le~;a.l :rt.ghts 1n the

u,n t 1 oounsel I was to act f1S counsel

."",..'.'Li?n'"" t-- waai t

t that you· baa01

jay,

have been a 1'; one of thssu'ls eCHl.en,TJ

on tila ThaIs

one to obtain a

Ot:1Fr1da.y .. It

I tBher40

ox 7

Q Anti those tha tsne should answer? A 1:11 aI'lot.

Q lou jieouasthatphase at al1th her? Ii.

I d, ·ae tually , I gava bel." a long lemllure, lfyou

on the his tory and scope of theprivl1ege so that !

now abeknO'WS about as much tibotlt it as I :.io. 1t010 tler

'GO make her own onoioe in the light of that.

Q \'1ihEHl j ij you ve h61' t hat Ie ott11"6? A I ;;~nl

t 0 reoall,s1 :r • Itbi nIe 1 't; Vttl s on F:r 14ay f 0110,,;1

> out I am not rfeotly su::re tbat we '\\'60 t into 1t at



ve you beenreta1neoDy her. since then?

I

be t I

I wl11

knovJs

tne phone book•

• e,nha~tan? Ii. Yes.. All

I

Q Ie it

I oa.lled

any q U.fJS ~ ions thatltbe grant! j u:ro1'8 would 11ke to

'tibere pxobablyare ..

In

iny qU6stlQI1S 1

slDg her of her Oons ttiu;1onal I'lghts,

Yes, 81.r.



Seidman

tbepa.st week! A Ijl i not, !lC, sir.

I

to

a courlsel I

an

noounsel.

oame

t.ne a~vl oe I

couns

telling tbem tine purpose,

tell you to

saw these att.oxneys yourself?

see? A I 'Ghi nk thcfil -oomes 1111ih1n

of tne px1vilese •

QYOU :11,i? A Yes.

orl l'

to over the phone momeota,rl1y,

i noluZie:i

Q Di.~ youte11

esnec~l A Yes. I kept

t

a 'HiS.j. to a sense 1 t is 'Ii tihi.tl

!



that; you

j ],0.

t is

wms >~a noesofthlscase 1

p8.1'&10ular

not a

itl

A On.d>erthe

'talnly lId

Jt1ROR: 1I.18S Glassman aocompanied you, you said.

TH,E 'rliESS: For s orne of t bern.. For 0 the rs no t ..

I should ~bink.,s1r, for most oftbem abe accompcu:d.ed

LB-14

Q D1tlyou see aMr- Silverman? A IJi~oot {:~ee

III'. ailverman" no., sir.

Iverman? A I

1l:r .. Silverma.o, 00 ,sir.

Q Iii d. you a:.'lvtse tibis woman to

Q Hassbepaid you an.y mone,?ABbe

Q She bas1A She has ..

Q When i10 ana paY you 8 fee?

A Yes. air ..

it 8. fee she

it? A account.

i j reo€: i VB 1 t't i'1 I belie va 1 t wasFr!

o.ash'( A In casb. ..
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Q.there ~ in the COUI''t house here', A No ,sir.

Q. you ava11EfcIle ye.s ter:iayrepreeent; her?

Toen.t t batli I hava SiS. t e j J , 81 r ..

j~ To her on ber Conati tl.lul rights?

A is

the meaning of tbe1

'l:iYOtl appreciaJ& fact that JuJge

yesierQ&Y thal" ane had nocotlusel? A r.lO oounsel·

heralit prooeed.ing, 1# 1. e •

Q,'rb8 r; prooee:ll. was for tnaofatlvlej,

ber Oons tl t uliional rightsiY. Int; 118& osse

was narror. I oouli havea~vi~efi her. I tolcrl

not in prooee.J1ng and a not! os

in pI'ooee~ing.

Q Yet; you acoep1ied a. retainer ani Olillcle iown

the court house. i~hatavere ycdl ,iOiO.g i.n t coal't house?

A In case sbe nee~ed me I was goin.g to advise ber ..

Q Itboughtiyou a you oQul:in 't represent her

Fe,deralcourts1 A You k11CYl.t1 I could represent her to

extent u,pta tlbe point of ente:ria rt;tloe of

Q(QjQe>stlon repeate 4 as above " ) Wbat (B t;he

or It. ! am noti Sure
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JUROR: D1i you advise bernot to

o liOel' at; tOl'neyf

f,l:·l~ EBB: 10 , s1r. Ihava bee n tryi

to t other attorneys for her.

and Bee atuoxneys on

own? A I 1ia not. I was at1;orneys

or on CHle or Iii0 cooas

'fiou.l,;ithis len Cleman hElve the right 'GO

gO!le into the cour t Defore the ?

tlt/ould

been awfully

personally, ,qlly I 3i d 11Dtwant to

7rih)"'rA Pri.Do1pa.lly because I

Q, I n ather ."orie, youaooe p tedaretai ne r ana ~i<d

tobeoome in'\lolve:ri A I aooepted a I'EUia1ner for very

tea po.rpose<s.

Q To getana ttorney1 A Yes.

Q COliI.Dft· ,tshe

~• .r" ••• ...,'" 't a 01 ..

one neI'self? A Yes, but sha

You 8;oo.e.pt a fee

A I Jaubt verymucb. it \'V8.S goi tic

tittle.



.i you t11e fif ty

tl1ue It or

0ot~, ,pre; vy much of tbree orfotlI' days

wi'tb ber.

liE. LAKE: Wi 11 YOll exouse wi mornen

111, Mr. Foreman?

TiUE FOREIAI : You aI',eexoused.

'1111

ta.lk w'i th anyone while be is oti1~si:lei

FOB~4AN: lam eUrejl.1U beard tha t1

WI TI~ESB : Yes ,81r •

l
S

fOI11" oft

{<, You want ;1:118 jury to believe you were retained

yen afea mert:Jy to piok out a 1a1;ye1" ,for her? A I

car tainly do, beoause 1 ti is the txut.h.

Q is what you t oln herr A l~ha t 1awaali I



A I donit knOifT ;

Glassman

recallect as a

A I dt dn r t know it

A Yes, sir. I don't have an

IvIay I explai n'j

A I don't have an attorney as yet, to

,G LAS SMA N ,

Q How long have you known him?

VIVIAN

Davis yesterday, in the court-room?

maybe about a year or so, I don't exactly recall.

witness, having again been duly sworn by the

Foreman, testified as follows:

Q Miss Glassman, you know Mr. Seidman, donlt you?

AYe 8 I sir I I do •

BY I..m. LANE:

have'an attorney yesterday?

attorney as yet; but you see

Q And when did you meet him for the first time?

A Just one second; I will think back. I believe maybe it

was within a year I had met,him, in connection with some

business in the union; regarding the contract, I believe.

Q Now, do you recall that you were before Judge

was Judge Davis, but I was in the court-room~

Q Now, was everything you told the JUdge the truthi

yesterday? A I hardly said anything to him.

Q I ,know that, but what you said was the truth ­

wasn't it? A Yes, sir.

~ And do you remember telling him that you didn I t

help me in this s1 tuation if I should need one now. How-,

ever, I did - as I indicated previously here - - I did ask

Mr. Seidman to assist me in obtaining a lawyer, and he has

August 15, 1950

. (Re: Jahn Do e )

,(k~r.. L_8w_~~)



have paid him money to assist you to get a lawyer? Oh,

Glassman

A ~fell,

A lilai t just one

A I do nit recall

A Well, we arranged

A About four days ago,

Q When did you arrange this?

Q Did he ask you for money?

Q It was last Friday, probably?

Q When did he ask you for the money?

Q When did you pay him?

I paid him money; yes, sir.

maybe.

whether it was Monday, or if it was - - oh, no, it coulfult

be Monday; today is Wednesday. It vJas last week, I believe.

that I would have to pay him a fee fa' his services.

been helping me to that extent.

~ You have asked him to assist you - - you

would be paying him for any services he would render to me.

Q, \1e11, when you- went to visl t him originally, that

which.

when I first went to visit him, originally, I told him I

moment. I believe I was scheduled to come here the first

,time on Thursday, and I believe it might have been Thursday

or Friday. It was either Thursday or Friday, I donlt recall

was when - what was the date? A I visl ted him originally

on Thursday.

Q Tha t was the dey you had talked with the F. 3. I.

people; on that Thursday night you visited Mr. Seidman, is

A At his home.

A Yes, I did, sir.. that correct1

~ And where did you visit him?
_---...-..;..,.:..- ........,...-+-.._~__~~.,.._.~._,_._._.A_"~ ...~ .~_~__~~~.
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Glassman

he? A Ivell, he has been assisting me in finding an at":,,

torney, and as you know he has come with me to these hear­

i ng s ea.ch time that I have be 8n here, and he r.a s be en

spending his time with me.

Q Well, at that first meeting, did you say any­

thing about paying him for helping you to get an attorney?

A I don 1 t recall if it was at the first meeting, but I

do recall that there was an understanding.

Q At the first meeting? A I don't remember tha~,

I really couldn't say.

Q Well, you didn I t retain him, nor did you intend

to pay him any money for that first meeting - is that

right? A Well, actually I had hoped to retain him; let

me put it that way.

Q You had hoped, but you hadn't definitely re­

tained him at tha..t time? A 1tlell, from that point on - ­

even when I first came to him, there 1tvaS no question about

the fa.ct that he would be assisting me, even from the

first day that I came to him.

Q . Assisting you to get a lawYer? A Yes, sir.

Q And you paid him this retainer merely to assist

you to get a lawyer? A No.

Q Wha t did you pay him for? A Ttl ell, he sa.id - ­

there was the understanding that he would assist me 1n ay­

thing that I needed or, for example, in terms of adVising

me of my constitutional rights.



Glassman

tion? You know that you have seen Mr. Boudin. A

A I canlt

A Oh, I am sure of

A Yes.

Q From that first night on?

A I had originally called Mr. BOlldin. Mr. Boudin

Q, But you dicln't discuss payment?

A JUROR: How much did you pay him?

THE \'\TITN"ESS:· So far I ha \T8 paid him fifty dol-

~ Well, he advised you of your constitutional

lars.

Q Why do you keep l~r. Boudin out of this C onversa-

A JUROR: How much did you pay him?

THE WITNESS: Pardon me?

Q Why don't you tell the jury that - why dOYQU

ture?

{ .

And did he that he to get fee for~ say was a

doing that - - ianlt it a fact that Mr. Boudin sent you

to see him? A No, sir.

Q Where does Mr. Boudin fit into this entire ptc-

rights, you say?

that.

was not there. Then I called 1!r. Seidman, be cause I knew

him, you see, from the union, too; and then I came over to

his house, and then I discussed it with him; and then it

was the understanding· that I could go to him for any as-

sistance until such time that we were successful in finding

a lawyer who would represent me. And in my mind, certainly

I was prepared and expected to pay for this service.

reoall, as I say.

IFG-5



to go out there.

Q Did you tell Mr. Seidman you were going out

A Yes,

Glassman

A (No ansvler.)

A I wasn I t try ing to.

Where did you see him~

Q Did you -go out there alone? A

Q Was Mr. Seidman with you? A No, sir, he

Q Why wasn't he with you? A Well,

Q

there?

Q Did you see him at Fire Island?

there? A I told him that I went out there.
him that

Q You told/you went out there? A Yes.

Q But you clid.n I t tell him tha.t you wer e go ing OJ. t

A It is perfectly all right, Mr. Lane, because

Q You saw him last Sunday, didn't you?

he is Mr. Boudin's assistant.

Q What did you 'Vtrent to see Mr. Boudin for, if you

I did.

hide that fact?

sir.

had Mr. Seidman working for you? A I wanted to talk to

him.

Q About what? A I wanted to tell him 'VJhat ha.d

happened thus far.

Q And did you? A Yes.

Q And what did he say? A He said I should con-

tinue to try to get an attorney, because it looks as if I

might need one.

tHE FOHE1~: We don't hear you.
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THE WITNESS: I am sorry. He said I should try

to continue to get an attorney, because it looks

as if I might be needing one.

Q Did. you tell him you had already hired Mr.

Seidman? A He knew.

Q But did you tell him? A I don't remember if

I told him. At some point, I must have told him, because

he kne1tJ.

Q Well, did you or didn't you tell him? A I

can I t recall.

Q That only took place last Sunday. Why do you'

say that he kne'w? A Well, I had seen £.'lr. Boudin before

that. I had seen Mr. Boudin a week ago, and by that time

I had to Id - - at that time I had told Mr. Boud.in tha t Mr.

Seidman would be working with me until such point as I

would have a law/ere

And what did Mr. Boudin say?" A That was :tine.

recall if he said that, but my impression was that that

wa s all r1 gh t .

Q He said that was fine? A Well, I mean I doni

What were your arrangements', as far as fees

were concerned, with Mr. Seidman - - what were you to p~

him? A We didn't discuss it entirely, because it would

depend on there was some comment that it would depend

upon how long I would be needing his services; and on the

basis of how long I would be needing his services, to tmt ~
] y

""'-~~--~"~"",-,-",=---""",=,,~=,,,_c""-'~~-"""~"''''''=''''''''·-1'''~-=-·-=c-~''''''-'''·'''--'''-'..,....,-"-"_...~....."---,,,--~.,....,-=-'='-' •., "-«=.=~-..=~.'= .~-=<""-,,,=-,.",","'~.j..<._- ·,><"0 ...• ~ • ..,..", ~""'""'.==-.~"_'_=:-".~~.".""'..,._...,...-..,.~."--=-,=,=<.i'"... ,, ..=<..~......'""'..:_,,~--=,~~~~==--~.--=~=~.,.,... ~ "+-:
~ ,
~i

. --·:~:;~-:,,'>~,~:i{;~~.:';:'~~~·>~:Y:~~7[{;:~),~~,--%,?.}£~~~~:;';:S~~;:~::IT:i~~I~rrM'!4:?J~~~:;;'~l;ZF~~~~b;~
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extent - - you know, on the basis of the length of time he

had m give to me, then on that basis I would pay him.

Q Where did this discussion take place, respec

the amount of money you were to pay h~m? A I don't re-

member.

Q Well, when did it take place? A Well, I

that I said I would pa.y him for services as soon as I

to him.

Q When was it - that night? A Yes, that veIy

first night, I imagine.

Q And at that time what did he say about the~~~"'~

of money he was going to charge you - - hOirl much a day,

how much an hour, or how much a i,~Jeek? A There was some

indication that we would discuss that.

Q Not Iisome indicat10n,1I but what was said? A

will tell you, Mr. Lane, I don't recall all of these

versations so exactly. In the first place, I don't under":'

stand why you are asking me these questions, and it was

just -

Q I am asking you to tell me what was said at

time about fees, how much money were you supposed to pay

him, and what did he tell you you had to pay him? A I

don't recall. But may I ask you a question, Mr. Lane?

Q Yes. A What'r say to my attorney regarding

fees or regarding anything - isn't that supp~sed to be



IFG-9 Glassman

A I am asking you the question:Q. Is it?

that confidential, about what I discussed with my attorney?

My understanding is that it is.

Q Your understanding is pretty good about what you

are not supposed to talk about. Who IIprepldu you up far

appearances before the Grand Jury? Is that a part of your

Communist line?

You testify before this Grand Jury that you are a

good American, but you have done everything you could to

thwart an investigation about Communism; you have put every

obstacle that you could in the way, haven't you - on the

grounds that it might tend to incriminate you - - is that

correct? A I wouldn1t say so, sir.

Q ~~at 1s your explanation for it? Here boys are

dying in Korea, and you are sitting here and doing every­

thing you can to block an investigation. Every question

that is asked you about something that might lead to people

who today are out trying to destroy this country, you are

answering about something that might incriminate you.

You doult care about people that are dying for this

country; you don't care about the United States. But every

time we come to a point which involves somebody that is

a.ffiliated with this Communist movement to destroy this

country, you fall rack on your socalled consti tntional

rights - - isn1t that a fact?

Are you so steeped and fanatical in this Communist



A

A I am prepared

A Mr. Lane, I am prepared to

That does not make me un-American

What is your answer?

to exercise my right.

Q And your demonstration before this Grand Jury

countl"'y.

or a bad American. I have always been loyal to this

business that- you don I t want to assist your own country1

'n*·Y(."lIj
Glassman ·.,-;;'JU-

assist, and I am prepared to cooperate. There is no ques­

tion in my mine., regardless of what you have said to me

now, regarding my allegiance to this country.

Q Then why donlt you want to cooperate~ A

only exercising the privilege where it concerns the ques­

tion of incrimina.ting myself, 1I'Jhich I believe is my

stitutional right; and as a good American I have

What is your definition of cooperation?

Q Is it, or isn1t it - - or are you going to

cline to answer on the grounds' of self-incrimination'i

ing that right.

But even if something tended to incriminate you,

but it might lead to.revealing some Communist elements

that are trying to destroy this country, you insist upon

is typica~ of that loyalty, is that correct~

Lane - -

to answer any questions except those which might tend to

incriminate me,' and on that basis I believe I have the

right not to answer those questions.

Q Yes, you have that right. No one is question-

IFG-IO
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relying upon those rights, even though they might incrimi-

Lane, that I am prepared to answer questions, except those

that might tend to incriminate me.

MR. LANE: Will you read that question?

(To Witness) And please answer the question.

[Reporter reads: "But even if something tended

to incrimimte you, but it might lead to revealing

some Communist elements that are trying to destroy

this country, you insist upon relying upon those

rights, even though they might incriminate yoU?'I]

A I said before, Mr.

A (No answer.)

~ What is your answer?

A I am sorry,Q What is your answer, yes or no?

I donlt fully understand that question.

Q The question 1s: You are here before th1s body

that 1sn l t the question; that 1s a statement of fact. You

are here before this body, and you have a right to decline

to answer-any questions, the answers to which may tend to

incriminate you.

However, my question to you was: With .that in mind

knowing that you have a perfect right to decline to answer

such questions, if you knew something that might ~ncrimi­

nate you but at the same time might reveal a Communist plot

to destroy this entire country, would you reveal it, even

though it might tend to incriminate you - or would you

rely upon your constitutional rights in that situation?
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nC"J·r.~6]
''(j0iLl~

that your own skin 1s not punctured. Cooperation means a

great deal more than just sitting in a chair and saying

A I be-

A (No

II I wan t to cooperate. \I

THE FOREMAN: You believe, or you will?

THE WITNESS; I believe that I will continue

-------- ------~~-

lieve I will continue to rely on my constitutional rights.

THE FORD1M~: Will you say that again, a little

louder? I don't think theY heard that.

THE VUTNESS: I believe that - -

to rely upon my constitutional rights.

Q And you still maintain that you are a good

American, but you don't want to cooperate. I have told

A I do n 't know.

Q You don't know. Well, that is what I am

Cooperation sometimes me~~s that you have to assume

things, too. Cooperation might mean that you must assume

some of the liability here; but if in assuming some of that

liability you could reveal elements that are trying to

at. You want to cooperate, but still you want to be sure

Q Miss Glassman, what is the answer?

destroy this country, you could be doing this country a

greatse rvic e.

I am trying to portray that to\you as vividly as

I can. Now, do you want to cooperate, or do you still

want to rely upon your consti tt:ltional rights?

ansvlsr. )



• .4}
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A (No

4 (No answer.)

country, who have brothers and husbands and sweethearts

out there now, facing those things; but it is up to people

like you to come clean and tell us those things, so that

we can avoid lots of bloodshed.

Why don l tyou, like a good American citizen, tell

us wha t happened - and we will fbllget this whole proc

Q Supposing you had a brother over there, facing

those bullets, or supposing you had a husband - - and sup­

pesing he might be killed, because of you sitting in that

chair and holding back - - would you like that?

answer. )

Q Well, there are lots of women like that in the

happened, and try to cooperate?



Glassman

Q Then why don I t you \vant to tell us, so tha t we

can reveal these Communists? You know what theY have

A . (No answe11
.)

A No, sir, it isn1t right.

there that night.

That is what I am doing now - appealing to you as an

American. Forget everything else. I am just appealing

to you now as a fellow American, to tell us what

Q What do you say, Miss Glassman? A

able to say anything, if I think that may tend to
but

nate me. I will answer every other question,/if they

tend to incriminate me I won't be able to answer them.

~ You just don I t c.are hOYd many people die on ac­

count of you holding information back - - is that right?

A I wouldn't say I don't care about people dying.

Q In other words, you are more interested in the

Communist cause than you are in the American cause - -

been doing, you know about these atomic secrets that

been stolen. You know all that, you have read about it.

We are trying to crack that group, and you won't help us.

A (No a.nswer.)

is that right?

IFG-14

~ Now, will you disclose those facts? A I am

sorry, I won't be able to answer any questions that will

tend to incriminate me.

A JUROR: Mr. Lane I I wish you 'V'lould ask her

whether she is in favor of Russia h~ving the atomic

bomb, so that they can drop it on us.



A I told

A No, sir, I

A (No answer:.

What is your answer, Miss" Glassman? .

answering that question, or a later one.

[Reporter reads: "Suppose we tell you that that

THE FORElylAN: I want to be sure whether she is

-
1s so, the facts that you are holding back may be

the CaBS of one of those bombs dropping on New Yok.

City. In spite of that, you don't want to tell us,

is that correct?"]

Q What is your feeling about tbat~

am not in favor of that.

A JUROR: But you are helpin.g them get it, so

doni t want to tell us, is that correct?

MR. LANE: I think she was asked, but we vdll aSk

her again.

you, lYIr. Lane, that I am not prepared to answer any ques..J·

tions that would tend to incriminate me.

THE FOREMAN: Mr. Lane, is that the answer to

your last question? Could that last question you

have asked her be repeated?

MR. LANE: Yes. (To Reporter) Will you repeat

that?

they can kill us, including you?

THE WITNESS: No, sir,· that isn't so.

Q Suppose we tell you that that is so, the facts

that you are holding back may be the cause of one

bombs dropping on New York City. In spite of

IFG-15 Glassman



A I wasn't referring specifically

A My~ 1ivhat is your answer to that question?

Glassman

tend to incriminate me. The other part of it is not a

question; you made a statement.

THE FOREMAN: You won't answer any questions,

but will you answer that question, on that bas~

THE WITNESS: I don't understand the question.

A JUROR: Mr. Foreman, I think this witness

absolutely insults the intelligence of the Grand

answer is that I will not answer any questions that will

to incriminate you?

to that question.

Q Then listen to the question. The question will

be repeated. This act, Miss Glassman, does not impress me

at all. Just listen to the question, and answer it.

[Reporter reads again: "Suppose we tell you

that that is so, the facts that you are holding

back may be the cause of one of those bombs drop­

ping on New York 01 ty 0 In spi te of that, you don'

want to tell us, is that correct?"]

IFG-16
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notice.

(WITNESS EXCUSED)

. MR. LAN E: No, she doe s not have to today. The

Judge is not around. But she is still under sub­

poena, and she will come here at our call, at any

time that we ask, and we will have her before this

body again in the next few days.

THE FORE~~N: You are excused until further

that they are answered.

MR. LANE: I think, Mr.

Jury. She absolutely insults our intelligence.

MR. LM~E: There is no question about it.

A JUROR: She is not stupid.

(To witness) You are too smart; you are too

smart to re an American. You don't deserve to say

you are an American. We will see that those ques­

tions are answered. As a Grand Jury we will

,.,.

no use of trying to talk sense to thlsparticu.le:r

wi tness. I thinl-\. that you sho'lJ.ld excuse her for

the moment, but wi th the admoni tion .that she

be recalled here at my behest, pursuant t0cl1:peCti

from you.

A JUROR: Will she remain in the build:ing, £4r.

Lane '1

~--------------~.



12:40
Take
LB-l
,$/15/,0 Sei jman

(1!\fitness, Robert B. Seidman, reoalled,,)
·f

fi. LANE: We are going to excuse you

SUOJ e@tto oall by the Foreman.. You un~erS1iand

a:r.e oeing excused tempo:r:a;rily bu.t you are mt fil;;,l...I.:OSiJiCFl.!lJ

THEW!TliESS: I'd Ii-keto a;meuJ my testimony.

MR. LAl~E: Amend 1 t ..

THE WI T~IESS : F1 ret of alI, Ithink I was

this $200 a. Vieek figure on Thursday n1 5b.t. I t seems

to me l:.io~'t.ha1i I l'eGO leot, I doubt tihis figure came

carne up in t;he ne x t few ::1ay s , the e zao t t1 me I do

The second res pe ot, I think I ga'Tle the

:1..rrfpr&SS ion my r elanionship wi tih Miss Glassman was



Seidman

anas'GI'ictly on a business level. That Wet>S pa.rt

of it, of oourse. I met Miss Glassman and felti

S}:1e \llaS a very appealin.g young la :11, and tne

:relationship was not wholly of ~ bustness ne. tare ..

was a f:rienti, anj I wan ted to help her as a

rel:att onship.

JURGR: Did you spen5. any tine wi th hex

1"epresent i niSheT unto n in the matter, sJae cam a t.lI.p

and vial t edmy wife --

tl1em.'bers ofl

TnEV~,ITl\TEiS8: 10, f:I1r.

JrJRuR: Sooial as llvell aspol! tlolil.

THE WI TrrEBS : No t tha n I knotW of. The relat

ship I had vvith her-- it was a fairly long arbitra.

! Vlras hanoI! ng" inve Ivirl~ f>DO employees of many5if-

ferent classifioations, 60 it took a gr-ea,'6 deal of

preparauion,and she jij fnost of the factual work. I

believe I :lrew a fif tY-SOrtic; page 01'1 ef in the matter '.

JJJROR: Waa, u..~ ton i s tha t r





1;1:\-4 Sei:iman

JUROR: You want us to 'believe that; youba3 no

idea of the poli'Gicalp;. rtf shebelonge to?

THEv'rrr.NESS: Ijo not ask peoplethe1I' politi cal

tl I noli ask people their poli tical opi ninns . H Di'J you

(~Y()llr answer 1s·uef1 :at t e1y no '?A

Q. D:i.d sh,eever tell you'? Did stre e1.t eT voltU1;e'er

to YOUVfLlat bel poli t 1eal afftlii.;,~ition wa.s'1 A sir,.

Yes, sir.

Q . You have JUS ts a i ;j E; orne t tIl ng here t hS t

h

yoa have used the word II business. You mean in a

A Yes.

You say i 1:; was something in a.Jjition~o a

I'elatsi.of;Js,tli p't A t~o , si r. tI'h~ltis n. 1 'lj qUi te

oantata me a s a eli en t . In sens e it was a professi



t

t1on.sh1p

t ell the JUT'

tlonby you, that your ajvtce to he T, or counsel to ber,

Q Inw~hat respeoli'? A Just because I thought she

a very mioe young lady wh.o appeared to be considera'bly

presst onal relationship'? Whyjo

1(; Vfas net because of the fee, not only' because of the fee

IaC:Jped 'uo obtaln, but because I was interested in her as

parsofi ..

Pillt agwe~,~ ~e~l of emphasis upon the quae tion of fee, and

I ii bo't knc..'W ?iJD.a t signi fleanoe it bas for 'the j llry. But

no t.. Thera was not.

\..X; What 18 the significanoe

lB-5

Q You shoul Xl It concerned at all what the

t is 1 you are concerne~ with, anj the rest

is your business exQI;;pt vvnere you may be ooncerned

with questiion..s of professional ethics aI', more in1portan tly,

qlitest:iot18 Qfself-i.nc,; imina tiof.L. Obviously as to the 1



Sei:1man

you have a right nobody would deny you. ! uniierstand you

l1:avetaketi the posi tioD here thaI> any informauiontha..'c you

obtained fj;'Xi)ln her 1s protected by the llEual lawyer-client

p~ri,rilege. A Yes, sir.

;~ NO\fJtbe impoI't of your 1 at as te ta tertlen t, it

t()me, v~oulj 'be to relax 8o:mewhat t.he ordinary rigid

tl:.l.at rests on a la}'t'Y 61' • D1 d 8tl e t,el1y 0 11 these

thiu€;:eas a friend oi':1i j she tell yOLl theBe tt:rin~s as a

18.'V11,ex? A SnetoIjmethes e &11i ngs as a la, s lr •

So that this reoenti explanation of youx·s i.~a

real sense is rueaningleas? A l"Jell, it may be ir:relevant"

"that I· might agree, yes, sir.

Q F:r€tnk1y., I am oompletely in theda;rk as t.e what

mot1 "'{Ta te a such an e:zq:ianat ion • I can' t understana i. t • I

think 'l;l1e jury probablfeels the same way.

JUROR: .May I ask a quest1.on? Di!i YOU say

did know bel' as a frien.d?

THE Vfl11]~ESS: Yes •

Jt:JROH :'i*teren It you inter es 1;edin knowing wbail1

her })Jo.lltlca,l affilations were, as friends generally

THE TliE$S: I ~OLlI t; tht nIt I knew her that;;

well. She was up at the house once or twioe 'tack in

December f 0rji nneI' .

~G1.i:: She m.e t your Wi fer



Seijrnan

BY Jm. Sl~YFOL :

r.:~ You ha ve 0 ther mtl 1;aa1 fr1 ends? .A Yes ..

<;tFrankly. 1 t is only a question whe.her it is nO<ll1

likE! baa l~Y'1n the aU. Shakespearean play, wl:w protests ".

lou.diy.. l~ Believe m.e, s i r,tha t is not aecUI'ate ..

Q It is not for 'me to believe; it is for the

LB-7

like the la.dy in ShakespeaT t s pla.y, protests too

us is 'the t you he. ve a

is that ~leeper interest in her, again?

proIGJJ.nd.t111nk,1<I),g on your part.

TP1E TNESS: I am pre par ad to answer any

on part purely by expectation of a fee. Now I tr.t

the. TJ that is an inaccurate::ies cmiption of my mo ti va

questioning by Mr .. Lane that ttleapp.earancethat had

give~ is ti:lfi t;' of a relationship which

n.o. I am notsu.rethst is precisely right .. I ha1re a



Seijman

A Fxienosb.lp. As I saY, she iEy'a11 appealing young lady-

Q lJo yOU hf,;,ve mutual friends!' . A Ho,sir ..

A She was the shop

Q Ithi fik all of this leans to nothing.

JOROR: There is Gne que st, i on I 1 d lIke to

(cont. by I Fe+)

at the fift1iollars? Vj1bY wasal t ittwenty-f1ve, fj'6'l1

or one hun5red.. How many nays had she been consultin~

yau i fane paid you f1 fty Jollars, if the fee ws.S an

unimportant pa.:rt of i ti

a week, but after tJ.e consnlterl, or she oonsulted,s

ahoxttime, s he pal :i apart 'fee of fi tty jolIars.

ota in ber Lll11 ontha (i I rePI'esenten in an ar bitra
th.ere

an.i]. w.hich was fairly eX'CE.:usive anj in v,lhich/wCts a g-xeat
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(From LB)

!:Ug1.1S t 15, 1950

(Re: John Doe)

(Measer's" S.a:jTpol and Lane)

Seidm.an

THE WIT1~ESB: Sne B~lid I II N01l'1) yau have been

'\llor!t1ngfor '1i;I.1 te a while on mis: ana~ you have

to get SOUle incants. Wh:1 don t t you tak e thl s

A I ha,re

A I donlt getQ t~1ha.t do jron get- fl?CJm. t-.r1em?

A lrell, as I have pointed out I I have been in

twenty-five percent of th.e vlsek.

'rHE \lfiT5ESS: Yes" IWGtlldsa1 thatwa,s

wa§"'the basis of it ,sir.

AJT.mFL: l~;ell ,1fyou ta.-lte two .b.nnd~red

and wi.llase how much it comes to later?ll

a week., and ~routake flf,ty dollars, that wOlJ.lc1

tht s is the first t1me th!s ha.s ari. 8 en ..

practice for myself for about three or four weeks, and

11i['E WI'ri~ES6': Tha t 1 sright .
it

Q Ineiden't.a!ly, in your firm that ::ron are

"lith, :r~r. Boud:tn's firm, 1#Then you. get fees de; yo'& have

agreement vtiththat firm as to 'what you dowlth those

i YGU mean whe 11 I per senally ge t f e8 s?

Q \firel1" what 1syour arrangement vIi th the Boudin

.anything f'rom them now. In the past tb..ree or four 1Neeke,

As a matter of fact, this gets even more



•

Seidman

sir. ':.fhey have anot.hertenant who rents rooms from them,

he has an e'xtra ro om, and I do some 0 this '\-lork fen'".!

'4lverhead; and that is the agreement.

\fe.l1.) llha,t 1s your agreement if11th the :flrm, as

as fees are eoncerned?AFees that I receive?

Q Ye·s • if.. The f fleB the..tIreoe 1.vears mine.

Thls 1s the only case 1'le have had '''There there r.l.Cts been

lnter-conneotlon.

Q Di.·dyou send this g.irl

tolc~ me enough money to pa.y a fee •

A It

tom.e that oemes within the prlvl1.ege. I don't want

an:s~Jer that 'ine E!· t1 on • That 1s a prlvat e ma. JGt e1" •



Seidman

you ask hartt

·I.:t\fell, did she tell :rou\,[hat :1 t was'"? I CLon t t

A She has told me.

Q 'Iou asked her what it wa.s, didn I t you? A I

/

Liia. yau tell l~:r". Bouctin what her assets 'tfere?

fliat tioes not come wi thin the clien-c-a.ttorneJ privile.ge.

A i aflll1.ot snrethB.t she told. me. I told hlmthatsne

get a fee.

Q Did 1tt~. Boudin sEry nahad talked with her'

A Yes, he did.

Q Did he say ¥lhen he had. ta.ll:::.ed lli th her

A Yes, sir.

Q Is that the first time 3rOU knew he h[~.d talked.

A l\lo: sir. I knel'!V' he had tal.ked \!tTi th her.

Q '¥t1h.en did you know that? A She ha.d. toldme.

i~ When did. she tell you'l A I presume 011

That vloulc1 be a.bout the 7th or 8th otAngust.

Q~\fell, diel you cr-iticize x.[r. Boudin for talking

A No, sir. !~r '" Bou.tlin and I have

tQg~,eth.er for quite avml1e ..



Q :ant he is not associated tnt! th JlOU in this case;

1.she~ A AsI have explained to you, sir -

~ Just answer the question. A I am sorry. The

totb.at 1S;t no 1 sir, he is not associated..

Q And. youdidn I t Jeet when Boudin conferred.

your cl~ent~ A NOt sir. May I explain \v1'ly- 10.10.

notooJeei;'l

Yes. ~.As I explained to J1"Qu,:Miss Glassman "'_;';:131111;\\ ..·

tic) geta Mr. Boudin, because be 1.s the gen~ra.l

·0o'U:usel ter her un101l. Sinoe he V1E;vson vSA;atieD., si!e

came te mB., as the only other la:~"7er that she mew. 'fham

she ae4.me t@ me, I told. her! was no lQnger associate<i,. as

elkton, with the firm, and tQlci. her that Mr. EQudin wason

va6at1oo ..

She saldshe 'Would s tllllilce totallt to l~:.

1 toIII her Idouoted verjT much trllS, t 1'111". Boudin would

the oase.

Q D1 G1.n 1 t she retain you? A Yes, sir.

Q That is wJhat I am getting at. After she re­

t'$;1neci you,. Mr. Boudin CQnsnltedwith her ltilthout telling

iTill YGu.ex,pla1n the. t ? I sent him a tele-

gram tha.t Friday nigh.t 1 au tt;o 1!""I1re Isla,nd. As you k.n01t~

therear'e very few f :phones there, and I asked him to call

me,arad he called me the next morning, and I told him
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A To co nsul t with him.

\¥6D,1tl you know what she was go lng to oonsult ~vi tb.

on1 A Ia.ssur.ned. on the same matter that she had. con-

D:tdntt sheth1nk you viers c.apable enoue;:.h

Arlo, sir, beeau,se he dian It take tne

Q TAhen Mr. BGudin talked. ~d.. th her, di,l he talk.t(j

Q Did. he tell you that he didt eerta.tnly

It use those terms. He Mein l t tell me, nSbe cameQut

to me and ISjlJoke to her as her lal'lyer .. II

Q~fe1.1, did she ret~ain h.im ascouneel, too?

A , sir 1 IGLoo t t thinksG"

Q; As tar a·s you. Itnow J he 'irlaS never retainect as

A l\jo; sir; as fe,r as I knGw.

relation sh.ip"? A 1:10 , sir, thf:.t is not so., If a client

take a retainer J am tells me

ce.rta•.in facts, those f'acts are certainly in an attorney-



I)
~ 131.1.1; diet she everretaln M:r. Boudin, to your

tainecil by her, but she maY have other counsel, too.

A I was

A I am hoping

A ~!r. Leona.rd Boudin.

Q Did she retain other counsel?

Q, Addre 88ed to whom?

that she has by now.

Q But :rOu. admit that at the time she talked to

knowledge? A. To my knovileEige, no.

Q. When did you send tbJ.stelegram to Fire Island?

A I believe it was Friday n.i.ght.

Q What 1s the date~ A Thursday was the i~i,ls
be

that oorrect? Then it WOUld/the next daY7 the 4th.

Q On August 4th you sent a telegram to Fire

A That t s right.

IFG-6 Seidman

'.~ And what is the address? A I th1tl_~ i t is

Ocean 'Beaoh)Flre Island.

QAnd wha t did. the telegram say '2 A It said,

nplease oall me - Bob, ft or w·ords to tha t e ffec t ; and' I g.a.ve,

!lim the numb.:: r to l phone.

~ Am ihen he called you on wnat c1ay*2

mo'rning,1t I recall.

A Saturda~

A Well, s.t my motherts home.

~ At 't'!lhat time? A Fairly early, I think; prob-

ably about ten or eleven .. but I a.m not sure.
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Q "here eli-a you send. the telegram from? A The

same

mean. you. lphoned the telegram? A Yes.. I

(1tiITNESS EXC USE)) )



THE WITNESS: To gt ve me guidance and to assis t

Glassman

G LAS SMA N, recalled.

;>;'-', Anj has he talkej to various attor neys for you?
'<\;

.A Yes; he bas been trying to get: me one •

Q Di j he ask you how much money you haj in your bank

A He has been trying to, yes.

if he aslcej me.

Q Was that$16001 A Yes, that's r1ght.

Q 'the e.nsweI' is UNol!? What is your answer? A No-

Q Did you retain Mr- Seijman as your counsel? A Yes

Q When did you retain him? A 'When I first went to

me in obta1ning an at~orney who would represent me

Q Did he assist you in any way to obtain an attorn

Q Miss Glassman, you ctre still under oath_ Will YOLl

in the event that I needed one.

account? A I beli eve I mentioned it to him. I jon It remembe

A I believe so.

Q Anj at thau tiime you retaine d him as your cc>unsel ­

for wha t purpose? A To gi ve me gU1 dance an~ as 8i s t me.

JQROR; I can't bear you.

have a seat? A Yes.

Q DiJ you ever retain Mr- Boudin as your counsel?

VIVIAN

see him, the fir8~ night.

Q. That's on a Thursday night, August 3rd, l5,ias it?

BY MR. LAlJE:

fl" k £3a...e II

':8 pI IFG
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recall.

A On Thursjay when I oI'iginally came to see him. You see,

I originally callej Mr. Boujin to tty to reach him because

I know him better , anj I was unable to reach him either at

MR. SAYPOL: What is the answer? I jon1t

recall, is that what you are saying -- you 30n f t reca ?

THE WITNESS: Yes.

Q Did Mr. Boudin talk to you about your assets?

A Yes, I believe so.

Q And when jid be talk ts you about your assets?

A 'Nhen I first saw him, 'Ghe firs t time.

Q When was that? A A week ago Saturday.

Q VVi;le re 'j A At Fire IsZLand.

Q Who told you to go out to see him, iii d anybody?

A I jiscussed it with Mr. Seijman.

Q When di:i you jisCU8s it wi th lv1r., SeiJmanl

,~Glassman

his home or at his office because be wasn't in eithe place.

Q The n you talkej to Mr· Sei jman1 A Yes_

Q Anj then after that you went out anJ Saw Mr­

Boujin? A Yes.

Q Did he want to take YOQ~ case? A No. He saij

I 8 houl:1fi nd an a t tor Ley_

LB-2
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Q, Di d he gi ve you any reasons for declining to take

your case?)~ A No. He saij he would be unable to.

Q Did he tell you why? A No-

Q How long a mee 'Ii i ng j i:l you ha ve with him 'l This

is at Fire lslanj, I presume? A Yes; both times.

Q How long a meeting :1ij you have? A Wifteen

minuties.

Q Was Mr. Pataki w~th you? A He went with me.

Q To Fire Island? A Yes, sir.

Q Was he pc esen tat the conversation wi th Mr.

Boudin? A No,eiI'; it was private.

(\ Where did the cOl1versationtake place? A At his
.'Ct/

bome there.

Q I know. What room was it?

:MR.. SAYPOL: Top floor, bottom floor,
Ibaaement, jining rOOID, kitchen, tha~ s the

question. You haven't any jifficulty answering

tha t • WhY don I t you sit back a nj try to answer

the questions frankly. You hesitate as if you were

tryirg to conceal something.

THE WITNESS: No, sir. What I tell you is

true.

MR. SAYPOL: Is that a oomplex ques ti.on,

where jij you talk w1th him?

THE "WITNESS: No, in his a.pa,r tmen t.

MR. SAYPOL: Where?

THE WITNESS: In one of his rooms.
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MR.. SAYPOL: Which room was it?

THE WITNESS: I jon't know. I know we went

upstairs. I don't kn~ his apartment well.

( Cbn t. by I FG)



think tha. t is what we. migh t have macLe.

Q Where was Mr. Pataki while this conversation

A Yes,

Glassman

A F rom there vv€;:

A Yes, sir, I

A No one else.

A JU8 t a minute; I lrJ"ill

A Yes, sir.

Q And what did you do there?

Q You went by train?

,~ I take it by the Long Is18.nd Rallro8"d?

A No, in the sitting room.

~ Now we are getting a little clearer. Upstairs,

Q Who else was present?

Q \fuat time of the day was it that you had this

Q What time did you leave New York? A I don't

Q What time' did you leave New York - - did you

took a taxi to the boat, to the dock. From there we took

a boat that goes across to Ocean Beach.

BY MR. LANE:

sir.

Q Where did you go from New' York on the Long

Island Railroad? A We went to Bayshore.

did.

remember whether we made the three o'clock train, but I

conversation - in the morning?

tell you. It was about six or seven in the evening.

you say?

leave New York to go to Fire Island?

BY ¥1R. SAYPOL:

!~ On Fire Island? A Yes, sir.

Q In the kitchen? A No.

:~ In the bathroom? A No; in a sitting room.

August 15, 1950

Re: John Doe
(1\11e ssr 8. Saypol and Lane)

IV
IFG-1

(From LB)



Q Had you discussed with him the purpose of your

A Yes

Glassman

A I don't recall whether the

A I believe so.

A No, sir.

A He was dovffistairs, in the living rooID, I

You understand that you are under oath?

A No, I didntt discuss much with him.

Q Dictn 1t you tell 11.irn tha t you hctd talked vIi th

A To get 'an attorneY.

Q Well, he is an attorney. A Yes, but he was -

I know that, but he was unable to take the case.

Q. Did he give his reasons for it? A r\1"o •.

Q "'"'id.n It you tell him you had an attorney? A

I told him the arrangement I had with Bob Seidman.

visit to Mr. Boudin?

And did you tell him that you were going to giv.e

question of a fee came into the conversation.

Q Well, did you tell Nr. Boudin what this vIas all

sir. I didn't discuss the content of it, you see. I just

told him I had to see a lavlT"Jer.

Q And what did Mr. Boudin say when you talked with

took place?

b elleve.

F. B. I. on Thursday?

Bob money for doing that?

him?

a.bout?

Q Tell me what you told him. A I told' him that

I went to visit Bob, and that I discussed the situation

with Bob, and that Bob was unable to take it, but that Bob

is going to continue'to assist me until such time as I

an attorneY.

IFG-2
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me that he would be unable to take on any situation, and

A You

A I told him

A I told him I believed it

A (No answer.)

I dldn It; because he said to

A No. How could he?

A In the event I might be called.

t'iT •.l.'~o, s~r JA

~ Called for what?

Q You told him what?

Q For what?

~ You have told this jU~i that you went to a law-

Q Before you told him your story, he told you that

Q Well, how did he know what the subject was of

Q Did you tell him what you had told. tP.e F. B.. I ..

(CONTINUED BY LB)

~

Q How did he know? You say you didn't tell him

retaining him, and that the lawyer told you that he couldn l

take your case. Now, did he tell you that before you told

was possible that I might be needing a la~'lTyer.

there 1s no point in my telling him the story.

BY HR. SAYPOL:

say, how did I know that he knew?

the conversati on tha t you hctd itli th the F. B. I.?

him what the problem was?

at that time?

he couldn't take your case - is that right?

that I believed I would be needing a lawyer.

what your conversation lr'Jas wi th the F. B. I.. Dicl he knav

what the subject was?

yer and discus sed '~\d. th him a problem, for the purpose of

IFG-3
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Q Particularly when you think they may incriminate

or perhaps some to jy stealing your merchanjise or perhaps

s orne bojy defrauj1ng you, anfi ye t he told you he c0111d nat

Q Well, 80 far you haven't told him whesher the

Q. Did you tell him what you haj talked wi ththe

to jo.

Q You haj talked with the FBI, is tba~ right?

represent you, is that it? These are all grown up people

and they have commo~sense, at least as much as you, an~ wha

you tell us is a pTeposterous story, :J,on't you realize that

A I realize that, M.r. Saypol, but I just feel -'-

Q You jo not want to talk, isn't that it? A No, I u

feel thab conversations that I have with at~orneys are of

confidential nature o.nj it shou15n't be jisclosej.

FBI wantej to hire you as an A~ent or whether they wanted t

hire you as stenographer or secr§;t~~y or whether they

wantej to investigate you with regard to a white slave cass

Q, How could he guide you if you ji:1 not tell him

they haj asked you? A He could guije me on my Constituti

rights winh regard to further discussions.

concerning my rights with regard to further conversations

A Yes, sir. I told him that.

had visitej me and that

FBI about? A No, but I told him that I wanted some gUiJanc

with them and with regarj to anything th~ they might ask me

A No, I wouldn ' t. qUite say that. I tolj him that the FBI
,~

f;'ake 4P+
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you, is that i~? A Well, I Jon l t think it has to jo

with that at this point.

'Q. Let's try to oe }.}tient. You see, there is one

thing such ctS one 1 s invoking Constitutional rights, and

that you have a right to JO; nobojy will take that away

from you. But when you start to indUlge in what is nothing

else but nonsense, that is pretGy dangerous. Patience is

a good virtue, and let us see if we cannot maintain a

llilti en tat ti tude. You canIt trifle wi t h this granj jury.

You are telling them a story that ls, to say the least,

ludicrous. Maybe by analogy we can illustrate what we mean

As we have saij, you _went to a lawyer. You told him th:Ett

the FBI had talked with you, ttnj tha tis all you told him.

Anj he saij he coulj not represent you. Do I narrate it

cOTrectly? A Tta. t is what I tolti him, tha..twasn't. all.

Q, Oh, you tolj him more, is tha t right? A Yes, sir.

Q Wha~ more dirl you tell him? A I jo not choose

to jiscuss it here because I beueve that what I talk with

an attorney about is confijential.

Q That is something jifferen t from telling us tha,Tj

you jij not tell him anything, isn't t.hat for A Yes,s11', it

is so.

Q You jij tell this ~ury a minute ago you jij not

tell him anything. A No, what I meant to say is I jid not

tell him the specifics of tbe situation.

Q Then you are correcting your answer now! A Yes.



LB-3 Glassman

i~ Then you are playing around wi th us, aren I t: you?

A No, sir, I do not mean tc be.

~ At least, I think you are a li~tle smar1er than

you pretend to be. The point I want to make to you is that

yoU are reoling nobody. A I jontt think I am.

Q All T igh t, I guess we III ba. ve to have a Ii T; tIe

more patience now. It is a virtue. Now one other thing.

Mr. Seijman for some reason we cannot ascertain came tn her

and. wan tecto correct an answer tha~::; he haj given, ,~~nj he

said there was some other kind of relationship between you

and him other than th~ of lawyer and client. Can you tell

us something aoout that'! A No, sir, I couljn' t. I ::lon
t
t

know what you say he is referring to.

Q I am only repeating to you what he sai j.

could not say that because I wQuljn't possibly know.

I

And you can take my worj for i'G, he sai1 it.

BY MR. LANE:

understand your quee ti10n.

P a lia kl ? A Nl\J 0 , S.J. r, J...::; j. 8 tAo I "r.; •

..
A He is st~ying in my apartment, yes.

~'fr

Q You are Ii ving wi th Mr. Fa taki, isn I t tha!~ 00:.(-

Q You are staying in his apartment? A Mo, he is

reet?

Q Is that relationship the same relationship that

exists between you sn~ Mr- Pataki? A 1 am sorry, I do not

Mr. Seijrnan similar' to thaii which exis ts between you and Mr

Q Is the relatlonship that exists between you and
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staying now in mine.

Q. Now he is staying in yours, but you ha ve been

staying in his, is that righ~? A No, he has been staying

in mine.

Q Fer how long a period has he stayej in your

apartment? A I belie '\€ sinol:; last Montlay.

Q Vfhere is your apar trnent 100£1,;;e:1'? A Eas t 7th St.,

New YC)-rk-- Manha t 'Gao •

Q Where jid yOll stay -the night before lt3.st, on

Sunjay night?

( Cont. by I FG)



for quite some time - is that correct? A I have stayed

lng much of him prior to that.

A ~ve prob-

A On 19th

Glassman

A Yes; sir.

A That's right.

.no That's right.

A Since the situation started,

~ You didn't stop at his apartment?

Q Where is his apartment located~

Q. Since August_ 3rd?

A At my apartment.

Q At your apartment?

the F. B. I. visited me.

Q But your relationship with Seidman, you say, is

time, would you say?

Street, in Manhattan.

Q How about prior to that? A I haven't been see-

Q In other words; you two have been living toge

Q What time did you leave Fire Island - - I will

Q And prior to a week ago 1vlonday, was he stopping

A I stayed at his for a few days.

o'clock in the afternoon, with Mr. Pataki, to go out to Fir

in your apartment, or were you stopping at his house~

at his apartment, and he has stayed at mine.

Q For quite some time - - for how long a period of

different from that of Pat~~i?

ably stopped at his apartment before.

withdraw that - - you say you made the train about three

Island, is that right - - and you have also indicated that

BY Nffi. SAYPOL:

yir conversation with Mr. Boudin took place some time around

August 15, 1950

(Messrs. Saypol and Lane)
V
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tell Mr. Pataki what the subject 'was of your visit to Mr.

A I\Io. As

A Yes, sir.

A I don1t remember

Glassman

A I talked to him about

A Yes •

A Maybe a little later. I

A Yes, that's right.

AYe s, ab ou t .

Q Did you talk then?

Q .Vlha t paper was he reading?

Q Did you talk to each other?

Q Well, you try hard.

things in general.

~ What general ~ General MacArthur?

Q Tell us some of the things that you discussed.

A I can't remember.

It would probably t~~e that long to go from New

Q t~n you got to Bayshore, were you together?

A Cer tainly •

You have also told us that in th~t trip you didn t

a matter of fact, on the way there 1J'J'eweren't sitting to­

gether; we were sitting in different seats, and I was s

and he was reading.

Q Why were you sitting in different seats?

A Because there 'Ijlteren It t't'110 seats together, so he sat in

one seat and I sat in the other; and he was reading the

paper; I believe, and I was sewing.

Boudin, 1s that right?

six o'clock, is that right~

can't recall exactly.

is that right'?

York to Fire I s18,nd , 1"lhat illith the train ride and the ta,xi

and then the boat. I think the boat takes about an hour,

IFG-2
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':'lha t did you talk about~ A ~;'le talked ab aut

the boat trip - it was a pleasant trip - - I don't remember

what are the things we would talk about, as you asked

kind of thing that one talks about generally - - small

ing you, I can't remember, but I am trying to tell you

A I am
!1
Ii

I can tell you that ~
~
~ -.

11
II

tl

on correcting your

th e rna t t er 0 f talking

~fuat did you talk about?

You were somewhat disturbed, weren't you?

I canlt recall, because it would just be theA

What did you talk about generally?

Yes, I was.

trip?

talk.

j

I
-;
Ii
;i

Ii
'I

Q What else did you talk about, besides the boat I
II

11

Ii
I

Q We do nit know what you consider to l::e ngenerallyl~t.
~

The generality of our thinking would probably be differentl
II

~
II
~A 1·1aybe v~re dis eus sed Ii

Ii
Ii

~
Q Let me caution you. You know you can't go on !I

~
il'
11

Q I don't wan$ the figments of your imagination;

gets exhausted.

what do you tall~ about generally?

whether we talked very much.

from the generality of yours - or

discussing it this way, and then go

me.

answers ad infinitum. Maybe you can do it once or twice, ~
II'but I am warning you, if you go on doing it, even patienc~
It
h
:1
II
II

A I am t~llJ
~ ~

:1

il
Ii

a movie that we had seen - -

sorry, Mr. Saypol, I can't tell you.

I want the facts.



A I can1t recall

IFG-4 Glassman

we didn't discuss the subjects under discussion here. I

didn't discuss that with him at all, if that is what you

if.Jan t to knOvI.

Q I W~1t to know the truth.

what we discussed.

Q Rov\!'" much time do you say you spell. t wi th lvlr.

BOllcLin?

( CONTINUED BY IE )



A He stayeJ in the house wlthMrs. Boujin,and

Q How long jij you walk? A Maybe half an hour or

, Was it jark by the time youo~ot through walklno'~?'<t

A I really don't know exactly oecause I just came to his

SO I lef t, an j I saLj thaI.! I woulj come back la teT, an j the

Glassman

Q Where? A We went for a walk.

Q DiJ you hbve yOLrr dinner on Fire IslanJ too?

we walkej arounj the town fer aDout an hour and then I oame

then jinner was reajy anj he baj to go jown to jinner, and

back again to his house.

Q Anj then you came back to Mr. Boujin' B house and

Q Who? A Mr. Boujin and I.

Q What did you jo with Mr. Pataki, where jid you

Q Thenjij you talk to him again'? A Yes.

A Yes.

Q With Mr. Patak1? A Yes.

house anj went upstairs anj I startej to talk to him, anj

Q I see. It hajn I tbeen seetled, so you came tack,

is t hat r 1 gh t '! A Tha 1j I 8 r 19h t •

he told you he wasn't interested in your case, hajn' .. he,

or he tolj you he jij not want to represent you? A We

hajn't had time to jiscusB too much.

tlide him?

Q Where jij you eat there? A In a 11c~le res

right -- not far from the dock.

the chilnren I believe were there, ann he stayed there, and

we went ~or a walk.

T·-. 1,.p .11.5C1!'L 1.,0.. ~ "tt-

8/15/50
ReI ~:.IFG
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exact time.

the~re<! A Yes.

are clear in your mind as to what the conversa~ion was

I mas t asi{ you tois not confijential, Miss Glassman.

answer the question, if thar; is the 008i s for your refusal;

you h~ve no such r~ght. A I don't unjerstanj that, Mr.

Saypol.

---------_.~._-

Q I must ajvise you then what you tall a lawyer

you talkej a tout, is that righti? A Yes ..

Q What is the reason for not telling us? A Beca~ge

I be lie ve thai.. wha t you jisouss wi th ana t tarney is confi d

tial.

Q You told ue that you jon It WEi,nt to tell us what

Q YQU know ole arly wha t he sai j iinj yau know

clearly what you saiJ, is thatsor A I imagine so.

''C>~ We jo noti want your imagination. 'VJe want the

fact. Again, I tell you - A Yes, I guess -- yes, I kno~

Q Even though you do not want to jiscuss it, you

Q What jid you talk abou' when you walked with

Mr. BouJin? A Tha~ I jo no~ wish to discuss.

Q. Tha t you are SUI'e was not generalities, that you

knew about, is that right? A Sure I know.

A I don It rerneill'ber t r.a t.

Q What time jid you leave Mr. BouSin? A I ~on't

recall the time, but I know that it was not possibl~ any

longer to 6et a boat back, a regular boat back to ~ew York,

sa that it must have been quite late. 1 jon't rem~mber the



Glassman

me.

then I woub like to pleaj the priVilege ofI will use

not answering on the grounj that i u rnigbttend to

i ncr imina te me.

(Cant. by IFa)

Q Thau's a jifferen~ thing, young lajy. But you

know the j1fference. Is that the grounj upon which you

refuse to state? A Well, if leanIt -- I haj originally

tbought tha t I could, ·that it was confi:lential, whEltever I

would tell an attorney. If you say that it is not, so then

Q Well, I tell you thaG you have no right to refuse

to answer a question for the reason~at you state, ana that

is what you tell to a lawyer you jon't have to jisclose.

A Well~ isn't it so that what you tell a lawyer is

confi de n t ial?

Q No. A Then, well, that was my unjerstanding.

Q Your understanding is in error. A Well, then,

I can say to you that! jonit wish to answer that question

on the ground thaL whaG I tell you might tenJ to incriminate

7LB-3



with Bob.

sent you?

A It

A I

Glassman

A ~Vhat I say might tend to in-

A I do n I 1:{itfiOW.

can I t you anS'tiV'er that?

A (i\Io answer.)

Q Whs. t 1 s that?

question?

Q Well, I donlt think we ought to plague the jury

much longer.

A JUROR: Wha t was her e.nSVlTer to that last

A JUROR: When did Mr. Boudin refuse to repre-

urgent, in that I was going to continue to work

Q Is that so

THE iJilITNESS: He actually di dn I t refuse. He

said something about - - I mean, I got the impres-

Iv!R. LAJ.l\l'E: Her answer irlfaS, n I don I t know .. 11

sian that he might still be deciding about it, and

on the other hand he knew tha t the decision irlaSn I t

A JUROR: It wasn't urgent; yet you went all the

Q Is what you told him a narrative of criminal act

Q Well, you are saying, then, that what you told

donlt know.

tutional ground here.

criminate me.

to Mr. Boudin is a narrative of what you consider might

been criminal acts, and therefore you rest on your consti-

that you had indulged in?

Q ~vell, would it tend to incriminate you?

might tend to.

August 15, 1950
VI

IFG-l (Messrs. Saypol and Lane)
(From LB).
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way dOv.ln to Fire Island. Did he know' vlha t you caIre

down for?

THEW'ITNESS: l,'1ell" the F. B. I . suggested that

I talk with him. You see: Bob is only the assis

to Leonard, and the decisions; I imagine, vlould

had to be made jointly. That was my understanding.

I am not sure about that, but

BY 1m. LANE:

Q You have alreadW testified here that Mr. Boudin

declined to take your case. That 1s what you ~ave already

said to the jury. You said that before. Because the first

question I asked you, when you came into the jury today,

uDid you retain Mr. Boudin as a la~ryer?" and you said, UNo. It

Do you remember that? A Yes, I do.

Q So that when you talked to him about t~ing your

case, during this Fir e Island epi sode, after you had that

little walk along the beach, he declined to take your case

- - he e1 ther took it, or he declined to take it. A 1J~11,

when this gentleman asked me, "vlhen did he refuse'?" aid I

began to think back exactly ""Jhen that occurred - -

Q It was on that particular night that you had

that conversation? A Well, I assumed that he was refus-

i ng to take it .

.Q vJell, he told you that he 1;JaSn t t going to t.o..ke

it. There wasn t t any assumption. You have already testi­

fied to that fac~. A You asked me if he was going to



IFG-3
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Glassman ..... :.-.P 1',1::.

take it.
:-.",

Ie::. I asked you if he did tal:ce 1 t. I asked you if

you had retained him, ancl you said II No, II and up to this

moment you have never retained him. A Well, at that time

I told him about Bob, and that I would continue to work

wi th Bob, and he said, O. K. II and since he had said to me,

n Get an attorney, Bob will help you, fI I assumed that he

ViTasn I t going to take 1t; arc1 yet there was some imp11cation

in what he said to me later - I got the feeling that the

d~cision wasn't fully complete, as to whether or not he

iN"ould take it.

(CONTINUED BY LB)
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( ByMr •La ne : )

Glassman

IQ Let s ssophedging or fencing. Di1 you ask him

to represent you? A No, I told you --

~ No- DiJ ~ ask him to represent ~ou after you

had told him the facts? You mean di1 I say to him, "Will

yOU be my lawyer I) «

Q Yes- ~ No, I jij not say that to him.

Q How did you leave it? A That is what 1 am tryi

to tell you now.

Q Is he your lawyer tOJay? A No-

Q. Did you ever re tain him? A Well, I ass UIDErl tha~J

to him.

when I went out --

clear when he left -- I am trying to

discusS fee with him? A No, we jiJ not

A Well, it was no t

explain ttO you

Q Did you

jis cuss fee.

Q Out at Fire lslanj? A YeS.

Q Did you retain him at tha~ time? A Well, when y

say ret at n him, wha t do -you me an exaCu 1y ?

Q Did you agree tha~ he was to be your lawyer?

him ini yially.

of going out to talk to him initially, you see.

Q You retaine:i him tha t nigh t'? A Whe n I, came to

Q, Don't assume anytiting- Answer the question.

Did you ever reta1n him? A Well, I would say yes, in terms

Q When was initially? k The first time I went



Glassman

have? II

A I left

He juS t nodded. '" I saij,A

How did you leave it when you left him?

What did he say?

Q Do you expect a bill from him? A Possibly.

that night? A Not yet.

because he sal j, 11 If you cannoti get a lawyer, then I migb. ti

BY MR. SAYPOL:

A Well, I wasn't·

Q HEts he sent you a bill for \vhat a:Ivioe he gave you

Q Tha~was jefinite enough, that was very 1efiniue.

~ Dij you dsk him how much he woulj take to

Q And what jij you say1 A I tolj him.

Q What jiJ you say? A I tolj him what I had.

Q Anj then what jij he say? A He just

Q "You better ge~ another lawyer," be said? A No·

come in,1I so tha at that time you jij noti reta1n him, that

1s clear now, isn't it? A Except it wasn't jef1n1te.

is obvious, that is clear now, you :jid not retain hiJn then

an:! he made s orne commen t, for example, if I shoul jn 't 'be

let him know if we hajbeen able to, get another attorney,

able to'get an a~torney, then he would come in.

Q So that you jij not retain him at that time, that

it tha~ Bob would continue to work with me and tha~ I should

nWilltha'tbe anou.gh?U He sai:J, uDan t t worry about 1 ti .ft

represent you? A I asked hi~ how much it woulj cost.

Q And rJ<hat jid he say', A he salj, "How much JO you

tB-2
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Q Do you feel he s enti~lej to be paid for any ajvice

he save you that night? A I WOQlj think 80.

[~ Wha tad vi ce j1 d he give YOU"? ( H
A e advisej me of

mY 0onstitutional rights.

Q What ji1 he say'? A Well, he explainejtbe

pl'oce1ure of the granj jUI'Y to me.

Q Yes, how jid he explain it, ,,'hat :iio he tell your

A That it might be possible that Iwoulj be calle:!; in the

even t tihat I would be callej l' would be ardel' oath with

questions which are to be answered. That in tbe event that

there are any questions which .in my opinion I feel might

t ha ti •

answering them, anj tha~was basically it.

Q On what grounJs? A Un the grounS tha~ it may tenj

to incriminate me.

Q What jij you tell him? A I jon't wish to S8 1\

S0, what shoulj I say?tl Did you tell him anything about 'Ghe

facts? A Well, I tolj him som~things, yes.

Q Did you jiscuss wi th him -- dati you say to him,

be incriminating.

tend to lno~iminate me, I could exercise the privilege of

"They want to ask me so anj so, they are asking me so and

Q Did you tell him what you anticipatej would be

sUbj eat of questioning so that he caulj jeci5e wbethEn" or

not it was inc~iminating or not? A No. We weren't -- he j~~.

not discuss questions 'With meeD determine whether it would



MR. LAN.E: Di j yCdl tell him about; your conversa~

tihat
'I

you had told to the FBI, you already wstifle:i

he told you you may be callej refore a grand jury?

(Cant. by IFG)

MIt. SAYPOL: I know thar..

THEW!ll.'NESS: At that time I wasn l t calle:1 here

MR. SAYPOL: Of course you ~ to. You haj to

MR. SAYPOL: That was the whole sQbstance of t

Q At least we have one thing clear. At least you

talk intelligently to him. You couljntt go out and

THE WI'rl\fESS: I outlined it.

tiC) n wit h the Agen ts of the Fed eral Bur eau of
o

vi 8 it, was n! t i r.; 1

MR. LA NT!: : Wha tis your a ns iNax ?

him?

what

tol~ him what transpirej with the FBI anj then you as

him about testifying here, isnVt that it?

THE WITNESS: "At tha t time 1JfJhen I spoke to him

I haan' t been called here.

MR. LANE: He told you, after you related to hi~

look at him the same as you are looking at us. You

Investigation? Did you jiscu8S it and go over i~ wi

_."",~.,--~~---_..------



BY 1vlR. LAIJE:

was later that I discussed it with Bob.

I had some mone~.A

Glassman

a I don't remember if he said it or if I

A Yes, sir, I have.

?
Where did you get the cash·Q

August 15, 1950

A I paid him in cash.

Q Let me ask you this: Have you paid Mr. Seidman

Q How did you pa.y him - by cash or by check?

Q You ca.shed. a check? A I mean, I got paid, and

Q One of you said it; and then you asked him how

cedure in cases like this.

is
THE WITNESS: Well, I asked him what/the pro-

Q You asked him what the procedure was; and then

that righttt

discussed - - as a matter of fact, I ~n not at all sure; I

can't remember. We had discussed the visit, but I don't

kno'w if I asked htm that, or if it was mentioned, or if 1 t

Leonard that first time that I was there, or if I had just

asked him.

he said to you you may be called before the Grand Jury, is

any fee s'?

BY MR. SAYPOL:

rememre r if that discussion of the Grand Jury came up irli th

(Messrs. Saypol and Lane)

you should proceed if you went before a Grand Jury, and he

told you to refuse to answer any questions - didn1t he ­

that may tend to incriminate you - - isn't that right?

A I am a 11ttle confused at this point. I don t t remem.ber

- - I talked to both of them - - to Bob so often - - I doni

VII
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take it or not.

did not want to handle her case - why did he refuse

A Not ye t.

A No.. I am trying

~ Did he seneL you "" bill? A No, rio t yet.a

Q Die} he give you a receipt? A No, not yet .. It

to handle it?

Q Did he give you a reason?

discussed it in that Vyray, that he said, ttl irlill not 11

A JUROR: Did the witness tell us why Mr. Boudin

that he was not going to te~e the case, because you

W'e talked more generally, in terms of llYou are 'ltd th

Glassman

I always have a Ii ttle money on hand. I di en I t pay him

Bob now, and see if you can get another attorney. It

I wa.sn 1 t sure \'lhen I left as to whether he would '

A JUROR: But you were sure at a subsequent time

THE WITNESS: VIell, I donI t l\.no~1 exactly if we

much.

was a partial payment.

Q Did you pay Mr. Boudin any money~

to say to you that I am not clear at that time - - it was

not clear even at that time, when I left, whether or not he

would actually be coming in, if I should need him, but

wa.s the implication that if I c0l1.1d get somebody else that

I should, but that he was available, and he asked me to

back to see him.

THE FOREl~1: The question is, the reason that

he didn't take it.

IFG-2



IFG-3 Glassman

are seeking another laihryer, aren t t you?

THE WITNESS: We+l, - -

A JUROR: Answer yes or no - "\;lI1sre you sure or

were you not?

THE WITNESS: No, I am still not sure. What I

mean is this, sir: that in the event, let us say,

that I cannot get another attorney, and I should

need ODe, then I would go back again to Mr. Boudin.

A JUROR; And he 1'\Jould be your a ttornejr in the

event you could not get another attorney1

THE WITNESS: I don 1 t know.

A JUROR: Have you seen Mr. Boudin again since

that time?

THE v'V'ITNESS: Yes, I dia.•

A JUROR: ~!here?

THE WITNESS: I sal'; him on Sunday. I went back

to see him.

A JUROR: On Fire Island?·

THE VITTNESS: Ye s, sir. It VVt.lS unders to ad that

I would come back and let him know.

A JUROR: Did he give you a definite answer

then, as to whether or not he would represent you?

THE WITNESS: No; he just told me to continue.

BY }YIR.. LANE:

Q To continue trying to get another law7 er , is

that righ t"( A Yes.



Q, Now J in the nterval bet'flJeen the t·~vo dates that

you saw Mr. Boudin on Fire Is18.nd, ha;ve you made any effor't

:A Yes

A Yes.

A I don't

A Vie got some-

A Bob has helped me.

have.

1'1e came home.A

Y • ~ Tes, s~r, .....A

(CONTINUED BY LB)

Q Whom has he spoken to, do you kno"V\il"j

Q Have you spoken to any other lawyer?

Q Whom have you spoken to?

Glassman

~ What time did. you get back to the mainland?

Q You mean you chartered a boat privately?

Q What boat did you make tack?

Q By the YJay, did you stay on Fire Island that

or did you go home?

know.

to get any lawyer?

He has done the oontacts.

A At ten or eleven; I don't remember.

body to take us back by a private boat.

BY l~R. SAYPOL~

IFG_4



THE WI TNESS; ! t;olj you I wen t to see Mr. Ma

8

I wlll let you answer it yourself

The reason that I am hesitant

THE WITNESS: No,lt joesn't incriminate me.

Sil verma n.

(Mr. Saypol, resuming:)

THE FOREMAN: If it Jossn It, wha't is his name?

THE FOREMAN: What is your answer, .:ioes it

incriminate you or joeen't in incriminate you to

Q We want to see if you are telling the truth now~

the jury the lawyer you spoke to?

Glassman

Q Dia he agree to advise you? A No-

Q I tolj you you have to answdr tha; question

Q Who? A Mus ti I tell it to yOU'!

Q Youj 0 not j e c i jeth0 s e, ti binge • We j e c i j e that.

Q Where is his office'? A I believe on 42n1 Street;

Q Is it a crime 1;0 talk to a lawyer, )0 you thlUk:'?

q I take it tiha 1j wo~lj be the basis for your

A I think which lo.'JVyers I go tiO see are irrelevant lnthis

I am not sure-

quesbl0n? Or jo I have the privilege of not answe~1ng?

A Yes.

be cause I jo neli know

it incriminates you.

8 i tua 'Vi on-

Whom else have you goneto see? A Mus t I answer that

j " 1 sure moUl~n't it?18 C o· , vv J

fA No-

Take#7
B/15/5°
ReI IFG
IB-l



Q, Who l'eCOmrlienjej you to Silverman? A Mr. Boujin.

Q Dij you go to see any other lawyer? A Yes.

Q Whom? Tsll us all at once without all this

jetailej questioning, because it takes t1me. A Iwenv to

Si36 NIr . Lin der.

i,.;i. What is his first name? A Leo Linjer.

Q Where is his office'? A I believe on Trinity Place.

Q Dij he agree to aJvise your A No-

Q "horn else di:i you go to see? A I Jon l t remember.

We went to one or two more.

Q You say "wen. Who else went with you? A Bob.

Q He bas been going around with you trying to find

ano tiher lawyer? A Yes, he has. fie has Jone most; of the

contacts. ljo not know any of these people bedause the

only lawyers I know are bob and Leonard, anjLeonarj I

actually know be~ter.

Q Who is Leonard - Mr· Boujin? A Excuse me, Mr.

tloudin.

Q I do not know him by his first name.

BY MR. LANE:

Q Are you very intimaue with M~. Boujin? A I know

him through my associa:tion in the union.

,.~ Ever ho. ve j ates w1 t h hi In -? A No, sir •

~ Up to tojay your frienj BoB stlll hasn't obtaine

an attorney for you"( .A No, we spoke ~o some rojy this morning

anj he tentasively &greej.



MR. LANE: 20 minutes of 11.

THE FOREMAN: Return here Friday. YOLl are sti

(WITNESS E~CUSED)

~ Who is that? A Mr. Rosenfelj.

MH. LANE: Mr· Foreman, will you jirect the

~ Ware is his officer h I really jo not know

unjer subpoena -- at 11 o'clook.

witness to come back Friday?

on n i s pc.i r t t u ass i s ti fit}. hewi 11 n. vet0 got 0 see hi ill •

becaUSi? Bob contactej him anj we have a tentative &.greemerni

BY :ME. SAYPOL :
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G 0 L D , recalled and again July SWorn

I

Q M;r., Go1:1, Ithi [J.lt you. len ow yu u~r 00n.el; itutl anal '

A I

Q fi~tW e consult e{i with your atto:r"m~y?A YeJ3,
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tn,€: amount of expenses. ThaI' e may ba.ve also been times when

it fell 8 (l.rn.evll1:a tana rob, y have been below f 1fty pe I' 0 en t •

Bt!l;t on average I woul.dsay tbat I received throughout

tne entire eleven ~r(~a:r period up until 194-6., I recal'tTed

fi~tjT or sixty pel' cen t of my expenses. Thts is in

OQ.11tl"'s.ji oti on to ttl e $ tatemen t ,vni. chI had rna de

n:re·'t1~:tG,tl.Sl;Jl, on t he 2nd ofP.. ugust, in en ! s ta tedtb.a t I

reoeive?l:t no exp:enses wtla tev6r uat 11 late 19J+4 or early

19,q.5···~

would ti;a't amOl.lut be.1 rou~tJl,'! A I

previOusly sta.ted that I ha:.l spent abGlut foar thousand

ttGll.8rsbf own money. I would like to mod1 fythat;

sta 11enl~lntani1 say tha'G I spe ut aOGlLlt twotnousaati

ma}ti~am" of my (:lVln mt:>ney, ana that ninea-mount ....- I have

tried to go thrc>ugh yeaI' by yeaI' and estiwa tetl1e nurilher

of trips to a.ny one l)aI'ticular ])lao<6 aU:l toes trmate t>ne

eost of longer trips, suclil as trips to Rochester and to

1{il1~sport, ![~enne6Ertle, tr~edt0 es t irnate the cost, e

means byv~hic.b. I travel€lu -- I havetxied to 1. t emi ze all

af tm.,e'se, an:1 I estimate that; I xE30ei vefl, "tbe actual flgu,re

I CCiii'lfi'e U lJ vvl tllw£:'"s $2600, from the Soviets, and I

spe:l\ta.b'Cll.lt two tho UiS·and 3,011a1's of IllY O~ln m.on e y •

~t Vvtlo ~jHiS PaulJ cAPaul w€t is the fir 8 t rna n •

Q What is his full name'? A I knew him as Paul Smf

I t is p'os<s1'ble that, his fl.lll narnt; was Paul Peterson. But I

h.an.a.aW:ays assurnedthat this was a false narne • However. I
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sIo not know. ! n any case , he was the fi 1'8 tman whom !

tbe firs t Sovie t El~ent whorn I meti in l~ovember of 1935· I

intiro to this mafiby Thomas :Black. I 'believe that

reeall that I ibave spo.ken of Thomas Black ani!

it i",iltlt istheo;jJxiIaion which I llel:5antilvery recently,

,!hallit Vilai3' pointed out to mr~' that tl1ere weres.Qrne vexf

1937, 1 s

.~ As I u.njeracaUj it, Paul om}

Sligiltdie crepancies in the ma;t~r of thetestim,{ioy I hat)

c;'iven aOol.:ltPal.ll ... and that which 11.a t1 been obtained from
:0 '

ether so:tlXces<. aq:1 thereupon Is tartea tothinka~b(Dat

tJ:aismatter -- you. see we are got nlDack f ifte~nyt7a:r's

now.,. ann there tethe pO£;l:slb111 ty th.at my conta. at With

Smith WEt8s.omew.hat briefer tha:1! o1'ig1 na.l1ythougat., In

o tber words J that i t ma:y ba'\ie only been fl'oJZi. l'JO'trember of

Q Ho\'V much jij you estimate he gave JrOLl'? A I

estimate th.at he ga.ve lile about thirty Jollars --thirty or

lnan -- was a s.oviet agent whom I tiL.va since identified

8;S "i'Qonstantine Ruga. I am very certain of this because

of hiS eu ts tan:i1rJ,g ptnfsical cha.;actel'is ts. He was six
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IQ, Was he a Russian? AYes, undotlbte:ily so.

I firs t met him his English was ez tl'emely poor; in

f'Eicrt, it wa/s'fJ,f t poor, it Wi 0:8 prao ti cally non-existent.

Q Bat he 'W'as your superioz' fOI'Vrha t time? A Ana

m¥E?g:1?~rlor l.ln tELl the fall of 19J7 ;0

Q Aild 116 g;8veyou now much for expenses? A He

abQ,u,t f or try Jol1ars.There was afltf f e:rence he xe,

~~.e:seRtl,B;aWatetheonly one afe.11 of theagents IlJ.Etve

kmo'iVi'Llw.he fli~d,etlI'i:ps to Fh11ad.elpnla regula::rly; in Qtner

l'ttar3iS, about half of the con taet wi thRugawas in Phi laael.,.;;..

p.hia. 'rniswasa very unasual eir CUl1'LS tance and only

ocourx'ed with h.1m '"

Q AJ1Q di~yous uppl.yhir,nand Brat th witb int

Q ~~ho was Fred #i A Fres -- an!l I h;;.> va not 'been

. a ble to identify him as yet, only ten ta tively, was a verr

sma.ll mau1 slaOI' tereven than I am, Vi 1 t h jark eyes and a

lltt'Gwn motls:taone, rEi theI' plump buiB,ld, ana an e~ tremely

aa:'t')ttrary autl jictatorial manner. I knew Fren from the

f,al1 of 1937~P un.til-- tller e weI' e actu.a11y twepha.ses

a,p tUl,ti 1, first of all, ALlgust of 193$. The, saoon.;]· phase

cHJuttnued from August of 1933 " and this is Where I at tenaea

4!aviex Univexsity, Aagu8ti of 1939 until P.pti1 of 1940.

Q Ditibe ha ve some tningto do with Semenov? A

I last saw FreZ1 in Oincinnati, Ohio, in 1940,

in Apl"il of 194-0. SUbsequently I reoei ved a call in
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01mcinna t1) aUj froill New York, a long j1stance call,

·w.~'$ to;.ltt, in hi.s usual fashion, to get clown to Ne\fv' as

rSil?idly as Icou.ld.. This was a Ii ttle jifficult,I was

to school, but; I di j rna-nage to inven u lies and

to New YOl"k. I ha:i been toltii to regis tel"

,ietellfew Yorker -- I hope this oan be ve1"ifl·ed -- was

~l1et instea:iby a fourth. manwflolil I only saw once.

Q D:td you reg,'l'ate:r in Y0taXOWlil name:? A I

ialliJ OWfl I10ime, lam qUl tesure Qf t'h,at; '"

Q In liay 194-0, was itlA In ab0uSApTllof 1,lfO..[

Griglnally thoaght 1. t mighu have been May·,b'a,t (rn seeiJ:'1g

so;meotherevi,deno.e, I believe :1 t'was A.pril, i b Y'61"y

A·piril.pos'sibly ttia last vveek in April.

Q Ana you met this man attke New Yorker? AY·es.

Q \Va,s he a RUB sia.n? A He was a Russian. He was

about five feet nine or so, weignedaoout 155 pounds.. The

.,;ljri lijoipal f eaturee about; tb.:Ls maOweretbe fao t t;bal t he had

a VS'3:':y sallow yell.owiSh complex! on, his obaeks we:r€~ su.eken

al'l',deven im tihe bTl efpe:rioj I saw him,jt.ilst about ha.lf an

hetlJ?· or stJ, he oomplained about gas trio ilis tur'bances, or a

ferc'nl ~astiie i·llness,a,ndne dij not seem -- he was not

t,neaggr€S33. ve anj cortiple tely arbi trary tiype that his pre....

A He intro:n.lced hlITiself

:lon 1 tthlnkthathe use tl a name. I belie ve t na 1,; he

sal d that ne haj been sent 'by Fred.
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Q l'asFred a Russian tIDo'!' A Fre:1 undoubte5l.1y was

(Cout. by IFG)
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(From LB)
Golo.

He : JU.liu8 Rosenberg) e t a.l •

• Lane)

A I Vifould. like to

tst.m.pl1fy tnatstatement, in just one lHay: FIe had a. swarthy

CJentrel Etlvol,ean 1001\:, but one which is assoeiHted VJith

m..anypecrple Who come fro>m the Ukr$.ine, or the BlaekSea

h.a.ppened. at the Ho t e1.

...... the Gn11 events that aetua.l1y trarisjf)irei 1"i:rst

of alIt questions 8.S to whether or not I mater1a;ltrGm

Bien Smi.lg in Dayton, Ohio -- possib1zr becau.ee I cannot

recall eomp1.etelJr whether I 6XlJla.inea. 1rlhoSmilg VIEtS;, I

rnatithe sum of abOl.l t ,~~150. This rnatter .b.as been

me to pa:y" , to pay my various

'1'he only other thing w.as that I received from

stuGients - that is, actually ooviet citizens - that he

confident., OeC8).ise of previous c0ntaottvi th hima.t

l~ass:a,,(;}l'tuset.;tos Instituteot TeAJhnolo§7 - wnen he \'itelS a

tion vlith gradua.tion, ancl I actuall~r g8,ve about half of
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Q , was there someone by the name of Joseph

A ; .lcriat lacomp1e t eW's trange.

Q is the fourth Soviet superiGr' You have

onJLy th.ree. A I Itava actually

I don't think I have

a physiee;tl (i-escription of him:, the last time IV1EJ.S

DSYC)'la; 'tihlnk a brief -phfsiea1GLescrli1JJ~1G~W(Jlllo"

I haveret'erred to as Sa.m.

mY height. me had a b.ony bUll.a:) ana.waB well fleshed.1

'but he d.id. 110t appear fet,ar anything 11:ke that, at all.

full lips, almost sensual 1:n character - dark eyes, and

in general a ratheramuseiand self-eonf1 d.en~ out not

Q-bstrepel"l'ottsly self-confident I expressi.on on his rase.

The principal Gharaoterlstie that I can recall

about SamenaV' is the faet that of all of the Russian.

agents I kne\v, he vIas the 0 n11 one yIn 0 wore ahat ,as an.
of'

Amer1c8,n does, ana/allot' the Russla,n agents that I knew

ne CEtroe c.losest 't,o Cl.:pproximating the manner and

1 an<l ge11eral atti tud.e of an Amari can. This may

have been due to the fact that - - I have sine e learned.

that he was also a. stuc1.ent at 1~. I. T. from someVilhere



:I l"Jonghl(l ~ glv e tIS the total.

A Y·es •

Q

around 1,938 on, and I knew him unti1 early 1944.

Gold

Q How much mone;r d.iet you receiv etrom himtt

A Well, Iwo:uld ha,tre to d.lv1c.le that up, on account ot

t.ms long perlQCl of time. I can best fi&"'llre it out that

Q You have subsequently 1dent1flecl him as

~,e8t Qf thatyee"T' I w,oulc!estlmate that I rece11TedabGUit

Otle hundred fi ttY' dolIars.

I wO'111d 1ik,e tQ 'enange tha,t-- I \'V'oyl.dsa'l 'tn,a;t

the flrstpe.r:1od I reeel"~"ed on,e h.una.:red fifty dolla.rs -

l$'111do it quiokly. From July, 1940 to l&arch, 1941, I

ll?eeeived about one hundred dol1a.rs~ There was a hiat'Qs

that is 1 up to iJtarch or 1941 - and the aec'o.na. p 'srio'\i 0$1'6

hundred do IJ.ars.

In 1942, I wouJ.d say thEJ,t I received. three ht'n~

long
dollars.. There 'tiera many/trips at this t1n1'6 , to Roehes't

iC1ngsport, and so on.

.Q. HCfvl d1 Ci you happen to e stab11sh tha t

A That 1.Cl.entity was almost unmistakable.
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There is one more fs.ctor: On at least four or five

occasions, I was told that the' receipts had been mislaid or

lost, or that the bookkeeping department - - and that was

fact that the Russians were on the American side of the

A Yes, duplicates; and so I fur-

the term that was used - - that the bookkeeping department

Q Did they discuss at all - these agents - the

nished other receipts.

Q Did anyone say where these receipts were kept?

required other receipts

Q, Duplicates?

A No, they did not.

war, dtring the course of these activities - or did you

ever question that fact? A Oh, that matter was gone

into constantly, the fact that we were all fighting tre

sary for instance to obtain material from Brothman on

as to lend.-lease and. the various other apparati tha t had

thing that was stressed from 1941 on, when I made questi

dup, and the Presidsnt pushed these matters, but that

same ba ttle, the cons tant battle agains t fascism; and the

set

Buna-S - synthetic rubber - why all this was necessary~

and they said, "Well, it was true that lend-lease had been

been set up to aid the allied countries, why it was neces-

there 't'lere many conflicting camps in the Governmen t, and

that various individuals had used various bureaucratic

means, bec8"use of their hatred for, the Soviet Union -

they had used these bureaucratic means to stifle or to
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A Yes; he gave me a good-deal more,

at thet t timeAit?

the Hendrick

tti.re of Buna-S synthetic rt1.bber, based upon engineering

IW011lIGl. 11ke to e.mphasize tnE:lt tra6 fectture ­

materia.l wa-s being made 1 the synthetic l"ubber lat,ex. bu.t

tl1e tea:'tvilr'e of the process the.. twas designe d by the

Oompany was t!aat 1 t wa.s a contintlons

cycl.ed. ba~k: to the in! tial B tar t of' the prQ cre<s s •

Tlae s;.dvs.ntage or a continuou.s process,and one

qlli!'ed mueh 1.e 8S 111 the :.-.ray of equipmentj and also the
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t~,ac torafGr cQl:a:t3lo11ing the qualit~r of the rubber latex

were far morefavorab1.e than when ;y-ou made a separate ba

time YGU \'fould have e.. different set of variables

fA m1g'11Lt sleepy at tl-le controls, or something like

Q I don't th.ink we need. to go into all that;

but the is that yOtt got tha"G information from

A 1fhat l s rig;ht.

Alia. it was eompletelyhelpfu11 A "Ie

Q 1'1&8 it restricted information? A Yes,

tilefinl tely !:',estricted inf'Gl"'matio1'1.

~ Atld. the proc,essbelQuged to "'Gl:re State,~l

Governr.aent·~ A Y~,s;, 1t was: - oecausfe }part of the

dane unCiereontract to the Rubbel'7 Gommlssi all.

I<[R.LANE~ Brothman 1,s a nams - - I tt Kl1QW'

lNhetber it wasbrought out to :rou peQple befGre,

but Brothman was indicted by a pr.ior JaT'1

in oonnection with impeding justice , 01'1 haVing

oaueed some i'8.186 testimony to be gl.ven to a

GranGl JU.l"'iY; and I just mention that in pas.sing

bema-ttl8e SOlne of you peop1.e migh. t no tkno~l w'Jho he

A JUROR: Are ;:"011 sure of :JTou,r terminology ­

latex - is that the term that\'i'as used in connec-

tion With the proeess~

THE 1t1ITNES8: Rubber 1a tex. Sometimes terms
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grO)'l up in industry, which are more descriptive

than they at'e accurate 1 and the term tha twas 'Used.

1)4. connection wl th the I>olymer is called the rubbe,r

latex.

Irma,y .•

cte-

larly so .... - I am referring toth.e facttha;t I

co,nae,al.ed. the exact amount, the fact th.at I ha.d



not from-'44 or 145. It is particularly :1 isgus ting in

wi jignity, 8.S a 1T1GiD sbGU1:1. Bur. there 'Were

t10 say tha ti I am ashame:i, is not enough. It

overthes<6 •

of all, it mast biere.a11ze·zjthateveryt;11in~

past fi fteen Y"!:1ars 1 prac ti et1.11y all of

8.i.;,pl;,e f,B.ctofa tr i.ptolfew Y'o.rk t G

1V.[0:8;0 fivenrsi.xpeople, my family,

traln liLysell -- i t has taken cons i jerable cons o1oue effort

this in turn made me

cling ~espe.rately1 c.lingverY:lespt?:ra tely, tothef3e

lit;zle sil;r':€r&s of evi :l(~noe so tn.at I mi gh t not appear to be

~s completely despicable a person as ! really am.

TtU';1 fourth point 1s that; I am no t a confirmed

back to rrry cell 1n
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ba>tt1.e to tell every las t particle of truth, an':3. then I

·w~'ta.l/Q ptlt ina reqL1L6:st to seethe proper l)eople and lvoul~

then t ell them.

I want to emphasize \jhat ttJ.ese revelations, vrinn:

thingsthst Iw<i.thheld I a,tlould have t 01 tl. Tn(,y aI"e

pie.ayun.e • It was ,a scapid vhiug '1;(,:10 be cause ikne>w

eventually i woul::i tell the truth. AnY pun:isfllllent

acne, and I know how gxi>evous tiha t is.

be basea 'on a lot of ciroumstanli1al thi.ngs"

Q .11'- Gold -- A Jus; one more point, sir, ,u.s!;

one mor~point an.a I am tnrough.. The last thing is that 1t

m<blst be xealize:l thaD I have beeD unjer a tremEindous mental

a,na emotional 8 train and I have l~FOl'ri.ed about many other

conoerni!1g my pel's oneAl life" anti this to an extent

oOfll]Jletely cal.m from triG very Deginning as I am now

I am -- then I would ha ve :revealed e ver37 thing s nraight dov!J!'l

the li!le. But! ha ve tol.a. tiTl1t h,the entir e lirath ..
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us va John Doe

August 16, 1950

,.~ :..n~~
J ...i1,.\.~·,L

Patakl

ERN E S l' PAT A K I, callej as a witness, having

first been 1uly sworn by the Foreman, testiflej

as follows:-

BY ME _ LANE:

~ Mr- rataki, what is your address anj your

telephone number'! .L'l. 217 East 19t11 Streeti, New York City_

Spri ng 7-0961.

~ You are appe~ring here in response to a SUbpoena

which was served upon Y0Ui A That's corrdct.

Q You understand that thiS is a grand jury? A lao.

Q Anj you understand that you are appearing here asi
c;

a witness in connection with an lnvestlgat1on? A ! 10.
1

Uonst1tutionai
!
I
;

And I thi nk youO-ls 0 unj er s tandyour

rights, 50n ' t yuu? A I do.

~ Have you talked to a la~yer before you caIDe here?

A No, I haven't-

~ You may reoall that you were in my of~ice the

other jay and that you vo1unt'=l.rily gave a statement with

respect to certain things th~ had to jo with Miss Glassman,

do you recall thatr A Yes.

'Nh&t is your occupation? A Electrical engineer.

~ You were wha~ - 4Fr 'A Yes.

r. No, I wasn't •

A Tha tIs right.

Were you in the service·!

19447

•<"(

~ What is your ejuc5.ticnal backgrounjr .A College

gr'ajuat6, Cooper Union, 1944 t Night School.



LB-2

Are yeu murriej? A No.

Patak1

~ ~ere you ever married? A No.

~hen were yUll born?

"'" llhere '( ~ I n Hungary 7 Surope.

C
w

1?hen were you na t;llralize:H h In 1944 .....
Wherer A I bel~eve it was ti,e SOllthern District

of New York.

Q .Are your parents ill tihiS country; A Nc. My

ma Grier unly is ali va and she is li ving lrl Hungary.

Q Whe n jij you come to iDis country? A 1936.

Q Did you come in as a quota immigrant? A That's

correct.

Q Af~er you came to thiS country you went to Cooper

Union? 11 Thatls right.

Q. Ano 'became an eleotrical engineer? A Tha lj I s

rlght.

~ Whom are yeu wOTkiD~ for now? A Fight now I jo

not have a job. I am between jobS.

~ When jij you have a job for the last tlmer

A Last week I left my employment.

~ Where jij you work? A The Fejeral Telecommunica

LaCora t cries.

~ Where was Ghat? A Nutley, N. J.

Dij you leave there of your own free will?

You weren l 1:; firej? A No.



LE-3

:-•.' t;~~ c;
.~;;,..!?",-j

Fa taki

~ ~h~ was eha reason for leaving? A I wanted to

get another employment.

And have YOQ triej to gain employm~nt elsewhere?

A Not ye~. I intenjed to cake a week er so off before I

trie j-

How long ha j y(~u been wi th them -- was i 1:; Bell

Laboratories? A No, Fejeral Telecommuni-atlons Laboratories.

How long h~j you been with that outfit? A Six

years.

Q How much money were you getting when you left?

A Approxima~ely ~5gCO a year.

Q 'Who was your DOSS down, there 7 your imIne :'iia tie

supriorr A The socalle1 project engineer1s name was Mr-

Sidney Moskowitz.

Q Sidney Moskowitz?
Ia Tha... s c arrect.

Q Is he any rela~ion to Miriam Moskowitz, nhe girl

that was arre~tej in the Brothman case? A I know nothing

about that.

Q Do you know Miriam Moskowitz? A No.

'''i. Do you know Brothman"t .I:l. No.

- Du yGli knuVJ narry Golj'l A. No.
~

- Dc yOLl know Julius ROB 0~be:r g1 1"1
'~

"\. DG yuu know :;thel Rosenbergi' A No.

~~ Do you know Davij Greenglassr n- No.

~ D' yOll Lnow Ruth Greenglass? b No.y
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'" How long ha ve you known Vi vian .Glas sman? A Four

or fi ve years.

Where jl:1 you :1rst meet her?

house.

A At a frienj's

•
Q At a frienj's house? A That s right.

~ Oan you ~ell the jury whose house that was?

A The name of the person is Miss Llizabeth Hollis.

Ci Where joes she liva'( A I j _nit have the nl.lll1ber.

~ Is it 1n the Village? A It's on the east s11e~

downtown e2st sije of New York.

i'l:. Do you hb.ve ti. telephone number for her? A I jon I

ha va it.

Q Can you get it? A Well, the operator Will,

probebly.

~ If you Can get it, sive it to me, if you will?

A Right now1

~ I Jonlt mean now. 1 mean later. After you are

through her~ tojay. Yes.

Di j yOLl know Joel furrY J.. No.

Were you connecte5 in hny way with the YOLlOg

Communist League, ji j yVJ.oeloog to c:.ny of their clubs?

L I unjeIst",nj tLe.!I it is my Jc,nssltiuT;ional r1ght not to

answel' •

If yuu think it is ;0in~ ;0 lncrlminate you, you

0&0. £ I jGn't Ehink it ~ill inCriminate me.
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Do yvU thi~k it might incriminate you to say you

belonge:l? A I woulj prefer not to ~nswer questions regarji

politicbl ~ffiliiitions.

.....' I want to eX~l~in this to you. Yeu httve a right

t~ refuse to ~nswer Que2~1Dns, but it is only on cne

conji-,:;OD, thb.t i8, 'il1btl if y~_u think thot answering that;

question will in .. fly way ti6nj to incriminate yOLl, tn utter

words, if yOLl think that
,

if yeu answer that G:estlGU is Wil~• !

Question wlll tenj to incriminate you.,

reveal the fiiCt t:hat you commitr;e:1 some crime, you Can raisel
~

that privilege. But ~hat is ~he o~ly reason you can give

~o jecline to answer. You must tell the~n~U:Ynswtn'era~t'JO:hu~atre II!

jeclining to answer on the grounis that ~. ~ v ~ •

I
YOLl CB-nn just refusel

I
because y~u :lon I ;,; want to. Do you unjers tan:] tha t? If you I

I

think the t t~ha{; quee ti on in anyway tenjs to 1ncrimi no. t e you, I
just by merely b61ofl5ing to t;haturganizat1on -- if the fact I

!

tha~ yOu are a member you think can subject you ro in1ictmen~,

just 1;!1a'::facti7 then you can refuse to:::.newer. A COU.lj I

postpone bnswering ~he QueStilOn until I have an opportunity

to consult a l~wyer on toie Y

~ N~, I am afrb.ij not. You can refuse to answer en

~he srGunj iG will tenjto incri~inate you.

I will refuse on those grounjs.

A :VeIl, then,

A Yes.

G£ ~he N· w Y·ork State

Oommunist fart;y? II lId like ~o r-efuse conswer ~ha'": on the

S2.ille 61'01]11 de.
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U1iS s Gl2.ssrnan b.nd YOLI tl~. VE: been fTl enjs for B.l::,out;

five y eCL l' S J YL....:., s 6. y i .h. Yes.

Anj your rel&tiunship b&s been more or less

intiffia~e1 h ~ell, nct ~hroughout the wtole per101.

~ Nu, but rc;cently"? correcr.; •

New, jo YGU reca~l receiving a ~elephone -- JO

you recall h~ving haj a telephone conversation with Miss

,

thel"'e? j~ Cne evening Miss G-lassnlC1n callej me up --

in which she spoke about SOllie man being a'C her joor in hex

she is afraid to let him in. I saij ~hat I will hang on

Yes, I jo.

4. This is the 10. t tel' pal't of July? A Yes. And she

a pal' trueD t '(

said there is Bomebojy a~ the joor whom she joecn l t know

to -':~le pt.. one wbile st.le let's tpis palticuUc.r pel~son in.

She lei t thf;;: phone, sl.le WuS a.way~'or several minu.tes anj

"' i l' .;. I l,~,·.·i 1_ ,_, C;'" .i."' .L-' Yu"" u' hl;:.; n 1.:- 1::. r. e·.l..-" • na.i.J. y' gn~•. -..... ---_ ....... -
I

Is tho.r. all 81113 sai:1, Hl!:: s all xight. I will

call y ~~ u oack Ie. t ex,lI 'r r. Tha.\~ IS ccrr-ec t.

~ Dij Ehe say it was soweoG5y she knew? A No-

j;. Di j I?

'-i Di:1 YUIJ. ~alk 1;;(, her tho-I; night :J.gB.inr A No. I

left home anj I jon1t knGW ~hether she callej or not.



p, tEi.k1

~hen jij you t~lk to her next?

exactly recall. It w~s sever~l j~ys later.

A I jon t t

Where jij this conversation t~ke place? ~ When

~heD you noxt ~&lkej to her. A I jcn't exactly

r;2call. She may fJ. ve ccllej i~e up for' a ja te &n:! then we

met sumeplace, bUG wher~,I have no recolleo~ion,

,"\ WheD 'J,rOLJ. met her this time &nJ youtalke:i about
"(.

this telephone conversation that you haj, what: jij she say

abou t tha'L; inji vi j ual! A This teldphc<1e CoDversa t ~- on

came up ago.in.

Q At this junoture I want to reminj you anj emphasize

it quite emphatically, that whatever you say here is unjer

oath anj it is sUbject to ':;he penalties of perjury. A I

uno ers tanj.

Q You unjerstanj that if you fail to truthfUlly an8we~

any qu.estions her~that you can be injicted for perjury?

A I unders ts.nj.

( Oon t. by IFG.)
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August 16 1 1950

(1ir. Lane)

(Re: John Doe)

Pataki

Q Now: witi1 that in mind I again ask you if you

ever discussed that telephone conversation with Miss

'Jlassman? A 1 diel not.

Q You never did?

Q Did you ever discuss the incident pertaining

to that telephone conversation? A I have no lL'1oi1ledge

of any in cident s pel"'tainin.g to that telephone conversatiOl1 "

and I never di seus sed 1t \\Ti th her.

~ Do you recall the day that Miss Glassman was

interviewed by the F. B. I. agents? A Yes.

Q The first week of August, 1950 - I believe it

t,ras August 3rd - - do you relIB mb'sr that? A I don I t 8X-

actly know the date, but I remember the occasion.

Q Well, I believe it was the first week in August

on a Thursday I a.nd I believe it iriaS August 3rc. - - and do

you recall that she was interviewed? A Yes.

Q Do you recall where? A No: I donlt know wher~,
I

~ But you do recall that after she was interviewed

she talked to you? A That1s correct.

Q What did she say, what did she tell you?

A She said she was interviewed by the F. B. I., and I may

be interviewed, too.

A Jli'ROR: ~';e don(t hear you.

TH e;;· '".f.l.-mlf,\T.~. ;:::5.·;:::h . r1' it.. d b.:.;. I _,_..... .., _0' sale.. ane \'vas n ervJoevJe y

the F. 3. I. gnd I may bel too.

~ NOW, what ai1 she say about that interv1ewi
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A That is all she said.

~ Now l look, please - you are talking to intelli- I
i

gent people. Here is a person you have been quite intimate
i

with~ she has been brought do~m to the F. B. T •-., and all

she says to you is that she was interviewed, and she re-

fuses to talk about t.~e sCtbject rna. tter'? That does not

sense .. A She refused to say any ~ore.make

press her.

Did you ask her? A I asked her, but I

i
I
I
I

didn't I
I

Q vmat did she say when you asked her?

said she ltiOUldn I t say anything more about it.

A She

~ il'hat did she do next?

you mea11.

A I don't know wr~t

~ WeIll what did she do after she spoke to you

and declined to tell you the subject of the co nversati. on

;,,'ith the F. B. I. - did she go out to see a lawyer, or

di: she call anybody? A ~o 1 she talked to me after she

nigh t't

~ What time did you leave her on that particular

A She stayed with me.

~ Did~'t she call a lawyer that night?

don't know whether she did or not.

:'~ Didn t t sh.e go up to see a. la~dyer?

9a1::1 she came from a lawyer.

A I

A She

Q What time was this? A Late at night - ffip.sbe

one 0' clock.
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seen?

Q Did she tell you who the la~~er was tr~t she hd

A No.

Q What did she say that the la~7er had told her?

A She didn't say.

~ She didn't discuss her conversation with the

lalivyer at a.ll? A No.

Q The next d2.y was Saturday - - what did you do't

The next day was Friday.

~ All right, on Friday what did you do? A I

went to wor~where I had an interview with two F. B. I.

agents at. work.

Q At your place? A .At work •

Q And now are you sure that you weren1t let go

from the place 'fihere you rJere '\'lorking? A I am posi tiv e

of that.

Q Did you give your notice? A Yes.

Q When did you give it - before the F. B. I.

agents interviewed you'? A No; the follo1"ling !v.!onday.

Q Well, was there any coincidence to that?

A No. I had intended to take this step for quite a while

~ ~llel1 t had. you notified anyone of yOlJZ' in ten-

tions in this regard? A I gave notice to the comp~1Y

on Monday, and I left at the end of the week.

Q. And whom did yo'.' give your notice to?

Ell perior.

A My

~ Nell, on Saturday~ after this - - the day after



IF'G-4 Pataki

you had be en interviewed by the F. 3. I., ilJ'hat did you do'i

.A I accompanied Miss Glassman to Fire Is18nd, wher2 she

was going to see her lav~er.

~ And vhen you got to Fire Isand, what did you

do? A "lie went to this lawje}" t shouse.

Q Who was he? A Mr. Boudin.

~ ~,d w~~t happened when you got there? Allor.

Boudin and Miss Glassman went into another room, and I

~ How long a period did this take? A This was

about an hour. Then they came back, and the la~7er had

his dinner i'lhile i'le went out for a walk.

Q, Did you have di nner, too? A Yes.

Q And when you C8me back, what happened? A I

am trying to exactly recall. ~~en we came back again,

they had a discussion. I believe they went out for a

walk, while I waited in the house.

~ And they came back, I a.ssume?

they came back.

A Yes, then

Q Then l'ihat did you do? A Then we were trying

to get home from Fire Island, which YJas difflcul t, because

the last boat left the meantime.

Q Hov: di ,:1 you get be,ok?

boat.

A \'e had to charter a

clolla,rs.

,~ How much did you pay fo~" that? A Fifteen
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'i Vlho paid for that?

con tributed.

A We both paid, we both

'" NoTti, ~'lere you in company with Hiss :::}1assman at

E,ny other times TrIhen she telked to la1:'ryers? A I accom-

parried her, but I never was present at any discussions tha

she had.

~ Now, where did you accompany her? A The 1'01-

lOWing Slmday v.;e again ".>lent out to Fire Island, to see 1h e

same man.

Q Well, on the first trip to Fire Island, after

Miss Glassman had talked to I'fr. BOUdin, did. she tell you

what the result of her conversations were? A No.

She didn't mention it? A No.

Q You wer~ just sort of a silent observer?

A That f s correct.

~ You didn't discuss it at all? No.

Q You asked no questions?

~ Isn't that a little odd?

A No.

A ':le11, by that time

I understood that she wouldn't talk about

press it.

.....
llJ , so I didn't

is she a rather peculiar girl? A No.

'~ There is no thing l"irong \'11 th her'l A No.

Q Do you think that she is mentally all right?

A Yes.
r·
~ On this second trip out to Fire Island, what

happened? A ~'Je started out in the morning, Sunday morninjg,
,
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and 1'men we got there again \',;e Kent str&.ight to this 1a\'1-

yer's house, and again she went to another room with him,

end. again they came down after a "';;hile; and then ~'je sat

around talking; and then again later they '!lent out for a

Dio. she say anything to you a,bout the context

This time you made the boat, I take it1

of her conversation with Boudin? A No.

,
!

J
yool

..... got.

I
I

l

A

Tha tIs right.Athey C8me back?againAnd

Q

Q Did Boudin talk to you at all? A l'7e11 , he

said "Hello, II and a fevJ viOrd,s.

Q. Is that all'i A That's right.

Q Did he discuss with you your conversation with

the F. B. I. agents? A No.

Q, Did any la,vJYer discuss wi tb. you your conversa-

tion with the F. B. I. agents?

~ Did Mr. Seidman ever discuss with you your

conversation with the F. 3. I. agents? A No.

Q Did you ever talk to him about this matter~

A No.

Q Did you ever sit in while he talked-to Miss

Glassman? A No.

Q ~Jid you know that; lUs 2.3-12ssIDan held pe.id him a

fee? A No.

~ She difu1't tell you that?

"'" Ji:1 2he OOl"TOh' a:'ly 11011ey from. you?
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to Cle veland'i

A t!o.

Pa.taki

A, You never heard of him?

'<.;. Do you know a 1-11"'. Perl?

'. Did ... ""1 . l' .... h t';"'h· ••~ n~SS ~ assman ever ta h vO you a~ou ~.~8 Mr.

Perl? A No.

IFG-7

~ Di.'" she ever tell you that she 1~'ent to Cleveland

in July orAugu et of this yeer?

Q. Did she mention the fe.ct that she had be en to

Clevela.nd in JUl;'l of this year?

~ She said nothing at all a.bout those things? A Noi.
I

Q After her appearances before the Grand Jury here,!
!
!

on these recent occasions, did she tell you a11.ything about !

riha t transpired in the Grand Jury Y'oom'(

Q. She didn I t d.i s eus s 1tat all? A I~o.

Q. Are you sure? A Yes.
if

Q Do you realize that/you are telling an untruth YO~

can be indicted for perjury? A Yes J I realize that.

And in spite of that fe_ct, you still SB.Y that

cliscussions at all with lIlies Glassman concern.ing

what transpired here in the Grand jury - number one; and,

number two J your conversations with the F. B. I. agents;

2Dd, number three, anything that took place With Mr.

A Yes.

!
BoU(:lin-a

I
I

~ You say you didn't discuss the case at all with

gr. 30uc..in? A ~hat I s right.
-r-~--

!
I.
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right.

Pataki

\:(, And he didn't ta.lk to you about it't A That's

~ And Mr. Seidman r~s not talked to you about the

case? A Tr~tl8 right.

~ Be hasntt talked about your tele~~one conversa-

tion 1,,-1 th Mis8 G'lassman 0:'1 that particular evening in

August, I950?

Q So that, as far as you are concerned l you know

very little about this case, is that right~

right.

A That's

Q No vi' , do you have any explanation for your in ti­

mate relationship with )~S6 Glassman - - are you engaged to

be married or anything? A Not formally.

~ Have you discussed it? A I beg your pardon1

~ P~ve you discussed marriage w~th her? A Ye~

-"" And do you intend to marry her soon? A I may.

The decision hasn~been reached.

THE FORE:..fAN: ~jihat is that?

THE 'In 'ThTESS: A decision hasn I t been reached..

Q Now, I think you gave the F. B. I. permission

to sea:::"ch your C?partment, is that correct? A That I S co l"'-

Q. .oid you talk to them about this rna terial whith

the:r obtained there, in yoU1~ apal~trnent?

~ Did you explain ~hat it was?

plain l'Jhatit v.re.s.

A Yes.

A I di dn I t ex-



~~'. L&1E: May the record indicate that the ~~t-

ness has identified the material which U16 F. B. I.

IFG_9

~ Wel1 1 do you recognize it?

Pataki

A Yes.

".' i Q
~ ......:.~,,-

obtained in his apartment, witil his consent, in

the past t'ew weeks. May the record. indicate ths.t

the witness has seen it and has identified it.

[l~rked Gr&~d Jury Ek~ibit 1, this date.]

~ Now, I notice that a lot of these are petitions

of one sort or another. Do you know Joseph Burat? A I

beg your pardOn?

Q Do you k~ow Joseph S-u-r-a-t?

Q Isnlt he a friend of Vivian's?

I knoW anyone by that name.

A r~o.

A I don I t think

Q And your apa.rtment is located v;here?

East 19th Street, New York City.

~ And do you have an apartment number?

A 217

A 4-A.

~ Do you r~ve a lease~

Q Who is the landlord?

A No.

A Mr. Philip Kassier.

I;;]. Does he live in the srme buildinE:(t

believe so.

A I don I t

lars.

Q ifuat do you pay for rent? A Forty-three dol-

Q ~'lere you inter>; staQ in this orgai1ization for

the American Comsittee for Spanish Freedom?

contributed to that, at some ti~e or other.

A I have

~, Yes; I notice aIIlong these dOCUffiEl1 ts is a receip,t
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for six dollars ~~at you contributed. What was that - the

American Committee for Spanish Freedom? A An organization

helping - - mostly helping refugees from Spain.

THE

TH.,..,
--~ ~1ITrJESS~,

Helping 1r:hom '?

Helping refugees from Spain.

A JURO?: Spanish refugees?

THE WITNESS: That's right.

right.

q Were they refugees from the Spani&~ \var? A That'~
i

Q They were the ones that fought against Franco,

1 s the. t rlgh t? A That I s right.

Q And what are these cards that sa~ II Call to

William Z. Foster Day in honor of our National Chairman's

Birthday - Sunday I Harch 21 1 at ten 0 I clock sharp I! - -

what is that supposed to be - - that is the New York Coun~·

Committee of the Communist Party; is that right?

knorT.

A I don I t

Q Here (hands witness card).

an invitation to a meeting.

A JUROR: -}hat does he say?

A This is obylously

14.R. LANE: He says it is an invl tatl:>n to a

meeting.

Q ! notice tl:.ey all have 1133J East 31st Street rl -

what does that mean? A l don't know.

'",,- Is thp t your y.jri ting on there? A H0 •
where

Q Do you ltno'\'i'/or whom you receiveC!. those from? A No.
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THE F'OREMAN: Did you attend '?

THE WITNESS: No.

" ?bvJ, there is a ltetter from the Nev: York State

Communist PZJ"ty, 35 East 12th Street, de.ted April 7, 1968,

and it is addressed to HAll teachers of ideological campaign
!

classes in branche:;;, I' all Party Teachers. II Now, villI you

tell me wno sent that to you~

of that.

A I have no recollection

!
These "tlo1'ld Peace Appeals - Stop the Atomic 1!lar nt..

r

can you explain these petitions1 A I don't ~~ow what you

mean by II explain. II

~ Well, vmere did you get those?

have picked up at our union office.

A Those I may

Q What union is that?

Professiona.l Workers.

A The Uni ted Offi os anii
\

people'?

~ Did you pase them out, or distribute them to

A No, I didn1t.

i..l. Jid you obta.in any signa tures on the S6 you:."'self?

A No, I didn't.

Q Then you have he:",s r: A dis cussion of the out line

cnthe Italian Elections, AprillSth. ll Can you tell me
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where you got that?

Patak1

A I have no recollection.

~ Well, you do have in your apartrr-ent a great dea~

of literature on Communism end Communist activities - 1s

that correct? A = have books, yes.

books?

And you read a great deal - you have read those

A l'18ny of them.

!{R. LA~E: Could we adjourn this until to-

morrow?

A JUROR: I would like to ask one question:

lfuo tolcl you you didn't have to anSl','!er questions

about your Communist activities?

THE ~~TNESS: I donlt recall anyone specifically

telling me.

A JUROR: You_ seem to know all about that.

THE ~~TNESS: I maY have read it.

THE FDR:Hili': You say you have no lav..'Yer, and

you don't seem to know anything about that

l',iTho told you that it might incriminate you - did

you get that from reading the papers, or something

like that?

THE WITNESS: Yes, I may have read it in the

papers.

THE FO::iEllAN: You couldn't possibly have gotten

it from your Communist affiliations~

TIrE ~'lITi\jESS:

TH S FO -q z:t-:.AN :

an.S'\ITer. )

spo~sor8 th~s peace movement
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THE WITNESS: Many different organizations~

e~ong them unions.

THE FOR~i~~: Are these unions Communistic?

THE :ITTNESS: I don't know.

TEE FOREI~AN: A!1d. \'11 th all this evi dene e l' you

still say th&t you decline. to say whether you are

a Communist or a member of the Y. C. L.?

~HE WITNESS: That's correct.

A JUHOR: You carried a letter around with you

for two years - yet you don't know who gave you

that letter, or for what purpose you carried that

letter around with you - that letter of 1948,

which was found now?

THE ~VITNESS: I did not carry it wi th me.

A JURO~: But it was found

THE VJITNESS: It vias found in my apartment.

THE FO?CEHA1IJ: 1'lil1 you gran t one thing ~ please -

that you are talking to intelligent people

yes or no?

THE ~1ITNESS: Carta.inly.

A JUR02~ 'i!hen Hiss Glassman told you. thpt you

might be interviewed by the F. B. I. did she give

you any reasons, or dij you ask her on what she

based that statement?

THE ~~TNESS: I asked her, but she refused to
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ans'V'Jer.

A JUROR: Jid you discuss \I;i th heT' the fact

that you he.d been intervievled by the F. B. I.?

THE ~~TNESS: I mentioned the fact.

A JUROR: Thet is all '(

TID: 'llITNESS: Tha tIs r 19ht.

A JUROR: Sh8 didn't ask you?

THE ~\rrTr~EcS: r~o.

A JURO_~~: You want us to believe thet you never

discussed any of this with her?

THE w~TNESS: ThetIs correct.

A JUROR: Did you ever discuss with heithe

theory of Communism?

THE WITNESS: No.

A JUROR: You never discussed it?

ms 'tlITN ESS: No.

A JlJRO~: How many years do you say you h€~ve

'been going ,.:1 th :'1i88 Glassman?

T:iE iIT'l'NESS: About a yea.r anti a half.

A JURO~: And over tt~at time you have been ses-

ing her constantly?

THE WITNESS: I ~ouldnlt say constantly, but

frequently.

A JU?OR: A couple )f times a week?

THE WITNESS: About th&t.

A JUROR: Continuously for that time?
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THE A~TNESS: That1s right.

10m. h~qE: Mr. Foreman, will you eXCuse him until

tomorrow",

THE You are excused until to~orrow.

VJha.t time, please?

THE Eleven 0 I clock.

(WITNESS EXCUSED)



IFG-l Re: Julius Rosenberg, et ale Isaacs

MERVIN ISAACS~ called as a witness J

having first been iuly sworn by the Foreman,

testified as follows:

BY l"IR. LANE:

~ Vfl1at is your address and telephone number?

A 2435 Beach Channel Drive, Far ~ockaway - Far Rockaway

7 - 2214.

Q And your business?

1220 Broadway, New York.

A My office address is

Q And your business telephone number?

A Lackawanna 4 - 7446.

'Q And what is your business? A - am a certi-

fied public accountant.

Q When did you become a certified public ac

an t? A In 1923.

Q Have you been handling the books of the Pitt

Machine Products, Inc.? A Yes.

Q For how long a period?

November 25, 1947.

A Since approximately

Q Are you in a position to identify the books of

the company? A Yes, sir.

Q Now, did you talk ~o Mr. 31och, the attorney

for Mr. Julius Rosenberg? A "Yes, sir.

"<i And did. he tell you the.t Hosenberg rJ8.d been

subpoenaed, 8S presid.ent of the Pitt tJo::['poratlol1., to pro-

duee certe.in books before this body? A Yes, sir.
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And have you those books? A

Q, Can you lden tify tho se books as the books of

the Pitt Machine Products, Inc.? A Yes, sir. This is

the check-book stubs from the period Janua.ry 1 1948, throu§P

December I, 1948.

1ffi. LANE: May the record indicate that the

following books are being identified by the wit-

ness: Check-stub record, number 8000 to 2251.

THE yITTNESS: This is the check-book stubs from

December I, 1948, through December 2, 1949.

l·~R. LAl\JE: May the record ind.icate that check-

stub record beginning v~th number 2252 1s iden-

tifled by the witness.

THE WITNESS: This is the current check-book,

in use at the present time, wi~~ checks beginning

with check number 2501, dated December 9, 1949,

anrtending wi.th stub ot check numbe1'" 2695, dated

August 11, 19EO I and blank checks.

1ffi. LANE: Mey the record indicate that that

check-book has been identified by the witness.

THE ~11IT~NZSS: This is a cash-boOk, 1'tlhich was

used by a predecessor partnership known as the

Ci-. & "Q.,.. to.. Engineering Company, and finally, \1Ihen the

corpore.tion W8S formed, the c8~sh...;.book t,ras continued.;

and entries of cash receipts 2nd cash disbursements

of the corporRtion have been enter2d in this book,
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'A:"....J-

the business of the corporation - what does the

some time in November, 1947, but took over the

The corporation did smallTHE WITNESS: Oh

operations as of October 17, 1947.

A JUROR: I meant, primarily, the nature of

corporation do?

machine-shop work, repairs to machlne~J, and th~

supplied parts and accessories for other people who

aT'e making machinery in qua.ntity.

An illustration would be, the Singer Sewing

Machine Company would need a quantity of parts, and

this compa.ny would mcke it.

Another illustration might bel ~~e company that

had the contract ir.r! th the City to c:>nvert the slot-

machines from nickels to dimes sub-contracted part

of their \~lork \<'11 th thi s compa.ny 1 and they mad.e

s orne elf th e parts.

MR. Lk~E: You are excused.

(WI~~ESS EXCUSED)
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August 17 I 1950

Re: Julius Rosenberg, st a1.
Bauch

u
.U B A U C 'R'_~ I called as a

~..ji tne 68, ha.vi.ng first been duly sworn by the

Foreman, testified as folbws:

York 7

~ ~\TJ.1.a.t is your address? A 45 John Street, New

Q, And your telephone number'? A Beekman 3 - 190~.

~ Now, you have appeared here pursuant to a sub-

poena Quces tecum which was served upon you?

~ You are an attorney? A Yes, sir.

sir.

Practicing in the state of New lork? A Yes,

1925.

Q How long have you been admitted? A January,

Q ~ow, have you produced the documents which were

con tained in the subpoenfJ.? A I have here the minute book,

the stock certificate book, and the stock transfer ledger

of Pi tt Iv1achine Products 1 Inc. In ad.di tion to t.~at, I

have my comple te file.

Q Now, are you ready to produce those documents

c,nd lJoo}:s'l A The subpoena" calls fOl" d.ocuments belonging

to Pitt MRchine ProQucts, Inc. The corporate books belong

to the corporation. The agreements do not belong to the

corpor2tion, and I would like to have an opportunity of

presenting this matter before a Judge, to pass upon the

~uestion of priVilege.
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Q Well, what privilege are you raising1 A The

attorneyls privilege of communic£tion between attorney and

client, as well as of documents that the attorney prepared

for the client.

~ ~~'ho is the 01 ien t?

Hosenberg.

A The client was Julius

Q Were you his attorney? A I was his attorney.

I also was the attorney for the Pitt Machine Products

fro m - - 0 n May fir s t 0 f th is year.

Q &~d was this agreement made with Rosenberg - -

A Pardon me, I have t'TJD a.greements here; One agreement

tha.t vias given to me by Rosenberg, and the two Greenglasses,

that \.'la8 entered i!lto prior to May 1, 1950 - the.t is, prio~'"

to the incorporation of Pitt !..lachine Produc ts, 1-;1 th which

I had ~othing to do I 't'<Jas only given the,.t agreement

to examine and pass an opinion on it.

Q ~lliere can you raise a privilege there, where

Greenglass signed it? A The agreement I eJn referl"ing to

that was - - just one moment - - the agreement I refer to

as having been given to me to examine, was entered into on

October 22, 1947, prior to the incorporation of the Pitt

Hachj.ne Products, J..nc., ancl thut agreem?l1t 'VJe.s made b.: tv,,'een

Ju.lius P.osenberg, David (}:re\~nglGSs, Bernard. Gree:ngless ancl

David Schein.

leged communication 8,S far &S ~osenberg is concerned, beca~se
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it involves other people, and the privilege is lost - -

A I am not going to pass on it; I merely want the Court

to pass on it, for my own protection.

Q Now, tell me this: You have also an agreement

between Rosenberg and the corporation? A No. I have an

agreement that was ent ered into on l'1a.y fir8t~ between

Rosenberg and David Schein for the sale of' Schein's inter-

est in Pitt Machine Products, and under which agreemsnt I

am holcling the stock in escro1v.

Q Well, are you holding these documents as

Rosenberg's attorney, or as someone else's attorney?

A As Rosenbergts attorney.

Q You got a fee, and so forth? A Oh J surely.

Q WeIll will you produce the books which you

think you can produce under the subpoena? A 1 have the

minute book of the Pitt I"lachine Products, .Lnc. I viant to

s tate this) wi ttl regard. to this: vlhen I ~\ias reque s ted to

represent Rosenberg for tl16 purchase of the stock, an

attorney by the name of Harry Zucker, who originally in-

corporated thi s corporation) brought th.ese books to my

office, and. theY'WBre in the same condition as they were

when they CGme from the printer - - nothing was filled in ~

9nd I at th&t time told him that I wouldn't permit Rosenbarg,
to buy any stock unless the corporation outfit was brough~

pleted them.

Zucker took those books back and he com-
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The original incorporators ~~_dnlt even signed

anything, and he got everything signed up; and when

thing was signed up I 3Rde the attorney initial everyone

these pages except page

~ I 'Chink you can explain that la ter '"" I jU.s t

want you to identify the books. A This is the minute

book. The only thing I drew on this is the minutes of

!1ay first. Everything subsequent to tha.t is

Q Just identify the books, please. A This is a

minute book oithe Pitt Macl1ine Products~ containing the

minutes of the incorporators, stocFJiolders, and board of

directors of Pitt ~~chine Products, Inc.

Q That is number one. A Tba t' s right. The

other one is a stock certificate book, and this stock

certificate book was also erroneously printed, and I had

it changed. It contains the record of the stock that \lvas

issued, wi th the U. S. do cumenta.r'JT stamps,t and t'lherever

the stock 'was transferre:J- it contains the U. S .. and State

stock tra.nsfer stamps.

~. I jus t VJa.n t Y01J. to ictenti fi~- the book 1 ~~li thou t

explanation. A The third book is the stock transfer

ledger, in VJhich is entered the various transfers.

~ As to this we will go dow~ to Court, and you

can step out now and we will have the Courtls ruling.

A Do you want to retain these books?

~ We will have them in our possession.

------~-----

.A I
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want a receipt for the~.

THE FORE:~lAX: You nay be excused.

Q, You can come d01<.m to COi...lr t tr.i ith US I . and.. vJ8

settle that question downstairs. You are excused tempo­

rarily.

(WITNESS EXCUSED)



A In:

A Glenville

A Yes.

Perl

A With the National

A My title is Aero-

A 666 Ea..at l03rd Street:'1

called as a witness,

A Yes, he did.

A Yes"

PER L ,

At 1 east, tha. t i.s 1111ha t he to Id me, and I as sumei
II

~ And in what capacity?

Q

Q No - iJlfher~e you live.

(Mr~ Lane)
_,--,_"," .._.. _ .•... ".' _-<_.'-....,_-C.", ...c.• '·'.,._.·'_._o:; ..

~ Where is your home at the present time?

before you. e"ppearea here) is thfLt right?

isn't that correct?

Cleveland, Ohio.

~ Do you have a telephone number?

W ILL I A M

Q And he advised you of' jrour constitutional rlgh

Q And he also advised you to tell the truth, to

tell everything that you know about this and try to be -

Q Mr. Perl) you have been e.dvised by counsel

having firs't been duly S"\Torn by the Foreman)

testified as follows:

A Yes.

the city here?

August 18, 1950

Re: John Doe

BY MR. LANE:

he told. you to try to be as cooperative as you could,

Advisory COillnJ.lttee for Aer-Onal.ltics. the Lewis Flight

Propul.slon Labora tory, that 1s a t Cleveland Airport.

he told you the same thing.

nautical Research Scientist. I do theoretical research

on aerodyna.mic prqblems.

1 - 42~7.

Q, Where; are you employed.?

IFG
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What 1s your salary? A It is about seven or

but he is my immea.late as well as more distant superior.

present time on theoretical problems relating to the flow

and tha.t". of course, would enable people to design a,1r-

the

I

Canyoll

so.

at

I shouldA

I thinkYes,

Do you work with jet

A

A The Uni ted Sta te s Govern- "
tI
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A vV-ell" I do n f t qui te know.

I work somewhat independently"

Not directly.A

Shall I go into any more detail?

Who is your boss?

Who is 'your immediate superior?

And just what sort of work do you do?

Q But inm rectly?

Q

Q I think that is enough.

tiell, a typical problem iflould be that of tryl:J.g

A typical problem would be to compute on paper the

ment.

eight thousand dollars base pa.y.

to caloulate" without testing, the forces ;l.ctlng on an

say Mr. Abe Silverstein.

explain it 1n a minute or two?

propulsion?

a.irplane wing" and to a certain degree of approximation;

of air around airplane wings.

plane wings without the necessity of testing t~em.

work independently J wi th one or two associa.. tes I

I am aware of Jet propulsion problems, which are being

of physics.

forces acting on airpla.ne wings, by using the basic laws

studied.

Q Well, you say you are workingwl th the air-flow
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To what detail l~
j

As a matterr' of facti

A Yes.

A Oh, ye s"

I have worked on Jet propulsion wings

before I left the Cleveland Le(.borator~
N
1

But my most recent problems have !

A Yes.

When did you work on jet propulsion?

Q Tha.t 1 s llhs_ t I meant.

Q

s ion theory?

during the war; I should say in the years 1944 and 1945.

ir.o;:: Did you work on these wing-less bombs I these

ones that they have nOil\l that are propelled by themselves?

A Well, I recall making a design study a long time ago,

probably 1n 1944, of a guided missile arrangement.

the problems vmlch I most recently worked on are abstr~ct,

so that I donlt work on specific wings but on aerodynamic

Q Well, you worked on it and knew about it?

A Yes. It was a general configuration. I don't think it J

of wings, and I assume that those wings also have to do

Q Do you work with the Army or Navy elosely1
j

A I personally dnft. My position has always been that of ~
rl
h

taking from the currently pressing problems "\rlh1ch the Army :1

'I

!and Navy, I presume, pass along to the N. A. G.,A,. and ii

passing to the problems which I can figure out theoreticall~.
j

A :1. 1:Je11,:i

with Jet airplanes, too.

been to work on the problems on an abstraetlevel.

Q But in the past you have worked 011 jetpropul-

shapes in general.

In the pa.st,

indirectly. That was

to go back to school.

you
fwlr:t11

IFG_3
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ever became specific.

Q Now, will you tell us about your background,

cationally - where did you go to schoo~? A Well, I was

graduated from the College of the City of New York in 1938,

with a Bachelor of Electrical Engineering degree. In 1940

I received a Master of Electrical Engineering degree.

I actually left City College in 1939, in February

of 139. I finished my Master's thesis at Langley Field,

Virginia, where I was employed immediately after leaving

01ty College.

In February, 1946 - -

Q. Excuse me Just a minute J nOifI. Who aTUlJarded you

the Master's degree? A The College of the 01ty of Ne~!

York. I was employed. thereafter continuou.sly with the

National Advisory Committee for Aeronautics, first at

Langley Field Laboratory from 1939 to the end of 1943,

the end of which time I was transferred to their Cleveland

Laboratory J which was then Just getting under iftJa.y, I was

there from 1944 to February, 1946,

At that time I took a leave of absenoe, to go baok

to school, I spent one semester at California Institute

of Technology, from Februa.ry, 1946 to June, 1946; and I

then transferred to Columbia University in New York, where

I spent the next two years in residence,

In June, 1948, I returned to the Cleveland Labora­

tory of the N. A. a. A.
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Q \j.Jere you sent to that school'i A No" I just

chose those schools voluntarily.

Q Did you pay for the tai t10n yourself? A Yes.

Q What did you study at the California Institute

of Techndlogy and at Columbia? A I took the regular phy

curriculum, and I have received the PH. D. degree recently

from Columbia in Phys1cs~

Q Q Is it a fact that you plan to teach physics

at Columbia this fali? A Yes.

Q You have already signed the oontract? A. Yes,

I have the appointment to instruct in physics at Columbl'a.

Q Starting in September or October? A That l s

righ t.

Q Where did you work from the time you finished

City College - did you work for this National Advisory

Councll all the time? A Ye~

Q You have had no other job'? A Tha t' s right,

Q Do you know Morton Sobell? A Well, I do not,

to the best of my recollection , although I realize he went

through City Col~e at the same time I did •

. Q Well, I show you a picture and ask you if you

recognize tha.t? A No, I do not recall him from that

picture.

~-q. LANE: May the record indicate tha.t the

wi tness cannot identify the picture of Sobell. "
I

(Photograph marked Grand Jury Exhibit I, this dat~,

~
l
'i

'I
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Q Do you know l~x Elitcher - - 1s that the right

Q I show you a, picture of Rosenberg, and Rsk you

A Except

No, I cb nat"

i

A

A I recall him

A Well, to the 1:e st of my

A No, I cannot.

A I think the latt~ is what I recall.

A I understand.

Q Are you positive?

pronunciation?

A No, I have not.

Q lave you ever known him socially?

for 01 ty Colle ge days, I think fl-ot.

Q Do you know Julius Rcisenberg'l

to the best of my recollection.

~ How long have you known him?

from 01 ty ColJe ge days.

Q And have you knO'(r;ffi him socia.lly for quite some

time?

MR. LANE: May the record indicate that the wit­

ness 1s unable to ld'entify pictures of Julius

if you can identify him'?

recollection, I could not. Again I realize he went throngh

City College at the same time I did, and I have tried to

recall any possible meetings with him, but I cannot.

Rosenberg.

Q: NO~I, before we go any further I I 1.':fan t you to be

aware of the fact that this is a very serious proceeding,

and everything you say here is subject to the penalties of

perjury.

Q And I think you, in your position, understand·

what that means, and wha.t it means to :V:0u a.nd to your fut

You are not just the or~nary type of person. From what
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have told us here, and from the degrees you have received,

you have a rather unuffilal mind in certain respects, It

itlould be a shGune for you to ruin your l/\Thole future by com-

lng in here and not te,lling the truth. Be:ar that in mind.

A Yes,

Q It could be that you might be a little bit con­

fused by the pioture, or by Rosenberg, so the fact that

Rosenberg has been indicted - that in itself should not

tend to confuse you, But I don't il'lant you to come in here

and say tha.t you donlt know Rosenberg, if yOtt do kno~1T him;

or-that you donlt know Sobell, if you do know him; because

I am going to have other people come into this Grand Jury

who may refute that.

So think hard now, when I aSk you about these

things" beoause I am going to bring out certain incidents

at which people will testify that you were present when

Rosenberg wa.s present.

It is no sin to kno"V'J a, person because he 1s in­

dicted, and'if you do know him just say so, because if you

lie there won't be anything left for me to do but to ask

the Grand Jury to indict you for perjury - - and I am not

threatening you in any way; but it seems to me tha.t if

you were indicted for perjury and we could prove it, and

you were convicted I I can I timagine tha.t a school like

Columbia, or anybody else, would be pa.rtj~cularly interested

in you - - do you think s07 A I agree V'J1 th you,
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you. I have you here, the sa.me as I am here, to try to

elicit certain facts; and I think you can be very helpful,

anel I think your laTJ;.ryer told you the same thing.

Now- J your mind is too keen and too unusual, for

f~ So keep that in mind. I 8..ID not ask lng you to

come in .nere :for the purpose of trying to trick you or

you not to remember things - and this is an intelligent

Jury. If you vvere a person who came out of the African

it could be tha.t momentarily you could have forgotten that

cation, you have a good bre,in, and you a,re in a posi tlon

- - but you didn't do that; you have had a marvelous edu-

I
him'll

i
II

~
notJ

!

No) I have

Did you meet

A No, I do no t.

A

A No, I cannot say

A Viell, it might very

Now I ask you. a.gain:

Did you ever meet his wife?

Q Do you know Rosenberg?

Now, keep that in mind when you are talking.

Q

Q Do you know Helene E11tcher?

I don l t recall meeting him, and certainly not afterA

jungle I a.nd had no eclucation and a. fS't1 things like tha.t.,

why perhaps you cQuldn I t remember certain things - - per.." I
haps you cou~d, but the chances are that maybe you oouldn I t!

II

~
~
~
~
II

No if! , II

I

to think, to remember little details.

City College days.

that I do know him.

in the Village in New York City?

you met Rosenberg.

Q Now, do you recall being present at a party in

1946, in New York City - a social get-together - somewhere



at that time.

well have happened. I certe.inly might have attended a par1:U

A WeI I,

Since City ColJ
!

A

A Yes, I know Joel Bar

it No, I cannot.

He was a class-mate of mine.

Have you knoi;'I.1'n him intimately 1 socially?

How long have you known him?

A No I I cannot recall thElt"

Q Do you recall meeting Joel B.::lrr at one of those

Q Do you know Joel Barr?

Q

Q

1A Yes, I knew him 1ntimc~tely in that sense. i
Q I mean, it wasn't just casually, some>ne that Y04
A That is true.

A I cou.ld very posslblJT have attended such a party"

that?

I don I t recall such a party specifically - - that is) a I·

Q Well, socially - - you knew him not casually, but

you met him a,m went out on dates together, and things like

Perl

lege da.ys.

of those parties?

specific occasion.

Q You don I t recall meeting Jt11ius Hos,enberg at one!

Q Now, let me recall these things: Do you recall

any party that you attended, Hhere the lights vvere out and I
soft music was played, in the Village? ..b.. }\jot speC1flcallyt

but that is somethlng thrLt could very t{vsll have happened.

Q Well, have you ever a.ttended those sorts of· par­

ties at the Village? I am talking abou't the Saran·t apa.rt-

parties?

ment ..

I regarded myself as a friend of his, and vice Yers8., but I

<lon' t knoTN' exactly ljIIha t you mea,n by !lin timate. tl

knew?

IFG-9



IFG_10 Perl
I,
I

\

:1

l

Q By the way, 't«Jhere tifere you born? A In New i
~
[I

York City. H
!
Ii

Q v.lhen? A In 1918, October first. i
,I

'I

Q Are your parents here in New York Ci~? A Ye~.
ij

II

Q l'lhere do theY live? A My father is a baker, I
and my mother is a honse't..r1fe. I

QWhere do they live? A 936 Tiffany Street,

Bronx, NevI York ..

Q Whom does your father work for? A I d.on"t

know exactly. He 1s sent out on various jobs, through his

union.

A Well, there is aQ What union 1s that?

union. I don't knot>] the officia.l title of it.

Q Weill do you see much of your parents?

I am in New York I see something of them, yes.

A JUROH: A little louder, please.

THE WITNESS: In the J,.ast ten yeclrs I have not

seen too much of my parents.

Q Do you correspond with them? A Oh, yes.

Q Are you living with them now, while you are in

N 8"t'1! 'York 01 t:y ? A

Q Are you stopping at their place? A Yes.

Q Do you contribute to their support at all?

A

A

Yes) I send money to my mother.

Q Your father's name is what - William

Abre~am Mutterperl.

!I
Ii
[I

~
J~u tterperl ~d

!
~
9
n
~

~



Q When? A In Janu~JI 1945.

(CONTINUED BY LB)

Perl

A Yes.Q You changed your na.me'?

Q Yon che.nged it legally? .A Yes.

Q Whereabouts was it done - in Ne-;:'\l York C1 ty?

A No; in Cleveland, Ohio.

Q I 'Plant to get that straight. I notice you are
I

going under the name of Perl, and I tllTonderec1 whether 1 t vias ~

something thr.~,t you assumed, or you changed it legally?

A No, I decided to oh8.nge my name legally.

Q YOtl sa.y YOll never recall fta:v1ng met Julius

Rosenberg? A Tha.t is correct.

Q Do you recall ever meeting anyone that looked

like him?

IFG_ll



on a. Sunday.

jl,
r.\

to attend -- I would say

them as best as you recall what was saij at that time?

about noon, I was preparing some food in my apartment and

prepari ng to go out on a picnic --

JUROR: A little loujer.

THE "W~TNESS: About noon on this Sunjay afternoon,

Q Do"You k.now Vivian Glassman? A Yes, I know h~3r.

Q She made a visit to you in Clevelan1 the latter

part of July, 1950, is that correct? A Yes •

Perl

(~, Well ~ on any of these occasions tha t Yf)U went to

Q What time jij she see you? A It was about noon

Q Do you remember the jate? A No other than it was

the 1a t ter part of July, I jon t t.

r,""'.1 \,nJ"J..· 11 t 11 "'h' h ~... · dIe" 1\ youe u e Jury '\IV au lII'anspJ..re ,::::In:j 1:iell

these parties at Sarant's place? A Well, I can't recall Bny

I probat.a.y dij attenj parties in his plade. I cant reo

,.. tl' 4-b·' 'I. I . ""',.:;J" 1· 1 1sort 01 . llng 'J"-a ",. WOUl..; De ~Ke y

party specifically silthough,si,nce I l'net Starant, that is a

you at,enjed at Sarant's placet during the Chrislmas holi 7

A No, I cannot; recall a specifio party at that.:; time. L;~!t18

see, I was in New York at that time.

Q Do you recall any party that.; Joel Earr a ttentled

around 19461 A No, I cannot recall such a party.

a specific party.

Q Do you remember a party around Christmas 1946

A It's ru:ird to answer a question like that. In what senser

Lli-l
g/1<6/50
ReI IFG
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while I was preparing to go out on a picnic, Vivian Gla

sud:lenly arr:earej. My apartment in Clevelrinj is such l:;hat

Joesn't have to go through a locked door to get into the

kitchen alcove. There is a door with a lock

alcc,ve from the rest of the apartment. As I was stanjing a

the alcove, she suddenly appeared before me. I was qUite

surprisej. I recognized her as a friend of Joel Barr's. I

asked her to come in. She acted somewhat mysteriously.

proceeded to take some paper which I haj lying around an~J.

start writing on it anj motioning me to read what she had

VITTi tten anj, well, she wro te to the i;::ffec t '~ha t she ha j

ins tructions from a p3 reDn unknown to her;> in New York, to

travel to Oleveland to get in touch with an aeronautical

engineer to give him money and instruotions to leave the

country, and I believe she mentionej Mexico in th~ connectl0

Q Well, you say those were written jown? A Ye~

this was all written ::10wn.

Q Why jid she JO that, was she afraid there was a

that.

hBj a lapboard in the room. She took that and sst

WaS it all written jown before she came up ~r

A On some pa peri-on?

A She wrote it in my pra
I.

,'1

Q Wha t did she wri te it

writing_

she write it in your presence?

Jictaphone in the room? A She mentionej nothing about

I de not recall she mentions:;' that or wrote anything like

.. i

the couch and I sat down nexn to her and read what sA~
t'i

i



about. I believe I possibly mentioned t;hat I thought it was

be writingsomething down? A I certainly jid.

speci fi cally.

A Well, I W3S very upset.

that? A Well, I jO not recall the langua

Q What did she say, that is what I am getting at

Q She walks in -- joes she say he 101 A Yes.

Q What :lid she say, that is ,mhat I a.m getr;in,?;

n ~hAr jij you say to her while she was~oing
l,.~L ~- \j

what was said? Here's a girl comes all the way from New

to Oleveland and sUd~enl.y a.ppears at your apartment, t:J.nd

she knock on the joor? A She doesn't have to knock.

Was thedoor open? A It's a curtain.

Q Dijntt YOU think it w~s odd or stran~e she should

A She said hello.
Qrlmel10, Bv.tch, rt something like tha t? A No. Sha

Q Wait a minute. Wait. Come on, jon't go back

I men tiona::) something about" I hope the. t she hajn' t anytbing

on her conscience and I:3i;j not understand what this was 8,11

8 trap of some kinj, words ~ that effect. I was feeling

Perl

place a oouple of weeks ago.

rather incoherent at the time.

Q 'uVha t did she sa.yr A Well, she ::lidn It; say anytl'i

as I recall. She just wrote.

Q Sbe JUS t what - WTO te? When she finish(~:i wri t;ing

wha; did she say1 You h~d some conversation there. A Well,

our conversation was mainly confined to her aprJearing and

leaving the apartment exoept for talking to her.

into that shell. What did you say to her? This only took



She must

Si t .,\it·

It "yDS not

11. Hello,

me as though

d she say?

~rrong with

,Bill? How are

, I ·:jo not.

t'?

"'I ....
,.l...'-<) ,

are

not recall it specifica+

t thc:v' call you? fl... N'o,

:tnt:L~rE te

She Inay s lmply have said

1.:iL Y j m t the reaSDn I do not

Perl

A I aSETLlme she called me Bill ..

vih.a t di. d str€ sa y'(

th.e best of YOlI!? recoll action

Do jTon have some nickname

t.

inti.:rnB.

;~~ I said Bntch not facetiously. Did

She S£lY HHello, Bill, n or

Q She called you Bill? A I

Q CUl'lley or something l:Lke thart'?l\

Q

Q

Ci Hello \4hat'i

some

greeted me poJ.:Itely -- I de not rE~cal1 ~";)ee:j"ical1y', but since

I do not.

""rO'L"I ('::.1,.•0'" .J.ij.'I'".:..' ,"'.c!. <') n.,'/ .' 't J.. .f,.;.'~".' •

:reca 11 speci:2ic/311y.

remember it specifically.

LB-4
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[ knew her as Vivian Glassman. I may ve sali, llHello,

Vivian, Ii or I may not have sa.in any tiling 'but, llr~Vhat are you

Joines here, II s orne thing Ii ke t t.

Q What jid she then say after that~ after you said,
'"'\~

IlHello , Vi viana VVhat are you Joing h,.:;:re'?li You probably

or
said, HWhat :10 I olive tIle pleasure of this call to, H 7some-

tbing like tha t1 A She must have sa.ij something to the

effect she would like to talk to me, she would like to see

me.

She was right there, ready ~~O talk. ,&. I invited

bel.' into r;be apartme.nt proper after SOlJlf~ greeting whioh ttlo

not recall specifically-

Q ~here was nobojy else there, was tOere

Some things to me in there.

Q Shejid not discuss canasta, id she? A Np.

GL walked her into your li,ving room'? ]A Yes. I

presurre she looke:i around, she rtH:1yhl:3,ve. I think she sad.::l

mission, to me alouj. I think she saiu something.

I.

Q 'U~hat dij she talk a oou t '( A v\:'e11 ~ ! jo no t recia; 11

that she said anything about her mlssion, her suppa

Q "Do you have a piece of paper," or somethingl
'l};j"

A I do not recall that. I think she just lookej arOIJ_nj")'~n,d
\;g:\'

saw some paper and took it. /'\.;,\,



Perl

A Yes.

, 1

tHe

Pi It was

A A lapboard-

Did you ask her why she picked JOo. out of all

Q And a friend? A Yes.

q She ha va something under :1 t'il

should sujdenly choose you? A Yes. I thought it was s~range~

wi th Joel Barr.

Q You knew that? A Yes.

of course,but I knew her anj she knew me from my associcltion

{~ Then sbe started to wri tar A Yes.

She was going to write something? A Well, yes;

Q Yes. t<~ I jo no t recall the speciF'ic beckoning.

Q On a couch? A A jay-bed.

Q A jay-bed. She motioned you to sit besije her?

some sheets of paper from a pad, remains of a pad.

aeronau'tical engineers in Cleveland? A No, I dij not.

(t Did you think it was ra thar s tirangethat; she

Q I assume there are probably more than one &sro­

nautioal engineer in Oleveland? p Yes, anj a frien~, I

recall he wrote toe.

sp t9c1ficallY? A No, she was told to come out to see an

Q And she wro te this mess,age? A Yes.

(~ And the meEsage waS to the effect that 'she was

tol~ to come out an~ interview an electrical engineer or you

aeronautical eng1neer.

she sat jown and motionej to me to sit jown next to her.

LB_6
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She explain to you why she picked you out? A No,

she -:11:1 no·t.

q Didn't you ask her? A I think I jij.

Q What dij she say? A I :10 not recall.

o Nnw w~it a minut a Fun is fun. but let's not"'t: ;J'1 '4...U 1 . ..... ,.

make iG faoetious. A I am sorry. 'hat jo you mean?

Q I know, but you had your f.aculties,you knew wha,t

with her? A I was feeling very upset at thd time.

was going on, you ji5n't have a hangover from the night

blocksQ You haven't got the kind of a mind t

those things out. You remembe:r details. fl1ha.t's your work,

isn't it? A Well, presumably.

Q Not presumably at all. You woul;Jn' t last in YOL1X

or anything like tha t. You knew what was ha.ppening? A Yes.

Q You must reoall somettling she said. This i8 very

important. Where was your mind at the time you were talking

rna liter whether i t is a detail of a ball game or tbe je't;ails

de'l;ail and remembered jetails, isn' t;that so? A \1ijell, Whet t

ino of details!

q, Well, :letails are jetails? Is thereaJ!Y .J1ffer f2;nCe

in kinj? If you are trained to remember jetails it jOBsn't

od man on

of a .jet propulsion plane. Jl.S a ma t ter of fao t you can

remember the de tails of a 1:all game "be t ter than you can the

jetails of aeronautical eng1ne8~ If you can reme~ber tho~e

det:£l.ils you can remember the jetails of a conversa tion ·that\,

particular job very long if you weren't a very



A Yes.

t were they? What

A I dini.'lo't let her get thad;

Q Yes, but wha t were they'i

(~ You used to go around With her? A 1!tTot very much.

q You knew her sister qUite well, ji;jn't you? A Yes I

ins tru.ctions to gi va -- she had memorized insturot1ons as

to how this aeronautical engineer aOJ his friend were to

on thalj pad? A Well, I can only repeat that. she haj

:.."'~ ,......... ~.~~

J::;.)~;'

Q Well, you ha.d :iates with her; yOLl knew her?

QAnrl ehe knew that you knew her? A At that time,

Perl

in one. Now, what jij she say after she started to write

took place three weeks ago. A I am joing my best to recall

Well, if this is your b st -- if you JO not ]0

leave the country.

any better wi tih airplane engines, I 'u,:ou15n' twant to ri:js

far. I tol,:;l her I was not interestej in what ahe had to

Q Dijn't she tell you that she ha~ gone over to

her sister's to get your address? A No, she jid not.

yes.

i~ea of this incident.

were 'those instructions?

say, 'tho, t I hoped tha li ahe wasn I t get lii ng in bad or joing

anything bad. She jid identify herself. She wrote that; she

had been told to identify herself to this aeroncutliloal

by a ship incident of some kind in which she haj been

wi th Joel Barr.

LB-8
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ve been her

A I asked her that. She said that

whether she saij she haj gotten it from this

her, nCiive my regards,ll to her sister, that sort of thing.

say from 15 minutes to half an hour or so.

Q Have you talked to any of her relatives? A Nn, I

q Bo\y jij you leave 1 t'r H.ow::11 d you lea va h.,ex?

A Well, I told her thSb I thought she haj better go. I

ushered her out anj as I ushered her out I a,eked her some

questions a,bout how she haj found me. I be1ieve I also ;told

Q D1 d she say she haJ the ba tch of money -- she show

Q Iirive yuu talked with her since? A No.

Q .t'J.ave you wri tten to har since? A No, I have not.

Q How j1j she happen to pick you out 1n Clevelanj,

IBnrllady there had gi van har TJiY present adjresa in Clevelani,

and tha t was how she had found me. I had recen tly moved

Q Did she offer you a sum of money"? .AWell,. in

Q What time,,:1.J.d you usher her out, vvhat time of the

jay WBS it? A It was shortly after noon.

Q. Eave you heard from her since? A No, I hb,ve not.

sister'. Sh~ had gone to this previous address ~'tnd the

out of a clear sky?

she ha::l gcttfen my ajdress, a previous a:idress of mine

s trang;er or some other source, \vhich caulj

effect she j1d. She said she had money and instructions.

well, I do net recall whether she had gotten it from this

. 1-h ro~\"'.Qy':) A No .. shA jL-t not.,;,nj I~i.:l n' Q.·t -in:q.. ul."re:.you 'lJ' e Uuv 1 .4, ..,.,)i '" "'" .,)i ..J ..L-

Q How long '.iio the conversation la,at? A I should
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ha.ve not. I hCive recently recalvej a letter from h,er sister,

a general kinj, asking me something to the effeot of when I

would be in New York.

Q Have you seen her sister? A No, I have not.

Q Did you report the inci~ent to the FBI? A Yes, I

Cel Immediately? A No, it was not immediately_ ,ii,S I

say, I T!i!aS very UpS6ti, and I had been 'jueationed by the FlBI

for the previ QUS week or two ,. and this corning on top of it .

all, made me feel very, well, upset, so I deciaed that I

should consult -- 80 I deci:Je::'i I sho',:l:t oonsult a lcuwyer,

which I did the following morning.

Q In Cleveland? A In Clevelanj, which! tried to,

'Ihe following morning. He h,appenc;j to be out of to'Nn,the

lawyer I was referred to, _so I got him on Tuesday, l;old him

this whole storY,anj wrote out a statement regarding it and

s ubmi t ted 1 t to t he FBI, I thi nk i t was the f allowing ;jay,

Wednesday •

Q And then the FBI Agents conferred with you 3fter

tha t? A Yes.

Q Now, what maje ~ou think -- you made some statement '

to the effect when she started to write sornething OUel paper

ha~ you hought it was a trap- What sort of a tr api A Well,

here I was in the middle of something. I jij not knovy what

it WEtS E~ll atD ut. Of course I had been reajing a bout the

spy cases in thep~pers. She jidmention in writing that she

---------------------_._=--------



Eerl

knew Julius Rosenberg. Well, here W~8 something I was being

askej, to flee the country for some reason. And so all I

cou.!) think of WEtS that 8omebo:iy 'floe.s tryini~' to trap me into

some thing, since I baJ no rease l'l to leave.

Q You ttlought some friend of Rosenberg's was trying

to trap you into somethingjl '~ecause you hraj seen. in

--.-------------

papers abou~ Rosenberg's arrest? A Yes.

Q And she had men tj.,one.1 1n wri ting ij,hings down that

she knew the Rnsenbergs'? A Yes.

Q Dij you figure Rosenbergs h.aj s(Anething to jo

wan ting you to flee the conn try? p,,. I thou~~hb 1 t ~vas possible

Q Was there anything tberethat tied you up, why

you thought it was possible? A I :ic not exactly know what

you mean.

(~ What caused you to think thai,} R(')senberg, had some­

thing to do with this, ha viug you flee the country? A We

ase. rra titer of fact I ji:5. not think the Rosenbergs spec1fi

1Y were back of all this; but possibly a Uommunis t a

of some kind.

Q You knew tha t? I tninlt you l<~new a t leas t the. t

Vivian Glassman hHd been taking more or If~ss an acti V-S l"Xlrt

in uommunist organizations tn New York liity, you knew that;?

A Well, I jij no; know it specifically, but I was aware of t

fact that; she was engaged in radical activities of some kind

Q You state you :lid not know it specifically. What

no you mean by thaGr A It is my impression from my knowledge

of hex_ association wi tb Joel Barr, tha~ she had been engage,
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in some k1nj of, well, perhaps I shouljn't Say rajical

activity; it is union activity-

q Joel Barr was a Communi s t, so far as you know?

A No, nct as far as I know.

Q He was engaged in Communistic activities, belongefl

to that Young Communist League? A Not th8~ I knew.

o You sure? A YeS.0(,

(~ You knew this Vivian Glassman was quite intiwllte

with him, was engaged to him at one time? A I :itd not J.rno"W

that ·

(~. Never ¥,.new i t1 A I unders toot! she was his gi:rl

frien~.

Q, '1'ha t' s wP!at I mean. A I tIc not know wha t you

mean by engaged, officially-

c I t was my und er s ta.n j ing that they hat! been fOrlYJ3.11j
'7~

enga.ged to be married, but; if you correct me aO::l knew they

waren't, I don t t know- Th 8Y were qUi:t e intima te ,anyway.

A. I would. say they pr 0 bably were, to my knowl;e ige.
(b'IlJ.?NESS EXCUSED)

(Cont. by IFG-)
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(From LB)

August 18, 1950

Re: John Doe

(Mr. Lane)

Perl

1r/ILLIA~1 PER L I recalled, testified as

follows:

THE FOREMA.N: You can be seated; you are still

under oath.

BY M.'.• LANE:

you know

that7

Q You are still under oath, Mr. Perl

A Yes, I understand.

Q Now, I think ~J"e were at the point "fjlhere we were

discussing what else was said on tha,t piece of paper that

Miss Glassman was 1tJr1ting on in your apartment. She said

something about she knew the Rosenbergs? A Yes.

name being in there?

Q What who was doing?

Q And what did she say1

Well, did you question her as to the RosenbergQ

Rosenbergs, but it possibly was along those lines.

IA I might have asked her SOIOO thing I
to the effect of what she was doing in all this. ~

II

A Well, what the purpose ,I:

was of all her - - of this visit. ~

A Well, I don't recall I
whether she said, in response to that, that she knew the !

!
ft

I
Q We,ll. now t you see you tell us nothing. You sayil

'" !
~

she may have done something, she may have said something, ~

conldn't say I unless it iftJ8.8 possibly an explanation of

what she was doing there. I don't know.



A

Get that

A Yes,

A No, I do not.

AYe s.t I think I d1 d.

A Well, to the best of my

Look - you are a doctor.

A Yes ..

about Julius Rosenberg, haan I·t you?

And you knew that Julius Rosenberg had been

But you had already been questioned by the

Q You know her husband, Mike?

Q You were familiar with that?

Q

Q.

Wha t did she say?

I. _

Yes,

Q Ani you know her, don' t you? A No, I do not.

Perl

cause of her wri tlng that, I cGtnnot recall.

girl by the name of Anne .. hadn I t they - - S1dorovitch'i

Q But you were questioned about it, and you knew

exactly that Rosenberg had been arrested? A Yes.

A

F. B.

with her visit, in your own mind?

possibly this happened, possibly that happened. I am not

Q So that when his name appeared on that paper,

you weren't completely ignorant of the fact, were you?

A Oh, no.

Q Didn't you immediately connect that arrest up

interested in possibilities, but I am interested in vuhat
~i
;\

~
I

:1

.1

j
a

I)

Ii
11

l
recollection" she stated at one point, on this paper, that ,

she knew Julius Ro senberg. As to what the actual, immediatJ
!Ii
II

~
II

I
I

mind Work1ng •

actually transpired.

!
rested tor conspiracy to violate the espionage law ...... you I

knewtha,t, beoause the F. B. I. had talked to you about a ~ (
~ !
~
' J
; .1
: j
I Ii

I

IFG-2
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A Yes, I thtnk
1

.!

!i

Then you must have said something to her at thbt
~
11

A Yes.

Q That is t'ITha.t you did,. 1en l t 1 t?

correct?

so.

and all that sort of thing - - I would resent it in no unl.
;~

certain fashion; and believe me, the air 1tlTould be blue by]

iition , and I was completely innocent I and someone came to r,ne

and said, tlLook, get out of the country. The Rosenbergs;r -

Perl

the time I got through with a person like that. That is '

what any normal, innocent man would do.

Now, what did you do? A I don I t think I lo s t ritY

temper, but I think I made some remarks to the effect I Jad

nothing to do with any of this, and didn't know what it was

time. You must' have been not only confused., but you m1gh~
!
~

,have been irritated by it. I know, if I were in that sitfa-

Q Of course you did. Even a six-year-old child

-would do that, and you are a doctor, with a master's degre,e.

I am not saying that to be funny, but I am saying that beJ

cause you are a person with an education Bnd have a much

higher intelligence than the a.verage person, and \'l1ould be r!

'I

able to put two and two together more readily" and tWOarl4
II

1two make four ; and the Rosenbergs and the arrest and the 'I

F. B. I. vi sit - tha t is one two; a.nd when she 1s there, 'i

asking you to flee the country, and. mentioning RosenbergB~
::

you immediately have to associate yourself with the j
I
I
'I

Rosenbergs in your own mind,' and her visl t - - is that • il

IFG_3
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all about, and she had be tter lea.ve.

Q You mean you were pra.ctically accused of espi-

onage there, and you didn't lose your temper? A Not 1n

the conventional sense.

mind?

Q Well, 't'J'hat is the conventional sense, in your

A (No a.ns~ler.)

Q Donlt you evsr get mad at anybody? A Not very

often.

A Yes; b~t I don't recall

A I ca.n. t recall ilhen I haveQ Not very often?

really been mad at somebody ..

Q If someone came up and slapped you in the face,

vlouldn It tha. t make you ma.d'l

when that occurred.

Q ",pi ell, suppo sing somebOdJT toolt undue 11bert1e s

1rJi th you, a.nd wen t up a,nd sla.pped you in the faoe - let

us say when you were 1n the subway train - what would you

do, would. you turn the other check?

I vlould.

A No, 1 dontt think

I would do that, but I think I might take my glasses off.

A No,

A No, I don't thinkand go in with both fists sWinging'

Q Do yon think you would turn your oheck?

I don't think so.

Q Don't you think you would take your glasses off

;

Q Supposing you were with somebody that you really!;

cared for - a girl - and someone came a.long in the street

and insulted her, and called her some bad name~ some vile
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name - - would you just stand by and sa-y-, tI Call her another

one," to yourself? A No, I d::>n« t think I \PI auld.

Q Would you get mad - would you resent it? A I

think I would.

Q And you would tell him off, wouldn't you? A I

presume so.

Q NOlv, the next question is: Tha t itJould be lm...i

portant to you, 'fJ!ouldl1 t t it? A What would!l

Q To make sure tha t some man didn' t· insult your

best girl. A Yes.

Q And you would resent it and take some aotion

ofa ome sort? A Yes.,

espionage would be.

Q 1tJell, you say you would get mad. if your girl

Q But the point 1s: Which is more important to

you, to have your girl insulted or to be accused of esp1.

Q You would get ma,d? A Yes.

Q Well, here is a situation where a person is

aocusing you of selling your country do'V'iTl'l the river I in a

sensei and while you would get mad with your girl being·

lnsulted, you say y'ou were ca.lm and cool and collected,

and you. dldn I t get mel.d when somebody pr8.ctieally accused

vIall IA

A I was anything but ca.lm and col-

A They are both important.

Q Which is the more important to you?

onage?

you of espionage.

lected.
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you? A I dontt recall specifically.

Do you
- -._',_-r:",:.',.__.,",-<~.~."""","~,,,=,,,,,,.-,,=~,,,,._,, .o.'~~

A I ma.y have

A~~' ell, - -

A Well, specifically

you don· t know iIIlhat she

A I thought i t VIas all a.

lIfe are having a little trouble!
~!
'!

A ! wasn't cool and calm.

Tflell, you may have; you did ask her that I d1 dn' ~
~
i

,~ What did you say?

Q

Q ittell, you didn t t get mad.

Q Well, generally.

I don't knovll.

Q Oh, please, please

A That may have been the general reason for her

cused of espionage.

saia?

was 1nsulted, and you were cool and calm IJIlhen you were ac-

1
Q Give us your be at recolle etlan. A I liould sa,y I,:

'1

to the bsst of my recollection, I asked her things to ~hat :

mistake of some kind.

Q Didn't you tell her she had a nerve to come out

-----------

effeot, as to why me.

can't -

and accuse you, or something like that?

asked her why she came to me.

stating that she kn8irl Rosenberg. Perhaps she identified

me in her m1nd as knowing Rosenberg.

Q And l'lha t did she say?

I don't know.

Q Forget the If perhaps. II Wha t did she say?

A Well, generally, that. is about all I can think of, that

would pertain to this, 1n this connection.

,with specifically, but generally what did she say' A I
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realize vmat you are doing before Ui1s body~ You are

painting yourself almost as a person 'Who is commi1ting

per jury, bec8.use of your reluctance or inabili ty to reman-

bel" 11ttle conversati ons. A I am sOl"''lry, sir. I am doing

my best.

Q Here is a woman that is practically accusing

you of being a spY. She puts a finger on you. She selects

you out of one hundl'*ed fifty million ,Americsns - she se­

~eets you as the one thatis to flee tihe oountry. She is

put ting the finger on you, and you don It even recB~l 'V'lhat

happened at that time? A It certainly seems incredible,

I know.

Q You agree that it is incredible, 18n t t it'

A Yes,

c't I am not ta.lking about that.. I mean, did you

IA

A No, I have

A Yes.

I entered into a common-

A None.

A In Cleveland.

Q Whom did you marry?

Q ~Jhere?

Q Have you ever been married?

there is some thing wl"'ong lvith me, tvouldn l t you'1

ever have a. church ceremony of a.ny sort?

Q If I told you the same story, you would think

couldn't answer that; I don t t kno~v.

Q Row many times have y'ou ever been accused in

your life of te ing a spy't

law marriage with Henrietta Savage.

not.
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My point being that if you Tifere ever married,

you would rem6mber the details of ths. t day, I assume

wouldn't you - - you would remember who the minister was,

and where the church ,-.,ras) and 11ttle det;ails like that.

In other itJords, marria.ge is lmportant to every m.an. fA I

presume so.

Q He remembers that day. A Yes.

Q 'v'lell, I don't thitik it 1s any more 1mpc>rtant

than to be accused of being 8.. spy 'I beCcitlSe to beaecused

of being a spy carl"lles a death penalty. ",\t least, if you

are married you get a feTJl more years \111 th it - but w:l th

espionage it 1aa death pene~lty; so that any time you a.re

involved in something tha.t may COB't yon your life, you re­

member every little detail there as though. it 1j;Tere put up

on a bl~,okboard before you. The details of tha,t dt:3.y are

never eradicated from your mind.

Now, you are a man whose mind is trained to remem­

b er 11ttle details on average rna tters; but here 18 sorre ....

thing that is big, the most 1mport811.t thin.g 1nyour life

so far, and yet you dontt remember even the details at

all, and you donI t even reme.mberin general 'ttvhat the con­

versation was. Doesn't it look a little odd to, you'

A I think I do recall in general some of the details.

Q Then give it to us; in general.. Dontt let me

be like a dentist, pUlling these out of you. You l?hould

be eager to do this and be cooperative with us. Let us
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see you be a 11ttle bi t eager here, and give., wi thout me

trying to pull. Let us go over it again:

She csme in and. eaid., "Hello J' Bill J It a.nd you said,

\l Hello I Viv, It 8~b,d she beckoned to you to 81 t on the day­

bed, and she took thls papEn> and st8.:rted to write?

t.... Yes.

Q Tell t1S everything thstt she wrote down?

A She 1ftJrote th~:tt she had instructions to 11vri. te t from a

stranger in NEl1J\T York} and money vrhich a.'1e was to trans­

mit to an aeronautical engineer in Cleveland. She made

some manti on of a,friencL in along there. The ins true tlons

were a.s to ho't'u. this person; a.'1.d prest1mablythi s frje nd;

were to flee the country~ I believe she mentioned Mexioo

In there somevrnere; and

Q Go on.. That isn't alIT ! I believe I 1nter-

n

rupted. her along there somewhere 1 l'tr1 th some que,st1ons as

tow'hy she had visited me; ancl "'Thy she thought that I

had anything to do with thisj and that I hoped she wasn't

doing anything bad, although I realize it 1s Bort of

trivial nOl'll.

As nearly as I c.g,n recollect, in arouncl here she

mentioned that she knew JUlius Rosenberg. Oh J previous to

this she did mention the business of the identification;

that this aeronautical engineeJ"1l 'TrI8.S supposed to Itnot"1 her

by, this ship lnc1dent V!.r1th Joel Ba.rr, and also she 1rlrote

the name 11 John. It
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What was John supposed to be? A She didn't

~lri te any further on that, and I ctidn' t inqu,ire.

Q What was the ship incident? A She didn't

write anything more than just about that, and I uun't in­

quire a.s to 1rJhatthe ship lnciden twas ..

(CONTINUED BY LB)
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(~~ Di.ii you as k her why she happened to pick you out?

A Yes, I aske j her something to tha \~: effect.

Q Whas dij she saY? A I jo '~know.

Q You doni t know what she said when you askej

her why she picked you out? A That's right- Sometbing that?

I might judge for myself. I recall that phrase.

Q Di dyoutell tbe 'FB! that youINere trying to

minimize your connection with Joel Barr an~ Sarant?

A Yes, I :iit!.

Q WhY were you trying to minimize your oonneotion

with those two? A I was under a loya.lty invesngation. an1

,two men who I un:ierstood were from the FBI questione1 me

about Barr and Saran t and sta te:i tJaatt they had evidence

that 'Barr and Saranti were members of the COl'nmunis b Party.

I was ,a~fra,ia at' los i e.g my job.

Q. You knew tha t they were connected vvi th 'Che

Communist Party yourself, jidntt you? A No; I ~id not.

Q You jid nott know anytbing about 'Gheir aoti vi ties?

(..~ Communist activi ties? fA No, I :lid not.

Q What did you :to wi tihthis

Q WhY? A I ~on't know why.

per? A I des troyc.;d it.

Q Well, you must have some reason? A It was -- I was

really rather upset and I presume I actej in response to an

impulse to ~eface the memory of this visit.

Q 'WHY~ FOR WHAT reason, if yeu were innooent?



Q When you wuxe going to Oolumbia yOU tEd an 8.p~:lrtmf:;nt,

A I mus t have arranged wi til Saxantdo you tnean by that r

was pres umably to pay the ren t to ;;he la n::tlor:3.

when you su'blat? A I was to pay him the rent by mail, ad he

Q What wss your agreement witb Sarant as to the rent,
A Yes.

c.~ Wh,eu yousay you must have,~]o you mean yotl :1101

tho. t she sr.L.ou]j 11ve in i ti and pay the ren t to Sarent.

don't believe it was.

A Yes, I jin.

(~ You saidyou;arranged to have her use it. "':,!/hat

c~ Was there a lease on 1 t '? A Well, I :k,n 1 t know. I

q, Was that; in wri. ting, that agreement? A No, I

Perl

Q Did you make payments for the rent ljO Sareint'?

191+7 whereupon I u.sed ttl.at apartment thereafter until the

spring of 194a.

and I arranged for her to uss it for a period of months.

She found an apartmen t of her own some time in the:; fall of

nr8SUmeGhat Al Sarant had leased it. I sublet it from him.

Q When jij you sublet it? A In the fall, 1946.

Q Did you live ~hexe witb Sarant? A No, I did not.

I used the apartment intsr:·mititently for a while. My ·then
. then, actually

wife, Hemx1et;;a, from whom I wa.S separate::) ;fcameto New York,

dijn't you, in the Village? A Yes.

\cl Vibere was it, 65 Morton Street? i:;. 'l'ha\i'sright.

A I can'.t gi ve you a logical ree.soo.

LB-2
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I don*t recall

Q How jid you make those payments - by check?

Q You agreed with him when you were to get out you

Q\Has this a month to month arrangement? Yes.

probably money order. I will say money order.

any such agreement.

q But yoU only pai:i fer the place wbile you occupied

itt or while your wife ocoupietl it? A Well, I though; I did

Q Did yoU or dijn't you? A Well, I should say that I

A Well, it was either check or money order. I probably

were to give him a month's notice? A

LB-3

q Why? Do YOll mean you paij rent on that pla.ce

afts:r you h.::J.d left i t1 A Yes. (:, I rently sent some money

or t.lers to Sa.ran'[j after I lef t the place" mon ly. I lad no t

reo,alled that until the lPBI informed me that I apparently

did. 1\",s a mat·tel' of faot I still jon! t recall it actually,

but if I :li~, I did.

Q In other words, you left the plaoe for good when?

A In June of IL~8.

Q And you kept senjing checks even though you left

the place? A Yes.

Q How much money were you making in June '481 A When

I r as umed my job at Clevelan::i I pI 0 bably was making six or

seven thousand jllars a year.

C~ Up to June '48 wha t were you rnaking? A Well, I

had various income.! had $1200 f1'o1'.\:1 Cclumbia University for

teaCl1ing physics, au:1I maje several tLlousanj dollars by ':loinpo



dollars or so.

furnished rooms"

Q He moved in there 1 jijn't he, when you moved out?

to SaTsnt after you han left the pla.ce? A Well, c~a.s far as I

What' :iij you pay for r€~D t out in Cleveland \lJ.then

(~;:, lNhat was your reason for' con tinuing to make

Perl

subcontract work on aero:1ynam.io problems, jirectly from

my professor who was working &s a consultant with an

(~ He paid you some moneY'"you say1 AI tl1inkhe jifj

Q. How much ,::1i d he pay you? A I coul=1n't qui te

Q ~!ho was your pr0fesso~1 A Prof. 1'heo Jore Von

engineering firm} Sverdrup & Parcel.

i..i Be paid you the ffi:.;lney? A He pai:i me some

money, and I gOTi some money from Sverdrup & Parcel jirectly.

brea.k it ~own. I think 'the total sum involved W8,a something

like, lillell, fox the pr~vious year" possibly three thousand

Karman.

$45 per moo th • '

q, 'What jid you pay for Sarant's apartment? II About

$45 per month.

yon wen t back? A In 01 eveland?

Q Yes. M Well, I lived at the ay" an~ then in

can recall now, it W&s to bold an option on the apartment.

Q To what? A To just holj on to the apartment __

have a claim on it.
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back to Cleveland was to finish my thesis.

Q So your explana 1;i or1 is tha t you wan ts:] to hold

at bOli t coming back to N·ew Y()xk.. M'y i ni ti 8:1 i :iea in~oing

A Well,

A Why not?

11, I may h va ha~ some ijeas

'that jaeen't: mak.e sense, JOBS i tOr
J

n Dl".:::l yo·u plan to ocma back t Ci Ne'm...J.. York?~ . U V tll! _, "

Q You usually paid by checks, ji:in't yeu? A I ap~

parently paid by money orjex.

Q Well, I ~.m ,:1sking you. Does i t make sense?

the apartmen ti un til such time as you were planning to corne

Q Why jld you want to holj the aPartment when you

G" lOU went to work, ji:io.' t you" as soon ,as you got

Q You jouSt know that? A No.

q But you jid not know when you 'J';!ere coming bacl<::"?

Q You had no jefinite time when you expected ~oget

,i

tack r;o New Ycrk? A Well, I terminatej the payment of '

rent sometime after June '48.

Q Quite some time af tel' · p.I den' t know.

A 1e s , I t hi nk so.

back~o sew York? AYes.

.Pi No, I did not know wham. I was coming back.

specificallY, no. But I had i neas ;at that time about wanti
nit

to go in·toaoadernic life an:.) I jidjkno1i11 but what I might ·be

back in ~eW York.

back? l~ Yes. My thesis was }art of my work.

were Iiving in Cleveland'? A



you couljn't pay by

account, jijnft you? A Yes,

was there ~ny reasonn,",
~

Q You sutfdenly swi tched to paying by money oft/ar,

Q 'You h~ d a checl::L

ZPerl

q, No explanation? A Wen., none other than I started

paying by money orde:e in New York. TheI'e was no pm:-ticular

I ji j.

~ Yes, I hadn't r ecallej these payments tall.

is that correct? A Yes.

reason to continue --

q }~s a IDa t te1' of fact yo;l.! nude payments fors ix

additional months int;he....t apartment wtten youji::i not live tbe

A s it as much as that? I do not recall.

Q No explanation for it? None other than that I

'V11ould hbL"'ve the opal" tmen 'G if I came "tEck to NeiJI] York.

Perhaps some of the jurors have qUestions on points!

tlave xniesed.

BY THE FORElv1AN:

(l"'~ You jo not recall anyboJY at ti:~:is Sarant apar ?

YOU jo not recall the Rosenbergs. But can you tell us whom

yOU recall, some of the people there? I now you jo not

recall Ros enl)erg or any of these people. Do yOLl recal1anybo

a t the monent "f t the ap.artment?

Q Yes. Of the incident we are talking about? A I
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saw my then "wife at the apartment fairly frequently.

':>i You remember' her? a Yes. And I recall

seeing saran t and his wtfe before they j moved out of the

apartment. An5 I relieve -tba;: Joel Barr was with us at tha.t

time; he tntxojucej us to Baran't.

(.i But you do no t remember Rosenberg? A No, I do

not remember Rosenberg at all in that! apartment."

Q Remember at)Qut six or seven ople. Were there

more than six or seven people thexa? rty?

(~ Yes.. A As a ma tter of fact I dr.} no t recall ~;he

party.

BY MR. LANE:

Q Ma.ybe we can refresh your recollection. Do you

the more reason why you would

playing soft music? Prior to that you had dinner' at tbe

q D~ you go to so many pt.2.rtiestbat YOllcannot

BY tTURORS:

Blue 1v1111. Do you remember that? "f\ It is very possi ble tha

rememl:er a specific partlY, :,:;inj certcd..n tncifients,' you, would

he. ve to have a good memory tiO hanjle jiffe:rential equations.

fact.

ago. I jo not go tc partj.es vex'Y frequently, as a matt~r of

remember one party from ;b~nother'? B" 'This was qui te some time

remBl'nber a party where some'body played tb,e gu.itar, people

were sitting un the floor, the lights were out n5 they were



lrhis is th.e time to JO it. Try harti. .l~ pregnan

woman, Gn:ristmas time, Rcsengergs)' 10 Monroe Street. trhat "

'the grand j t.1I'Y nothing to ;10 but in.diet. Come on. Disgorg,

is 0 VeT h.ere a.'t Kntckerbocker Vil12~ge. Do '1:)U reo~:::tll bein.g

down there1 A I jo not recall being jown at Knickerbocker

is noing i~cd,s. ! a,ill not. You have n.othing to lose by

(~ We ho. ire V8TY jefi ni te 1nferma t il;)n t hat you were

because I jon't want to be i.:i a positic:n,w:t.LthyoUI"

telling us the truth in this, and if I have to have 8omebod

come before this gran:.i j llTY d,n:] say 'yo II were presen t ant! I
\

took t in the conversation anj everything else, it leave

bril1ien 't career aheaj of y0U,tO have to jo anything

that would in a~ny way' affeot i ti, and you are the one the t

Ct}, 10 Monroe Street was the Rosentlergs apartment.

'that Julius and Ethel Rosenberg we:re present, and th.at

Perl

sl-:tG was pregnant at th.at time. Do you reoall that? It

is very irnpor'tant to you thaT; YfJU x'ecall it, ,ann now,

or t:l t t;11i8 meeting,tll:;d~ two Sabella were pr r8sent, and

At 'r.il1is pB.rty, our inforl1la:tion is, that you \verd present,.

not recall being there·

present at a latrty aroun:'1 ChxistTIllE1S 1946, at 10 Monroe Stxee

10 Monroe Street. Do you recall being t:here? A l~o, I ;'0

BY MR. LANE:

really sorry 2.bout ~ce party. It is something I may very

well l1a ve been at.

A I jo not knew whetber it is memory or logic, but I am

LB-~



why

meanshad

She Se11 d S ome,-

A I jon t is know

A Tha t t aright,

e R08 enbe:rgs ,

n·u~.,.·~ th~ft -1~1' tl·n~" r)J...l "" .0 '#'1, 0

iden tifi cati on 11

t

recognize it? A That'si j no t

proceed to

'YOUbut;

not asking you eha

din she

I am

I did not It

Q Vlhy shoulj SiJ:J writ;e the res't, about YOU1" getting

". cr"h' . '-~h ·t' i 0 In--' ,;;Jl" pw ... b ....'~ xou~n ~ c~ ~cl b at

(J" You say tha t; when Vi vian Glassman came to see you

Q You still cannot ijentify them

1

~ut of the country, if YOQ sre not the man?

, • I t
r~gn •

Q You have been shown those? A Yes.

~havent t YOll? A Yes.
I

~ 1 0 0 cannot recall being there? a That's right.

Perl

Village. I have been askej this before anj have tried to

ithink t:J.bou tit.

:j

~
;i

:lsir ·
tl
j

JSYJURORS:
'i
~

~
i

~
Hilshe 'hao s om€; me El. D.s , aOoll;t t,;i16 ship ~ to 1.::l ttfy hE:rself, is
j .
rrt ha l; r i.gh t 'r AYe a •
if

!
, ~

'1
J

~ithout iddntifying you? A Without identifying me?
j
n
rl

~
I
~wb.y 8 he oame 't 0 me in cl(":! ve lano.
~

~
II

ibr i den tifying tl1e inji vi dU!:il she was supposed 'to see or
;1

!I

leon tact , ..,nrl if you oou1:1n' t m;~J;:e t
j

~rou1d she go aheaj and write this whole business out?
~ ,

:lA 'Jl.. pparently thJ.E~ i.denl;ifj~c2~t:tOrJ wa~i 8!J.ch tha.t this aer-o­
I .,
:\

bauti.cal enginee:rwoul::l l'ecognize this E:,hip incident.
:1 .
,1

j (i You
i

'I

""'""'~".,. ~tring''''about " tlcJu dg e for - yeurself j HI· r eoa11 "

IB-9
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BY }t[H: LANE:

Q Did she tell you abouu the shi incijent? A No,

she jid not go into any jetails~

As the juror just pointed out hex i3, she was

acting as a oourier for sorneone liVho is interested in this

spy case or espionage case. rrhey advised her bfsfore she

talks to you she has to be satisfied tha~.; you are the man

t .'G she is supposed tiO oontact. Now she has se veral thous .....

ilnd :10 lIars on her person. She is no t to gi va the t

k
'. . ...... '!-

rnon !ay, ox' ta '"6 a onane e on ;:~~ 'vlng 1.t, tlO not

the person .he is supposed to see. Somewhere along; the Ii

between the tIme she had the conversation 10 York with

person 'liTho gave her the money stud the time that she 'ta.lked

to you she was satisfied oy some means t you were the

person she was suppose.d to see; otherwise, :::~s the ju.rOJ:'

points out, she wouldn't even talk to you about this, caus

it "(I'H1S t.oo j,angerous;r because it was toe se:rious. How:lid

sbe know you might not De in C~hOOt8 with the FBll She

had to be satisfiej, and she st3.tisfifad -herself, E'l.nd in

f:3atisfying herself she must have said sometbing ID you about

tbe ship tnciden t, or you s·aij scn~ething to her to confirm

it. What wae it, that is what t;be juror i.s trying to find

out? A There was nothing along that line I can reeall.

The only reason tha t waul j make her believe I was the perso

becau~:>e she knew of my friendship wi ttl Joel B:arr.
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Q Did she say tnat was the thing that satisfied

her? A No, she did not say that. She kne~ she had met

me, the. n she cer tainly lt~new of rL;1 f r~ enjsl1 i p iJ11i t h BaTr.

I presumej all alongtha ri was tne reason SrHj han

come t,o ITl€ inC levelan:i •

( Con t.. by I FG)

----~'----~_. ----,
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(From LB)

August 18, 1950

Re: John Doe

Q ~fellj tell me t.b..1s: You don't have to answer

it unless you i,~J8.nt to) but I think you are here to try to

cooperate; at least I hope so - - were you y~urself ever

interested in any of these Communistic activites? A No.

Q Dis. you belong to a.ny of the organizations?

A I he,ve, of oourse, discussed philosophy a.'1d Communist

philosophy, but not formally, and not at any of the Party

meetings.

QP.nd you never belonged to any Communist outfit

A- N'o ,the Communist Party or the Young Communist League?

I never belonged to an.y such org.anizations.

Q Dla. you ever attend. Rny Communist Party rneet-

ings? .A No, I cB.n't recall ev~:.r attending any Communi st

Pa.rty meetings.

know what you would call a ohange.

BoS Communism was concerned, in 1946'

We talked about lots of things.

Q. For instance, "\iI!ha t 'tV'f'"S your philosophy as far

Q What were your ideas on Commu.n1st ph11osophy7

Sa-rant.

8y stem.

I'
~
~

Q Whom did you diseuss Comrnun1st philosophy WUh?i

AI can It reca.ll the people - proba,bly Joel Barr stud ~

il
~
n
~

ii
«
Ii

Let me :g. lit you this: Rave your ideas on Communist PhilOS-1

ophy ohanged in the last yea'J:' or two? A ~Jlell, I don I t II
" 11

~

~
II

~
A ~Arell, in - - tha/it

II
Commu.nism 8S 1.t is being practiced tod.ay is a system irlhich)j

~

1
i s very a.bhorrent and very much a1 fferent from a a.emocrati!P

1\

J
""i!
~j .e'

~
~
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Q, Th,a t is -coday, but what iflGt3 it in 19'161

was tb e same.

A It

(L Btl t yO'Ll believed in the Coranlunl st principles?

A I re~llized.b.ol\T Ru ssitE~ was applying the Communist prin-

ciples, or I thought I realized it, and I coul<i see the

idea.s of thought control coming ill, and the police stflte

idea, as be ing the onlJ'Vva::l apparentlji to carry out a

COI!nnunist sye,tem J ancl tha.t is very' abhorrent to me, espe-

c1ally in science.

Q And. Joel Barr ctl1o. Sarant to ok. the opposite

A Well, actually I don It recall debating on

the sa ma.tters.

Q I don It mean debating, but cliscussing it. You

had a. little ttbnll-session, n as theJr say, and you. sat

around a~d talked about it - - they were quite aot1ve J

.A I don t t 1o;eoall any

specific discussions in ~{hich they said Commu:nism1l'Jas good

e.nd I SHiel. Com.muni sm tias bad, if that is whet t you are re-

ferring .to.

Q Yes, that is it/hat I am ret"'erring to. Did you

ever talk to Viv1£~,r: Glassman about it?

think so"

.A No I I don 1 -t

taurant, in the VillaGe.

Q

Q

Hoto! Ct..ben t her S1st8T? A I don't think so.

iJlhere dj~c1 you meet her sister? A In a res-
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Perl

Q ~~o introduced you? A I picked her UP.

Q Do you mean you never knew her before? A That s

A JUROR: In that note that was written, was

that in reference to you and a friend - the note

that Miss Vivian Glassman wrote - - was there a

reference to you and a friend'

THE WITNESS: Well, the reference was to an

aeronautical engineer in Cleveland, and a friend.

A JUROR: And wha,t i/tJas the friend';'" a male or'

female?

THE WITNESS: There Tpl~tS no other reference,

other than that.. Presumably this aeronautical

engineer 11118.8 to know who the frje nd was.

A JUROR: When you told Miss Glassman that

she he.d better go, what did she say to tha.. t - ­

did she say anything to you Cl.t all?

THE WITNESS: No J I don I t recall that she sa1d I

anything, except as I was ushering her out I ask.ed.

her how she had found me at this place, and she

referred to knowing my previous address; having

gone there first, and being then referred to my

pI' esent address.

A JUROR: Did she say th&t maybe she had made

a mistake?

THE WITNESS: NOt she did not say anything tha~
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1 call recall, along those lines. I didn't get the

impression that she Ind felt she r~d made a m1s-

take.

A JUROE: Yau do no t kno"V'i I£uho thi s fri end was,

at all?

rrHE itlITNESS: No, I do nc"jj know.

fA JtmOH: V'I'hat macte her write tha t~

THE VaTNESS: I presume that ~~lja8 part of the

instructions.

A JUROR; Nr. F~or(~man.J I would like ·to get til\TO

poin'ts cleared in my mind. It may have been men-

"'CiOl1Sd before" and 1:t the question is r~epet1tiou~

I would like it anyway.

!rhere '&l1'ere tlvO -things that must have surprised

you a lot: \'Ill th Vivian Glassman fS mee"'cing: One

and I there fore maclE'; 'that conn,s cti on ..

is the fact th.at she did pick you. ou.t.

questioneo. '~h~ previous

assoc1aticn with J'oel

-~ I h d "..'LOU see, E::1/ .beer.:.

• .J.,.'" f~l. G i,.IEtS oe cq,use 0" my

A tTuROR: ffhe next qu.est~ton I IIV'ould like .to

1H E 'iflITNESS: Ies, i·t dic1.

A ~:rUROR.: It did 8urpri se yO'u?

THE V'V'ITNESS: Yes, l't Burprised me.: but I 8.8-

sumed

the name fl John lt was mentioned - - didn l t that nam e

several weeks about Barr, Sarant and Rosenberg,

aslor :Jrou is: 1:Jeren I t you very muoh sux~prised vv'hen
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John mean something to you?

THE irIITNESS: No.. I a.ssumed it il.J8.. S part of the
i '~sel:f

instructions, and John/does not rneana.nything to

me ..

Q You graduated in 19387 A Yes.

Q Well, wasn 1 t Sobell one of your classmates?

A ~;lell, I understand the. t he was.

Q You know he was. A (No anS1rler .. )

THE FOR~4AN: AnsvJer tha t .. Do you know I or

don * t you knOiJIT?Vue are getting very upset here,

which 1I1Je don I t like to Cb j a.nd you are ta.lking

before intelligent people. M8.ybe not as 1ntelli-

gent flS you - I am speaking for myself aDdnot tre

jury - - but a.nswer that.

THE WITNESS: I g,m sorry, I oa.nnot recall Sobell

be,in,g in. my class 4'

'fHEFOREliA~J; I irJent to Cl ty College , too; and

I can remember pretty much, and the mem.bers in

Townsend Harris Ha.ll" and I can remember the names

in 4-A - - and I am not a scientist.

No~r think: again.

THE WITNESS: (No anstAIer.)

Q Perhaps this will help you: When Sobell applied;

for a position with the General Electric Company, your

name 'I'J'laa given 8s one of his references - and I am goi.ng

pretty far in tell.ing you this; I should. not tell you.
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A I

A Yes;

A

A No I I do

he pick you out?

you certainly

lA I cert~SLinly mus t have

A I ca.n f t .~ ecall anything

A No, I don't recnll ;;;eeing hin there.

Q You c erta.1nly :LaU at hEi.ve;

Q Do yon recall meet:1.ng his l~~. fe l?

Q And you S9:tN' hlm :~.. ft8.:r' you, grf~.d.u.a. ted?

Q. Do you recall ever having a conversation With

Q He W8.S a ola.s SrGfl, te of your S I vITs.en't he?

~bat I should do is put you in a little bit of a position

Perl

Q Did you Bee hlm ct some of these meetings in

the Village?

You were given as ~ reference, as a man whom he

m1g]~'t ht3.ve seen him e.fter.1 but I dDn't recfl11 seei~g him

A This is nelifS.. I don't knOiPI.

I am straining not to.

known him in City Colle go.,

;nJhere you m1g'h t per Jure you.:t'self.. I do n t t -~"r,:lrJ. t to do 1 t,

met him at these meetings.

knew for more than eigh t Y:'~f!-trs ..

not ..

Q. You. remember Me,x Eli tcher, don r t you?

for some reason I remember him.

Q For some rea.eon .- ... virhat is the reason?

llke that ..

don It kno":l\,T '"

very long a.fter.,

A Per ha,ps ir.Te Tprere in the same lab 1 or S tlmething like that

IFG_6
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Rosenberg end Ba.rr and Sarant and Sobell? A No, I do not.

~ D'J ~TO'Lj. }""3mS mber C:::7\?':r ha "\Ting a conversation wi th

A In the time pe~i0d that you are referring

to 1 no, I do not.

~, Do you suppose, if I br::iU,ght y'ou and Eli tcher

together" you mi.gh t l:'l3fl"llesh your recollection as to con-

versa t1,on s '£ A Possloly"

'IIJr'D
1'~-J.,..:..~:.~ _ LANEt

May I inquire as to ';lhether tha.t 1{1111 be todaY?

Q It won't be today.

temporarily.

,A Thank you.

1'n'Ql P"11 Cll1bi)'·o¢n" M '~"irl th~ Forema-n.,,,r.J. ....',J.,. ..) - J;. - - v r:;.:t•. , C!.. J. ..10 _.. ---are stilly
~.. ')U

THE FORE1"1:1~N:

Q

A ~JUROR: Yen are still l'~ema.ining in NebV' York

01. ty over the "week--end?

THE WITNESS: Yf'~8" I ~¢lil1. cel'tainljr remain here

00 long as I am needed here.

the v-leek-end?

c~: Will you stop off s:t my "')lace on tr.l6 t,Jllay out.

A 1\11 rlgh t ..

THE 1;1ITNESS: No; not until I 8,111 excused here.

A JUROR: You are not leaVing New York City over

I will meet you down th~r0.
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~ Mrs. Sobell, you h~j a lawyer jownsta1rs, 1ijn t t

SobellRoseAugus Ii 24, 1950

BY MR. LANE:

I

LB-l 1

Il-R-.....;..O-.. -S-TI:-ri.---S-,-O-B-E L L calle:) as a wi tness, having

III firs; been duly swo:n by the Foreman, testified as

f'cllows:-

I
yOU"? h Yes, sir.

~ Anj I think hepl'obably to13 you thai, when you

testify here you have to tell the truth because if youdo

not tell the truth you are SUDject to the penalties of per­

jury -- I think he has a:ivised you of that, hasn a t be?

A a,s right.

Q How olj are you? A 56.

Q Where were you born? A In Russia.

What part~RuSSia1 ~ Ukraine.

Q Ukraine« A Yes.

Belezorca ..

Q That is in the southern part t 18 it? A ~ t~..

A

so.

Q Do you remember the town or tbe ~llage?.-
Q' Towarje the Black Sea? A I jon 1 t remember.

Q When jij you come·to the Unite5 States? A In

the early pa.rt of Septem bar 1906.

When jij you -- are you an Amerioan citizen?

When j1j you Oecome naturalized? A I am na turali z

Through my husban~.A~aturalizej!

Yes, s1r.

tiitough my-tiUS mnti.

I
L A



~ Through marriage to your husband? A That

Q Was he oorn In this oountry? A No, sir.

Q Where was he born? A In Russia.

Q lhat part? A The same city, tbe same town.

Q When jij you meet him for the first time? A WeI. ,

when iNe came here.

Q Did you come on the same boati? A No, sir.

Q You met him aftel you oame to this country?

A That t s rigb~.

~ Di~ you meel; him in New York? A That,; I s righ;.

Q Were you married tiD him in New York? A Yes, sir.

Q When? A May 22, 1915·

Q 19151 A Yes, sir.

Q How many children jo you have? A Two.

Q. Who hre they'! A Morton anj Beverly.

Q When were they born? A Morton was born on

April 11, 1917 I anj Beverly was born on May 7,. 1924-.

Q Mortonwae born when, in 19181 A Morton was

born in 1917·

Q. And Beverly was bor n 1 n 1924? A YeS.

Q Are they both marrie~? A Yes, sir.

Q They both have chilixen? A No; my daughter 18

expecting a cbilj.

Q, Has your son Morton been ffiCi.rrlej more than once?

A No; just once.

Q Whom jlj he marry? A Helen.
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Q. Helen who'j

Rose ~obell

A Helen Guerowitz.

Q When' was he married? ~ March 10th, 1945.

How many chiljraJ. :iDes he ha ve? A He has one

chil:i anj a chilj by her first marriage.

~ She was marrie:i before? A Tha t t S right.

Q Where JiJ ~orton go to school? A He went to

PubliC School,138 , an:i then he went to Junior High School,
,

anj then he wen; to Stuyvesant High School, an1 then he

wen ti to 01 ty Co lIege.

Q When jij he get through City College? A Through

with Oity College?

leG Yes; when j13 he graduate? A Itbink it was in

'3g• I ~ nut sure of the jaties.

Q Do you know what he j1j after he finishe~ C1~y

College? A Yes; he got a job anj he went away from home.

(\, He went away from home? A Yes; he got a job in

Wash1ng~on.

Q Whom was li Wlth, jo you know? A 1 Jon1t remember

Q Has he contf1butej to the support of you and your

hus banj r A He has been very gooj. He jijn'~ have to. ae
helpe3 us sometimes when we neejej help. Be was a very goo3

boy, very goo:J, the best there is.

Q. Is there any way that you can account for his

becoming affi11atej with the Commun1s~ Party? A I beg your

par:lon'?

Q Is there any way, any reason you Can give, why he
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1:)188
Rose Sobell

beoame affi11atej with the Communist Party? Do you know any

reason for it? A I refuse to answer. I jor:'t know-

Q Let me expl&in to y~u. You cannot refuse to answe ,

you h~ve no right to refuse to answer tha~ ques~1on. h I

would like to see my counsel.

MR. L~NE: Wl11you excuse her for a minute

or two? I wi.ll ask further questions,. but in the

meantime I will call for her counsel.

(Mr. Lane leaves roor.a and then returns _)

(llr. Lane, res um1 ng: )

Q When 51:i youx son go to Mexico? A I, Jon' t know

when, six.

i.t Now you are unjex oath. You have no ljea when

be went to Mexico? A No, sir.

Q Did he tell you he was leaving for Mexlc01 A He"

oallej, me up tha t he was lea v1ng for a vacation.

Q For a vacation? A That's r1ght.

Q Dijn't he tell you that; he had left his work?

A No, he jij not, sir.

Q A l1til·le lou5er. A He jij not.. He callej me up

and he tolj me he was leaving for a vaca tion.

He c~llej you up anj tolj you he was leaving for

a vacation? .b That IS right.

~ when jij he call you up? A Sometime -- ! JO not

remember what j~y; on the week of June 21st.

Q Vihat time was 1 t'i A In the morning. It was about

.8:30, between g anj 8:3.0.
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~ .i:-~O was rrnreWh-en: ne <:fa

Q Wha t number ji j he call? A. Cypr eSB 2-3535.

one.

An:! jtB t exactly wbcti :ii-j t:e say aSbesti youoan

recall? A He saij, IlMom, we have jecijed to take a vacation

and e are going awa.y.1I

~ Dij they take the chilJren with them? A Well,

I assume they jij.

'Q DGn- t Y~Ll know? A They ji:i.

i-"i Did he tell you where he was going? A No, sir.
"'"
Q Did he tell you when he was coming back? j~ No,s!-t:\. •

Q Did yeu ask him when he was coming back?

A I d1j not ask.

Q Were ycu interested? I was interestej but I

jon't ask. Hels a grown man.

Q. A Ii ti tIe 10 uj eX now. ~i He 1 s a grown man anj he

•does things. He s been away before. Bets been away from

home twelve years now.

~ Di~ he ever lntrojuce you to Mr- Rosenberg?

A l~o, sir ..

~ Dc you knGw Rosenberg, Julius Rosenberg?

A No, sir.

~ Never saw him? .i lJo, 81 r •

husbanJ h~s it. 1 50n 1 t remember the jate.

Did he comntunlce-. te wi t h you 'Yvhile he was in

We h&ve one let~er.

MyA I jGn't remember.When jij he write that?

l~o tar; b.l1 'i

'j

I
!
1

]
1

I---I
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Wr.L8, t· :11 d be eay in the t?
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Rose So bell

A That they are on the

vaoa tion C:1nj they are havi ng a. good t1me, and tihe baby is

wc,lklng --

MR. LANE: Excuse me. Will you excuse the

la5y for a moment?

TBE FORE~I\: You are excllse:i for a moment.

(\lii tness leaves anj then is recallej.)

MR. LaNE: Will the stenographer go back to

the ques~ion I askej that the lajy refuse~ to answer?

Q. ( Que s til on rea:I to w1 tness 1 as follo\,s ~ fl Q 1 s

-sher e r:nY way, any reason you can g1 ve, why he became

affl11ateJ with the Communist Pax~y? .Do you knew any

f. 0,r 1 t "or II ).reas on .8. 1 jo no t: •

Q You jo know that your son was aff1liatei wlththe

Communis t Party? A I j1 j not.

Q. ]Did you yourself -- were you yourself aff111ate:i

"vi th the Uommunl Sli Pax'Gy? A I ref use 'Co answer.

Q On what grountrr A On the grountl or incriminating

myself.

Q Did you ever s1gn a petit~0n fOTthe Communist

Q 'I'hat· s for elec'Gions.:nj thlogS? A Yes.

81nce your son left the Unitej States in June

have you visite5 yOUI sonls house? A Yes,sirj we were there.

When were you there? A We were there on Sunday.

~ Do y0U recall the jhte, Mrs. Sobell? A It was th
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Rose 00bell

end of that week of June elat. We wenG there anj collectej

some fooj,

ano I.

some perishable food, and t00k it heme. I

"hhen y011 say "we". vlhom ::Io you mean'( A My hUB lanf

'while yL·ur son wa.s away jij you make any payments

on your son' 8 house? A I ji j, 81 I'.

Q What was that? A' I maje the monthly payment for

his house.

WaS tha~ a mortgage payment? A Yes, I believe SD

Q Whom 5i j you make it; to? A To the County 'l'rus,t

Company in Taxxytom,N. Y.

Q Did youx daughter make payment also? A My :taught:;

\:(, Yes. A l~oJ alr.

Q Who is Ejith Levi~vr A Tha t I a no ti my j aughtax.

Q. Who is that? A My jaughter-in-law's sister.

Q YoU? jaughter-in-law 1 s sis tar £ A Tha'li'S right.

Q Where joes she Ii ve? A She lives in Washington~;,

Eji th Lev1 tove A Thall's r1ght.

Q Where :ioes ehe live in Washington'? A I jon t t

remember the ajjxess; in Arlington, Virginia.

Does she work for the Govexrment?

Q Yes. ~ She joes not.

A Doe s she?

Q Is she married? A No, six.

'Nell, ;;;:he is your j6ushter-in-1Ci.w l s sister, anj

your jau~hter-in-law

son Morton! A Yes, sir.

Y0U hre referring to the wife of yo
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You knuw that she maje & payment in August on the

..L Dr tgage on the house, you know tha t, jon I t you? A I m.a:is

a payment in August, sir'. I:1o no ti knew whether she !In je a

payment •

You maje a payment in August? A Yes.

~ Who maje tne Ju~y payment on the house! A She

Q Thaij w~s $791 A That's right.

Q Di j she tell you h bou t that? AYes, sir.

When jij she tell you about it! A r jon't

remember-

Q Well, in the last, few \~eeks, jo you think?

A Well, she tol~ ii to me, yes.

~ Anjjld she tell you that Morton tol:l her to make

the paymen t for Llim? A She jij no t-

Eow W(;;4S it that she maje the paymen t"r A I 50 not

~~ow) sir, bU~ she jij.

~ ~ny j1jyou m~ke the payment? A I wante~ to keep

my sools house. I ha~ hope thatbe would come back snd I

wantej Ghe house for hi~.

Q Was tha t· the $79 payment? A Yes, $79.29.

~ How much :'loes your husrenj make a week? ~ $75-

An:! I :le·n t t suppuse be is too wealthy, is he?

He hasn t
+: got too m.uch ill0neY"r a No, sir.

houser
1~(;,s1r.

,-
Do you own your own # iJ'Ve live in an"'c(J

apar tmen t ilL-' use.



LB-9

Q, You rE.~n t 1 t1
I

it. Tho. Xi s ri gh t •
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Rose Sobell

~ How muchjo you P&Y forrent? A $45-

~ Do you have money in the bank? A Yes.

~ Very much? a Not very much.

~ Bow lTluch woulj you say1 fA VIe ha'V€ a bOUli $2500.

Q, Dij you ho.'Ve to jraw on that money to pay for

your son's mortgagee A Yes, sir-

Q What is the house worth, that is, your sonls

house? A My so n I shouse?

know.

Q Di.1 your son tell you to make tha" payment on the

house? A Ba,sir.

Q, You weren t t sure when he WEtS corning back, were

I
I

I

I -

I

you?
Ia. That; s rlgh t.

Q Did he borrow any money from you when he left?

( Cont. Dy I Fa)
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Q Did he ever discuss tIE Rae enbergs 11\~lt h you or

August 24, 1950

Re: J 0 thY). Doe
IFG-ll

(From I
LB) !

your husband"j A No, sir.

Q Has your son" to your knowledge, ever been a

member of the Communist Party cr the Young CommunlstLeague'l

A I do not know.

Q T he answer 1s no, as far as you know - .... are yo

sure of the t? A I would like to see my attorney ..

THE FORElIAN: Wha t was the answer?

MRo LANE: She would like to see her attorneJ

Will you excuse her for -the momentt

THE FOBEMAN~ Yes, she is excused. temporarily

[Witness ]eaves Grand Jury room with Mr. Lane,

and they return. J
/

MR .. LANE (To Reporter): Will you repeat the

question once again?

{Reporter reads: ·'Has your son, to your

knowledge, ever be en a member of the Commun1st

Party or the Young Communist Leaguei"J

THE WITNESS: I do not know ..

Q, Now, I want to get~.ck to that payment on your

son's house .. If you thought that he was only on vaca.tion,

wha t 'prompt ed you to make a payment on your son's house?

A The payment was due, ana I wanted to keep the house for
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~ How did you know it was due? A vIe 11, I know

my EO n ..

Q Louder, please.

paymentlS.

A I kn~i my son made monthly

Q, WeIl, hOiA7 did. you know he h8.o.n f t made payments

before he left? A I aid not know.

Q Then wbat prompted you to inquire? A The

girl, Ed1e, made a payment, and she said the next Plyment

Is due on the first of August.

Q, When dia she tell you the. t she had made this

paymen t1 A I can" t recall now when 1 t wa.s.

Q "tIe11, some time within t he la at fe,\tl weeka, I

take 1 t? A That was prior to the payment.

\qj, She made a paym61 t in August Jdid.n t t she -

she made the July payment in August, dld.l1 t t she? A I

don t t know ,sir, ittrhen she made the ~ymen t ..

Q, But a.fter she made the IXiyment did she telephon

you or did she write you or did she see :you personally,

to tell you that she made this payment?

me.

A She had seen

Q Where did she see you? A I met her.

Q, Where? A We were in the country.

Q 'tihereabouts 1n the country? A I ref'use to

answer on account of incriminatipg myself.

MRo Lfu~E: Will you excuse her again, Mro
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Foreman?

THE FOREP..AN: Certainly.

[Witness leaves Grand Jury Room with Mr. Lane t

and they return.]

1~R9 LANE: (To Reporter) Will you repeat the

question, plea8e~

rReporter reaas: "Whereabouts in the countra~~

THE WITNESS: In Wingdale, New York ..

Q, Wingdale, New York? A Yes, sir.

Q What was up at Wingdale, New York?

country place.

Q Whose country place? A Whose?

Q Yes - \'Ilho owned 1t? A I don f t know ..

A A

~ '\,ell l 'Whose place was 1 t? A It 'tvas aeummer

resort in Wingdale) New York ..

Q What 1s the name of the place? A (No answer i'~

Q Do you recall? A I don't remember.

Q Who was up there with you - yoU!Yhusband?

A Yes, sir.

Q, And ho'W long a go i~ras thet? A My husband went

up there the ]a st p;. rt of June and the. first ~,reek1n JulYIl

~ And 'tr.rhen did you go up? A I 'Was up there two

days and the n f orthree day s '0 I did not stay all the time.

Q You went up for two days a.nd then you went

hnmp? A Yes.. sir.
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Q And tlin you ca~ back for three days more?

'A Yes, sir ..

Q And who else \-las up therE all tha.t timeY

A l·1y husbe.nd e

Q Your husband and Edith'? A Edith Levltov.

~ Edith Levltov~ A Yes, sir.

Q, What does Edith Levltov do'? A She is a typls

and stenograp her.

Q She lIorks in Washington?

Q She lives 1n Washington?

A I don't kno'Wthat

AYeS,S iT' - now.

~ What 1s her telephone number? A I wouldn ' t

kno'W J sir __

~ Vlhcmdoe s she l&Tork for? AShe 1s not working

now.

Q, Whomdld she work for? A. I "IJouldn l t knoll;, slr

Q Is she in New York now? A She is in Washing....

ton now, to my knowledge.

Q, When 1s the :lB. st time you communicated 1/',11th

her) e1 ther by telephone or in J:erson or by letter?

A By person. She came into Ne1Ai York" I wouldn 1 t know

exactly wr~t time.

Q vi he n ~'I'a s 1t? A A couple of we eks ago.

~ And she went over to your house?

met her.

A No; I
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Q Where? A Downtown.

Q Whereabouts" downtown?

husband1 6 union.

A In the union, my

Street.

~ What l'ras that - \\nat is the union? A On 50th

Q Wha. t un10n 1s 1 t? A The Pharmacy Unlono

iq;, You met her a,t the union hall? A. That' 8 right.

Q Was anybody else there? A Yes; there were

workers there.. \fe had to pay the dues, s.ncl she came d.own

there.

Q. She is not a member of the union, lsshe?

A No, sir ..

~ You hLid a little conference there~ A (No

a.nswer .')

Q You had a talk" a chat? A. ltlell"

Q Up at Wingdale did you tal k about your so oJ

Morton"l A No, sir.

~ You d1dn Tt talk at all about him? A 1rJell, tit

usual thing, about the oo.by ana. things like that.

~ Did you ta.lk about the house an6 th(? mortgage?

A 't.jell, we were tallr1ng abouts. lot of thiL~S$l
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we went to the country together.

lei The three of you went up there? A No - _

Q. The three of you went up t here together?

Q Vias that by pre-arrangement - - did you decice

to go up t here to gether? A v·Tell, it so ha,ppened that my

husband's vacation was arranged a long time in advance.

The Js at week in June and the first week in July - that

was his scheduled t1mefor vac~at1on, and that ,.,as the ar-

rangement"

Q How dl d. she happen to join you?

she 1 by t he way? A I Wj uldn I t know, sir.

Q \\lel.l, 1s she 't'Arenty or thirty?

than twenty, I t~~nk.

How old is

A She is more

Q And le sa than t hlrty? A Probably ..

Q How did she ha.ppen to join you there? A Well.

"r€ sal d we were going up and she sa,id she would like to go \~

too, Etnd she came.

~ And did you talk a.bout the Ros enberg case t~fnl1e

you werEt he re: '1 A No, sir.

Q You read about Julius Roo enberg being arrested,

etian t t you? A I read in the papers.

Q, You read abou t it? A I read about everything;
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I r'ead thE: ps. per s •

~ Let us stick to one thlng~ You know ~at I am

talking about l Mrs. Sobell. I am talking about Julius

Rosenberg. He was in your sonls class at City College.

You kne\r that, dian't you? A I dlC}flot, sir.

Q. You kne~,T he knew your son? A No, sir.

Q Did Edith Levltov talk about Julius Rosenberg?

A No, sir.

Q There was nothing· mentioned about that at all?

A No I sir.

Q Is she a Communist? ' A ! don 1 t kno1ll1 that I sir.

Q Did s he ever say she Vl1tlS? A No, sir"

Q Did she ever say she was a. member of the Young

Communist League? A No, sir.

~ Do you know whether your son Mortc).n 1s a member

of the Young Communist League? A I do not I sir.

~ Do you know whether he is a member of the

Communis t Party? A I d.o not, sir"

MR. LANE: Mr., Foreman, do you have any ques-

tlons, or tbe members of the jury'?

THE FOREMAN: I donJt remember - did you

answer tha.t question, HAre you a member of the

Communist Party?U

THE WITNESS: I refusEd to answer on grounds
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of' lncr1m1natlng myself,

A JUROR: Did you receive any mail whl~ you

were at Trllngdale?

Th~ WITNESS: NO J sir.

A JUROR: Did anyonei

THE vlITNESS: No, 61 r .

A JUROR: Did you ever go there before?

TF£ ~~NESS: Yes, sir.

A JUROR: Did you ever receive mail while you

were there before?

THE WITNESS : Well,' I don t t remember I>

Q, Do you know a man by the name of Eli tcher'l

A Yes, sir ..

Q Do you know him well? A Iwouldn'lt S8,Y well.

Q. Has he been to your house? A No, sirll

Q Is he a friend of your sonlo? A Neighbors.

Q They 11ve next door? .A Yea.

Q Q, To your son? A ThetIs right.

Q, Has Elltcher ever visited your home?

Q How long have you known him? A They 'Worked 1n

Washington together.

Q D1d your son ever talk about him? A !"fstter

of fact"

Q, Is there anything €lse you can tell the Gr~nd
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Jury about your son t s act1vi ties? A My co n is a very g<Di

boy 1 and he "78.S al~rays. honest and kind and good 1 and h~

did - - he was the best son there is, and he all~Ys helped

us. When he was tlr,relve years old) he l'a d fifty dollars

saved up from nickels and dimes in the drug store, carryin

prescriptions J ana. my husband needed. 8. suit, and he a,ald l

ttMe.,. take that money, I don't need it.. I really don't ned

it. You can use it - - "

fqJ, How can a boy that good become affiliated. with

a group of Communists? A I don I t kno~T, sir.

Q It is a. little inconsistent, isn't it? A He

is honest and he is good II There must be SGme mistake~

Q \Vas he in the Army? A N0 1 sir ..

Q \A1as he a.rafted? A No, sir.

Q Why? A I Cb nIt kno'\l' 0 He gave more than s.

gallon of blood to ti:e blood dona,tlon·e.

Q But he didn't get into the service himself"

A No, sir.

Q. And you baiTS no explanation as to ~rhy you a.no

your ds,ughter-1n-la1/lyf S 81 st.er took care' of t,t£tt roar tga.ge,

lttrhen you knetr. r that ~your Bon was only on vace.tlon? A We

wanted to keep the house until be comes b0Ck.

Q \"!hen 'Was he coming baek? A I d1dn t t know, sir.

Q Ho~ long ct vacation had he ta l.ten befor'e, in any

year? A I don t t knO~7, sir. He '\tI.TEtS away from home a long
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(

time ..

Q Did you know re .ha d given up his job, a.t the

place ¥rhere he 'Worke d? A No, sir I I d1 on ft knO~f t hat ..

:-,

'OC\I ~id he tell you that? A No" sir ..

I

. 1

I
I

I
i
I

Q. Did a.nyone e'\rer tell you that? A No, sir.

Q Are you sure you never heard t~~t before!

~ He had i:E:en away for t\i\TO months or more, ha.Cln't

he J ana you knel\1 he could,p' t affere that on his salary -

tha t kind of a vaca,ti on - di a.n f t you? A (No .ansttler .. )

Q As a IDatter of fact" di. dn 1 t you know he l/faa

never coming back? A I did not, sir.

Q .uie. you hear he was never coming back? A I

did not know, sir.

Q D1d he ever tell you he \'Iraan.' t coming back~

A No, sir •

Q How did he leave the country? A I don 1 t know

sir.

Q. iNhere did he get the money to JE ave? A I dont

knOVtT, si r.

~ Did he tell you how he was going by trains

or by plane or by automobile'? A N0 1 sir l I didnft ask

him.

\q(" Do you know how hE did go? A He dldn ' t tell m •
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f" Have you conferred liT!th her '\1011 thin the last few~

days? A Yes, I havE seen n: r.

,-, \v hen \\1as the.t? A The last three days.Iq!;

~ '~r.l8. t did you talk 11 bout? A 1tJell, -r,,"E' were talk

ing about Morton.

Q TN'ha t did she say? A We "lee taLl(ing.

'" But It,rha t did she say about Morton? A (No

Q Dldyou' ask her '~here they lJITere bound for when

they left t.te United States? A Yes; she told me.

Q, w l'a t elid she tell yo';1? A That they took a

plane and went to M~x1co.

Q W'mt t foj'? A For a vacation.

Q Did she SB.Y the. t 'l A For a, VB.Ce. t 10n .

Q D 1ii she S8.y that? A My o.aughter-ln-1a\IJ.

Q Did she say the. tt A Yes, sir.

~ Din s~ say how long they intended to be gone

on the vacat1 on~ A She told me tha t ye sterday"

Q, Tr4i t they had! gone for a. vaeat10n? A Yes, sir

Q, And diC1, she sa.y how long they intended to be on

that VB.cat ion? A ShE.- did not) sir.

Q Did she say 'tr'Jhen they intended to come back?

A, t5 he 61 a no t , sir.

~ D 1d she sa.y why they came b&ck? A She did
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Q, Die she te11 you wba t they were doing in Mexico?

A Ye s; the y were 11ving there.

Q, Did sr.t.e tell you the~t your son trle a to arrange

passage on a ship for a foreign PO~t, out of Mexico?

Q Did. you discuss it with her? A N0 1 sir.

Q, You 0.1 an t t men t 10n :1t '1 A No J sir,

Q What d_ld she say about that? A That they lIrere·

havi ng a €pod time.

Q Is t hat all? A They were 11v1ng there and

cooking and eating.

'Q, Ano the. t is 8.11 she talked. a bout? A Tba tIs

right.

She did..~ 1 t telJ. you about the arrest of her

husband? A No, sir.

Q She said nothing about that? A No, sir.

~ Remember, Mrs Cl Sobe 11, the.t you are under oath.

I must remind you again~ I don't like to press you. Afte

all, I l"ealize you are a mother and - - A Well, she

told me how they came back.

Q, Well, that 18 what ! am getting at - - what

dId she say't I wi thdrallt tha t.. ~~Jhat I want to knC*" now

is the name of tt.e pJa ce where you stayed in W1ngd.ale.

A Can I see my attorney1
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Q Yes; but that should not be he.rd for YOU o

Walt a m1nute. First you"bave to refuse to answer on the

ground that 1 t will incriminate you. A I refu.se to ans

on the grounds that 1 t wi 11 lncrimina te me. '

~ Giving the name of the place where you stayed

in Wingoale will incriminate ~{ou? A Yes> sir fI

~ You understand that'l A Yes I si r ~

MR. LANE: May she be exeused~

THF FOPEMAN: You a re excused.

[Witne ss leaves Grand Jurjt" room with Mr. !.are t

and they returneJ

}.ilR. LANE (To Reporter): May ~re have that

questi on repeated, please?

LReporter reads:1t.Wha t I TArant to kn~r now

is the name of the place where you sts.yed in

Wingdale.ftJ

THE WITNESS: Camp UnitYo

Q Camp wha t"l A Un!ty"

Q Dld you have to pay to stay there? A Yes, a1 ..

Q How much? A Forty-three dollars B. week.

~ And. who runs Camp Un!ty? A It is La.ke Ellis

Corporation.

Q Who 1s the manager? A Louis Pasternack o

Q, Louis Pasternack? A ThB.t I S right.
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Q Is he the one that runs it?

manager"

A He 1s the

Q, Whe. t did you .ta ve to pay to stay t1':e re?

A Forty-three do lIars 0

Q For how long? A A week.

Q, Apiece? A r.Lhat't s right.

-QDo you go up every summer? A No, not every

summer.

Q Do they have meetings up there? A (No answer l

Q, Do they have talks? A T hey have ..

Q Did they ha,ve any talks or meetings while YOU

\olere up there! A I (lon t t know" I wasn1t pay1ng anY' at-

tentlon ..

Q Dld_ you talk to anyone else up there about your

son or the Rosenbergs, except Pasternack? A No, sir.

Q Did you talk to Pasternack? A No" sir.

lq;, You talked to no one? A No, sir ..

Q, Except this girl? A I didn t t talk to e nyboQ'

Q Did you talk to this girl, Edith, about your

.son? A About my sdn?

~ She was up there fora week" too, wasn't she?

A Yes, sir ..

~ Now we get 1:e. ek. to your d.aught~r-ln-18.'fAT, when

you saw her yesterday. What did she say about your son
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Mar t4.n a.nd his trip to Mexi co? A Well, they he d a fllce

~ How long were you wi th her'? A few hours.A.

That1s all.AQ Is that a111

I tr1p and they had a good t1me there.

I
Q And t,b.a t 1s all you said in a few hours'l A That' s

alIi tha tt s right.

Q liho else l\TaS there? A My husband.

Q, Whereabouts was this meet1ng? A It l/iras not a

'meeting} it ~ms in my house.

Q What time? A .She stays in my house.

Q. But wha t tlmeY A She is ",,1. th us.

Q I know that, but what time dia this conversat1d

take placeY AI dontt know; some time during the day.

"" Doeen t t your husband work during the daY? A On

week he war ks 1a. te and one week he "Torks early. He is a

pharma cis t .

Q And this week? A He \\forks late.

Q And, you bad this talk in the morning? A That t1
right. He goes to work t~ro-th1rty.

~ And \~rhat die she say, for instance, about when

I they were coming back, or plannec to come back? A They
I
I
I are back ..

Il Q, I kn~r the. t" but \"Tha t 0.10. ahe say - - die she
!

__~... ... .._._.L.-SaY_.an.yt;.hing.~.QU:tt hE 1r 'Qlan s for com1ng be ck? Dld sheI .._.. ~_._-~ .-.---,----.-----.-... ~
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say anything about how lon g the y had planned to sta.y 1n

Mexico? A No, sir, she didn't.

Q How long were they in Mexico? A They Tj\rere

away a long time, I guess; I don ' t know how longe

Q, A couple of months, maybe? A I guess so.

Q. How about t l'F mail when your son wa,s a.way'?

Die. you go over ana collect his mail? A No, sir, I did

not.

Q what happene d to the mall? A :r don't know,

Q Let me ask you this question: I assume that
_, It

they get milk at that house that your son lived at - they

get rn11kde 11vered every day? A I don t t know, sir.

Q Ha ven ft you been there? A Yes,! have been

there.

Q Don't trey ha.ve yo~g children? A Yes, they

have a oo.b y •

~ DonItt ley get milk'l A I guess they do.

Q, Don't t hey have a man deli verlng milk? A I

suppose eo.

0, DonItthey ge t ne liSps. per st A I don I t know.

~ Do you get milk? A No, 1 donI t.

Q, Do you get n€~rspapers? A I buy ne,\\1spapers.

Q, Well, die1 anyone order the gas or electricity

shut off' A I don It kno1t11 , sir.
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Q As far as you know, they didn't? A No, sir.

'" Did you coll~ \,';1; any mail at 'your son t shouse,

at any timet A No, sir.

~ lJld you go ov er to your son's house l,rh11e he was

a\f,ray? . A ! was the re once.

Q Did your husband go over? A No, sir.

~ !Lid anyone go over? A I don r t know that.

Q Who had the keys to his house·i A!. d1th Levito~'o

Q,She ba d the key" AYe s 1 s1 r "

sir.

Q' Die. she live the re while they were a~yt A

them.

Q vtlere did sne get the key? A She lived with

Q. She stayed there all the time, they were gone,

1s thet rignT,? A No, sir.

Q, Where did she go when they left? A She went

with us to the country.

Q Bact she came back after a week - 'What did she

do ~rhen are came back? A She went to Washington.

Q, I thought you said she "ras work1ng in Washington

before that (I A She was not, sir. She lived with her

sister..

Q; Did ete work in 'Ne~! ytfrk? A Yes, .SIt'.

Q Whereabou.ts? A I don't know that, sir.
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A It is in Arlington ,

I don't knO~i the address off.fA

A I dqnotknow, s1rll

" But you d1an't do it? A 'Jha t 1 S right.

Q And you dldn rt co llect any ma.11 at all? A

~ And you only received one letter from yo~

Q Where is that letter'l A My husband has it.

THE FOREMAN: You received one letter.

Q \Ii he. t street is i ttl

you are a mot h: r, and bave a au PPCB edly very de-

voted son, and I would like to say, too, that

this group he re ha ve children - some may and

may not - and we are rather intelligent, I

and ~~th all that devotion you didntt write your

son B. le tter at all down there in Mexico?

THE WITNESS: I d1dn t t know where to, sir.

~ Oh, she lives in Washington?

leW. Whereabouts':

Q. You don 1 t know l~her€' she 1a?

tr~clty cut off?

Virginia..

Q, When did she go home? A ! don t t know; sir.

Q, Do you know whethe r she had the gas or ale c-

hand.

~ You say1she is in Washington nC7G?

IFG-l~

1----....~.. ~.~



Take :#2
8/24/50
ReI IFG

LB-l Rose Sobell

THE FOF~N: You jij not know?

THE, WITNESS: No, sir.

THE FO~N: As a mother with such a devoted

son you werentt interested in knowing where he was?'

TEE WITNESS: I waS interes tej, sir.

THE FOREMAN: You were interestej but not to

the exten t of getliir.Lg his address to write to him?

THE' WITNESS: I knew he WQulj take care of

. himself.
I

Hes a grown man. He I s been away from

home a long time; he has always taken care of himself

THE FOREMAN : Isn It 1 t quite natural for a

parent or mother, after liWD months, to write to the

chilj1

THE WITllTj;SS: I jid not know we haiito write,

sir ·

(l[~. Lane, resuming:)

Q. Did you have his ajjress in Mence? A No,s1r.

Q Well, he wrote to you from there, ~ijnrt he?

A He wrote only the last week.

Q From Mexico! A Yes.

~ He gave you his a~jress teen, j1~n't he? A No~

sir.

Q No ajixess on the letter? A No.

You jij not know where he was &11 this time?

Q As a matter of f&ct,:1i:in I t he communicate with
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you while he was away? A No,six.

Q You are positive, an~ you know this is unjer

oath? A Yes.

.A Pos1 t1 va.Q. You are sure?

MR. LANE: You are excused temporarily and

you are still llnjer sUbpoena, ano. the Foreman will

tell me when they want you to come back again. Tell

your husban:i to wait a minute.. WeIll have him in for

a seconj. You can go now.

~?513

IB-2 Rose Sobell
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LOU ISS 0 BEL L ,

LOU1S Sobell

oalled as a witness, havlng

\

first been july sworn by the Foreman, testifien as

follows:-

BY MR. LANE:

Q lIlx. So cell, how old are you? A 61-

Q Are you a ci tizen'( A Yes, sir, that1e ri gbt.

~ You axe the father of Moxton Sobell? A Yes.

Q You have a la.wyer outsi~e too, haven't you?

A That 1 s right-

Q He has a~vise:I you of your const1 tu;ional rights

an~ so forth1 A Yes.

Q You xeceivej some mail ixom your Bon, jij you,

1n the last few wee:m? A I 51 j.

Q Where was it from, Mexico? A I got a letter. I

have no envelope-

~ Did you get a letter with no envelope?' A It is

not worth asking where it is from_

l' Q Will you projuce thafJ le~ter so we can mark it

for ijentification? A Yes.

Q Tti s is the only le~ ter you recei verI? A That IS

the only letter I have got.

(MARKED GRAND JUrtY EX- 1, this jate.)

Q Did Y0U receive any telephone calls from him?

11 No, I ji1 not.

~ Or jij you receive any messages of any sort while

he was away? .a. No-.
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You j1j not receive any?

I saij I j1j not xecelve any.

Q Did you know what he was away for, the reason why

he was away? A All I know is, ~s my wife tolj me, he spot

to her anj saij he woulj b~ away for a vacation, took a

vacation, a lengthy vacation somewbere.

; Q J'. 11 ti tIe louder now. A I sai j, all I know is

what my wife tolj me. I Jijn1t get it. He will be away

for a lengthy vacation.

Q. 'Who is Bob -- Bob's baby -- wr.lo is Bob? This

letter says Bob. A That's Babe. Thatlsmy jaughter. She

is pregnant and she is due.

Q This is frolE Evelyn, ien l t it -- uLove ll -- 1s

th~ Evelyn, what Joes that say, what is the signature on

that? Evvie, is that it? A Evv1e, is tha~ what it 1s1 I

donI t know.

Q It looks like it. But tha~ is your son's hand­

writing? A I assume it is. I jcn't know9

Q You know your son I s banjwl'l ti ng1 A I ~11n I t:

correspon~ very much wlth him.

~ that looks like it, doesn't it? A It looks like

Q You say you received that when? A Well, let me

see. Ab0U~ -- j1j I say last week? Yes, last week, Tuwsday

I got home anj openej the box and found this letter in there

Q. Do you know Eo.1 til Levi tov1 A Do I know Eji th

LevltDV! Yes,. too '6
1 sthe sister.
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Q Does she live with you people? A She lives wi~h

us f or a shor t whi Ie ·

Q Well, jij you go away w~th hex up to the country?
,

A Well, I jon t know whe ther I should answer tha t question

or not.

Q. I might sa ve time by telling you I aske:! your wii

the same quesciOn and she w6nt outiand consulte~ with her

attorney ao:i she came back and ans\';e:r:ed it after consulting

¥u th him. The answer is Camp Un! ty • Do es that r e11 eve yo~:

mind any? A All rigbt, if you want it that way.

Q Did you go to Camp Uoi ty wi. th your wifer A Yes,

I wa,S on vaoa tion at tha t time.

Q. And Edith Levitov was up there? A YefS.

~ While you were there you Jiscussed your son Morton,

:iidn't yOU! A I jon't know what you mean by jisoussed.

Q You discussed what he was 50ing in Mexico an:), th:,

fact the. t he vlas away,. jijn't you? A I :lon t t know what I

should say. How JO I know he was in Mexico! I couljn't

,iSCl1SB i:inytDing. I jijn't know where be was so I coul5.n 1 t

~'iscuss anytihing about Mexico or any 0 ther plaoe.

You ji5n t t knuw where he waST A No; of course n t ..

You sure you jij not know where he was!' A I am

sure I :1i j, not know where he was.

\cl. Were you told where he was? Di d anyone tell you

where he was? A NObojy j1j an~ I jijn't know.
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,,~ Was this the fi:6 t inji cation tbau you had that

he was in Mexico, when you got this letter? A I jo net

know whether this was the first. This is the only letter

I ever got from him 8in~e he was away.

Q, This was sent fro11" Mexi co? A I jo not know.

~ You got the envelope~ Mr. Sobell. Donlt be too

reluctant. A Wel~, I haven't got the envelope.

Q You reaj the envelope th~t i ~came in. Yousaw

there was a stamp on it. Was there a Unite18ta~es stamp on

it? A I don't remember.

Q You don't remember? A That's right.
is

Q. Di:i you look at it Y Here/yeux son tha t was away

for quite some time. You say you ji~ not know where he was.

The letter i tsalf Joesn t t inJ.icate where he was, but thexe
. I

is a stamp on the envelope and there s a postmark on there,

an:! here is a son that I sbeen away 1 you :10 not know where

he is, the let ter oomes in anj you do no~ take tih~ pains to

look at it? ~ No, I jij not.

Q For your infoxmatton, your wife tolj us the

letter was from Mexioo. You axe being a little too

reluctant. 1 realize you axe the father, but at the- same

time you are a oitizen of the Un1tejStates ana you are

bound GO answer any 4uestions which 50 not tenj to incrim1n-

ate you -- '.he answers to whioh jo nut; tenj to :.10 so. When

I ask you a simple question like thall, you even try to evatie

that:. t~ I am nut trying to evaje anything.
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Answer the questions truthfully_ I am not

interested in prosecuting yuu. You. a re in here as a wi tness

an5 a father. I have nothing agairn lj you. Butt, on the other

hand, if you are going to be reluctant aOJ yo~ are going to

insist upon refusing to cnswer questions -- G:n:l to me this

is a stujied refusal, this isn'1: just the average rerusal

to 2;.nswer beca us e you jo no t knew. You jo know the answel'S

to these questlons and you should answer. I am going to be

patient but not too patient.

answer.

A Well, I :len It knowt he

Q Did you j1S0US8 with your wife the fact that he

was in Mexicol A I jij not jisouss anything.

~ Dij you evex hear your wife say he was in

Mexioo? A No, I jij nut.

Q l?:hen the letter oame in, who rece1ve:1 the letter

01 j you receive 1 t;'? A I touk 1 t out of the box, yes ..

Q Diu you look a tit'? A I openej i ti up an:i I reafl

the le tller.

~ ~hat jij you say to your wife theq? A I showe1

her the le tter.

Q Dij yGU show her the envelope? A I j15 no~ show

her the envelope.

Q ViaS Edith Lev1tov there? A Maybe. 1 jo net !.,bin

Q Did you talk to her abou1i the Ie tilier? A Eo,S1:r,

1 jiB not.
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Q Did- you tell l:ar thai; you reoei vej a le'GteT' from

your son? A No, I ~1j not.

Q Why? A 'Why should I lialk to Edith Levitiov?

Q She livej with you, jijn't abe? A She :liin I t

live with us at the. fj time when I got the l:tt; ex.

~ Have you seen her sirr:e you got the leCter1

A

Q You haven· t seen her at all? A No.

Q Have you &Qlkeo Wi tih hex '( A No.

Q You hd.ve n t t talked with her at all? 1::. No, I

di:j not.

Q When is the last time ~ou paij your Jues for your

union? A I do not remember' when.

Q How long ago, a month, two months, three months!

I paid this month's dues.

~ This month's Jues? A Yes.

~ When jij you pay it! A I jo not remember when.

Q Was it after you reCeive3 this letter? A I jo not

reme'mber.

~ Dij your wife go jown with you when you p~j

your jues1 I Jon't remember.

Q Do you remember ever talking with Ej1th Levitov

Jown at the union heajquarters1 ~ Do I remember?

let, Yes. A Yes.

(", When was that'i A that was on Monjay."'t.

Ie(, Yes, a.nj yet you just sai:i tha" you never talked
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with her before. You jiscusse5this whole case A Just

take i t easy now. V;6.i t, just a minute. I got !i hlS le t~er

en Tues5ay after ~wo FBI men csme Jown anj accostej me where

I waS work1ng on the prescr1ption counter.

Q When was this? A That was on Tues~ay,

Tuesday about one o'clock.

Q. My :lear man, tnis says August gth on this

letter. A week ago last Tuesjay was the 22n:i of August.

A You can f1nd out when two FBI men wexe jown my place

where I worked an~ stooj in front of me anj inteIfered with

mY work.

~ That's wha t you sa.y. . A An:i then when I got hom

I haj that le t'Ger in 'the le'Glier box.

Q When j1d you talk w1th Ed1tb1 A Tha~ was MonBay.

Q Last Monj~y, wasn1t 1~? A Yes.

Q 11'hat: was toe 20th, was!' t it,1ol.ugust 20th"? A Yes,

a n:i the 1 et ter I go t Tuesday, Tues day, af ter 1 go t home from

woxk ..

Q You jifl what'! A The letlieT 1 got; the neXli jay

after I got home from work.

Q '.l.'he letter is aatei August 8th •. A I jo not know

about the ja'Ge, Mister.

Q How jij it come, was it an air mail le~~er?

A I jo net remember. I jun't think it was.

Q The letter is jatej August 8th; your conference

with Edith was on .ti.ugust 20th; ani you are telling me tb5i
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you got the letter on August 22nj. The conference with

Edi th was on August 21st, and you are telling me you got the:,

'l.'uesday.

( Oon t. by I FG)

Communist? n I refuse to answer that question.

A I am no~ lying.think you are telling a lie.

a Ie t t;ex ja tej August 8th. tha t you got on Augl.1st 22nj. It

woulj have been imppsSl ble to have sent the le'Gter .. How

wollla he senj 1 t? He was in custojy. He wasn I r. in Mexico

at the:ttlme at all. He was 1n Texas) in custo:Jy. So I

QAnd I roUS t reminti you tha ~ you are unj er oa th

an~ you are subject to the penalties of perjury. Are you a

letter Ao.gust 22nd? Iii Thai, I e right. I got it on Tuesfiay.

I am telling you I gov it when those two men saw me in the

store, anj whenever I got home. They accostej me and told

I shou15 tell them where Morton is. r told them I ji~ not

"--
Q I jo not want to remind you thao you are lying,

because yuu are. The letter coul~ not possibly have been

sent in th8u time because yourhu~banj was in custody.

arrestej last week. I am sorry, your son w81s arrested

week. But I do notice Yut/catch these 11 ttile mistakes in

very xea:1ily; you are quick to note them.. Your son

custody anj it 'WoLlld have been lmposs1ble for him to

£now, and when I got home I founj the le~ter.

Q 'You founj the letter on the 22nd? A That was
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August 24, 1950

(Re: John Doe)
II

IFG-l
(From
LB) (Mr. Lane)--._.--.-~~._-------+----->--------_...-_.._--_._-~ .._-_._-._-----~ ----_._--_ ... __.~-_...

Q On the grounds it may tend to incriminate you~

A Too tt s right.

Q Have you ever been affl11e.tea~\1'iththe Communis

Party" A The same ans'\.re r. ! will go out and a sk my ]a wye •

~ NO J you gave the answer, and I am not pressing

it. A Then if you are not pressing me, dontt ask me the

question.

THE FOREMAN: You answer the question here.

Q The only' answer" that you can give is tJ:"i...at you

refuse to answer on tre grounds it wi 11 tend to incriminate

you! A 'Jha t t S right.

Q, And, incidentally, Mr. Sobell, I wQuldntt sug-

gest that you get fresh vith this Jury. A I am not fres.; '"

Q Your attitude 18nf t very good at all. As tar

as I p;rsonally am concerned" that does not matter, what

you say; but as fe.r as the se jurors are conce-rned ~ it doe'

matter. These jurors are going to pass upon your testimo~ •

You cantt insult their intelligence, even though you think

you c.an. So plea.se at lEast be civil in your answers.

A I am civil. Look, mister., I have a blood pressure of

250, and I have a damaged ~art, and if you want to press

me any more go ahead and do 1 t.

~ I am not pressing you. A I am answering you

all I know.

'-t why did you de s troy the enve lope? A Not for
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any reason.

~D1d your wife or anyone else ask you where the

envelope was mailed from? A NoJnobody aske d.

MR. LANE: Mr. Foreman, will you excuse this

man until next Wednesday, one week. A week ago

yesterday - next \iednesdaYI you will return here,

at eleven o'clock.

THE FOREMAN: I want to ask you one question:

Why does it incriminate you to anSl\rer as to Wlether

or not you are a member of the Communist Pa.rty?

Are there any tenets in.the Communist Party that

make you think it 'Would be a c rime if you a.ns~rered

the question'"

THE \'1ITNESS: I don (t know ,how to ans't;-.rer that

THE FO:iEY'AN: You know pretty much about the

Communist rarty" and you know not to answer.

THE WITNESS: I suppose I do. You can't help

knowing it I by reading the papers and so on.

THE FOF:EMAl~: Supposing I a ske d you if you

were a Republican or a Democrat or a Socialist,

how would you ans~er that1

THE WI,!'NESS: The answer would have to be

the same II

THE FOP.EMAN: The same answer?
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Q You a~€ excused until next Wednesday, and you

are st 111 under subpoena. A All right.. May I go now?

Q Yes.

(WITl~ESS EXCUSED)
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A N H H • SID 0 R 0 V I C H) callej as a

witness, having first been july sworn by the

Foxem&n, tcstifiej ~s follows:-

BY MR. L}~NE:

You live in Olevel~njl

~ How uld are yoU! A 32 •

A Yes.

Q ~bere jij you 60 to school? A What school?

Q I mean any school.. Yihat is your ejucation,

high school anj college? A Graje schclol, high sohool __

:bxaje school in New Haven, vonn., highschool in ]~ew Haven,

Oonn. Some college in Clevelhnj.

Q What college? A Cleveland Oollege; some night

courses there.

~ ~hen were you maxriej1 A 1941.

Q bnd to whom?' A Mioha.el Sijorovich.

i~ You h.a ve a 01111j1 A Yes.

How 01:1 is she! lSi; months.

~ Born when? A May 9, 1949.

let You are marriej to Michael 81jorovich? .A Yes.

? H' I"'i t~ har; :ioes. Mike jo. l\ e B a jl~af tsman.

~ Whom joes he work for? A GaB Machinery Oompany

in Ole -uelanj.

Q ~i hat 50 Be he make f or a sa lary? A $275 a mon th

base salary, ctnj then there's ajjitional.

~ Do you work at al11 ANo, not right now.
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Haj you workej prior to the birth of your chilj? i

1:. Yes, I ha:l.

Q there 1id .you work? A Linjner Coy, Cle\slanj.

Q '/~'ha t is tha t 'r A Specialty shop, jepartmenti

store.

Q What jij you j01 A Sales personanj then

assistamt buyer.

Q Did you work in New YorkUi ty at all at any time

A Yes, I jij. I workej ,in clothing factories, as a main ­

~ You worked where? A 1 worke~ as a maij first

and then in the clothing factory--

Q As a maid? You meanhousema1d? A Yes.

Q Whom jij you work for? A Some people callej
---::J'

Toomarkin.

Where jo they 11 ve? A I think it was Washington

Heights, New York.

Q Whauis their name? Spell it. A T-o-o-m-a-k-k- ~~

Where jo they live in Washington Heights? A It

waS a street that wasn't calleJ a street but a Place. I do

not remember the name-

.~ Some Place in' Washington Heights? A Yes-

~ When ji j you Vii ork there f A ',l'he firs t year I came

to New york, anj that w~s in 1939, I believe.

Q I ~s8ume you were boxn in New Haven, 16 than

I correot? A Yes-

~~r---------
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~ When 5ij you meet; Mike? A When 1 went to New Yo.

~ 19391 A Well, it might not have been 139; it

may not have been until '40.

Around '39 ~r '401 Yes.

Q You knew him for about fi ve or six years before

you mal'riedhim? n. Nc, I knew him for we were married

in '41 just several mon the or a yeax a t the ·mos t.

Q You bought a plGce here in New York, -;jidn't you?'

A Yes, in Ohappaqua-

Q ·What :lid yoU pay for it? A I think it was $2500.

Q .And jij you finance it t'hrough some bank? A No,

When jid you purchase it?

spri ng of 14-2, I think, or '1+3.

A I t WeB the very ea1'-

it was finanoed throu.gh the previous owners.

Their name was Felgenhauer.

"Q They livej in this house? A Yes, before we

Q Who were they? A They tbok a mortgage on it.

A . F-e-l-g-e-n-h-a-u-e-r .

Yes.

SpeJ.l it.

~ Where were they located? A They lived in

Ch.appaqua •

Q Do they live th~r=:e now? A ]10, I jon I tknow

anj ~he general surrounjings outsiJe the house up at

II purChase: i:o am going to show you some pictures ani ask you

if you OCtO ijentify tnese pictures as pictures of the

I
I,

Chappaqua. A
I
~~---
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Q Do you recognize it? A Yes.

Q flhere1s the aquejuct? b Tha~t8 1t.

Q Those are the hyjro-electric stanchions that are

up there? A Yes.

~ Do y~u recogGize them! A YeS, jefinitely. The

pictures are jefinitely the bous~. Some of them leak a

little 5ifferent now.

MR. L.;\NE: May the recor:r in11cs.te that

Mrs. Si1oroviCh hb..S 1Jent1fie3 the house E',n:3 !ite

surroun:tings ·

Q Do you, recctll when you receivej the jeeu to the

place? A Well, I jonft know whe~her -- no, I jon1t. I jonft

knGw whe ther we ever go t a j ee j beca use it was s or t of a

tenant contr&ct thing. t,e were just paying monthly-

Q You eventually receivej a jeej to it! A A fleed

bO it, yes. I do not remember. I remember a search

mane. We got \'ha~. I 50 not remember when we got the jeed

Q I have here a cert1fle3 copy of the jeej.

see, that's January 19th, 1945 -- jo you seer A Yes.

~ Mike 8t:iOIov1ch resijing at 10 Monroe Street,

New York City, an5 Rose Mar~ln and Mil~red Maxt1n, resijing

at 106 A Those are the people whom we sold it to.

~ I see. Do you x0c&11 when YOQ gave that :iee~?

A This is 0 jeej?

Q Yes, that is a certified copy or a photostatio

copy. You see, 1 am pointing to the sign~ture. Do you
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r-'

"\.
This is the jeed which you gave at the time you

solj the place? A Yes-

Q, Wer e you in New York a t that t1me? A When we

solt1 the place?

Q Yes. A No, we were in Uhappaqua.

Q Were you in New York vi twat the time that you

sold tbe place or were you 11ving at Ohappaqua Y A We were

living at Chappaqua then.

Q Do you own an au tomob11e? fA Yes, we do.

Q What kim is i ti1 A Studebaker ..

.~ What year? A 1941.

Q ~Vhen j1 d you pUI'Chase it? A I think it was

""'ugus t of 1948, just before we wen t on a vaoat1 n.

Q How muchji~ you pay for'it? A Around eight

I~ Dc you know where you purohased 1 ti? A In Olevelnd

Q How di5 you happen to purchase i~? Whom 11j yca

purchase it "from? A A private person. We saw an ad in

the paper I think.

Q You saw an ad in what paper? WaS it the Plain

Dealer? A I cQuljntt tell you what paper it was. We were

looking in all papers.

~ At ~he time you purchasej the automobile you say

you lookej in a lot of phpers, you ~ere looking for a car,

you looke:i fortha 'rvant AjS, a:ls for automobiles,. seconj-

hanj oars, £:'ina 1 suspect that you probably lookej at severa
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cars before you pickej this one out.

for a long tlIDe, yes.

Dij you see othe~ people

Ann Si:iorovtch

A We ere looking

-- j1j you try to pure

places. i,T:e went to c) 101; of parking lots anj things like

thal,;·

Do you remember some of ,them'! A I c&ntt tell yo

Q Do yuu remember any nf.::.mes£ 11 No-

None at all? A No.

Q None at hl11 A No.

;~ NOli a single one! fi 'All I Can think of 1s the

Smiling lr1shman, b..nd we jijuot go to bim.

,Q, Dc you :remember any tha tyou went to? A No.

lV,one :i tall? h" No, I cantt think of their name.

Who was with you when you wen'G arounjto look

at these cars, jij you take youj husbanj? A Mike anj I

generally.

~ Yes, ~nj who else sometimes? A No one tha~ I can

th1nk of.

~
'i·bat"! b No one that; I can think of .

~ No one that yO[1 can thi nk of? [; No,... I jo not qu t~

understanj your question.

'~ You be1ng 6 er1 oue now or are you trying to be

funny? £ No, I ~m no~ trying to be funny.

~ BeCbuse at this ;iW6, ~fter tha~ answer, I must
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reminj you tha ti yuu a. re testlfylng unjer ·08 the A Yes.

Q, Anj you are sUbject to tLH; penalties of peTjury

if yeu tell a lie. Now, think hbrj. You SaW that man out

there in tbe anteroom, jijn l t you? A I saw sei~ral people,

yes.

~ D~j yeu 6ver see him oefore? ~ Khich one are yo

talking about?

Q That l s Mr- P~leger whom you 'bought the Car from.

E:. Wbich one was tha t"i

Q The man sitting OUv there on the left hanj slne.

A Righu close to us?

r'i. Yes A He I s the man we bought; the car from?Iq;; .
Q Yes, he I s the man you bought; the car fr om,

Robert Pfleger. I d1jn ' t recognize him.

Does he look jiffereou? A 1 ji jn 1 t recognize hi' ".,

~ He recognizeU your A Dij he?

Q Yes. A 1 aID afI'~1~ I jij not recognize him.

~ Th.ink hard now &nj ge'S your thoughts toger,:her,

000" use this is impor'Gant, no neej fol' you to be hi~ing

anything. No.

, (

~ vO I j0D 1 t waQ~ to brinG ~wo or three people in

here wh(,1 v'Iere present -- Viiho nl,:;.y not: be Tight Cin the spot,

!jake place. 1 j\, n' t w&n t you to S UJ jenly remember tha'~ you

werr:::n 1 t there or tha t certain people vieren' t there wi th you.~
)

~ We purchased a oar, there 1s no jeny1ng that.
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Q No question abcut that? A Not at all.

and someone else was there. Now, what I want to know, I

you to tell me in your own worjs who else was there with

A When we purch~sej tne car w~s 20meone with us?

~ Yes. Tell me what happene3 the jay you went to

get the cc..r'? .8. Wel1 1 we lL.USr. have !'e&j the afi in the paper

I think it was a jay when M.ike was nor:. wOl~king bec'::tuse we

jecifleti to go out: anj see it. I think rt,e called fil'St to ft ..

the pri ce wa~. I ~ f •
)un t know ~hether the aj IDentio~ed

price in ~he newsp~per or not. Anj the! we wen~ out to see

it.

~ What happenerl when you got there, whom jlj you

see, the owner! .h Yes. r tnink this fellow was s taniing

righ t in the dri veway, righ t next to the car.

~ I t wets a private home, wa,sn t t 1 t? A Yes, 1 twas

a pI-i va t.i e hOLne.

Q. Dijn l t you get into "Ghe car anj tTy it out?

Dijn (t he take you for a little ritle in it? A Yes, I think

we ji j.

~ as ~ matter uf fact there is no question about

it. A Yes.

Xl"macLinery, we opened up the hooj, unfl lookej at the

Q Yc:u triej it uut ani c&me back. 11'hen what happe 01':

You j ijn 1 buy 1 t right away, ji fl you? A We looke:J a. t thet.

1 remember; it w~s a liur.le sh~bby.
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Who was with you at that time? A Well, this man

~~s there anj I was there anjMike was there.

Q ias he the only one -- just those three? A I

can l t :remember anyone else being there. Thel~e were 60::.6

people in the back yarj. 'he sat:) hello to them when we

pa.i::l the lYiOney \for the car.

"''''' V~b.o was in thebQ.c£ yo.xj?A I :10 not remember

exactly. Ithink theI's were several women. There might;

na va been a chilj. ~nj I ttlink ther;.;' was an el:Ierly

ge nt 1 ernan , I am no t 8 ur e •

f
lei... Di :In' t you leave 8.uj come back l>efore you bought

the car that j~yl You jijnlt. buy ilj right away. YOLl went
~_. :l'

anj saw 8011>6 other cars in the meantime an:Ioame tack in

about two hDurs E;tnj then you bought ~he Car, je you recall

l- ha '£iT r.. We j,i j see several 0 theI' cars. I jon't remembel'

whether it w~s that jay or not.

Q That wasn 1 ~ so very long ago. About a year ago,

wasn't it -- tWG years ~go? fA. Twc years.

I.i Don I t you remt;mbeI' thos e even ts '( You shoul:!.'

The ,jay you bought the car, What happenej, who was with you

1l15. anyone vex go t1TOunj wi th you an:! your nt:lsbanj to look

EffBx ever go aruunj with yoU! A No, no one went &rounj wit

TO LLT'l':! wi t h you, or ji:1. theyor jij yOll ask .~~nybojy to go

at these cars to help yuu 5e aide v.r·hether you shaul:! buy ,~he, ,

us when I was with ~ichQel. I think there may have been

someone with Michael when he went severbl times.

-------t--------Q:::-'_,_',h_o_'_._j_c--=-y_o_u_s_u-::p:...:p~o_'s_e, WaS wi th ~iml A I :1.0,,"_UM...loo!.Q..wt.-...Q".l.I-I../...q...._
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Wha~ boys, their n~mes? A I jo not know.

saY names because I J(j nut knew who j1:1.

Q Mxs. S1dorov1ch, you are bein~ very very

I can t •

Q Look, you are eithe! going to cooperate or you

are not going to ccopera te, hn:1 I think YOll know wha ~ I am

talking about, 50 let 1 s get jown to brass taoks ~on:j start

oooperating. I am not going to stand for this too long. Yu

tell what you know about this. t'J. 1 am telling you.

Q, You axe noti telling everyt.,ing because I am going

to bring people in to prove you are not telling everything.

You are going to 11a.vc a chanoe tio tell the truth now, or

else. Have you talkej to anpone sinee you 1'eoe1 ved the

subpoena? A We visl te~ one or two people on ,the way into

New York. ~e JIOve.

Q Whom jid you visit? A We stopped at my brother';

place in Pi ttsbuxgb..

VJha t t 8 his name'r A Michael Ranus1ak.

~ Where joes be live? ~ In P1ttsburg~.

~ Yes, I know. Whatls the ajjress? A 509 Nobles­

town Road.

~ When jij you stop at his place? A Late evening

'.11e 1Nantej to break our trip up.

~ What jay? A It was l~st night -- no, night befQ e

last.
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you tell nim wfipr you were coming

A Yes, we :ii:i ..

~ What dii you tell him? A We said we haj a

subpoena to come in to tbe grand jury because we knew these

p i2ople, Rosenberg an:i Greenglass" \\e thoughi 1 t was in

reference to the espionage trials.

IWhat s that? A International WorkersQ IWQ?

lenj jown there.

~ ~ha~ jij be say, if anything? A Well, he told

~Vihaii :ioes he :101 A He works for the IWO"

they weren I t there, so we vis1 tej the Markow! tzes j they

a permanen t heme there.

~ The Maxkow1tzes'-t Who are they? What1s the fl'

name? A Simon, I believe.

Q Viihtt t joes he JO'? A I jon t t know.

Q Whom joea he work for? a I jontt know.

~ Bow long have you know n him? A We met them

onee or twice when we purchased that part10ular traot of

an insurance group; they sell insurance.

Q Whom else jij you8ee since yougot the spbpoena?

A Well, then we rotia down to Frenchtown. We ha1.re OUI'

home'-- sumrr~r cottage there. We trrought out parents

be thiere at tr.l.is time. We stoppe:i thereto see tnem.u€

not to worry abou~ it.

Q. Frenchtown, is that in .P1titsbtlrghl A No, 1ti::s

New Jersey.

Frenchtown, N. J.1 A That I s right.
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Q Where is itloc~ted? A EighT; on the Delaware

Hiver across from Bucks County.

~ What large city is it near? A Flemington! thin

is clo.se by.

Q m15 you tell him what you were coming to New York

for? A No, we jij not.

~ You jij not jiscuss it at all? A No.

Q have you t~lk~j to a la~yer since the FBI talked

to you in Ulevel~nj? A No, not at all.

Q Have you talked to the Rosenbergs ox any of

their representatives? A No-

~ Do you recognize that picture? A No.

Do yuu know william Perlmutier?

~ Do you know ~illictm Ferl? A No.

A No-

;~ Let me get that straight again. The wi tness has

been srlown a piC ture uf WilliCim Perl, ~lso known ;[:.8 'William

Perlmutter, bnj tbe witness h~s jeniej tha~ she has ever se

that 11lb.n, is that corrBo'G! A Not that: lever know of, yes.

I saw him in pictures ;;ha:; the FBI showetl me.

~But you do not know the man? b No-

~ You never talkej with the man? A No.

Q Did thisman accompan~ you when you purchasej the

car from Mr. Pfleger? A No, I woul~ say no.

Q You say positively he jij not? A I wouln say

so, yes.

Q Did anyboJY

_______~_p.-u-r-c-h-a-.-s-e-d-t-h-e--c-a-r-.-f-r-o-m-a__coo_.m_~~~~~:~~~_..
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MR. LANE: Mr- Foreman, wou11 you excuse

Mrs. S1jorov1Ch temporarily anj aimonish her not to

talk to anyone until she appears here again th1s

morning'?

THE FOREMAN: Dij you hear what Mr. Lane said

THE WITNESS: Yes.

THE FOREMAN: You are temporarily excused

and you are not to talk to anybody.

THE WITNESS: All rlght.

(WITNESS EXCUSED)
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ROBERT

Pfleger

. g. P F LEG E R, calle1 as a witness.

having first been july sworn by the Foremen, testified

a.S fallows:-

BY MF'. L .;.NE :

Mr- Pfleger, what is your business'? A I 8.111 in

the ad"trertlsing business. r :~m an Account E.xecutive for

Meljrll.nl &: Fawsmi tb Aj,verti sing Agenoy in Cleveland iI

Q You resije at 4202 -- ~ 5202.

"'" Albext1y Ave., Ohio? A Yes. It is Palmer, Ohio.

~ Do you h8ve a telephone number tberer A Yes.

r\ In the early pa.~ rt of July of 1949 you owned a..,.,1,..... .-

S tude baker car? 'flh •p. J. at s corTec't.

Q What mojel was it? A It was a 1941 club coupe.

~ Champion, wasn't it? A Champion, yes,sir.

Q Dij you h~ve oocasion to advertise for the

of selling that car? A I jij.

Q WhaL jij you jo with respect to the ajvertis

;1 Do yOD mean ,;;;here ji:i I insert it?

That's right. A There were two ads inserte~.

One was in the Olevelanj Press anj a later oj in the

Ole vel-.:n j Plai n· Des.l er iI

Dc you rec~ll ~~prDxim&tely the time that you

pla,ceo. tbose ade in the newSpapers? fA I caL I t swear to the

exact jates; thdy were approxiwet81y these: the ad in the

of July-
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Now jij you receive a visit -- !will with1raw

that. Did. you eventually sell the c&r? A Yes,sir" Itl:l:i.

Will YOQ tell the jury the events tl~t led up

to your selling the car? A Yes, sir. The car was ajvertised

telephone, several :oeople to see it, s.nj I 801:1 it to one

of ttl€:se l],rties. One -- io you wan t me to /50 into all of

je ls1
-- IQ ~hat s rignt. A I sold the car to a man by the

name of Sidorovich. Tho~e people oame -- the came in a

l~rty of three. There was a man whom I later learned his

n arne was Perl al ttlOUgt~ I :i1 d not' Ie ax n hi s name at tha t

partioular time, Eia:! Mr. an:i Mrs. °ijorovioh. There was a~
;

peculiar CirCUillstance at r.he time of the man whom I now knova

by the name of Perl" c&me in anj lookej at the car, an1 I

assumed he was tbe prospect; Mr. an::l Mrs. S1jorovich seemed

to stay in the tackgrounj. He examined r;be car, nj this

man Perl drove it arounj 't;he block ,::.nj he seemed to be the

man that knew the most about an automobile nj seeme1 to me

to be the pros})ect. For instc.nc€, Mr.-:nj Mrs. 81:9orov1ch

rO::le in the back sea t of t.tl~ car.

~ Did you rije in the seat with him, the front seat?

A Yes.

Q Anj this man Perl jrove tbe oar, is that correct?

A Yes, sir.

Dij he have some talk about automobiles with you?
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A He seemedto know a great deal about an automobile, ~:nd

I jo not know a great jeal bout them, anj I commente:J on

tha t fact 8.t tha lJ time, anj obviously in two years some o~

t;hes e thi ngs b.re jus t a Ii Ii tIe bi t vague, a.n:1 as I

he s~": 1d S (Are tb i ng, If I jcn I t i:now ~l grea t jeal about aut

engl n,:,: 6; I know some thing abo uti airplane engi nes . tl

q \111 you describe this man Perl'? tA He stall,

be.s bushy 5al'k hair, rather his features, I would say, were

rather angular and sl!.arp, jark; walked just, a litl:;le bit

s~ooped.

~ Abouu six feet? A Ilj say he was six feet or a

little bit over six feet.

c:~ Have Y'ou Been bim recently? A Yes, sir.

Q ~hen jij you see him? A I have seen him on two

ocoasions 10 the last two w'"Jeeks. A week ago this Tuesday

Special Investigauor Fernandez from the FBI took me out to

the NA CA Labora tori es in 01 evelanj a nj I 0 ts erve:i tili s man

entering his car anj then i5entifiejhim as the man who

scccmpanied the Sijoroviches. Dij you want me to tell when

I saw him la tel"'c

Q Yes. h Then I saw bim again this week with a

Speci21 Inv'::::s tigator~ .Meeth, from the FBI. At that time we

passed him several times in his ~utomobile &nj we saw him

also as be entered hiscaT at the NA,OA La.boratories ;:~galn ..

~ Do you recall Whab the price was? Al gt:750
'f(' •

Q How :11 j they pay it'r A *~lOO on the jay tha t they
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agreed to bUy the car) which wa.s the Sun1ai I spoke of

earlier, ~nd $650 on the jay of transfer.

A Yes, sir.

Were you going to keep the car for a while? I
!
l

The agreement was that Mr· Sijorovich agreed to I
Howevex, I was awat1ng je11very of abuy

new

tL1e automobile.

car, and because

,

!
I Ii ved iDa sectton where an automobiJ!e

i
is neces.sary:, I ma:ie -- we agreed, mutua.lly::~greej, that I

coul:l have the use of the car until I receiveti ~je11v€ry of

A Mr. an:1 lvirs.

A I

presen~ at tha~ time?

then the deal would be callej off.

was

Bho jrew that agreement up?

Di d yuu sign any pbpers? i\ YeS J sir.

hhO

that,

Q

0'8 ve me t:100.
o "

81 :lo:r- ovi ch.

the new car.

time he

not get

I
I

Q Di:J he gi ve you a jepos1 tat that time'? A At that !

I
Ie :1rew up !

I
an greement restricting me from selling the oar to any othtr

person, 1::10j that the only way tha t the jeal oould be canoelief'
r

would be if the jellvery of the new caT waulj fail, or I ji1
\

I

I
I
I
I

I

not.

the

'<t 1-'aS Perl present at tlJE~t cJ.!'r.:e? .Pi No, sir; he was I

I
j

!
!

tIles that jr-:-.wn on -;:;h-. Sf.;;.me :lay that he Durch2_se:3!, ' . i
j

carr' f:.

Q Where was this 5rawnT A Moet of the transaction I
!

!
took;:place in the jriveway of my borne, the caT was p:a.rked

out here, .:;.nj when I oa.me back the eituatj.on seemed to

_.".~_.__._..__+~evexs e i ~.se~;f !~. __.f_~rJ.._-d.x..QPpaj-..in4~trb-e---eaekgxOUrd7-ne ._----.+_
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S:i. Joroviches tftel1 t-ecame the prospect. Ther e WaB Fome

bickering over the price anj I fin~11y ~gxee~ to sell the

request of the S1dorovhches I jrew up this agreement.

(Cont. by ED)
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Q Was there anybody else present besides the Sidorovi s'

A .No, sir.

Q W~at did they want to give you originally for the

car'? A Well, I

Q What was their 0 ff'er? A 'I1heir offer was $750. I

wan ted ~825.

G You ha.d som e al'gument there at the time? A Some

oi scussion '(

Q A discussion. A No, sir.

Q Not at all. Now, y01;.l say they came there in the

morning; 1s that right'? A No. They carne there in the

afternoon.

'i. About wha t time? A 1 would estimate the time at

about 2 or 2:30 in the afternoon, or it might have been a

little bit later than that, and returned within about an

Q And you say they drove up in a car'"? A Yes, sir.

~ Who was driving that car? A Mr. Perl.

Q What kind of a car was it? A As I recollect it, I

believe that it was e Chevolet of a somewhat earlier model.

I thought it was about a '36, a '38; along in there.

~ What color? A. It seemed to me it was either a dark

\
\ blue # dark green the car was in pretty shabby shape.

Q ''Nas it a two-door J i'our-door;'", A I t was a sedan.

I can't say wi th any certainty 'whether it Vias a two-door or

four-door.

,<, Now I after they tri ed. the car out a.nd took it around
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the block did they buy it immediately or did they leave?

A No} sir; they left~ and gave me no indication whether

they WOQld buy the car or not, with some kind of remark,

nWe!l..l th.ink it over. fI And of course several other people

done the same thing and I just let it pass at that time.

Tney returned I would say in an hour or a little bit less.

All of this transpired between our noon-day meal and the

evenin € meal.

Q. Now, were the members of your family cut in your be.

yard f'? A Yes I sir.

Q Ana they returned, you say" within an hour? A Yes"

Q ~OWj &t the ti~e they left did they say they were

going to look over some othercars? A They didn't tell me

what they were going to do.

Q And had they dickered over ~~e price before they

left? A No, sir.

Q They hadnft talked price? A No, sir.

Q But they said they would return, did theye? A Yes.

(\ rid the:.r ask you to hold the car? A No, sir."-t

Q. Did they ask you about the price? A No.

Q They didn't ask you about the price? A No. It

developed later in the conversation. The car was advertised

wi thou;; a pri ce a.nd tha.t' s one of the reasons they asked

t~e $750 price. I had quoted a ~750 price over the te

and after several other people had looked at the car they

seemed to think it was \'IIorth eight hundred a.nd a. quarter,
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VJri tten.

hela for them and to protect them.

«-~««««<--<- <-«~~-<-r~-

so when he came I asked that much money and he held me to !
the price that I quoted over the telephone.

,
Q Lid his wife enter into the discussions very much? I

A Except in the drawing up of tne con tract. I
I

(~ ~ihat did she do in that? A Oh, she suggested s6veratl.
I

things the. t should be put in to it, oh, how the car should be 1

I
I
i
i

G Was the a.greemen t typed 0 r was it -- A I twas hand-!
!
1
i

Q And did you make a duplicate? A No, sir, I didn't.

Q And you gave them the agreement? A Yes, sir.

Q Did they ever gi ve it back to you?
£

A I t was de s troybd,
~
~

If I remember correctly, it was (lestroyed the p.ay we made

the transfer.

Q Did your w1fe see these people at all or any members

of your fa.mily~i' A In the last couple of weeks we have

tried to find ou t if my wife could remember any of the sa

people. She did remember Mr .Sidorovich. She could not

identify!V[rs. Sldorovich ~d she could not ident1~y Mr. Perl.1
i

Q Do you hav~ a small child: A Yes, sir.

Q The- reason I asked that is, there was some -- there ,
r

was something said by Mrs. Sidorovich the t she recalled haVin~
~

waived goodbye and she saw several people in your backya.rd, !
I

inclUding s. small child. A 'Nell, my mother and father-ln-laF-'

that's right, my baby was out there, and my mother-in-law an~

,fa.ther-in-law, in the back yard. I
,-,,-,-,,<~<~,--'<--~._~~--<~_.._..--1-~

I
I



Q How Old was the child?

three years old. ne is five now.

1
,,, __-..;_o._~._•. __.;._~_,~

Thfj ch il.d a. t that time was I

Queed me.

Q Now, is there anything else you can recall, Mr.Pfleger,
I

about the entire proceeding~ Ii That t s all that I can rememb~r
]

Q, And when cid the} make the final paymen t on the car?

A On tLe da.)" 0 f the tran sfer J whi eh V'~a.s July 22.

Q &~d what havpened on t~at oay? AI met only

~r. B1dorovich at the County Recorderts office. I had the

bill of sale from my car v~h1c.t1 I turned over and he turned

over the balance of the money.

Q And at the time that you met the Siuoroviches, that

is J when they came to your house to purchase thacer, dl d

Sidorovich introduce these other two people to you?

A No, he did not; -because in the begirming it looked as

though Perl was the pur chaser ana not until we v;ent into the

house to dra.w up the agreemen t did I learn any of their namesl
I

and that rtr. and Mrs. Sidorovich, a.nd he then of cour~se int;'ol-
I
i

Q Now, I have a photograph of William Perl. Is that t9~
:

man that you have identified? Yes, sir.

Q
I

And is tha.t your signature on the 'back'? A Yes, sir.l
I
{

MR. LANE: May the record innicate that the witnesd

has identified William Perl.

Well, now, Mr. Foreman, I think that's about all
1

I ha ve to ask ::itr. Pfleger. I f you or any cbf the Jurors I

have --
~

-------~--_t-

I



BY THE JURY:

Q Just the one question: whether or not when you

'identified ferl last week he had the same car in which he

drove up to your house? A N0 ~ sir. lie has- - he is now

driving a new Dodge.

Q Did Perl go into your house when the agreement was

dl"awn up? A tio, sir. Perl remained on the side yard.

BY MR. LANE:

Q Did Perl tell you where he was working at that time?

A No, 51 r, he dian' t •

Q. Did Sldorovich tell you? A I don I t believe h.e told.

me where he worked. But he did te1.1 me a t the time or some-

where a,long the line 1 got the impre Bsion that he was a drafts-

man.

Q At tha.t time? Or 1s it something you learned' since

then thrcu&~ the FBI? A I have sin cs learned where he

dr2ftsman, and they have never told me whether he is or he

ian t t.

Q At the time you saw Mr. Perl was he wearing a hat?

A No. It was in the summer time, warm weather, JUly, and

they '{~er'e cresse6. ver'S informally. Nei ttJ.er of' the men had

coats and did ~ot have hats.

THE F'GREMAN: I f there are no fur ther questions,
, you may be excused. And thank you very mu ch, Mr. Pflegerl,

---'-~~---~-~'-~-r-~-----"--roryou:r-te--stThony--'-~--'---'--' ,
I [WITNESS EXCUSED] I

---------



us v. John Doe
August 30, 1950
Presented by Myles J. Lane, Esq.

bd 1 Sidorovlch

MICHAEL SID 0 R 0 V I C H, called as a wi tness,

having first been dul'j'r sworn by the Foreman, testified

as fo 110lJl s :

BY MR. LANE:

Q Your full name? A Michael Sidorovich.

I believe I started working for t~em in about July or

Gas Machinery Company.A

Base salary of two seventy-five a

Draftsman •

Cleveland.

A

A

j

A Oh, I worked for tne Gafford Corporatiop,

A Cleveland; business brokers.

A

Cleveland?

ClevelBnd?

How long?

Occupation?

Whom do you work fo r?

What salary?

Q

Q

Q

Q

Q

Q

August of 1949.

Company.

Q 1950? A This year.

Q, And before that whom did you work for? A Before

worked for the Gafford Corporation.

!i
Q Your address'~' A 8706 Carnegie Avenue, Cleveland,Ohib.

Ii
ii
i

;1

~
:1
;1

!i

Q HOYl long do you work there? .A Since the la.tter part!!
II
~

~
II
j
:1
;1

11

!I

Q Whom did you work for before that? A Bower Surveys ~

tl

:1

~
'i
u

Q. .l..iuring·. wha t period of time? Ten weeks. I don't 1\A ~

recall exactly. I got a' statement from him. I know it was -L
.~
i1

Q W"ell, approximately what time, what mOIl ths? A I

think April, May and June.

o.f June.

month.
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Q, As a dra.ftsma.n? A No.

Q As what? A As a licensed real estate salesman.

Q And what ,,-as your remunera tion for tha.t job?

A Strictly on a commission basis.

Q Well, what did you make, on the average, a year?

A Oh, I believe I did around $1500.

Q $1500 a year. Is that all? A Well, I wasn't with

them a full year.

Q -You were with them ten months, weren't you?

A About ten months.

Q Well, what did you live on during that time?

A Wel~, I had to live on whatever money I had put aside

before that.

Q How much was that? A Well, we had bonds and my

mother sent us aome money and my wife mana.ged the money and

1- don f t know exa.ctly how mllch we had, I mean in round figure ;

in round fi gure a I coulan t t tell you.

Q Wall, rougnly, in round figures what aid you ns.ve,

altogetber, counting the bonds and the money your mother

sen t you? A Oh, POS sibl J three thousand, maybe more.

Q How much did you have in the way of bonds?

A I don't recall.

Q Roughly. A I can't .. I couldn't say.

Q Give me an approximation'. A l. couldn't give you an

approximation because I don't recall how much I had.

Q You don't know how ma.ny bonds you had'~' A That' B
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Q Didn't you look at them? A I looked at them, but

I didn't count them.

Q That's a little unusual. What did you do before

that? A Before what?

Q Before you worked for this real estate company?

A Before that I tried selling furnaces.

Q For whom? A There was a furnace company -- I wasn't

wi th them lon.g. I be lieve I was with t:n-mm for about a week

or so and I collected no compensation.

Q And prior to that whom did you work for? A Prior

to that I worked' for tt.A.6 Tucker Industries.

Q Cleveland? A Cleveland.

Q What period of time? A From about the middle of

to about Tha.nksgiving of t 48.

Q As s. draft sroan ? A As a draft aman.

Q And what did you get for a remuneration there?'

A Well, it varied, but my average -- but my base rate was

$2.10 an hour.

Q Well, what was the average? A I believe I did be

than $90 a week.

Q Did your wife work at that time? A My wife worked

at tha t time.

Q Wha,t was she making? A Well, she WB,S getting, I

think -- as 1 recall, she was making about $35 a week.

Q Whom was she working for? A The Lindner Company

of Cleveland.
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~

~ How old are you now? A Well, I have to figure that-~
!

Q Do you want my pencil? A Thirty-four.

Q Were you in the service? A No.

Q Why? A I was deferred.

Q Vlhy? A 4-F.

Q, Well, I know; but VJha. t' s the reason? A Eyes.

Q Did you have a punctured ear, or wnat? A My eyes.

That's r~ght.

I believe it was

I do.

A

A

A

It's a '41 studebaker.

A .Not recently.'

A

I saw him today.A

The name I don't recall.AFrom whom?

But you have looked at it?

What is it, what year?

What was your Draft Board?

Do you own an automobile?

Did you ever look 8.t it?

Q

Q

Q

Q

Q

Have you seen him today?

- \1

l!

number 11 or number 12, down on Astor Place, here in New York~

i
~
~

I
Q When did you purchase it? A In the summer of 148. I

~
R

11

Q You got a bill of sale, didn't you? A That's right.~
!I
il'

1
il
jl

!
Q Do you recognize the man that you purchased it from? I

~
~
~

Q Robert Pfleger; tha.trs his name. A I don't recall il

the name.

Q Now, when did you decide to buy this car? A The

Ida.y I saw it.

Q The day you saw it, yes; but when did you decide to

; buy a car~' A Well, I had been looking during the summer of
i

: t 48 for B. ca.r, I wanted to purchase a car. I had pu t ia a

~ bid for a new car for some time since an d I hadn't heard
'\
;j

",_,=","",-".",".:.=<=-,~. ""..~"""z~~",~_,,,_~,,"_.-,._~,,~ ,~=",,"c, ... ,-,.=..-_ ,1c>. ~..r.~">~"-"' c." -.·,.cc,.·.····

;



go down, although I called him on several occasions. I

I spoke to whoever was in charge there and he saia they.

were all filled up, all their orders -- all their cars were

'I
i1

11

:i
:1

!i
I!
:1

i
,I
J
I

:1

il
:1

i
I
'I
1
i

,i

J
il

I dian' ti
·1

Sidorovlcb

Q And whom did you deal wi th ,there? A Yvell; I spoke

Q You pu t an order in then for & car? A Yes.

Q '46? A Yes.

Q ~when was this? A Oh, this was I think in t 46.

Q What kind of a ca.r?' A A studeba.ker •

bd 5

to Mr. Erdlac himself.

And he sent me -~ once or twice he sent me an invitation to

Q A new one? A A new one.

Q And then what happened? A Well, then he wouldn't

take any deposit. he said he would just keep me in mind.

come down and look at new cars that Vllsre in, just as til --

this was before they moved to the quarters they now occupy.

Q Where are they now? A Now they are on Broadway. 1
:1

Q The same place? A No. They are on Broadway now. ;,
I

Q Where were they before? A Before, they were some- I
ilplace on 79th Stl"leet. I don't recall the location. 'I
Ii

anything from the dealer with whom I had put in the order.

l Who is the dealer? A I believe it was Cole Motors.

that were just on display, to keep up my interest.

called him once or tYiice and I couldn't get to speak to him

Q Cole Motors in Cleveland? A Not Cole. It was ErQl~C.

Q And where are they located in Cleveland? A They ar~

located on Broadway. And when I put my order in they has
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on order and they couldn't promise me anJl'thing a t all. And

I believe I went down to Cole Motors and spoke to them, too,

and they were bUsy too. So tha,t when I -- in '48 I got 018­

gustea waiting and I also figured that the market might drop

down and I might be able to get a car without too much wait­

ing, and, well, nothing happened and when nothing happened

I started looking around used cars and so I answered many

ads and maOe many telephone calls and inspected many used

car lot s, l'ooking for a. car.

Q Well, what used car lots did you visit? A Specifi­

cally, I c~uldn't give you the names, because

Q Well, you must remember some of them. A You could

walk down Euclid Avenue not far fr~n whare I live and you

could find one, two miles, you could find five or six

used car lots.

Q Well, what were some of them? I don't live in

Clevelen.d, 80 1 don't know the answer to that. A I dconft

remember any of their names.

Q You don't remember any of the names where you went?

A No.

Q Why'? A Well" there was no I'eason to remember.

Q Well, as you walk down the street now you remember

some of them you wen t to before. As you pass by them now

in Cleveland you look a t some of them and say, ttTna t f s the

place vlhere I went before. n it I don't say that to m~rself.

There is no reason for me to say that to myself.
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you.

Q There is, now; I'm asking you. A Well, I'm telling

Q Well, now, refresh your memory, see if you can't re­

member one of those places, at least one; you can remember

one of them. A Well, there is numerous ones coming up all

the time.

q What? A There is new ones springing up or dicii

spring up all up and down the street there, one of them

right, I think, within about two blocks of where I live; I

believe it's called Elkhart.

Q Elkhart. Did you try that pla ce'i' A i bell eve I

walked around there a lot.

Q Was there anyone with you when you went to Erlac?

A Erdlae?

Q Yes. .A Yes, I went down with somebody who knew

Erdlac.

Q Who is that? A A fellow by, the name of Joseph

Chilenko.

Q A friend of yoursY A He was working with me at the

time.

Q Where does he live? A ~"'e lives in Clevela.'rld.

Q vvhereabou ts? A Well, he has moved and. I have heard

that he his father died and he ha.d bought a home or some-

thing like that and I haven't sean him, although I have

spoke to him over ~~e telephone.

Q ~ou called him up? A he called me up.
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Q What's h1s telephone number'? A I don t t remember.

Q If I wanted to get in touch with him where woold I

communicate with him? A I could find him in the telephone

.book.

Q Do you know where he works now? A Now, no.

Q Now, you looked in the newspapers, I imagine, before

you purch~sed this car. A That's right.

Q On the day tha.t you purchased it, tell me what you

did. You looked at the paper first that morning'?

A. 'l'ha t t S right.

Q A plain dealel~, wasn' ~ it? A That's right.

Q And wha t did you do after you saw it? You spoke

to your wi fe? A Well, I called several dif ferent a.ds and

street car or the bus, one or the other.

transportation. I didntt have a car. I had to use the

then my wife ana I went out and we 'went to

Q You don't remember the names of the people? A No.

Q Where they Ii ved? A No.

,,~ How did you go ou t to these places? A By public

Q Well, at this stage of the proceedings I think it's

it. Then I

to find au t what they have for sa.le and what they wanted for

look at some of those that T had called...L

Q Whom did you visit? A Well, there was -- there were

others I saw which I don t t recall at all.

my duty to warn you, advise you, that you are testifying

under oath and that you are subject to penalties of perjury
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which includes the possibility of being indicted for perjury

if you are not giving truthful answers. Now, I realize it's

two years ago, but you certainly know how you wen t out to

Pfleger f shouse. Now, once again I repeat tl1.e que s tlon:

How did you go out to Pfleger's house on the day that you

bought the car', A You mean the man from whom I bought the

car'l

Q Yes. A As I recall, I took a bus, a street car and

bus or a bus and street car out there.

~ You talked to him outside here this morning, didn't

you? AYes.

Q Didn't that refresh your recolle etlon as to the

events of that particular day? A Well, what do you mean

by "refresh u?

Q Well, couldn't that recall to your mind what took

place on that day? A I recall that I bought the car on

day.

Q Yes. Now, tell us what happened. Your story is

you went there by public bus. What bus did you take to go

ou t there? A Well, I hadn't ever been out there before

and I had to go th~ough the Cleveland transit system map

and pick out a route and follow the route to get out there.

Q What time did you leave yor home that day? A I be-

lieve it was after lunch.

Q What time? A I couldn't tell you whether it was

1 '0 t clo ck or 2 0 t clo ok or 12: 30.



wanted? A 1 don't recall.

r"18 call tha t INe d1 d.

Sidorovich

But it was my understanding that a Studebaker was

Q Well, what cars were you interested in, just

Studebakers? A Well, I looked at other cars, I mean I

looked at Chevoolets and I looked at Fords and I looked at

Q What did he say'? A Let me think. Yes, I believe

yes, he told me that he wanted $750 for that car.

Q And you told your wife. did you, what he said he

Q Did you talk price over the telephone? A I asked

him let's see. If I recall, I asked him what he was

asking for it. I must have spoken price with him.

~ You had a list in your pocket, d1~~'t you? You have

just testified that you telephoned several people.

A That's right.

Q You made appointments, didntt you? A I didn't say

I made appointments.

Q Well, did you make appointment s", A I don 't recall

~~at I made any appointment.

Q You made a.n appointment 'wi thPfleger. A I told him

that I -- that his ·ad was interesting and. that, if possible,

I would be down to see him.

bd 1.0

Q You and your wife left home'? A That's right.

r Now, where did you go from the time you left home

and the time you got out to Pfleger's place? A I can't re­

call whether we stopped to see any other cars or not. I don t
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away.
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A Which other one?

Q The Ghevvy. A No, I did not. I said I bought that

around '43.

And you bough t the DeSoto after you moved up

A I had the Chevvy when I was already in

Q 'Ilo yourbrother-i:n.-law? A That t S right.

Q Was that before you purchased the DeSoto? A That

was before I purchased the De"Soto.

Q What did you use for transportation after you gave

it away? A I walked.

Q. How long a walk 18 1 t from the rai lroad to the bus

station? A The railroad. There is no bus station. It's

sbou t a. mile and a half from my home to the l'tailroad sta tion

Q You walked the t every day? Ii Every day except

when 1 could get a lift.

Q In the winter, too, in the winter? A Well, in the

winter I was lucky. One of our neigabors used to go to work

and he used to give me a lift. I would walk down the road a

Q '43.

to Chappaqua. f?

Chappaqua..

Q When did you gp to Chappaqua? A In Chappaqua, I

believe I went up there ei ther in t 42 or '43. I believe 1 t

was in '43.

Q And you bought the car'r A No; I bought the car

after I had already been in Chappaqua.

Q But you s 9.y you gave the Chevvy away? A I gave l\t,



or five.

station.

Sidorovich

As a draftsman? A As a draftsman.Q As what?

(Contfd by LB)

Q Where were you working then? A At the Koll-Morgen

Optical Corporation.

Q Where is that? A Brooklyn, New York.

Q And what were you making? A I believe I was making

about $2 an hour.

Q Well, how much a week'? A Oh, $80.

Q And what time did you ha.ve to get up in the morning

to get to work over there? A Well, I had to catch the 6:15

at Chappaqua which would get me in about 8 0 'clock at Koll-

Morgen, and I used to have to get up a.bout a quarter to five

bd 14

piece and I used to pick him up at his home. He used to

pick me up at work and he dropped me down at the railroad
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Q A quarter to f1 ve. What time ~lid you get home

at night? A We use~ to knock off a+- fi ve, use:i to get home.. u

pretty late, used to get home' around about eight o'clock in

I am not sure.

Tailoreil VVoman.

) ,

with you in ~he mor~ing? A No, we

anj a't night.

Q ~.She wai t for you at night? A 'llhet I s right.

Q She ina ve to make tha t tri p too? A In the rnornin

train? A l'ha tIs right.

Q She get up every jay with you anj tak an early

Q Who. Ti was she making'? A I jon I t know.

Q 'Where was, she' working? AShe' was working at

Q Was your wt.fe working :J.llring tbis ~ riod?

'Q VVhat we-reyou paying for rent? A. We were paying

A Up at 10 M.onroe Street?

Q When. you were at Chappaqua? .A Up 8.1j OhappSqua'

she was worki r:g.

Q l~o, roughly; you do not h?-veto be aeGura te.

A I believe we were paying aboQ1j $42 or $42.50 •



he lives now· Atthat time he was Ii ving at Campfire Road.'

tha.t wSt? a

A I 10 not know

Q To get back to the Car business

Q lJVhere does he live?

A We really, were lucky.

vvit;h you'? A No, she called up anjthe fellow usej to pick u

up anj take ue .Jown to- the station.

Q The jays he jidn't plok you up. A Ie, he always

Si:lorovich

~ ~hat about the morning, she walk to the station

~ When, in the morning? ~ In the evening.

Q Every day? A Every day.

Q Virho was he'( A Eis name was George. I Jci not kno

picked us up.

Q You :10 not remember his s,econd name? 1]10.

his second name·

ride with him too.

Q 'Iou were kindof ludky you had George and Peggy.

Q Did he gi veyou a ri:le every:Ia,y? A Every day.

His wife's name was Peggy· She also workefl and she

little a~ide. On the 1ay -- we got to the point where you

had ,:liscussed the purchase of the car 'with your wife and yo

talked with Mr. Pfleger over the telephone atij he tol~ you

that the ",~,p ~;,l"iCL~ was $750 ; then you say you left the house

some time after lunchanj you proceeded to Mr. Pfleger I ~

hous e • Now, tell me exse tly vvna t you j1 d from the time you

lef t your house until you got to 1il[r. Pfleger I 8? - A Exactly

I couljn1t tell you.

tB_2



to fin;:1 the plaoe, an:! I haj a illb,P at the time. I do not kno if

i~ You walke:! up to his, place, is that righ tor 'J1Jhat

Q You s top anywhere en route'? A ! do not recall.

Q Where ji j you ge't off the bus "~ A At the,

Sidorovich

Q What iid you 10 when YOQ got off? A I starterl

At theenp of the ride yell go'G off? A Yes.

Q What was the routie you took, wha t bus jid you

take? b If you haj a map r'o tell you.

bus yeu took? A 10·

Q Did you take a bus'? A AsI recall it, I took a

Q Can I t you tell me JitJ1 thout a map'? I am not supp 8 ....

ed to be a walking encyclopedia, I canlt oarry these bhings

Q Your wife was with you? A 1'hat l
8 Tight.

had oocasion to go back there.

Q Can l t you remember where you went thali jay,what

aroun.:l wi th me; you are from Clevel::~no, I'm not. A I never

.trow mach of a wa.lk 1 twas.

1 t was the e ntl of the ri de.

sort of a horne jij he have? A I jon It remember.

Q Very much of a w,&lk was i t fT em the en:! of the

ride to where he 11vej? A I got lost a couple of times tryin'

ing arounj for whers h~ llved.

Q You jonot remember the home? You know nothing.

about it? £ I jo not reme~ber. I mean, I m1gh~.have seen it

--and I might-ha~oken to hi~-abo~~":~:'lO~'~ r:arnh..... ~~·1-·

LB-3



normally, asked him if he hajthi s car for sale.

to find out vuhathe wanteJ for 'Ghis car beoause I. j1d no.t

A Well, ~I wantedQ Is nit that a litti:te unusual?

you this mar ning and we talke j abOUli pri ce over the ·tele;..

phone"? A I jon't be11eve I jii.

Q You jid not say that? ANo. Because as I

Q Dijn 1 t you say tha t n 1 am so and. so anJ I called

wan t to spenj $750 if I could get it for $650 •

later, he wanted more money for it.

You went up to him, . did' you, wi thyour wife?

Q Dt:i you introrluce yourself"? fA ];Jo, I flo not

"beIi eve I intro:iuced mysel:f'.

Q You jid not? ABo-

Q Di d you in;ro juce your wif ef A No.

Q When you got to his house 1ij you go in the house

Q ~here jid you see him? A I believe he was, if I

8i jorovich

passed the place, anj then VIle carne back, as I recall 1 t, 80' . ~

body waS alreajy there, and when we Came back down the bloc

again, after we had alreajy passed t he place, t.he car was

stianjing in the driveway ann I believe he was by the Car or

he was near the car or -- I jon l t recall.

r1ght away? A No-

recall there was somebojy there when we got there, anj we

Q 1. know that •. But you walk·eo up to a man.

you 1dentifyyouxself .... - dian't you ide'ntlfy yourself? A I

went up tic him an:1 I prObably asked bim, as I think I

.,. ..... 4

.L:b-



Q What ~ifi he say? A But we talke:l abol.1t othertihig:

------._---- ----

he ::-J.id not kno'vv whether the car was coming through, I rebal '.

har:l they 'vvere to get;. He told me he had ordere:l another

car and he ~ij non know whether he wou1j sell this because

besides t;he car. I think we .talked about the gener'al 81 tuat·OJ

Q Whal; was the general situation? A· Yes, yes, I

the trunk. He to1:1 ill e abou t t heti l' e s he ha j ; theYWG-r en' t

more
Q I suppose your wife know.s; aDOll tit than you :3c

then? A I 10n t t kno.~1 haven't spoken to her abautit.

Q. Then what l1appenej~ A' Then we spoke' about; the CSf

q Wha t-jifl you say! A I jon I t know.

Q. You jon It; rernernber? A No.

burning oil and \l\l'hat kind of rni1eagehe was getitlng,.. ano

remember 'U1lhat I ji j. I believe I asked him whether 1 twas

to introj llce my wife or myself.

81 doro'\Tich

ask.e~ ,him to of course after! asked him to he picked

uP the hood. Then I ~8ked h~m if I could take a lookih

When I aske~ him price and he quotej me $800, I tolj him "1

8.-1reajy called you onc~ before and you haJquote:j me $75o.n

He saij, fiWell, I harve ha:3. so many people lo6kin
o
O'. a" h

:v t e. 08,

anj you quoted me a price of 6750 ."

Q You jij not tell him your name and you 5ij not

in trojuce yourself? A I :11jn It know the man. I :Jon't have

Q I unjerstand that. A I alreajy hhj called him

an:! he said, IJAreyou the one thatcalled?lI I saiJ, ilJes,

in very gooj shape; anj we talked about the cars and how

LB-5
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Q VJha t els e'? A What else what?

--'~h"'" "" -1 e "h .~ t'? 1nih,Ht a·..r e.· ~\,f'; e h. fZ':.,...... [' ~ ..t..C' "v r? '-,f,.' 1., "'i, .~. .; p~.,',"v do)J t; S Vu ,l.l.i:;;'l. I H _ ~ ." l.J. - ..... ,= - L,1 ~ C ~ -

nam.Elly, tha y::; if he coul:! not get thiS car, he would let rile

telling a

.:1 e fl .1. ni t E~1 •to h·' . I" cTI S

no, I offerej him less, anj after\\

("'" When was the. t done'? :lou see., you :'::i re
~ v..

"I will offer you

pUlled it out of the driveway?

lot of these things ~njyou haven't even trie:i the car ot1.t

A No, '06, no. We went into h~s hou~e, into the kitohen.

Did you try the~ca,r out? 11 YeS, yes, I tr1eu the car out.

Q Where was the agreement sign~j, in the :iriveway1

~ 'I'e11 us a. bout 1 t ,jon t t be bashful. A After w

haj been talking a while, after we looked at the cal', he

says, well -- I asked him if I could try 1s out, and hes~

all right. He pUlle:1 it cut of the driveway, 8.n:1 I know h

the Cleal wouldn ItS tan~ because, --I believe! put up adsp

of $100 or maybe it was $50, fOTthe c~, anti we signed an

H Well, all right. 11, Bur; he set some cond! tions to 'Ghe sale,

k now before the '~veek \;11<:;,8 au'll, this new oar thaLhe had

ortlereii, woul:1 let meknowbef 9r e the week was out, and

not a clambake. i:+. ,We agreej on tb.8 price. I tiolj him,

we got to talking he 8&18 he wanted to get more, and I beli

I aaij, "Well, I will offer YGuthe price that you quoted

me over the Plone. tl An'j he hesitatie:i abOuti that anj he saij.,



hy ,.:l ra,u,11 c,,' '0,1"'':::' t:,;k'" ''",' 1'"1, 4~ .... . . "",~1;,,...~.- _, a-.I/.L-.J.

A I :1i dn 1;, have to tI'Y' theWhY'?

the foot--break,. the

things which you shoulj So to a car, anj I amsorry I

~ Yau were 'buying a new ca.r, wexen l t you'? A

do all those tbings to this . car because I foun,jout

sub=; cri ber to tile Consum~ir6 OniOn which had a whole

Q Din you try, the emergency? A ~To ..

81 :1Cl'OiTi ell

YJhy vvoulj you ba ve remernberej it?

~ So he puIIBj it out oitba driveway 0Uj

sequently

Q How could JDu ha ve if you ji j not dri ve t

because I WaS vtlorrieoaboug the clutch and what i

drove i 1; around and the Car responded well.

clutch out fast, and there wa,s no slip there , so I

clutch was in good shape.

Q You ji jaIl t11isf A 'l'hat I'B right. I was

Ii You askej me whether I jrove the,' car an:j Itol::t

I .had driven che car.

happene:.t Y A And then I got beh1no. the wheel anj :r

that he bad no emergency br6&k so he must have haj t

cal' that he haj no emergency 'break at all.

in gear anj kept the energency break off because I ha

.aroun!i -- h,e tc,ld. me whioh blockEl to jrive it around

in a new emergency break at my own expense.

would have noticej it and I ~.~ d1jn't know when I

lE-7



d8l?

me.Q No one else was with you? A My wife waS with

~ AnyboJy else1 A No.

I do?

to you, You swear to tell the truth, the whol e truth

and nothing but the truth~ so help you Goj, yoU saij

TEE WITNESS: That I s right.

8i dorovi ch

Q. .Lha\;'s ·William Perl, also known E',S William

"(~ Exac t 1y.

of his 00. th.

FOREM.AN: I want to rer.Gin:! this gentleman ;j,gain

~ Here~s a picture. Do you recognize that person?

~ You jo not recognize him? A No.

THE FOREMAN: Do you remember when I said

room, I have no othel: I'eoourse but to ask the Forernan and

Q You saij you ji j, but I am trying to help you'

A No-

grand jury for a perj-ury" indic tmen t against you. Do yeu

appreciate that faot? A I heard,youte11ing me.

Q, You unjerstanj English? 11:. Yes, I do.

A I drove that car.

out before you get in" too jeep. VVho jI'oiTe t.ba ~ car that

Q. You ar e under 00. ttl. Once again I "tell you t ha'1;;

you are un:ier oath anj youare sUbject to the penal 'ties of

perjury. If your testimon,y Jiffers from someb-o:iyelse 's

who has been in here, or other people who have been in. this

"LB-8



fA Bels not familiar.
. do

Q You do not know who VVilliawPerl is? A 1 50 not

TEE FOREM..AN: ,t;l,nSWer y'38 or no.

Q You say you .tie ver savv this man before? ii !50

transpolia "[;1 on.

do not reoa.ll that man,y-au :1'0 not know Wl10 hei 8, you

x6call meeEing him.

Q lOU did nctj:ri V6 up to Mr • .Pfleger's plan.€: in

\ct And he was. not,mrl th you on the jaythe t

r. 0 purchase 1iba t car'? A As fay ete I I"ecal1 hE~ vJa.sh t t.

THE fII Tl\fESS: I am answering.

~Do you know ,\;Yilliam Perl? Amovhim how, soc

~ Any way. A No. I JO not know -VYil11am Perl.

Q Do yoU; knDVl.1 Bucha rna.n? Al :lon t txemembe:r

recall him even.

thfs gran:! jury less ljhan ten jays ago. You say you jo

Q. Hever saw him before? A I :10 not recall him.

Q' I ask you paintblank, was William P eI'lmut t ex

or VVilliam Perl as he is nOli; known wi th you

you went to.Mr. Pfleger's house to pUT.chase

do flotrecall.

an automobile? A No. ~s I recall it, I took the publio

Perlmutter. Fox your infoxrnatiitn, Pe:elmu1ir.er was before

met hirn.

not know him! A I :.10 not reoall him.

LB-9 Sidorovi.ch



Answer Yes
%

Q You havan It answererlthe question.

Q. Di;j you ever convers e wi t h ":;Yi lliam Perl? A I jo "

THE FOREMAN: I mighti remind you tha t th:is is

ra·ther an i ntel11gent jury. Now, come clean, y()u

are fooling nobojy.

( Co n t. by ED)

~ Dij youever meet William Perl? A I :10 not re·call

Q Jus t you and yo UX wife go there? A Tha b' sthe

Q. You d i j no t Jxi v'a up in a-P. au t 0 mo 01 1e when you

came ..to Mr. Pfleger's house? Ails I recall, I CartH$ up by

publiC transportation.

vii th me·

I remember it.

recall.

10. A Well, I do not remember having done these thitrgs.

I mean, . I might have me t the man in the s tree~, but; Ino

having met william Perl.

not remembermeeting him.

Q 'Was ttLrt;re a thirj party wi th you the day that

I
you wen t to Mr. Pfleger s home .... - I believe it was in July

,of 1948 -- to purchase that car, was there a thir:i party

with you c·n that rlay? A Ido not recall a tillr j party

LB "10
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BY MR. LANE:

Sidorovicb.

Q Now, what have you got to say? Do you want to tell

the truth? A I don't recall having met Mr. Perl.

Q Did you ever talk with him? A And I don't think he

was with me when I went to buy the car.

Q Was there anybody with you when you went to buy the

car? A I don't recall anybody being wi th me except my wife

Q Did you ever talk to Mr. Perl over the telephone?

A Where?

Q Anywhere? A I don't remember.

BY THE RJREMAN:

Q Excuse me a minute. You say you Gon't think that

he was wi th you. But if he hadn t t been with you would you

recognize him? You just said you don't think Mr. Perl was

with you • Well, now, who is this Mr • Perl? Ii I'dom.' t re­

call having met Mr. P~rl.

Q Yes; but you said you didn't think Mr. Perl was

ttw! th me. n When I say I don't think Mr. Lane was wi th me,

when I say "Mr. Lane, It I mus t hava known. Mr. Lane, to be

able to say ftMr. Lane." Now, you just s'ald you don't think

Mr. Perl was with you. How do you say he wQsnttwith you?

Did you know him before? A No, I didn't know him before.

BY MR. LANE:

Q Well, all right; we'll get back to this point. You

say you tried the car out. But after having read this

article as to what you should do when you buy a secondhand
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sitting in the back.

Q And where was Mr. Pfleger? A He was sitting beside

car you neglected to try the emergency brake. When you

pUlled up in front of the house, as you say you did after yo~

tried the car, when you came to a stop did you put the

Sidorovichbd 2

Q Did you make a down deposit, a down pa~nent?

Q Did you and your wife talk at all'? A I donft even

Q Into the kitchen. Arid1ho drew up the agreement?

Q Do you usually put the emergency brake on when you

emergency brake on then? A No.

stop? A No.

Q Where was your wife during this ride? A She was

Q You don't? A No.

me.

Q A.nd after you tried the car ou t did you then immedi­

ately purchase it? A No. We talked.

Q You talked. Did you go away or did you buy it at

that time? A No; we bought 1 t at that t !mo.

Q You purchased it right there? You didn't leave the

premises at all? A I don't recall lea.ving the premises at

Q And you say you wen t in side there, in to his house?

A ~ believe we went into the kitchen.

A ge did.

remember whether she was in the kitchen with me.

Q And what did you agree upon as the purchase price

of the car? A $750.
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A I did.

Q You did. What was that? A I believe it was about

$50. It might have been 75 or it might have been 35.

Q Did you meet anybody else at Pfleger's place that

day? Did you see his wire or any of hIs relatives?

A He had some people sitting in the back.

Q You waived to them? A No, I didn't waive to them.

I didn 1 t know them. He didn t t introduce me to any of them.

Q But you saw them? A They were 81 tting in the back.

Q Did your wife waive to them? A I only saw them, I

b~lleve, when I came into the kitchen.

Q You saw them. Did they see you? A Probably 0

Q. Who was in back there? A I don't remember. There

were a number of people there.

Q Any children '? A I don It reca.ll.

Q And when did you eventually get full possession of

the car --title to it, r ..ther~! A I believe the following

week he called me, during the week, and he told me that he

was going to get delivery on his other car and that he 'Will

go through with the agreement.

Q YOll got the agreemen t) did you, in wri ting"?

A I be lleve we both ha.d a copy of the agreemen t.

Q, Well. then you must have in troduced yourself at the

time you signed the agreement. A Well, yes, we put down

our names.

Q Yes. And didn't you introduce him to your wife then
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Sidorovi en

What Communist cell?

You were in the same Communist cell together, too,Q

bd 4

Q. Where did you go to

Q What high. school? A

in New York.

together.

. Q Well, you tell me. A I didn t t tell you.

Q Weren't you interested in Communist activities?

Q This is like cat-a.nd-mouse, isn't it? A I feel

A I might have.

Q Well, did you? A I don't remember.

Q Well, you are· acting like one. Where did you meet

Q Is your memory this poor every time that you are

asked to talk? Do you have a. bad memory'? A· Normally, yes_
i

:i
school? A I went to high school.. I

stuyv e s an t 'High Schoo1, here '

A Are we talking about me~ng Julius Rosenberg?

THE FOREMAN: Yes, he is asking you another ques­

tion. And you answer it, too.

lnst! tute of Brooklyn.

like Ii mouse.

weren t t you?

Julius Rosenberg? ti In high school.

:j

ii
~

Q Oh, you went there, too? Where else? A High school.
JQ No; after high school. A Then I went to Polytechni*.
:J

11

Ii

o When did you meet Julius Rosenberg? A Oh, Julius 1,1.:

I met when ~ was in high school, over in Seward Park, after ~

~
:1

11

!
Q How well did you know him? A We were in two claase,.

,~l
:1

~
i1

tl

~

Ii
~
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Sidorovich

Q Now, you knew he was i terested in ComrnlUlistic

bd 5

Q On what grounds? A Well, I understand I don't have

THE FDREMAN: Why?

think that in itself -- there is something critical in tha.t·g'~
'I

Q Yes. You went to meetings; right? A That I won't

Q Well, nOV'J,. you voJere in tere sted in t:t:a Young Communis

Q That was the first time you knew, he was -- Ii This

Bcnool wi th J'ulius Rosenberg we were two kids going to high

activities, didntt you? A When?

Q Well. some time in the past. A When

Q \ifuen? A I don I t remember.

school. He was in my chemistry class and he was in my music

Q Vllhen for the first time did you know he was interes

in Communistic activities? A I met Julius Rosenberg after

high school when I went to a social given by the Young

Communist League and Julius Rosenberg was there and I saw

him again.

League:l too? A I was.

answer.

was around )35, t36 or '37.

to en s'wer any questions that may tend to incriminate me.

Q Do you think that would, because you went to a meet

ing of the Young Communist ~eague? A I reall:l do.

Q You really do"( You are serious about that? You

A Well, I believe, in the hysteria today any admission likej
!
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that on my part wouldn't help me at all.

Q Well, it's not a question of helping you; it's a

question of incriminating. how would that incriminate you,

just the fact that you attended meetings? Do you think tha.t

any court in the land would convict you because you 'attended

a meeting, or something? If I attended a meeting of the

Democratic or Republican Club, am I going to be convicted

for that, just for attending a meeting? Is that your idea,

jus t a.ttendin g 1 tsel! 1s enough to incl"imlnate yau?

A No. But associating wtth people like that would tend to

1ncrimina te me.

Q Not necessarily. You could knO\'V Sta.lin, if you kr,ow

him, tha.t doean' t incriminate you; even if you know him

personally, ~lat doesn't incriminate you. Plenty of people,

reputable people, nave met Stalin. Our Ambassador --

A I ne vor met. Stalin.

Q our Ambassador, when he goes to Russia,meets

Stalin. But if I asked him if he ever met Stalin he couldn't

very well say the fact that he met him tends to incriminate

him. Do you follow ma? I mean, the fact that you know

somebody doesn't incriminate you, necessari 1)-. Of course,

if you did things with him,if you went out and conspired

with him, that's something else. But if you know a person

I think I ha ve met people who afterwards have go ttenin to

trouble, but the fact that I have known them doesn't

nate me. I have done nothing wrong. I happen to be
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n forced labor cs.mps. It

Q Why did you use it? A Because'it means

Q, Who used rt forced labor camps n~ You mean the Cleveland
1

Plain Dealer? A That's rie..,ht I there was an arti cle in the

forced labor battalions.

JUROR: Where is there a. forced labor camp in.

Q Apparently I don't. But if you have read the bill

carefully, the bill as it's proposed, it proposes to have

you, I don't see how, unless you can explain to me how.

A I don't say I belonged to the Young Communist League.

;1

that you belonged to the Young Communist League ineriminate~
j

;

I asked you if you did and you said you can I t answe~
;1Q

that because it would incriminate you. A That's right.

Q Well, as a matter of fact, you did belong to it.

I know that. You don't have to hide it from me. I don't

legal. That doesn I t mean to say that. because you are a

Communist yo u can be indicted, if you lega.lly register and

let the world knew what you are. So when you say the fact

all Communists registered; if you are e. Commun1st,' you

register t'I'm a Communiat,ll you register as that. '!hat's
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way?

Sidorovichbd 9

THE FDREMAN: You are excused temporarily.

he is still under subpoena.

Q And wi th the understanding of that you still say the.

MR. I;ANE: Will you excuse him momentarily.~ Eu t

Q You appreciate the fact that if yourtest1mony

A In'what sense?

Q In any way. A I have told you everything I know.

Q You ha~enft. You have lied here today. A In what

Q Did she lie? A I don't know what she said.

care whether you did or not. I know it from other sources.

except my wife.

from the witnesses in here before, I ha.ve no a.lternative but

Q Your story is different from your wife's. A I

haven1t lied.

I can put somebody else in here where you are now to provo

that you belonged to the Young Communist League.

A Well, you are going to get the proof from them, not from

Q I can see that you are not going to cooperate at all

no one came up to Mr. Pfleger's house on'that day that you

bought the car'? A As I recall, there 'Was nobod.y wi th me

to indict you, or 2sk the Grand Jury to do that; "OU under­

'stand that ~:. .A You told me that.

_._--_._------
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IB-l Pfleger

ROB E R T E • P F LEG E R, rec~lle~ and again

july sworn by the Foreman, test1fie~ as follows:

BY MR.. LANE:

Mr- Pfleger, will you tell us what bus line or

car line you take from she center of Clevelanj out to your

A YeU tolj me tha~ the man walked from the end of

the oar line.

~ You tell us ..

is where the car line ends.

I
.~

!
I live at the e5ge of ClevelanJt

!

To walk from the end of the I

car line to my home ltJoulj be a t least 8. three mile walk.

Now, he coulj have taken a bus up State RoaJ, wbich I forgo~
I

to tell you while out here, ~nj the bus woulj be about a !

mile walk and a mile back, anj then he would have Lu:.id to

make tha ti walk fOil!' times because he mgde two trips.

to the end

horne. A

fThe' tea tiimony gi ven by SiClorovioh was the t he wep.t
!

of the line and then he walked from there to YCUF
!

It woulj be a bou ti a three mi Ie walk four times; I

well, at least twice woulJ be six miles.

TEE JUROR:

THE vrI TNESS :

The witness saij bus. !i
!There is a bus line tha t serves!
!

the street known 3S State Roaj, frrm the end of the

cc;,r }j.ne cut for several miles. He C0111j have taken

the street caT to the enn of the line, got on the

and go t off, a t_ !1ly_§_trea..
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JUROR:

house?

Pfleger

---r-
~

Eut r.he bus joes not terminate near your !
I

THE ~ITNE88: Re, sir.

JUROR: Hc'Vi' far is the walk from the bus to your
!

house? !
THE ¥r! TN'ESS: A mi Ie. I

~

I
tl'(JROR: And the bus terminal is at the end ,of thel

I

oar line? I
THE~~T1~SS: It has changed since then, but at thar..

time i twas true.

BY .MR. lJ,.NE: I
Q So &t the pn~ of the bus line 1t is a mile to yo~r

I
house? A Not from file end of the bus line. It is a m.ile fro~

mY llous·e to '8, bu.s stop.

Q What is the jistance frcm the end of the bus line

to your hous e1 A That woul:i be sev6Ial miles.

Q ?-ha tis the :jis tance from the en~ of the oar line

to your house? J~ I weul:i e s bima~ eat lea s t three mi lee.

BY JURORS:

Q Dij yeur in-laws meet this man Perl? A Bo,sir.

~ They speak ~ith hi~ at ~11? A No,sir. The

nego tiations for th:::car were carried on in the dri veway of

mY home, anj the Cel!' 'V,!i;;.S somewha t to the front of the rand.

Pe J:'1 ji j net t be ywer e sit ti ng in the "ta ok IE, r t of the

yax~, unfler the ~reas, Sunj~y afternoon.

Q Do you think they could recognize him? A They
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ha~e been um ble to ijent1fy any of his pictures, anj my

wife triej to identify Mr.~erl this week an3 was unable to

do so.

Q, Are any of tl-jeu in a posi tion to say whether

were two or thxee people t;herel A Yes, air.

~ Anjthey say there were tbree? A YeS, sir.

~ In signing the agreement -- was there anything

wrong with youx hanj-bxeak, emergency break? A Yes, I belie

the::r."e was.

Q Wastha t j1scovered at thetime they 'lVere dri ving

the car arourt:I'? WaS mentiion maJe of it? A No; at least I

do no t recall 1 t, if there was. 'Bu t the thing is tha t this

third party jrove the automobile anj SiJorovich never drove

the oar un til I -:1 elive:red 1 tto him.

Q Did Y0U back tbe car out of the jriveway10r Perl?

A Perl backed it out.
BY MP. LANE:

~ You say there are people there who saw tt~ee

but could not identify thenl'! A Yes.s1r.

Q Your wife could testify there were three people

there? A Yes, sir.

BY JURORS:

'''I!. Signing the Cigreel'llent was where,. in the hous e?

A In the hous e .

Q In r.he k1tchen? A Yes.

Q Who was there? A Mr. anj Mrs. ~1joroVich and

and I believe my wife came in to -;:et some writing mat
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Q Dij you ride in the car when Perl jrove it

around? A Yes, sir. I rode in Gbe front seat alongsije of

PeTl, ,;inj Mr. anj Mrs. °1dorovich rO:1e -;n the back seS.t.

Q When you returne:l from that jrive with Perl,

where was the car parke:}? A In tIie same place in tbe j:rive­

way, in the same position approximately tha~ we haj taken

it out.

( lill TN ESS EXCUSED)



Q You are still under oath.

I wa.lked.A

Yes, you are still under oath.

SID 0 R 0 V I C H, recalled o

On the bus I went to the end of the line o

I don 1 t recall.

A

A

THE FOR:F.!JViAN:

Vllell, you said you went to the end of the line and

And you walked from there <?

How :fa.r did you take the street car; te the end of

Q

Q

Q

MICHAEL

bd 1

BY MR. rJANE:

cars and a. bus.

the line?

A No, I was not firedo

(To the Foreman) Will you admonish him of that fact?

Q Where did you look for work after you left the

August 30, 1950

(By Mr. Lane.)

you walked.

lieve that's what I took o

ing a lot, and I was fed up with the job o

Q TheJ didn 1 t fire you, by any chan ce, did they·?

optical company? A I took a long rest. 1 didn't look for

work. I tried - - I put up a property in Chappaqua for sale
I
i

and ~ thought -- I spoke to my wife, I believe, about gettink
1

i
i

J
11

Q (Conttg) Now, Mr. Sidorovich,tell us once again whati
~

J
transporta. tion you took ou t to Mr 0 Pfleger t sholl se on the da~

il
tbat you purchased the car. A I repeat, as I recall, I toeM

~
Ii

public transportation, street car and a buator several stree~

'I
;1

:!
:1

:1Q You say you took a street car and a bus? A I be- ij
1i

'I

~
:]

I
'i·
,I
~
(\
jj

H

!I
:1

~
~
Ii
;1

Q Now, why did you leave your 'VIJork' at the optical ;:
:1

II
company in Brooklyn? A Well, I was commuting, I was eommuti

':

-------------,
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ou t of New York and going somewhere else ..

Q v~hy did you go ·to Cleveland? ~
a No particular reason.

1
Q Why did you select the Tucker Company to go to work '!

was wo~king with who told me about Tucker.

')
,[

there was one fellow I ~
[I

~
At that time thej

Ii
\1

1I

Well,A

At that time they were known as

1
I didn't select the iucker Company to go to work fo1.

1 know; bu t when you worked for 'rucker how did you

A

Q

for1'

Q Why did you go to viork for them? A And I couldn't
ti
,j

get a raise that they had promised me up at A. w. Hecker, so j
~\

happen to work for them?

weren't kno,~ as Tucker.

How long a V1Jalk VIlas it, would you jUdge, from the

end of the car line to purchase this -- to the man who

the International Aviation Corporation.

to discuss his testimony with anyone else.

~TROR: Can I ask him one questioh?

excuse this m~n until tomorrow'? And admonish him not

MR. LANE: Gentlemen, and Mr. Foreman, will you

WVhen I came to Cleveland 1 went to several firms, looking

for employIIlco t ,and the first firm I found employn1ent wi th

was the A. W. Hecker Company.

~j

1

I decided to go to vvrk to find other employmen t and then I :1
• ij

got this lead from Tucker or I rather, International Aviation i
[I
!

Corporation and 1 went up to see the man in charge up there.~
il
Ii

Q Who was this man that gave you the lead? A A fellow
~

I worked wi the I'ro trying to remember his name. I can't

remember his name.

----------------------
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was selling this car?

THE WI '!NESS: You mean in miles?

JUROR: Yes.

Q No, not in miles, necessarily; in yardage. How far

from the house -- how far a walk wa.s i t'?A Well, as I say,

as I recall, I got lost trying to find. --

Q You went to the end. You say you took a car line.

You went to you got off the car line somewhere and you

took a bus and you went to the end of the bus stop.

A I got off the end of the bus stop and I walked around

looking for

Q Was it closo to the bus stop, the place where he

lived, in that vicinity, a couple of blocks away?

A I don I t remember exactly where' he was. I remember that

we walked around quite a bit trjring to find the street.

Q Circled around there. Well, his place is fairly

close to the bus stop, wasn't it, the end of the bus line,

in that vicinity somewhere? A It was in that vicinity

where, yes •

.Q Say A But whether it was three blocks or four

blocks or five blocks --

Q Well, within eigh~ or ten blocks" somewhere in that

vi cini ty? A I t was the onl~· way to get trere that I knew

of, except by taking a taxi.

~TROR: How many blocks would you estimate his

house was from the end of the car line?
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THE WI '!NESS: I don't know. I was only there

once and~ as I say, I was lost.

JUROR: Well, you know how much you had to walk.

How mucb did you ha.ve to walk when you left there?

THE WI'INESS: well, we just strolled along.

~JROR: About how many blocks?

MR. LANE: ,Well, we'll take that up tomorrow.

If there are no further questions, you may be

excused until tomorrow.

THE WI TRESS: I'm coming back tomorrow?

THE FOREMAN: Yea. And you are cautioned not to

discuss any of this conversation.

THE WI'1NESS: With anybody?

THE FOREMAN : With anybody.

MR. LANE: Well, if he wants to ta.lk toa lawyer

about it, give him t~at permission.

THE FOREMAN: Right.

MR. LANE: If he wants to tell a. lawyer what he

told to the Jury today.

[va TNESS EXCUSED)
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(Mr. Lane)

bd 1 Ann Sidorovich

ANN SID 0 R 0 V I C H, recalled.

MR. LANE: Will you advise the witness that she

1s still under oath ana subject to the penalties of

the oath?

THE FOREMAN: Do you know wha t Mr • .l..iane told you?

THE \}III 'mESS: Yes.

THE F'OREMAN: You are still under oath to tell

the truth, the whole truth and nothing but the truth.

BY MR. LANE:

Q Now, on the day when you went out to Mr. Pfleger's

place-rlid you recogn1 ze him outside I inclden tally, au tside

the Jury room? A When you told me, ye B.

Q You recognized him? A Yes.

Q On that day your husband looked at some ads in the

Cleveland paper, is that correct, on a Sunday? A Yes. I

think we always do.

~ Did he talk to you after he saw the sa about this

Studebaker? A Well, I dontt remember. He may have.

Q Well, at an,. rate, you had decided to go out and

this man, didntt you? A Yes, I think so.

Q And did yo~ telephone him before that, or did your

husband? A Well, yes, I think we phoned him about the ~ 1

Q You phoned about the price? A Yes.

Q And who talked with this man; your husband?

A I think so. I'm not sure.

Q .AndV/h~1. t did your husbana tell you that the mm



bd 2 Ann Sidorovi ch

A I don t t remember wha t he said.

Q You don't remember? You donlt remember what the

pri ce wa 8 '? A ( N0 an elf er • )

Q What's the answer? A I'm not sure.

Q Well, didn't he say $750? Didn't he say this

Mr. Pfleger has a car he wants to sell for $750; wasn't that

it?

(Cont 'd byLB)
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.-... , l ' 11Th"Dl)n t ne say, ~-S Mr.

Pfleger has ~ c~r

it? A he ooul-'n I t have sa.i:1 Mr.Pfl,a,ge:.c; becb.use he not

~ He t~lkej with him, ji5n t the? h I 50 ~ot know

~ Di5n ' t he int_ojuce himself over the telephone?

Dijn't ne tell Pfleger who it WeB that Was calling?
\tl

A Yes,

he jij, I imagine; they generally jo.

,~. --Yes, tn'a.r>r,'p, !!';rl:'';;'' I s~y.~ - - - n--v ~ Kotbing wrong with it.

Dijnlt. Pfleger tell him wha~ his Dame was? A 1 nIt know.

In oth,r words, your busbanj jij net tell you

;hat1 A Di5n ' t tell me what?

Dijn ' t tell you whoohe was ~oing out to see?

A hell, 79 must have been ~cing out to see a car. 1 jon1t

remem'cer ·

~ Dijntt he tell you the &jjress? Dijn1t your

husbanj tell you where you were gcing to see this car?

Didn't he write it jown? he ~ust have writ~en jown the

anj s~jjress of the c~n he WhS going to see or else how co

DE: :f'ird _.iw'( ~ r.LC coulj ':",o.ke the paper along, I ._=?:uess.

11 t 't 1 e t;; 1 ng s •

Tha~'s not so lit~le. The. t' s t



A It w~s IDlli2 time inthe ~ftero00n, I

we areIi Se;.me pI::::. ce

you IG~Te your home

yeu Ii "(ling";y,:ere

tirte

8706

1:P-2

n I
I

n t knavv;

it mi;ht h~ve been.

0~nj DGW J15 you go out there, take a cab? A No.

'<'(, How j1 j you go? on We fLUS t he. \n3 :;c)n e by s tre et:

~ba~ street car jij you take~
1

A 1 jon t knovi.'.

"'t. YDU know tlere Yuu went. ~ere you q ver out "ha:;

~ that stre t car WGulj you nD~mally take to go OUt

there~ ~ We us~ally ~0 by car I guess.

~here jij you~et 0ff? A I jcn1t know.

Di j yOIl go :;0 the enj ot the oar lIne? A I :lon It

think 80. ~e got off aoj tuok d bUS, 1 think.

Q Where jij you go on the bUS, to the end of the 11 ?

A It might: have been. I :)on't know •. Michael :li:l all the

:lirectiing •

."" You ~ere wi r.il l1im. YOLl know Vilhere you. " ent,

~1' ~ "0")·1- •• r •• t- c,""oOt -;. .... J. ";;0 nl~"t 1r"'ll--"" T·._~,~.,n. I t .....-VS~I ...._·:"'.. m·;,·--·.l~·,''lOer u.rh.-.l-.l, -.) Y t u.. :.;, t7 '"' '.: - &... .... .. > :t.~...t ;i • _.,: _ v <:;1.... I' r;-'. ':";. n '::"'

this

"-t, 1(;U v,en:. with Y0Ul' uu.sQanjr A Ye:.::, I 51:), but I

not pay a~;entiGn ~o ~ha~ stree;.



the nj of the C4X line 0n ~he trolley car? Or ji5 you go

A 1 50n I t !';ht

~~nr; ~.i 5or 0 vi 011

Di5 you gs~ off somewher2 betwee~ ulevel~nj anj

.~ Nc.

lE-3

<>- You t off 80iliewhere1 n Yes.

You ~ake ~ bus~ A Yes.

On :;tle bus 5i j you:;et off somewhere between

where you took the bus ~nj the e~j of the bus line? A I

jonlt remember whether it w~s the enj of the line or not.

~ AfLer you ~ot off the bus where jij you ~alk to?

A We wblke:l :lown a broa:! str'f..:et, i t lcc:k~:1 Jike an avenue,

anj we kept looking for the street. I think we got lost an

w0.1k ej arQ unj, a b1 t ·

Bow far WctS it frvID the pl~ce you got off, how

because 'Ae lost --

~ !low far a wQlk , l:GW long were you vvolklng tjefore

wi ;.. ve been clos ex to ct balf hcll!'.

~ H&lf hn hour it ~o0k yuu ~ walk? A 1 2m not sur

Ycu ilver e lOE Yo ~ent hTounj several jiffer

stree~t:8 • .h Yes,sir.
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l!I.oUseto ';,he bUs 110(; un ':;he way back, ttlree OI' four

bUS line he usej.

olt think 0 W0Dt jixectly back to ~he

bus~ A Ne, 1 think the lli&n ~olj ~1cha81 how to go anj ~he

miuu tes « .." I

bus. I th~nk we stoppej for a snack.

I know that, bUli how many blocks was i. t'1' A !

Jcn't know.

¥'as 1 t 0. few, wc.s i ttwo or three? 7,'oul:l you

say it W~8 abou~ five minu~cs from ~here he live1 to ~he

bus line, taking au t the tl!1e that you h8.J tile snack?

~ It mlgh~ have been a llutle more than five minutes, 1

think.

~ Between five ~nj six hnj seven, eight minutes,

is tha~ abou~ correct! A It might be, 1 am not sure.

~ To the best of your recollection 1s 1~? A Yes,

~ vn the wC>..y back yc.;u ~ •. n 00Ck £::. bus bn.:1 then you

took d trwlley c~r, is th&~ ri~Dt1 h Yes •

..h;;;.. t t:ime j1 j YrJLl6e~ back to you.r home'? A 1

tl1ink so.



LB-5 Ann S1jorovich

~ Did you me- t ~illi~m Perl? A I Jon't; r,ninkso

-,'(, Yes.

~ You Jon1t know himr

Do you knew the Rosenbergs? ~ Yes.

'.(, Vi vib.n Glassman. A No.

Q lleiJ-er hear5 of herr A No.

Ne~~ hearj of her.

(Cont. -by BD)

~ Very well? A We were qU1~e frienjly.

~ Do YDU knuw Viv1Qn Glassman? A Glassman?

YeS.

Q Yes. A lio-

Q Never hearJ of hBr7



RelLB
8/30/50
(Mr. Lane)

bd 1

BY MR .. LANE:

Ann Sid.o~ovich

No.

Q Here i8 a picture of Vivian Glassman. Do you recog-;

n i ze he r? A No.

Q You never saw her before? A I don't th1nk so.

Q You never talked wIth her? ~ I doubt it.

Q You (lever hea.ra her name mentioned? A No.

MR. LANE: May the record inct1c&te that the witness

has seen three pictures of Vivian Gl&ssman.

Q Do you know a man by the name of Morton Sobell?

A No. I have seen a picture in the paper.

G You never saw him? A No.

Q Do you kno~""r JAN 0 •

Q You nev~,~//saw that picture before? A

Q Do you,/"know Joel Barr? A No ..

Q Ber~,,/l s a pic ture • You C10n t t recogni f'.8 him? A No.

Q D,9/ you kn ov~ Al fr ed Saran t? A No.

Q //Do you know the Greenglasses? A We 11, I have met

RU~.._/ I cannot remember meeting David.

~ Now J think hard. Weren't you in their apartnlE':tnt in

/"December or Janus.ry, rather, of 1945? A In the Greengla8se~t

aparbnent?

Q. No; in Rosenberg's apartment when the Greenglssses

were there. A I have been trying to remember that meeting

since Mr. Barrington tole me of it ana I do not remember

meeting Ruth and David together at any time. I remember

meeting Ruth once -- I don't remember the uate or the year ~~

FOIA(b)7 - (C)

FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury

-------~-------------_._---_._--_._-~.

------------._------ --

----~._-----------



Ann Sldorovichbd 2

at the Rosenbergs.

Q Is that the only time you ever v1si ted the Rosenbergs,',

was once? A No. We visited. them frequently. ' We were

neighbors.

Q You lived upstairs over their apar~ment over in

10 Monroe street? A That's right.

Q So you saw slot of them? A Fairly frequentLy.

Q Were you sick in the spring of 1945? Were you ill

after January of 1945? Did you have a breakdo~n of some ?

A Yes, I was very close to a breakaown. I don't think it

was as late as '45. I think it was a little earlier. It

was when I was 'Working for The Tlll10nrl 'Woman.

Q What happened? A well, I just sort of overworked

and got too tirea and had to quit working.

Q And did you see your doctor? Ii Yes.

Q What doctor? A His name was Dr. Hart.

Q And what 1 s his address? A Oh, I don't know. He

lives miles -- a long distance out of New Yorko

Q Well, whereabou t a? Wha t 1 S the name of the place?'

A I can't tell you.

Q Oh# come; ohi you can remember something.

A If I had my address book I would be hapP'1 to give you the

address ..

Q Well, how far out of New York is it? A It took

almost an hour and a half to get there.

Q Is it Long Island? Is it Westchester? Where is it?

-_.,--------- ---



bd 3 Ann Sidorovlch

A It might have been out in Jamaica.

~ Dr. Hart. How do you spell it? A H-a-r-t.

~ W,", a t J s his fir s t name (! is. I don! t know ~ I ba ve

always called him Dr. Hart.

Q You don't know his first name? A No.

Q Did he charge you any money? Did he charge you for

the vi 81 ts you made to him? A .tie charged me regular doctor s

fees.

Q dow much did you pay? A I think it was $3 a visit,

and it may have been more when I was getting shots.

Q Now, once again, did you -- oh, by the w.ay, you have

that a.ddress book with you, don't· you? A Yes.

Q Where is it? A In my purse out in the other room.

Q Would you go out and get that address book and find

out what that address is? A Surely-

[The witness leaves room and returns.]

( Con t 'd by LB)
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Dr. Iv:e.X Bar t •

Drive.

1 just h~ve Siredt

ri Y~u t~ke the GG

GG tXc.in, tha~ Lexing~on Avenue?

'~ 1 t is une of the local subwtiys'! ... Local'?

Q Yes, 1 t 18 the subway S~8 tem? A It is r.he subrNay,

yes. I jo not remember whe~her it was local or not.

~ YGU Scty it is cut in Jam~ica? tbink i. t 1s in

~ It is in N~w York City, isn't it? A Yes.

cal' 10 ca t e j b. t t 110. t t i ille , i nthe J r i vewa y ? A I r; binkit Vi h S

',.. hen Mr. Pfl eger 1j in ttl:: cc:r :.10,

where were YGu sit~in~ ~nj wasr w~s yeur bus nj sitting,

~ He jyive it &r~unj the block for you? h Yes.



Because he haj a llcense?

h&ve a license, Jij her b Mike h~s olways haj a New York

license.

jij no~ hbve ~n Ohio l1censa. know.

the 010 ok '-,nd

cameuack, ~,l1Ctt if ",nytl"ling 1j Mike 50? A ',;-,e11, we looked,

I ~hink we plckej QP the h00d anj tteylookej arounj in

there t the motor, beC&LlSe 1 jijn't know anytbicg about it.

You ;:re sure 1iike wasn l t in tbe -07.ck sea'S 'INith

you, your hus rend 'f ~ I jc nit be 11 eve so.

~ He was sitting besije the jriver, 1sthat right?

:~I tl1inl{ s 0, yes.

Try snd get those pos1tlons fixed. YG/U cre sure

Q He was in tn~ fron seat? A Yes.

~ Next to the jriverr ~ Yes.

~ You re SUIe of th~t? You re sure he wasn't in

the back seat? You ou;ht to know that. ¥ou are sure he wa t,
81 tting in the back; ycu f-,l'e sure lle was up fron" wl th the

jri ver? r. 1 think he was up fl~ont wi th '::he j:ri vex.

""'... Lo you remember any conv erSEi t-ion between him bn'd

CC.l.T.

You 8urs My.Pfleger w~s in



lB-3 h m 21 jorovich

.. neD. yuu

anj then come back? Dij yuu look at so~e other cayS tha~

j e.yl

( Con t. by ED)
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bd 1 Ann Sidorovich

A Well, I don.t think we purchased it right away. I think

we went ou t.

Q And came backY A And came back, yes.

Q And did you go for a snack, or did you look at Bome

other cars in that vicinity? A We may have stopped for a

cup of coffee. I don't remember.

Q And you came back. How long after did you come

back; abou t an hour aftsr? A I don t t know. Some time

during the afternoon.

Q And at that time you dickered about the prioe; he

wanted a little more than 750? Was there some conversation

about that? a Yes, I believe somebody had convinced him

that he could have gotten a lot more for it.

Q Then there was some dickering back and forth?

A There might have been.

Q And then you went into the house? A Yes, we went

in the house to sign an agreement.

Q Whel"e was it signed; in the kitchen? A Yes.

Q And it 'Was drawn up in longhand? A Mr. -- the

gentleman drew it up, yes, and we signed it.

Q Mr. Pfleger C? A Ye·s.

~ And while you were there you lookea out the back

window and you saw people in the back yard; is that correct?

A Yes, I think we admired his place.

Q He had a nice place? A Yes, it was quite nice.

Q A big place? A Well, I don't think it was big, noo



It was small, a single-family home, I think; it was a small

single-family home.

Q Well, who wa.s in the back yard, that you waived to?

Do you remember you said you waived to somebody in the back

yard and they waived to you? A I didn't waive to anyone,

because I dim t t know anyone.

Q I tho ught you be ckoned to some body or they wai ved

to you. I thought you said that before. A No.

Q Are you sure? A Yes.

Q Well, then you talked about the price. And there

were conditions there, weren1t there; that he wanted to hold

the car until he got a new one, or something like that?

A Yes. Well, ~~e market was bad and he wasnrt sure of

getting a new one; ana that was why we went into the kitchen

to vr! te up this agreemen t, I believe.

Q And then aftar you had written the agreement up you

then left? A Well, that was the end of the deal.

~rn. LANE: Well, now, I think it's quite late;

it's 1:30. Coula you excuse Mrs. Sldorovlch?

THE FOREMAN: Yes.

But I want to ask you one question. You said some~

one convinced Mr.~ Pfleger of the price. Who was that

bd 2 Ann Sidorovich

someone?

THE WIrnlJ~SS: No. I said --

TTiE FORE~AN: You said someone convinced Mr. Pflege~

of the price, and then you went in. ~ho was the someon~?



bo 3 Ann S1dorovich

THE WI'ffiSSS: Convinced Mr. Pfleger of the price'?

THE FOREMAN: Yes, about the price.

TfrE WITNESS: About the price 'Ne p;. id for it?

T3E FORill\1AN: Yes, 750. Your testimony 1s that

one Gonvin cad Mr. Pfleger that he would sa 11 1 t for

Now, who was that someone?

THE WITNESS: well, ~e did, I and my husband.

T:rE FDREMA..\!: Oh, you are the someones? When you

say n someone, n you mean your hus band and your salf?

THE WITNESS: Yes.

MR. LANE: There was nobody else there, you say?

THE Wli1l ESS: No"

MR. IANE: Is she excused now, Mr. Foreman, until

tomorrovJ?

THE FOREMAN: Yes, until tomorrow.

(WITNESS EXCUSED]

------~- ----



BY MR. LANE:

started out in another direction. I don't recall.

Sidorovich

A No.

SID 0 R 0 V I C H, recalled as e. wi tness,

August 30, 1950

(Mr. La...Y'le)

bd 1

MICHAEL

A I don't recall.

Q Do you know the Greenglasses? A I know Dave, yes.

Q Do you know him very well? A Fairly well.

Q To get back to the day you bought the car -- you say

Q You don't want to change your statement at all?

Q Did you meet the Greenglasses there, too'?

Q 1945. A I believe so.

having first been duly sworn by the Foreman, testified

a. s fo llow s :

Q Mike, you know the Rosenbergs, don't you? A Yes.

Q You were at their house one night in January?

A Ja.nuary when '?

that you went out there and you went out tbere alone. Now,

look; if you want to say anything different, say it now, Vi

Q How far was it from Pfleger's house to the bus line?

A Oh, I don't know. I reall y don't remember.
{Cont'd by LB)

you, for your sake.

A I told you -- what I told you, I believe that's the way

it happened.

Q Nobody with you? A' My wife.

e How long did it take you to go back from Pflegerts

house to the bus line? You got a bus back, did you?

A 1 don't even remember how we went back. I think we
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51 }orov'ich

r;o the tiwi':.

b.CUE e 'jO 't.11e bus

line '7

tbat? A Not as soon as 1 took it arounj tbe clock nd trie~

;

;i
... ... 1 '.~.' 1 "'I 1 ",," :1

~ LiJ yeu BuOp anywnerer A· Jon ~ remAllioer. i

.~ You :'10 not reme:mber vvhether yell. Etop·pej or not? fA Nt
:1
J

, You::1o remembeT· that; you b,~ught the· calt as eOon Js
~ :1

. I
you took i~ aroun5 tbe block ~nj trie5 it, you jo remember 11

it. After I spoke to the mana while.

Q You jickereJ a while'! B- Yes;

"i You sal:! before you :Uj riot

I
il

and then 1 bough~ 1tr
leave the place ,and ~

l

came back an hour later? fA No,. 1 :10 not remembe:rjoing th&t·l
,I

\c) Why jitlyoujrive that car if you :i1j uot have anil
~ ~

Ohio license? A I had New York llcense. iI

Q, Di:i you have an Ohio l1cense? fA No, I hs:J a New YOFk
license.!:1

!I

Q WhY were you driving an Ohio car with a New York i
:1

license, you know that's against the law, jon'e you? A It

may be ag~inst the law but I j1] it at the time.
~

~ ';lhy jij you .10 it;; that joesn It illB.ke any sense.

A Asfal' as I know there is no law tile t. says yell cannot'i ,
·1

I
jrive 2ome.bojy else's car if you hve an our; of state lice1$.SE

J

'..:. You sure Pfleger ::1ij Qot ::irive the cs.r arounj

the block? A No.

'""" You say you r::re not sure? A lTo1 I am sure he

:lLd .no t.



LE-2 81 jorovich

~ YOll are pos1t;ive he jij not ::lrive ;:;he C2r'?

THE FOREMAN: You&re e:xcllse:J until tomorrow_



/ August 31, 1950

(Mr. Lane)

').f.~:f~<'
~._"'~F .t....~,c..........

BY MR. LANE:

a.s follows:

having first been duly sworn by the Foreman, testified

,M ~..:l:,Qrt!g_,EJ-:!,~lI~'£_

I. P F LEG E H, called as a witness"

J,

MILDRED

Q Mrs. Pfleger, you live in Cleveland? A Yea, that's

right.

Q And what is your address? A 5202 Albertly Avenue.

Q And your husband's name is what? A Robert.

Q Do you recall the sale of a car back in 1948?

A Yes, I do.

Q W~&t sort or a car was it that you sold? A It was

a 1941 Studebaker club coupe.

~ And I believe tha t you inserted, or your husband did

an ad in 'One or two of the Cleveland newspapers. A Yes,

that t S rignt.

Q And as a result of that ad your husband received

several inquiries by telephone? A Yes.

\ql, Now, do you recall the pa.rty that purchased that

A Yes, I 0.0.

Q And do youreca11 the date when t.t1.6 -- or, the day

when the car 'Was purchased? Was it a Sunday';! A Yes, it

(' was a Sunday afternoon.

Q And do you recall the month? A Yes, iuly.

Q And the date '( A I 'm not sure 0 f the date. I think

it was the 11th.

Q That's on a Sunday? A Yes, it was on a Sunday.



bd 2 Mildred Pfleger

Q Now, can you tell me what transpired with reference

to the ssle of the car, to your recollection, what you saw?

A well, there were three people that came to look at the

car, there were two men and one woman.

Q And did you actually see them? A I saw them, yes.

Q And where were you? A 1 didn't talk to them, but

I saw them.

Q Wha t time was it in the de.y? 11 I t was in the

afternoon. I would say around two, three o'clock; something

like tha t. I can.! t be sure of the ti.me.

Q And where were you a.t the time' that you saw them'?

A I was in the back yard, sitting out relaxing, and I saw

all of the people.

Q And were there some other people in the back yard

with you?, A Well, they didn r t come back where I was, but

it all transpired on the side of the house.

Q No; I say were there other people in the back yard

with you? A Oh, yes, there was.

Q. Well, who wes there? A My mother and my father.

Q And what are their names? A Mr. and Mrs. Kessner,

Q And your li·ttle son or daughter wa.s there too wi th

yOO? A I think my son was napping a. t the time. I don t t

recall.

Q riow old is he? A He is five.

~ And was there anyone else in the baok yard?

A No, there wasn't.



.bd 3 Mild:rect Pfl~ger

Q ~d did you have a view of tne driveway from the

back yard? A Yes, I did.

Q And where was your car parked~ A In the driveway,

about half way up the driveway.

Q Now, could you describe these people? A Well, all

I know is -- I have identifieo the one gentleman. The other

one, all I know is that he was a tall, dark-haired man.

I couldn t t say any more than the. t.. And there was a woman

with them.

Q Now, you saw in my office a few minutes agp two

people who are Ann and Mike Sidorovich? A Yes.

Q Do you identify those two 'people that were there?

A I do.

Q And then you say the:rae was a third man there? A Yes

Q Who is tall and dark '? A Yes, that's right. That's

about all I can say.

~ How far were you away a t the time? A I should say

from here about probably up to the end of that ladder or

whatever that is back there.

Q Say about, oh, it must have been about 30 yards away

A I would say about that.

JUROR: No; that's betvveen 30 and 40 feet.

A (Cont'g) I would say roughly --

About the length of the courtroom here? A Tha.t's

right; maybe. I'm not a very good jUdge of distance. I

don! t know.



bd 4 Mildred Pfleger

Q And the other man, could you tell about how old he

was? Was he youngish? A Yes, he was a young man.

Q

Tall?

Dark?

A Yes.

A Yes, dark.

Q His features were -- A I really couldn't tell

about his features. I saw the man from the side. I saw him

bending over the car. But that' 8 all I could sa'Jl' about

that gentleman.

Q Was he conversing with your husband a.t that time?

A Yes, he was.

Q Do you recall whether the hood was up Be t tha t time?

A No, I don't recall that.

Q Well, now t I'm going to show you a picture, two

people on the left; end does that refresh your recollection?

A Yes. I saw these people in Cleveland, tOOt this same

picture of these two people.

MR. LANE: May the record indicate that Mrs.

has identified the pictures of the Sidoroviche$, Mike

and Ann.

~ Now, do you recall whether or not they came back

on that· day again? A Yes, they did.

Q About how long after? A Well, they took the car

out for G. little drive. Is that what you mean?

Q Yes. A And then returned.

~ Well, did you see them get into the car? A Yes.

The four of them? A Yes.



Q And do yo u recall who drove the car? A Ye s • I t

was the tall man, I believe.

Q And your husband, where was he sitting; next to him?

A I think he was next to him.

Q, And the Sidoroviches were in the back? A In the

ba.ck. I'm not absolutely positive of tha.t, but 1 think

that's the way it was.

Q, Did you notice how they came up to your place?

Were they talk~~g or in a car? A They were in a car.
-.--''''.-,..

Q Did you see the car? A Yes, I did.

0, Do you recall wbat sort of a car it was? ANa. It

was parked in :front I that's alII 'know about it.

Gi. You don't know the model or anything? A No, I

really don Tt.

Q Did you see them leave in that car? A Well t I can'

say I saw them.

Q The other car, the old car. A No, I can 1 t say I'

saw them leava •

Q ,. But after they took the spin around the block did

they then lea.ve and come back'~ A Yes, they did.

Q And came back how long a.fterwards·{ A I cam' t -- I

don't recall exactly. But it wasn't very ~ong.

Q And the three of them came back again? A Yes.

Q Did you see them again? A Yes.

Q Now, do yo u know if anyone else in the back yard saw

them? A Yes, yes, my folks saw tnem.
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Q They saw the three of them? A Yes, they did.

MR. LANE: Now, if there are no more questions

BY THE JURY:

Q I would like to ask a question. Do you remember

how this tall dark man was dressed? A No; except that he

was in casual clothes, that's all.

Q Did he wear a hat? A I don't believe so.

Q Is there B. place in close proximi ty to your home

where a person could drop in end geta cup of coffee or some­

thing to ea.t? .A No, there isntt.

Q About how far would you think it would be for them

to find some place to eat? A Well, I would say a mile, at

least, either way.

Q On this Sunday in July in 148 that you have been

talking abou t how many people or groups of people came to

your house to look at the car for the purpose of consider­

ing its purchase? A They were the only people that came

on that day, these three.

BY MR. LANE:

Q The only ones you saw. A The only ones that I saw.

Q Did your husband tell you there were others that

A I don I t remember. 1 really couldn It sa.y.

Q Because he told me yesterday tnere were one or two

other people who came that day, but no group of three.

A No; I know we had calls, but, as I say, I don't remember

certain people coming that day.



Q I neglected to ask your husband this yesterday:

Do you know whether or not when the Slaoroviches called in

the morning, whether they gave their name to your husband·?

A I don't reca.ll that. I don't believe they did.

~,~R • LANE: Well, I haven't a.ny more questions.

THE FOREMAN: You are excused, Mrs. Pfleger; end

thank you very much •.

[WI~ESS EXCUSED]



having first been sworn by the Foreman, testified as

BY NTH e LANE:

Q Mr. Sidorovicl1 ft you may recall that in my office a few

minutes a.go you said to me that you thought that this Grand

JUr-\J had already indio ted you for something ..' Do you recall

the t '? A I do ~

Q Well, nO\lIJ,' in your presence I Wro going to ask the

Foreman Cf, the Grand Jury if the re hs s been any lndi ctnlEln t

at all a.s far as yhu or your wife is concerned ..

Is there" Mr .. Foreman'?

THE FOREMAN: There has been no indic1;ment what­

soever- .. we just want you to telll the trll t:h.

Q The. t T E on the record now" I tol~ you I would. assure

you of that as a te'stimonial afmy good fal th -...;; do you re-

call that'? -- downfB.tElirs~ A I dO$

Q So, it being a part of the record~ there can t t be any

question about that to There has been no indictment. There

has been no discussion" as yet, as to y;hat this Jury is

going to do with respect to your testimony.

Now J let me get back again to the occasion in 1948 when

you purchased the car from Rob~rt .B.; .. Pfleger II That W8.·S in

the early part of JU1Ji-, 1948 .. You testified ,hat you went

out to his home on a Sundta.y afternoon; is that correct?

A That's right. That's my recollectlon~ That's correct.

Sidorovi ch

SID 0 R 0 V I C H, called as a witness,.

1950August 31 ~

cd 1
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A The.t's my re colleetion, just u.s

bo 2 Sidorcvich

Q And .111 yeu·tell the Jury once again how you went to

the home of' M.r .. Robert Pfleger"( ..n I believe that 1 used

public transportation in rea.ching the home of Robert Pfleger"

and that consisted of a street car or street cars and bus,

and tha t ViJben I arrived a t the end of the bus line I walked

to the home of MrG Pfleger~

Q Who accompanied youg? A I recall onl~{thatmy wife

accompa.nied me.

Q Are you posi tive that nobodJr else accompanied you?

A I 'ro qui te sure the. t nobody' e1 se accompanied me. _

Q Are you sure there 'IIJaSn 1. t a third person vuith you?

A I can't recall any third person.

Q, Was there another man wi tb you on the OCC asi on '?

A I can t t recall any third person, any man or. anyone.

Q. Your best recollection is that just you and your

wi fe wen t out to thi s Mro Pfleger t 5 house? A ThQt' s corI;e ct e

Q An:iwhere was Mr0 Pfleger's C£d~ parked'~ A As I re­

call, the car was p~1rked in the driveway 41

Q And where did you d1 SCUBa the purchase of th.e car

with Mr., Pfleger't A In the ariveway.

Q And who was present duri.ng the course of that dis­

cussion? A Mr. Pfleger.$ my" wi fe a.nd I.

Q Just you three?

three",

Q Did you dr~iva up to the house, Mr .. Pfle ger' shouse $

in an automobile that G.a:Y? A No ..
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C; Were you in an automobile that da.y when you. came up

to Kr. Pflegerts house? A No~

Q Did you leave Mr 0 Pfleger' ~ house in sn autoIoobile?

A No.

Q. P..na when I say Ie:ave his house. in an Gutomobil,e, I

mean after you had flnlshed 'your conversation about the car

did you leave in any car other· than Mr. Pflegerfis. You may

reca.ll you took.& trip around the block in'Mrt
• Pfleger's car;,

bu t that vs no t what I 'm referring to .. ' I apeeifm:a11y refer to

your leaving at· the conclusi.on of your conversations relative

to the purchase of the car; how did you leave hi B place?

TEE FOREM:AN: What's the answer?

THE WI 'IN i~SS: Qui tEl, po 81 ti '7e 8

returned by the same route or whether we took s, stree t car It

I don ~ t

A. On foot.

Q How did YOu return to Cleveland on that day after

Q, And who a.ccompa.nied you? ..A MY' wife~

Q Was he presont on tba t Sunde::r during your eonversa.-

tioD with Mr. Robert Pfleger and your wife? A No.

Q You are positive of that? A Quite positive.

Q, Do y'ou know a Mr. Perl or Mr~ ferlmutter? A I have

heard the name and I have seen the picture, but I don't re-

call ever meeting Mr4 Perlmutter *

recall just how we returned. I don!trecall whether we

you had tE.~lked wi th Mr. Pfleger? A I tm not

1 know we walked qui te a while going back.



Q How long did you walk, going back? h Well, you

mean d.ura tion?

Q Yes.. A I could.n't give ~TOU a positive answer to that~

Q How many blo cks di d you covert? Ii Going back?,

~ On your way back.ll walking, befe,re you boarded any

transportation. A Well, that's difficult for me to answer,

because as we walked we were chatting and we weren!t paying

too much attention to distance; & It v~as really am afternoon

stroll" We had done some business and 'We were returnin.g home'li

Q On that Sunday afternoo~ when you went to Robert

Pfleger t s home you said that ~-ou took a ride around the

bloCki and you said that JfOU drove the car around the block;

is tbat correct? A That's correct.

Q And you said. that Mr. Pflegert was in the' front seat

beside you; is that c:orrect~} A That's correct.

Q And you said that your wife was in the back seat;

is that correct? A That's correct.

Q And you said there was nobody else in the car; is

that carre ct~'; A That f s correct.

Q NOw; when you returned from that brief drive around

the block did you then consumate the deal with Mr. Pfleger

for tne car? b My recollection is that I didn't even drive

it up the driveway again and that he got in and drove it

back into the position that it was in before. ,I believe'

there was another car that was sitting there or had pulled

into the ariveway and pad" pulled out before he could pull in

be 4 Sidorovich
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againe And I remember I talked to him about the car. I

looked at the tires of the car. I asked him to open the

trunks so I could look in the back, and asked him about the

radle, and I might have spoken abcu t a lot of i terns. I mean

. tbose are that I recall e And we talked and I asked him what

he wanted and he quotod me a price and 1 offered him, I be­

lieve less, and we haggled back and forth. -- rather, "haggled n

is a bad word; we dickered back and forth about the price

and I believe 'flle finally came to B.n understanding on the

pri ce when I men ti oIled to him th at I hs.d telephoned him and

that he had quoted me a figure whicll wa.s grester than the

one I offered him but less than the one that he was asking

for@ And then he didntt accept immediately. He told me

that he had other people look at the car and that his

friends, I belleve t had suggested to him that the car would

probably be worth. mor'6 than he was asking for it. An d he was

reluctant to accept my offere Well, we sat around there and

talked about other thingse But I don't remember -- I mean

just chit-chat, without tal.lking about the carat all. And

then I believe v~e started talking about' the car a,gain 8 I

made him another -- I made him the same offer and he. told

me his c1rcumsta.nce, being he had ordered a.nother car but he

di.dn ~ t know whe: ther he woulo get delive~y and that if he made

any -- if he sold the car it would have to be with that

understa.nding, that if he could.n v t get the car within a

.spa cified period of time, for m'Y' protection and his p I would.
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have to release him from any promise of selling me the car.

So then .1 believe 'We decided to pu t that in wri ting e I don t t

remember whether I suggested it or he suggested it. But we

wen t into the ki tchen lof his home and while, there he wrote

out two copies of an agreement and after we had both signed

it we let't» and tha. t VIi a s tha to;

Q In other words~ there was no break between the time

you took the CB.r a.round the block and the time ths.t you

actually constllnmated the deal? A I can't recall any break.,

Q . Did you and yourn wife leave the premlses after you

had returned fI"om the ahort d.rive Bnd before you consummated.

the deal? A I can't recall that we left at all~

~ Now, you say there was a car in the driveway when

you returned from the short dl~iva" A 1 believe there lUlS a

car in the dri vew ay •

q. W~a.t sort of a car was it? A I t was a pretty big

car, blg and I think it was a pI'~ettj'" old ca.r. I dontt re=

m~!ber just what the circumstm!cea were~

Q That ~ s when you. CBIne back from the orive around the

block, l'JQsn It it 4? A That Us right.

c;-~. How~ long did that dri we around. the block take; afevy

minutes~ A Yes. I think we only rode around -- well, it

wa'sn t t just one block • I tb.ink we rode around three or four

blo oka in a circle there-- rather" in a. square there., Ther~

is an area there which he pointed out was free of traffic,

it was good testing, because, he said, that oCcQsion[{lly.the
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Ohio state Patrol used that area for testibg applicants for

drivers' licenses. And I recall that because at that time

my vv1fe dian t t knovJ how to dri ve and I thought to myself

if I had a space like that closer to home, it would have

been a good place to take my wife out and teach her to drive.

~ Now, was that big old car in the driveway when you

reacbed the house before you talked to Mr. Pfleger a.t all?

A That I don! t recall e I remember that he was pa_rked in

the driveway not veri far from the sidewalk."

Q I s it e. long drivew ay? A I don t t remember II I don!

even remember whether he had a garage or not.

Q" Wha.t sort of a house did he have"'! A I don 1 t remembeir

tne house~ But I remember he had a fence separati.ng his

dri vel'Jay from the house, through which" we. ne..d to pas s in order

to get to his kitcnen*

Q, Did you see the people in the back yard'? A There

were some people in the back yard, yeB~

Q Did you talk with them? A No, I don't believe I

tQlked to them.

l:t Did they wai ve to you? A No.

Q Did your wife talk to them? ~ To these people?

Q Yes e A ".,. don't recallll>.L

Q Did you look at each other4"l A we must have looked

a. t ea.ch other, because we walked by them. I mean they --

as I recall, we had to walk throug~ a fence in the back,of

"the house in order to get into the kitchen; we entered
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wh~rle 1V1.r. Pfleger Iived.e

I really can 't

that you went by trolley car a

Sidor'ovich

Q From the end 0 f the bus line'~ A ,F'rom the bus to

I walked,., a1 together .'

I woulo. venture a guess that it was ten blocks or Itl88 that

witlk~' A \rVell~ I have been thinking a.bout that since one

you walked for about half an hour or so. How far did you

Q And you said that you got lost out there for a while,

correct? A ThatVs correct.

of the Jur~Tmen a aka d me a bout it ye sterda)", and I think thQ t

QN ow, on your way out there JJ your testimony was --

Q, Well" roughly.. A ~ven roughly I has! tate to make

Q Now, when you returned to Cleveland cid you go to the

Q How far away were you from those peopl~ in the ba.ck

I
even an approx:1.matiorJ1 1 because I ¢ion t recall it ver'j1 clearljfot

certain ways and then you got off B.nO took 8. bus and you

went to the end of the line end then you walked; is that

up to. the PfIe gars f house

through the rear, not through the fren t@

[\ You "Wen t through the back yard? A Thatfs right ..
C(,

Q And tbose people were out in the back yaI'd?

yard. '? A well jI we didn ~ t have to pass right bj"" them» that I

Q How many fe~t away were you? From where you are to·

where I am? A Oh, I thinlt it· was much flAr ther than that.

A They were out in the back yard*

bo 8
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same spot, the end of the bUB line, to get the bus'?

A That I don't recall. I donlt recall that we tcol{ that

same route.. I believe v~e walked in a different direction&

(t. Well, was there any reason for you walking in a.

different direction? A Yes.. Because we weren't in any

hurry to get home.

Q HOVJ fa.r d.id you walk before y·ou got the bus" how

many blocks? A Well, I don!t recall whether W6.went back

by Qua or not. I don't recall going back by bus.

Q Well, I think you said» yesterday~ that you did.

A Returning?

Q Yes. A I don It believe I. said that.·

'<=(. I think you said you wen t back the s amel way.

A I don it recall goin.g back the same way.

~,v!ijelll so much for that" When did you buy that house

at Chappaqua'? A I belie'\vYe I bought that house in Chappaqua

in -- I'm not·po~itive as to whether it was in '42 or Y43~

I believe it was in '43.. I believe I 11 ved there two years

and that t S why· I say I believe I bought it in '43.

Q. Where did you get the money to buy this automobl1e Ct

A It was money which I had been putting aside over a period

of time towal~as a new car whi ch I hoped to get 6 I could.n' t of­

I hadntt expecteo. to pay ou~right for the car; I had expected

to buy it on the installment plan.

Q Where was the money, in the bank? . A No. I believe

it 'i'Jas _.- part oJ' it was probably a.t home and part of it I
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beli~ve I kept in a safa deposit box~

Q. Where? A In the .l,iational City Bank of Gleveland@

Q You still have it:: A I still have the box.

Q, ~~ha. t els.9 did you keep in the box? A Soma insurance

policies \'\?hich I had and my bonds $

( Con t 1.' d by LB)



'rake #1
8 31 50
RelBD
LB-l

Sldorov1ch

recall.

Q You donit recall the insurance company'? A No.

You see, 1 t was a polley tha t my parents had &aken out for

me, and they ha,d oeen maki n~ the paymen'lis on i i.·

Q Where did you ca·s hit in1 A At the offioe, and

the office was 1n Brooklyn.

Q Whereabouts in Brooklyn? A 1 ~onuG remember.

I mean, I rlon 8 t know what company it was. I don't think

it was the MeGropo11tan. 1& could have been

Q WWh8t part of Brooklyn was it in? A I remember I

went down juring my lunch period, a.n~ while I was wbrking

for the Koll-Morgen Opti ~l Corporation, and I took a

street car and I was able to do it; in my lunch period

wi thout losing any time. That is, 1 gO'G to the offioe

and returned before my half hour expired.

Q You donIe know the name of the oompany? A r donUt

recall the name.

Q Why did you move up there·? A Where?

\~. To Chappaqua. What we.s- the purpose' of gOing way

uP there in the wilderness? A I\; w8sn' t in the wilderness",

Ohappaqua is in Westchester County_
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Q That's my concluslon in my ques;1on$ I will s;ill

word it t hat way. WhY did you go way up ,here in lihe

wilderness of Chappaqua, a m1le ann a half from the rail­

road, in a place where you ha~ ~o ge' up around f1ve or

five-th1rty in the morning to geu '0 work and you did not

get home until late at n1gh;, when you were at that time

working 1n Brooklyn, and at tihe 1; ime you purchased the

bouse you were l1Ving 1.0 Knickerbocker Village? Whall's

the reason for going away up there? A It is hard to explafn

the reason, bUti -I will try. You see, I was ~,orking, an;j

of course I never owned any property, and I had a friena

who was looking for a place for himself, anti he told me

soout ;his place whlch he had seen but which was unsuitable

for him. He invited me one time, I and my wife and some

other peopl,e, to take a ride Oilt w1.th him and look at ili.

So we rode out and looked a t it and it was very attraoti v~.

Of course we hajn1t hC\.j any experienoe in maliters like

this, bu; it was a very reasonable proposl1iion. It was

one acre of lanjand a small five" room bungalow on tha~

one aOTe of land. It had an inside toilet and it had a

system for washing water anj there was a pump in the baok,

and the prioe was very reasonable. Thepr1ce was only

$2500 and i 1;; could beoough t on a land con trae t·, for $500

down, and we jldn't have the $500, so I tried to interest

mY fam11y in 1 ti, and my parents, in loaning me the money,

but 'hey ,hough; I was young and lnexper1enoej, and I
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insuranoe money we had juS t about enou15h , but we figured

that we needed about $100 to take care of any inC1:1entals

s Reh as moving a.nd what not, and weborrowedtha t from her

kid brother ..

Q Who was ,hat? A Paul.

Q Paul what? A Hanus1ak.

Q. Where did he 11ve1 A He l1ved a t lila t time wi th

his parents in New Haven, Oonn.

Q. fl'h1s was in nineteen forty what? A 042 or 843·

Q Anj you purchased bonds after that, more bonds?

A Yes, I ha1 the .~- not the checkoff -- this w1thholding'

imagine that they recalled the old mortgage days when a

man coal d lose' every thing 1 f he di n no t know wha t he was

joing. That was of course before many of these inequities

were corrected. And 60 they were reluo~ant to loan me ;he

money, but I spoke it; 01i'eX with my wlfe and this friend who

showed me the place, ana he thou~~, 1t was a good jaBl, ann

it was very at,ractive, and we wen' ahead and boughi 1~,

aod we had to raise that $500, which was veryjifficult,

'but we managed to raise that ..

Q Where ~l,d you ge; the balanC)6 of the money other

than your. insurance? A 'I'hen my wife oahsed in her policy ~

Q. Whati company was that wi th? A That I do not know'

either.

Q, How mucb did you get on thaii1 A I believe she

well, when we combined our oonjs and our,go; about



LB-4

sys;em a; the plant where r worked where they kep~ back a

certain amount for bon1s every pay day.

Q How much bonds do you have now? What's the rounj

f1gure? A I have one Dond now.

Q. One bond, is tha~ all? A Yes.

Q WhatBS the denomination? A I paid $75 for i'.
It is a $100 bond.

Q. 1stha~ all yon have? A Ri ghii now the t •saIl.

Q How much of a bank aceoun, jo you have now?

A Now I believe I have bet; 1i~r than .$200 10. the bank.

Q That comprise all your assets in the world?

A Bo; I believe we had aoout we came here with abou;

$200.

Q: So thSb you have less than a ~housand dollars

nOw? A Yes ..

Th8 t ~ S you and your wife? A Johst' s I and my wife.

lLR. LANE: Mro Foreman~ can he oetemporarl1y

exCUS ej an~ directed to comeback tomorrow --to wa1~t

ou~sije, and if he joesn 8
t come back today, to come

back tomorrowo

THE FOREMAN: You are temporarily exoused.

(WITNESS EXOUSED)
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ANN H . SID OR 0 V I 0 E, recaled ari.~ again"~T~-~

~uly sworn by the Foreman, tessifled as follows:

THE WITNESS: Mr- Lane, oefore we get s_arte~
,

I woul~ 11ke to clear up a point that was made ye8ter~

day by the Foreman.
IMR. LANE: Yes, go right ahead. !
i

tHE WITNESS: The las, point that was discusse~
I

before ~he adjournment yesterday. Yoa quo~ed a stat~

~

ment I made, and then you. ques tioned me aoou.1i it. I j

wonder if loan have my statement read from yesterda~ts

reoord? I
MR. LANE: What is, your recolleotion of the i

statemen'?

THE WITNESS: It had to do with 'he sale of

a car. The Foreman said that I haa said that Xr.

Pfleger -- someone Qd convinoed Mr. Pfleger on the

price o:r the oar.

THE FORE!5AN:

THE WITNESS:

That I Bright -- someone.
i

Someone. I recollect saying th~t

~

Now, if we migh; have the tread, I should like to

someone had convinced Xr. Pfleger that he oould get :
I

more, much more for the oar than he had quoted to us!
I

on the telephone, and that is what I was referring tt.
I

have it read.

MR. LANE: Just ~ive us again your best

reoolleo~ion of what transpired in reference to a
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11 THE WI'fIESS: Well, when we :tid get there, when

we were discussing pxi~e, Mr. Pfleger quoted a higher

priee to ~s after we got there than the one tha~ had

been quoted to us on the telephone, and I think that

was what made uS hesi tate aoout the purchase of the

oar, and then there was some haggling to pr1ng the

price down to what he ha~ quoted us on the telephone.

I think in the interim, between our get.lng to his

home and the time we had telephoned, someone had

talked to him and convinced him that his price W8S

low according to the car market prices-

THE FORDAN: And it was that someone you md

reference tor

THE WITNESS: Yes. I bope that is clear. Is i

BY MR. LANE:

Q Let me take you back to the day, that Sunday in

July of 1948, when you went out to Mr. Pfleger's house

with your husband to purohase the car. I ask YOu once

again, what method of transportation :il j you use ingo1D!

ont to Mr- Pfle~erls house on that sunday in July?

A Well, I believe it was a street oar and a bus.

Q Who acoompanied you? A No one. Michael and I

were alone.

Q You say you and your husband went alone? A Yes.

Q No one accompanien YOU? A No-

Q An~ jid you go to the end of the bue line? A I
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don't 1'emembe'l" whel1her we ~i:i because we ~i :in' t know how~o­

get there actually. We went somewhere in Palmer, I believr

it is.

Q Did you by any chance ~rive up in an automobile

accompanie~ by a thi:r~ party wben you went to :Mr. Pfleger'Js

bouse tha; afternoon? A We ha~ no automobile. I don't

think we did.

Q What is the answer, yes or no? A No, we did not. !

Q Was there a third party wi th you when you were ta~k~
j

1*& aboui the automob1le wfeb IIr. Pfleger on that Suntlay

afternoon? A BOi just the three of us, Mr. Pfleger, Mike;

an4 I.

Q You are oer~a.1n there was nobody else there?

A I am fairly oertain, yes.

Q You are fairly oertain? A Yes.

Q well, are you oertain! A I said Ilia11'ly" because

yOU insisted there was someone. I am sa.re there was notf

Q As far as you know, what is your best reoollection!,

A As far as I can recall, we were alone.

Q The three of you? A Yes.

Q Mr. Pfleger, you and your hUsband? A fl'hat's

right ..
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A Yes, I be11eve ther~ was.·· I t-ainkt ba t time?

there was another one.

Q Where was the other car located? A I 1on 1 t

remember whether it was in the ariveway or somewhere

olose to the driveway.

Q What sor~ of a car waS it? A I get the

impression of a oar, large old car~ I think.

Q There were two cars in the driveway? A I believe

LB-4

SO, yes.

Q Where was the oar thai you were 100kinC at

located in relation to the second oin Oar, was it in

front of the old oar or behind it? A I think iC was in

front going toward the back of the house. I am not

positive but I think we had to go around this large oar

to get to the other car·

Q The oar, the Studebaker that you were looking

at, was in front or 1nbaak of the cld oar? A loaD' t

say for oertain. It was there. I do not know whether

it was baok or ftont, defini tely.
I

Q So you and your husband and Mr. Pfleger discusse8

the automobile and after you finished talking abou'li the I
i

. I

automobile was there some sugleB~1Gn about ~ry1ng the oari
I

• !out? A Yes; we 30n t usually bUy a car without rldlng .

it around.

Q I jidn't ask that. The question was: (Queet10n~

I
II So you an~ your hus'bw j aa4 .Mr. Pfleger disoussed the I

Ialltomob1le and aftee you finished talking about the auto-I

---"-1-
1
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mobile was there some suggestion about trying the car

out?" reaj by the stenographer.) Will you please give me
I

a yes or no answer? A I ~on t remember e~ctly, but I

suppose there was because we :iid get into the car and

rode arouna.

Q When you got into the oar where were yo~ located?

A You mean in the car?

yes.

Q Atd then you got out of the oar? A Yes.

Q And then what did YOU~o? A Well, I remember his

lifting the hood and sbow1nC Michael the inside of the oar,

the mecba~t1mS and the motor and things.
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Q AzX1 then :i1d you lea ve the place for a wbile?

A Yes, ~think we did. ~ think we did beoause Kr.Pfleger

wanted more money and we were hesitant about paying more

for 1t.

Q He wanted more money, so you left? A Yes.

Q Where did you go when you lefl? A 1 ~ontt

remember where. I think there was a broad avenue close

by and I think we probably went and stopped for coffee

in one of the small restaurants or something.

Q Right close by? A Close by.

Q A few blocks? A I would say not more than abou1i

f1ve blocks.

Q You subsequently returned on that day? A Yes, we

went back the same afternoon, yes.

Q WbY dld you return? A Well, we decided itwas a

good car. We ha::l' seen many others that had not oompared

to this one, and we though t if we oould convince llr.

Pfleger to sell it at his original price q~otatlon we _Qulb
I

be able to purOhase it. i

Q During this 1nterv,al that you were, as you say,

having coffee, did you see any other cars? ABo,.1 don t t

bel1eye we went shopp1qg for other care at tha~ partioular

time.

Q ~n~ when you left Mr. Ffleier's house that day for

the f1rst _1me ~ia you anj Mike procee~ on foot? A Yee,

we walked •

._--------._--
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Q Were you in any automobile tha' ~ay outs1~e of

Mr. pflecer's automobile? A Well, 1 don't remember w~

we jid after we left Mr. Pfleger's the seoond time. We

-..k may have gone looking at others to convince ourselves

it was a good buy, but I don't remember that;. I don't

remember whau we nld.

Q Hadn't you made a down payment of $1001 A We

made a :iown payment. I jen't remember the amount.

Q 60 tbaij you probably did not look at any other

oars that jay. ~ Well, you JO sometimes when you bUy

something.

Q Well, did you? A I donlt remember what we did.

I Say, we may h~ve.

Q When you came back the seoond time, did you mee~

Mr- Pfleger ~n the driveWaY or where was he when you came

back the seoona time? A I believe he was further back in

the baok yard or some place.

Q Were there other people in the back yard? A Yes,

I recollect thau there were other people.

Q Did you see other people back there? A Yes, 1

think there were other people there.

Q Did you enter Mr. Pfleger's house? A Yes.

Q And who accompanied you? A Just the three of

us, Mike, I and Mr. Pfleger waled into the k1tohen.

Q Did you go by way of the back 'oor? A YOQ had

to go along the sideof the house and through a lIttle yard~o__ 0 ---------------~~I--o

!



LB-! Ann 81dorovich

I thi.nk, and into thekltchen.

Q. 'l'hrough the back joor? A I would say eo.

Q And there were some people inthat back yard at

that time? A Yes, I belleve there were.

Q Do you recall who was there, can yIDU jescribe

the people? A No, I couldn't desoribe them. There were

a number, possibly three or four, maybe five, but I donlt!

remember wha~ they lookea like.

went 1n through the kltcben door?

Q
i

How far away were you from those people when YOu!
I

A It would be from aboQt
f

here to

l
I
I

some
!
i

1
I
i,
I
i

A Who 1s Perl?

I believe there wasA

(Cont. by ED)

To the jury box? A No, it was a little furtherQ

A Yes.

!
I
i
I .

tban that. I would say that the first row of seats behin4 _
. I

Q About ;wenty or thirty feet? A Something like th4t.
~ I

Q You could see them all right and they could see I
\

Q Did you talk to them?

exchange of conversation.

Q Where was Perl all this time?

you?



You never saw hi~? A I'm quite sure I haven't.

Q You don't know who Perl 1s? A No. +.,
f

!

I
your I

I

t
!
i;

A No.

A No.

MR. LANE: Mr. Foreman, would you excuse

Do you know perlmutter'? Was he there?

In fact, was there anybodY there except you and

Q

Q

~

bd 1 Ann Siaorovich

husband'?

Re1LE
8/31/50
(Mr. Lane)

TAEE II

Mrs. Sidorovich for the day and request her to return

here tomorrow at a quarter to el~ven?

THE FOREMAN: You are excused. And report

at a quarter to eleven.

[WITNESS EXCUSED]

!
I

tomorro~
!
I

I
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